
 
 
 
 
 
 
 
 
 

هفتم مهر 1400



°۲۵تهران

 
چهارشنبه ۷ مهر ۱۴۰۰

 
September 29, 2021
بیست و یکم صفر ۱۴۴۳

مناسبت ها

۵ مهر اربعین حسینی [ ٢٠ صفر ]
[ September 27 ] ۵ مهر روز جهانی جهانگردی

۷ مهر روز آتش نشانی و ایمنی
۷ مهر سقوط هواپیمای حامل جمعی از فرماندهان جنگ (کلاهدوز، نامجو،

فلاحی، فکوری، جهان آرا) در سال 1360
۸ مهر روزبزرگداشت مولوی

[ September 30 ] ۸ مهر روز جهانی ناشنوایان
[ September 30 ] ۸ مهر روز جهانی ترجمه و مترجم

[ October 1 ] ۹ مهر روز جهانی سالمندان

اوقات شرعی به افق تهران

طلوع خورشید: ۰۵:۵۸ اذان صبح: ۰۴:۳۳

غروب خورشید: ۱۷:۵۱ اذان ظهر: ۱۱:۵۵

اذان مغرب: ۱۸:۰۷



تغ�رقیمتعنوان

1,060 (%1.41)76,410درهم امارات

400 (%1.28)31,600لير ترکيه

600 (%1.4)43,550يوان چين

2,600 (%1.18)222,300دلار کانادا

3,000 (%1)304,400فرانک سوئيس

100 (%2.99)3,450افغاني

0 (%0)4,300روبل روسيه

2,200 (%1.08)205,200دلار استراليا

3,900 (%1.41)280,710دلار

3,690 (%1.14)328,010يورو

1,640 (%0.43)382,560پوند انگليس

تغ�رقیمتعنوان

250,000 (%0.21)118,890,000سکه امامي

490,000 (%0.43)113,980,000سکه بهار آزادي

500,000 (%0.84)60,000,000نيم سکه

410,000 (%1.17)35,500,000ربع سکه

20,000 (%0.09)21,910,000سکه گرمي



 

1- تسهیلات دانشگاه تربیت مدرس براي رتبه هاي برتر ارشد علوم پزشکی - ایسکا

2- آیین تجلیل از مشارکت کنندگان طرح کوآپ - آریا نیوز

3- آذربایجان غربی قطب اول تولید طلا و سیب و رتبه آخر در توسعه - روزنامه آراز آذربایجان

4- کاروان "مشق احسان" به سیستان و بلوچستان رسید - باشگاه خبرنگاران جوان

5- افزون بر2هزار سرباز در سیستان وبلوچستان آموزش هاي مهارتی را فرا گرفتند - باشگاه خبرنگاران جوان

6- تقدیر رییس کمیسیون اقتصادي مجلس از عملکرد بانک آینده - فراسو

7- رتبه  هاي زیر 500 کنکور در رشته هاي علوم پایه بورسیه می شوند - دانا خبر

8- نتایج نهایی پذیرش در مهندسی فناوري و کارشناسی حرفه اي اعلام شد - دانا خبر

9- 800 کد رشته عملی جدید به رشته هاي دانشگاه فنی و حرفه اي اضافه شد - دانا خبر

10- پروژه هاي کوچک در راه کمک به تالاب هامون - ایرنا

11- تسهیلات دانشگاه تربیت مدرس براي رتبه هاي برتر ارشد علوم پزشکی - دانا خبر

12- پیوند سن بازنشستگی با سن امید به زندگی - صندوق بازنشستگی کشوري

13- شناسایی 506 واحد صنعتی پرخطر در شهرك هاي صنعتی اردبیل - باشگاه خبرنگاران جوان

14- زنجیره سازي در مشاغل خانگی از تولید تا عرضه - باشگاه خبرنگاران جوان

15- کارآفرینی 40 نفره با ضایعات پارچه - روزنامه قدس

16- با حضور فرمانده سپاه انصارالرضا(ع) استان خراسان جنوبی ؛ 8 پروژه عمرانی سپاه افتتاح شد - روابط عمومی سپاه پاسداران

17- رتبه هاي برتر آزمون ارشد پزشکی 3 میلیون تومان هدیه دریافت می کنند - دانشجو

18- کاهش مالیات تولید و چگونگی کمک به رشد اقتصادي - روزنامه جهان اقتصاد

19- شعار اشتغال خودروسازي در قبال مشکلات این صنعت کم ارزش است/ بیشتر مردم فقط یک دز واکسن تزریق کرده اند -
خبرگزاري فارس

20- تهیه و تولید لباس نوزاد براي خانواده هاي محروم در کانون ثاراالله(ع) - شبستان

21- بهره مندي 715 معلول و سالمند از خدمات مراکز بهزیستی خراسان جنوبی - خبرگزاري فارس

22- گام بلند مجمع خیرین میعاد بافق براي محرومیت زدایی - باشگاه خبرنگاران جوان

23- فقر در سالمندان 2 برابر سایر رده هاي سنی است - مشرق

24- جذب هزار و 849 نفر نیروي کار با اجراي طرح یارانه دستمزد در استان کرمانشاه - باشگاه خبرنگاران جوان

25- تاثیر سلامت روان مادر بر وضعیت فرزندان - ریشه

26- بانک ها موتور محرکه توسعه هستند - باشگاه خبرنگاران جوان

27- ایجاد 600 فرصت شغلی براي مددجویان سمنانی - خبرگزاري قرآن

28- کارگروه قضایی می تواند به تدوین قوانین حوزه استارتاپ ها کمک کند - ایرنا

29- اِن قُلت هاي یک نهاد ناظر به مصوبه مجلسی ها/ قصه واردات خودرو به کجا رسید؟ - باشگاه خبرنگاران جوان

30- تسهیلات دانشگاه تربیت مدرس براي رتبه هاي برتر ارشد علوم پزشکی - ایسنا



31- زخم گلوله براي تهیه یک لقمه نان؟! کولبرکُشی قصه مکرر سالیان تلخ - روزنامه خبر جنوب

32- دکتر جعفر کوشا رئیس اتحادیه سراسري کانون هاي وکلاي دادگستري ایران در همایش آثار طرح تسهیل صدور برخی

مجوزهاي کسب و کار بر نظام حقوقی و قضایی کشور مطرح کرد:این که تحت عنوان تسهیل کسب و کار بخواهیم ... - کانون وکلا
دادگستري

33- سید مهدي حجتی، عضو هیات مدیره کانون وکلاي دادگستري مرکزدر همایش آثار طرح تسهیل صدور برخی مجوزهاي

کسب و کار بر نظام حقوقی و قضایی کشور مطرح کرد:این طرح اساس حرفه وکالت را منقلب می کند یعنی مساوي ... - کانون
وکلا دادگستري

34- تلاش ترکیه براي استفاده از انرژي اتمی - افکارنیوز

35- نحوه حمایت از شرکت هاي فاوا اعلام شد - سپاهان نیوز

36- سیاست مغفول جمعیتی - روزنامه وطن امروز

37- ارتش ملکه در کف بحران سوخت - روزنامه وطن امروز

38- ارتش ملکه در کف بحران سوخت - روزنامه وطن امروز

39- 79 موافقت اصولی براي احداث تأسیسات اقامتی در خوزستان صادرشد - خوزنا

40- انواع مواد پتروشیمی چیست و چه کاربردي دارند؟ - رجانیوز

41- سهم ناچیز آذربایجان شرقی از گردش مالی مس سونگون - هفته نامه راهبردنامه

42- جذاب تر از سودآوري - روزنامه دنیاي اقتصاد

43- برون سپاري صادرات - تفاهم آنلاین

44- درآمدزایی 500 درصدي مراکز رشد دانشگاه آزاد - آنا

45- دانشگاه آزاد اسلامی واحد لنجان | همجوار با صنعت، پیشتاز در آموزش - آنا

46- تورم تراشی دولتی ممنوع - مشرق

47- عوامل موفقیت قانون "جهش تولید مسکن" - روزنامه ایران

48- ایران در ایران - روزنامه ایران

49- مردمی و انقلابی بودن از ملاك هاي انتخاب استانداران است - روزنامه ایران

50- کارگروه قضایی می تواند به تدوین قوانین حوزه استارتاپ ها کمک کند - روزنامه ایران

51- وحیدي: مردمی و انقلابی بودن از ملاك هاي انتخاب استانداران است - روزنامه ایران

52- اهتمام وزارت نفت دولت سیزدهم به آبادانی - روزنامه اقتصاد سرآمد

53- نخستین دوره آشنایی با اهداف توسعه پایدار در صنعت پتروشیمی برگزار شد - روزنامه اقتصاد سرآمد

54- وزیر جهاد کشاورزي: کشاورزي قراردادي جایگزین خرید تضمینی می شود - روزنامه اقتصاد سرآمد

55- ضرورت حمایت و تقویت اقتصاد دریامحور در گناوه - روزنامه اقتصاد سرآمد

56- باز طراحی مبدل هاي حرارتی پمپ آب تغذیه بویلر در نیروگاه بندرعباس - خبرگزاري برق آب

57- عملیات خروج از افغانستان شکست راهبردي بود - برنا نیوز

58- کاروان گیاهان دارویی از رودسر تا مشهد - روزنامه گیلان امروز

59- شاخص هایی براي انتخاب استانداران - بلاغ

60- دوره هاي آموزش صنایع دستی براي مددجویان ایلامی برگزار شد - باشگاه خبرنگاران جوان



61- طیب نیا، مدیر جوان، نخبه و انقلابی سکان فولاد مبارکه را در دست گرفت - خبر فوري

62- منفعت بی نظیر کره اي ها از ممنوعیت واردات با ورود کالا از طریق کولبران/ موافقان و مخالفان واردات ال جی و

سامسونگ چه می گویند؟ - اقتصاد آنلاین

63- خودمان تلاش نکنیم، تاریخ علم ما را با انبوهی از تحریف می نویسند! - جوان آنلاین

64- لزوم آموزش کشاورزي در مراکز فنی و حرفه اي استان قزوین - خبرگزاري صدا و سیما

65- تهدید کرونا را به فرصت ارتقاي فناوري آموزش تبدیل کردیم/ لزوم توجه به آموزش ترکیبی - ایسنا

66- به اجبار تحریم و مضیقه ارزي واردات لوازم خانگی ممنوع شد - اقتصاد آنلاین

67- حمایت حزب کارگر انگلیس از تحریم رژیم صهیونیستی به دلیل ارتکاب «جنایت آپارتاید» - دانشجو

68- جلسه هم اندیشی روساي هیاتهاي ورزشی استان هرمزگان - برنا نیوز

69- تقدیر از عملکرد بانک آینده در رونق تولید و رشد اشتغال - درآمد نیوز

70- راه اندازي اپلیکیشن قانون جامع خدمت رسانی به خانواده هاي شهدا - خبرگزاري دفاع مقدس

71- رفع مشکلات مناطق محروم بوشهر با خدمات 1100 گروه جهادي - جوان آنلاین

72- توسعه کشاورزي سمنان با دهکده اقتصاد مقاومتی پیامبر اعظم (ص) - جوان آنلاین

73- رفع مشکلات مناطق محروم بوشهر با خدمات 1100 گروه جهادي - جوان آنلاین

74- توسعه کشاورزي سمنان با دهکده اقتصاد مقاومتی پیامبر اعظم (ص) - جوان آنلاین

75- قیمت مرغ و تخم مرغ، یک روزه تنظیم نمی شود - جوان آنلاین

76- بستري 286 بیمار کرونایی در گلستان و چند خبر کوتاه - ایرنا

77- علل تمایل بنیاد شهید به مدیریت مناطق آزاد چیست؟ - شعار سال

78- اخبار - روزنامه اخبار صنعت

79- رئیس بنیاد شهید: 5 هزار خودرو براي جانبازان از طریق مناطق آزاد وارد کشور می شود - دیجیاتو

80- نظر وزیر کشور دولت نهم درباره سفرهاي استانی رئیسی - فردا نیوز

81- برگزاري 50 عنوان برنامه توسط بسیج جامعه زنان بهار در هفته دفاع مقدس - بسیج نیوز

82- پنل «استخدام و کاریابی آنلاین؛ تهدیدها و فرصت ها» در فضاي مجازي برگزار شد/ دیوار، بستر کاریابی براي یقه آبی ها
- خبرگزاري فارس

83- عضو هیات علمی دانشگاه سمنان مشاور وزیر علوم شد - باشگاه خبرنگاران جوان

84- 30 طرح گردشگري استان سمنان با 6.7 هزار میلیارد ریال در حال اجرا است - باشگاه خبرنگاران جوان

85- کمیته امداد استان سمنان امسال 600 فرصت شغلی ایجاد کرد - باشگاه خبرنگاران جوان

86- حرکت بانک توسعه تعاون در مسیر استقرار بانکداري دیجیتال - مستقل آنلاین

87- رونمایی از مستند «از خشت تا بهشت»در اسدآباد - باشگاه خبرنگاران جوان

88- اصفهان تولیدکننده 55 درصد مصنوعات طلا در کشور است - برنا نیوز

89- 23میلیارد تومان براي توسعه راههاي روستایی زنجان اختصاص یافته است - تابناك

90- رویداد استارت آپی  «گردشگري و صنایع دستی» در ارومیه برگزار شد - خبرگزاري قرآن

91- وزیرجهاد: معتقد به قیمت دستوري نیستم - ناطقان

s-item -92" > از سوي وزارت علوم؛ رتبه  هاي زیر 500 کنکور در رشته هاي علوم پایه بورسیه می شوند - قرن نو



93- 400 پروژه قرارگاه پیشرفت و آبادانی قزوین به بهره برداري می رسد - آخرین خبر

94- پایان خوش خانم مرکل و آلمان - روزنامه جهان اقتصاد

95- پروانه اشتغال مهندسان داراي تعارض منافع 7 استان تعلیق شد - صما

96- ارتباط بین مسجد و دانشگاه موجب رشد فعالیت هاي علمی و فرهنگی می شود - تهران نیوز

97- پایان دوره مهارت آموزي کوآپ در مازندران - تابناك

98- پرداخت بیش از 23 میلیارد تومان تسهیلات اشتغال زایی در سمنان/ ایجاد 600 فرصت شغلی براي مددجویان - دانا

99- بهبود وضعیت تولید پنبه با کشت قراردادي - بازار نیوز

100- پایان نخستین دوره مهارت آموزي دانشجویی کوآپ در مازندران - خبرگزاري صدا و سیما

- صفحه نخست مطبوعات 1400/07/07



 

تسهیلات دانشگاه تربیت مدرس براي رتبه هاي برتر ارشد علوم پزشکی

منبع: ایسکاشماره خبر:  1  |  تاریخ: 1400/07/07

تسهیلات دانشگاه تربیت مدرس براي رتبه هاي برتر ارشد علوم پزشکی اعلام شد.

تسهیلات دانشگاه تربیت مدرس براي رتبه هاي برتر ارشد

 
علوم پزشکی اعلام شد. 

به گزارش گروه دانشگاه خبرگزاري ایسکانیوز، دانشگاه
تربیت مدرس تسهیلاتی را براي رتبه هاي برتر ارشد علوم
پزشکی در نظر گرفته است. این دانشگاه در سال 1400
براي رتبه نخست آزمون سراسري مرکز سنجش آموزش
پزشکی (که حداقل 4 دانشگاه دولتی در آن رشته در سال
جاري پذیرش دانشجو دارد) سه میلیون تومان هدیه در
نظر گرفته است که یک سوم مبلغ هدیه حداکثر تا پایان

نیم سال دوم تحصیلی و الباقی به تدریج در طی نیم سال هاي بعدي و براساس کسب حد نصاب شاخصه هاي پیشرفت تحصیلی

 
توسط دانشجو پرداخت می شود. 

همچنین براي حمایت از پایان نامه تحصیلی کلیه دانشجویان دوره روزانه، از یک تا دو میلیون تومان ا عتبار پژوهشی در نظر گرفته
شده است و علاوه بر اعتبار پژوهشی پایان نامه به دانشجویان رتبه هاي 1 تا 3 روزانه آزمون سراسري مرکز سنجش آموزش پزشکی
(که حداقل 4 دانشگاه دولتی در آن رشته در سال جاري پذیرش دانشجو دارند)، براساس ضوابط دانشگاه اعتبار ویژه پژوهشی(گرنت)

 
اختصاص خواهد داد. 

براین اساس به دانشجویان رتبه اول آزمون سراسري مرکز سنجش آموزش پزشکی 2/5 میلیون تومان گرنت، دانشجویان رتبه دوم
آزمون سراسري دو میلیون تومان گرنت و دانشجویان رتبه سوم آزمون سراسري یک میلیون و هفتصد هزار تومان گرنت اختصاص

 
خواهد یافت. 

دانشگاه به دانشجویان رتبه اول (در رشته هایی که حداقل 4 دانشگاه دولتی در آن رشته در سال جاري پذیرش دانشجو دارند)، مبلغ
پنج میلیون تومان وام قرض الحسنه بلند مدت با شرایط و ضوابط معاونت دانشجویی پرداخت می کند و به رتبه هاي 1 تا 5 آزمون
سراسري مقطع کارشناسی ارشد دوره روزانه، طبق ضوابط امتیاز بیشتري براي سکونت در خوابگاه مجردي از نیمسال دوم داده می

 
شود. 

به کلیه دانشجویان براساس تبصره 6 ماده 55 آیین نامه استخدامی اعضاي هیئت علمی، (در صورت گذراندن دروس مربوط و شرکت

 
در جلسه صلاحیت مدرسی) گواهی صلاحیت مدرسی اعطا خواهد شد. 

دانشگاه تربیت مدرس اعلام کرده است که امکان تأمین خوابگاه براي دانشجویان دوره هاي مازاد و دانشجویان روزانه شاغل و بورسیه



و بومی را ندارد. با توجه به محدودیت ظرفیت خوابگاه، واگذاري خوابگاه به صورت مجردي فقط به دانشجویان روزانه و به طور
تدریجی در طول نیم سال هاي اول و دوم خواهد بود و مدت سکونت حداکثر تا پایان نیم سال چهارم در مقطع کارشناسی ارشد با

 
پرداخت نقدي اجاره بها در ابتداي هرنیم سال است. همچنین دانشگاه فاقد خوابگاه متأهلی است. 

متقاضیان متأهل واجد شرایط دریافت کمک ودیعه مسکن، بر اساس ضوابط صندوق رفاه دانشجویان وزارت بهداشت، درمان و آموزش
پزشکی، مجاز به درخواست وام مذکورهستند و به کلیه دانشجویان روزانه و مازاد در سنوات مجاز تحصیلی وعده ناهار براساس اعتبار

 
تأمینی از سوي صندوق رفاه و قیمت هاي مصوب این صندوق، در روزهاي غیر تعطیل از شنبه تا چهارشنبه ارائه می شود. 

به دانشجویان روزانه ساکن خوابگاه هاي دانشگاه، علاوه بر وعده ناهار، وعده صبحانه و شام نیز طبق قیمت هاي مصوب صندوق رفاه و

 
به کلیه دانشجویان مازاد صرفا وعده ناهار ارائه می شود. 

دانشگاه تربیت مدرس تعدادي از پذیرفته شدگان واجد شرایط در رشته بیوتکنولوژي پزشکی را پس از گذراندن موفق دروس سال اول
تحصیلی انتخاب و به پروژه هاي مشترك زیست کارآفرینی معرفی نموده تا ضمن گذراندن پایان نامه خود با شرایط مربوطه، علاوه بر

 
مدرك کارشناسی ارشد دانشگاه ، گواهی معتبر زیست کارآفرینی نیز دریافت کنند. 

انتهاي پیام/



آیین تجلیل از مشارکت کنندگان طرح کوآپ

منبع: آریا نیوزشماره خبر:  2  |  تاریخ: 1400/07/07

خبرگزاري آریا- با حضور مسئولان دانشگاهی و استانی

 
آیین تجلیل از مشارکت کنندگان طرح کوآپ برگزار شد. 

به گزارش خبرنگارآریادفترمازندران درشهرستان بابلسر،
آیین تجلیل از مشارکت کنندگان طرح کوآپ(کار و
آموزش پایدار) دانشجویان دانشگاه مازندران در سالن شهید
آوینی دانشکده هنر و معماري دانشگاه مازندران برگزار شد.

بر اساس این گزارش، دکتر کوروش نوذري رییس دانشگاه
مازندران در این مراسم، جامعه محوري و فعالیت هاي جامعه محورانه را یکی از مهم ترین وظایف اصلی دانشگاه ها در برهه کنونی
عنوان کرد و با تاکید بر این نکته که انقلابی نمایی با تفکر و عمل انقلابی تفاوت بسیار دارد و خوشبختانه در سال هاي اخیر با تفکر و
عمل انقلابی، بدون انقلابی نمایی و بدون شعار زدگی، اتفاقات مثبت زیادي در بسیاري از عرصه ها در دانشگاه مازندران روي داده
است، به روز رسانی و کارآمدسازي چارت سازمانی مرکز کارآفرینی و ارتباط با جامعه دانشگاه، به کارگیري نیروهاي کارآمد، متخصص
و علاقه مند در جایگاه هاي کلیدي این بخش، پایش مستمر وضعیت دانش آموختگان، برنامه ریزي براي توانمندسازي مهارتی
دانشجویان و برگزاري رویدادهاي مختلف کارآفرینی و استارتاپی را از مهم ترین اقدامات تیم مدیریتی حاضر در راستاي تفکر و حرکت

 
انقلابی در دانشگاه عنوان کرد. 

رییس دانشگاه معین استان، طرح کواپ را یک حرکت انقلابی و بسیار موثر دانست که خوشبختانه موفقیت استثنایی و بسیار
درخشانی در سال اول اجراي آن به دست آمده است. بی تردید حمایت همه جانبه از این طرح در گام اول موفق و رفع موانع موجود،

 
قدم بزرگی به محوریت دانشگاه مازندران در تربیت دانش آموختگان کارآمد و آموزش دیده براي ورود موثر به جامعه خواهد بود. 

دکتر نوذري در ادامه با اشاره به تشکیل دبیرخانه طرح تحول همکاري دانشگاه با جامعه و صنعت، این طرح را یکی از مهم ترین برنامه
هاي اجرایی در دست اجرا در راستاي تقویت جامعه محوري دانشگاه دانست و عضویت موثر و ثمربخش 80 شرکت صنعتی و ارگان
دولتی در بخش هاي مختلف استان در این تشکل راهبردي به محوریت دانشگاه مازندران را دلیلی بر موفقیت این طرح در سال اول

 
آغاز فعالیت آن برشمرد. 

رییس دانشگاه مازندران در پایان سخنان خود از اجرایی شدن طرح کهاد در دانشگاه مازندران خبر داد(که طی آن دانشجویان علاقه
مند و داراي شرایط لازم می توانند علاوه بر رشته تحصیلی اصلی خود، یک رشته مورد علاقه را نیز در مسیر توانمندسازي به منظور
اشتغال آینده خویش به طور هم زمان بخوانند) و از دانشجویان خواست تا با شرکت در این طرح، علاقه مندي و توانمندي خود در

 
حوزه صنعت، فناوري و کارآفرینی را به منصه ظهور رسانده و مهارت هاي لازم را در حوزه مورد علاقه ي خود کسب نمایند. 



در ادامه این برنامه، دکتر جمال قاسمی رییس مرکز کارآفرینی و ارتباط با جامعه دانشگاه مازندران به ارایه گزارشی از اقدامات انجام

 
شده و نتایج ارتباط با دانشجویان و شرکت هاي مرتبط با این مرکز پرداخت و برنامه هاي آینده این مرکز را تشریح کرد. 

یادآور می شود: در این برنامه که با حضور برخی از معاونان، روساي دانشکده ها، دانشجویان و نمایندگان شرکت هاي همکار در این
طرح برگزار شد، مهندس بایی لاشکی معاون برنامه ریزي و سرمایه گذاري سازمان صمت استان، دکتر رضوي رییس خانه صنعت،
معدن و تجارت استان و مرضیه طالبی نماینده دانشجویان مشارکت کننده در طرح به ایراد سخن پرداختند. هم چنین در پایان این

مراسم از شرکت ها، دانشجویان و کمیته سیاست گذاري طرح کوآپ تجلیل شد.



آذربایجان غربی قطب اول تولید طلا و سیب و رتبه آخر در توسعه

منبع: روزنامه آراز آذربایجانشماره خبر:  3  |  تاریخ: 1400/07/07

گروه خبر: رییس بسیج سازندگی سپاه شهداي آذربایجان غربی گفت: با توجه به اینکه آذربایجان غربی قطب تولید سیب و
قطب نخست تولید طلا از معادن در کشور محسوب می شود، اما متاسفانه در شاخص هاي توسعه رتبه آخر و در نرخ بیکاري

رتبه اول کشوري دارد.سرهنگ احمد رحمانی رییس سازمان بسیج سازندگی سپاه شهداي ...

گروه خبر: رییس بسیج سازندگی سپاه شهداي آذربایجان غربی گفت: با توجه به اینکه آذربایجان غربی قطب تولید سیب و
قطب نخست تولید طلا از معادن در کشور محسوب می شود، اما متاسفانه در شاخص هاي توسعه رتبه آخر و در نرخ بیکاري رتبه اول

 
کشوري دارد. 

سرهنگ احمد رحمانی رییس سازمان بسیج سازندگی سپاه شهداي آذربایجان غربی با اشاره به اینکه امسال پروژه هاي بسیج
سازندگی، توسعه زیرساخت هاي روستایی به دلیل جلوگیري از مهاجرت بی رویه روستائیان به شهر ها است گفت: 700 میلیارد

 
تومان براي آبرسانی به روستاها هزینه می شود. 

وي با اشاره به اهم اقدامات بسیج سازندگی استان طی سال گذشته، اظهار داشت: طی سال هاي گذشته بسیج سازندگی در امر
محرومیت زدایی کمک شایانی به دولت کرده است.وي تصریح کرد: همچنین در زمینه اشتغال، اقتصاد مقاومتی، جهش تولید و

 
ساماندهی جوانان در گروه هاي جهادي اقدامات بسیار خوبی طی سال گذشته انجام گرفته است. 

رییس سازمان بسیج سازندگی سپاه شهداي آذربایجان غربی با اشاره به پروژه هاي مورد بهره برداري قرار گرفته در استان بیان کرد:
فلسفه وجودي بسیج سازندگی محرومیت زدایی است و به هیچ عنوان سود و منفعت براي افراد و یا سازمان خاصی مطرح نیست و

 
هدف اصلی بسیج سازندگی رضایت مردم است. 

وي با بیان اینکه محرومیت زدایی با مشارکت مردم امکان پذیر است، گفت: بسیج سازندگی براي افتتاح پروژه هاي خود هیچ کمک
مالی از مردم دریافت نمی کند.رحمانی با بیان اینکه بسیج سازندگی رقیب پیمانکاران نیست، بیان کرد: بسیج سازندگی پروژه هایی
که در مناطق صعب العبور، کوهستانی، مرزي، حاشیه شهر و پروژه هایی که براي پیمانکار صرفه اقتصادي ندارد به پایان می رساند و
در این امر نیز به پیمانکاران نیز کمک می کنیم.رییس سازمان بسیج سازندگی سپاه شهداي آذربایجان غربی با اشاره به اینکه امسال
پروژه هاي بسیج سازندگی بیشتر توسعه زیرساخت هاي روستایی به دلیل اشتغال و جلوگیري از مهاجرت بی رویه روستائیان به شهر
ها است، خاطرنشان کرد: در همین راستا امسال 700 میلیارد تومان با سازمان آب منطقه اي استان تفاهم نامه اي منعقد شده تا آب
در دسترس تمامی روستائیان قرار بگیرد.وي تصریح کرد: همچنین با اداره کل نوسازي مدارس نیز تفاهم نامه اي در حال انعقاد است

 
که تمامی کلا س هاي کانکسی از سطح مدارس روستائیان در سطح استان برچیده شود. 

رحمانی عنوان کرد: با توجه به اینکه آذربایجان غربی قطب تولید سیب و قطب نخست تولید طلا از معادن در کشور محسوب می

 
شود، اما متاسفانه در شاخص هاي توسعه رتبه آخر و در نرخ بیکاري رتبه اول کشوري دارد. 

به گزارش آراز آذربایجان به نقل از باشگاه خبرنگاران، وي تاکید کرد: بنابراین باید مسئولان استانی و کشوري آسیب شناسی کرده و از
ظرفیت هاي استان در راستاي اشتغال زایی استفاده کنند.



کاروان "مشق احسان" به سیستان و بلوچستان رسید

منبع: باشگاه خبرنگاران جوانشماره خبر:  4  |  تاریخ: 1400/07/07

مدیرکل ستاد اجرایی فرمان حضرت امام (ره) در سیستان و بلوچستان گفت: کاروان "مشق احسان" در آستانه سال تحصیلی
جدید به منظور رفع نیازهاي آموزشی افراد نیازمند در جنوب این استان مستقر شد.

به گزارش گروه استان هاي باشگاه خبرنگاران جوان از
زاهدان ، علیرضا راشکی مدیرکل ستاد اجرایی فرمان
حضرت امام (ره) در سیستان و بلوچستان با حضور در
هیدوچ از نزدیک بر توزیع اقلام نوشت افزاري و معیشتی
نظارت داشت و اظهارداشت: تلاش می شود تا روند اشتغال

 
زایی در این شهرستان قوت گیرد. 

وي با بیان اینکه در پویش "مشق احسان" نوشت افزار

 
ایرانی ـ اسلامی به مناطق محروم ارسال می شود افزود: هم اینک 15 هزار نوشت افزار در شهرستان هاي استان در حال توزیع است. 

مدیرکل ستاد اجرایی فرمان حضرت امام (ره) در سیستان و بلوچستان خاطرنشان کرد: هدف از راه اندازي این پویش یاري رساندن به

 
دانش آموزان کم توان و محروم است که در نقاط مختلف ایران زندگی می کنند. 

وي تصریح کرد:براي مشاهده همراهان و قرار گرفتن در جریان جزییات این پویش می توان به کانال پویش به نشانی
didestan.com/c/mashghehsan مراجعه کرد.



افزون بر2هزار سرباز در سیستان وبلوچستان آموزش هاي مهارتی را فرا

گرفتند

منبع: باشگاه خبرنگاران جوانشماره خبر:  5  |  تاریخ: 1400/07/07

خداداد اولیائی گفت: 2 هزار و 638 نفر سرباز از ابتداي امسال تاکنون آموزش هاي فنی و حرفه اي را در رشته هاي مختلف
مهارتی در پادگان هاي این استان فرا گرفتند.

خداداد اولیائی مدیرکل آموزش فنی و حرفه اي سیستان و
بلوچستان در گفت وگو با خبرنگار گروه استان هاي باشگاه
خبرنگاران جوان از زاهدان ، اظهارداشت: با وجود
محدودیت هاي شیوع کرونا، اداره کل آموزش فنی و حرفه
اي با همکاري قرارگاه مهارت آموزي ستاد کل نیروهاي
مسلح، گام هاي مثبتی براي آموزش مهارت به سربازان

 
برداشته است. 

وي هدف از ارائه آموزش هاي مهارتی به سربازان را تامین نیازهاي نیروهاي مسلح به کارکنان وظیفه ماهر و کمک به اشتغال پذیري و

 
تسهیل براي ورود به بازار کار عنوان کرد. 

مدیرکل آموزش فنی و حرفه اي سیستان و بلوچستان افزود: تا پایان شهریورماه امسال 2 هزار و 638 نفر دوره معادل افزون بر

 
32هزار نفر ساعت آموزش مهارت در پادگان ها ارائه شده است. 

وي بیان کرد: سربازان آموزش دیده در آزمون هاي سنجش مهارت شرکت کرده و کسانی که در آزمون کتبی و نهایی(عملی) قبول

 
شوند، کارت مهارت دریافت می کنند. 

اولیائی با اشاره به تنوع دوره هاي آموزشی اجرا شده براي سربازان گفت: کاربررایانه، تعمیر موتورخودروي بنزینی، آشپزي، سرویس و
نگهداري خودرو، سیم کشی مدارهاي پایه ساختمان (روکار و توکار)، لوله کشی و نصاب وسایل بهداشتی، جوشکاري و عکاسی

 
دیجیتال از جمله دوره هاي آموزشی بوده است. 

وي با اشاره به توسعه روش مهارت آموزي در محیط کار واقعی با استفاده از کارگاه هاي تولیدي و خدماتی متعلق به نیروهاي مسلح
در شرایط شیوع کرونا، پیگیري آموزش هاي مجازي براي دسترسی بهتر سربازان به مهارت آموزي بویژه در مناطق مرزي و کمتر

برخوردار استان را مورد تاکید قرار داد.



تقدیر رییس کمیسیون اقتصادي مجلس از عملکرد بانک آینده

منبع: فراسوشماره خبر:  6  |  تاریخ: 1400/07/07

نماینده مردم کرمان و رئیس کمیسیون اقتصادي مجلس شوراي اسلامی از عملکرد بانک آینده در راستاي اقتصاد مقاومتی و
کمک به رونق تولید و ایجاد اشتغال و همچنین حضور مؤثر در کارگروه هاي استانی قدردانی نمود.

تقدیر رییس کمیسیون اقتصادي مجلس از عملکرد بانک آیندهنماینده مردم کرمان و رئیس کمیسیون اقتصادي مجلس شوراي
اسلامی از عملکرد بانک آینده در راستاي اقتصاد مقاومتی و کمک به رونق تولید و ایجاد اشتغال و هم چنین حضور مؤثر در کارگروه

 
هاي استانی، قدردانی نمود. 

به گزارش فراسو، در بخشی از پیام تقدیر دکتر محمد رضا پورابراهیمی، چنین آمده است: "دورنماي ایرانی آباد، سرافراز، توسعه یافته

 
و عدالت پرور با عزم راسخ و همت مدیران دلسوز و خدمت گزار، تحقق می یابد. 

به باور عضو شوراي هماهنگی اقتصادي سران قوا سابقه طولانی در عرصه بانکداري نشان از ریشه دار بودن خدمت گزاري در این سنگر

 
اقتصادي است. 

وي همچنین در نامه خود اظهار امیدواري کرد: بانک آینده هم چنان در راستاي تحقق شعار «تولید؛ پشتیبانی ها و مانع زادیی ها»،
گام هاي مؤثري بردارد.



رتبه  هاي زیر 500 کنکور در رشته هاي علوم پایه بورسیه می شوند

منبع: دانا خبرشماره خبر:  7  |  تاریخ: 1400/07/07

معاونت پژوهش و فناوري وزارت علوم تحقیقات و فناوري رتبه  هاي کشوري زیر 500 کنکور سراسري و برندگان مدال جهانی
المپیادهاي علمی دانش آموزي را در رشته هاي علوم پایه بورسیه می کند.

به گزارش خبرگزاري دانا، بر اساس اعلام شرایط ثبت نام پذیرفته شدگان کنکور سراسري سال 1400 و به استناد نامه شماره
818014/3 مورخ 23 تیرماه 1400 معاونت پژوهش و فناوري وزارت علوم تحقیقات و فناوري استعدادهاي برتر را در رشته هاي علوم
پایه بورسیه می کند. این اقدام در راستاي حمایت از حوزه هاي علوم پایه و کمک به جذب استعدادهاي برتر کنکور سراسري در رشته

 
هاي مربوطه است. 

بر اساس این نامه، معاونت پژوهش و فناوري وزارت علوم تحقیقات و فناوري به رتبه هاي کشوري زیر 500 کنکور سراسري و برندگان
مدال جهانی المپیادهاي علمی دانش آموزي در صورت ورود به رشته هاي علوم پایه، شامل حوزه هاي ریاضی، زیست شناسی، فیزیک،

 
شیمی و زمین شناسی بورسیه اعطا می کند. 

معاونت پژوهش و فناوري وزارت علوم تحقیقات و فناوري با اعطاي این بورسیه به مبلغ ماهیانه 10 میلیون ریال به مدت یک سال و
سپس به مدت سه سال با شرط کسب رتبه برتر در طی اشتغال به تحصیل، حمایت می کند.



نتایج نهایی پذیرش در مهندسی فناوري و کارشناسی حرفه اي اعلام شد

منبع: دانا خبرشماره خبر:  8  |  تاریخ: 1400/07/07

اسامی پذیرفته شدگان نهایی پذیرش دوره مهندسی فناوري و دوره کارشناسی حرفه اي «ناپیوسته» نظام آموزش مهارتی
دانشگاه جامع علمی کاربردي مهر ماه سال 1400 منتشر شد.

به گزارش خبرگزاري دانا، اعلام اسامی پذیرفته شدگان نهایی پذیرش دوره مهندسی فناوري و دوره کارشناسی حرفه اي
«ناپیوسته» نظام آموزش مهارتی دانشگاه جامع علمی کاربردي مهر ماه سال 1400 در سایت سازمان سنجش آموزش کشور منتشر
شد. براساس ضوابط مربوط به گزینش هر یک از رشته هاي تحصیلی گروه هاي آموزشی مختلف در پذیرش دوره هاي مذکور از بین
متقاضیانی که حدنصاب لازم را احراز کرده اند، براساس اولویت کدرشته محل هاي انتخابی و ظرفیت هاي تخصیص داده شده به هر

 
سهمیه، گزینش انجام و اسامی پذیرفته شدگان در هر کدرشته محل استخراج شده است. 

همه پذیرفته شدگان باید براي اطلاع از زمان ثبت نام از روز شنبه 10 مهرماه 1400 به سامانه جامع آموزشی هم آوا دانشگاه جامع
علمی – کاربردي مراجعه کنند و سپس با در دست داشتن مدارك مندرج در اطلاعیه و با توجه به کدرشته محل قبولی به نشانی

 
تعیین شده در جدول شماره (5) دفترچه راهنماي پذیرش دوره هاي مذکور مراجعه کنند. 

همه پذیرفته شدگان باید در زمان مقرر براي ثبت نام به موسسه کد قبولی خود مراجعه کنند و عدم ثبت نام در تاریخ تعیین شده به

 
منزله انصراف از تحصیل آنان تلقی خواهد شد. 

 
مدارك لازم براي ثبت نام دوره مهندسی فناوري و دوره کارشناسی حرفه اي: 

 
1. شش قطعه عکس پرسنلی پشت سفید تمام رخ 4×3 تهیه شده در سال جاري. 

 
2. یک برگ تصویر شناسنامه و اصل آن براي مطابقت. 

 
3. یک برگ تصویر کارت ملی و اصل آن براي مطابقت. 

4. اصل مدرك فوق دیپلم و یا کاردانی دانشگاه ها و موسسات آموزش عالی مورد تایید شوراي عالی انقلاب فرهنگی و یا وزارت علوم،
تحقیقات و فناوري، وزارت بهداشت، درمان و آموزش پزشکی و یا مدرك کاردانی پیوسته آموزشکده هاي فنی و حرفه اي وزارت

 
آموزش و پرورش به انضمام یک برگ تصویر آن. 

5. اصل کاربرگ 101 (گواهی اشتغال به کار) با امضاء و مهر بالاترین مقام مسئول، آخرین فیش حقوقی و آخرین حکم کارگزینی یا
قرارداد معتبر انجام کار و براي شاغلین نیروهاي مسلح ارایه حکم کارگزینی یا گواهی اشتغال به کار از یگان مربوط براي پذیرفته

 
شدگان در کدرشته محل هایی که مطابق ضوابط مندرج در دفترچه منحصراً پذیرش از شاغلین صورت پذیرفته است. 

6. اصل کاربرگ 103 (فرم تاییدیه معدل) براي فارغ التحصیلانی که تاکنون گواهینامه پایان تحصیلات براي آنان صادر نشده است. 



7. مدرکی که وضعیت نظام وظیفه متقاضیان را با توجه به بند 2-3 مقررات وظیفه عمومی مندرج در صفحه 4 و 5 دفترچه راهنماي

 
پذیرش مذکور مشخص کند. (براي برادران). 

بر اساس اعلام دانشگاه جامع علمی کاربردي تمامی کدرشته محل هاي مرکز آموزش علمی کاربردي افق (کد مرکز 23001) از

 
دفترچه راهنماي ثبت نام حذف شده است و در رشته محل هاي این مرکز هیچ فردي به عنوان قبول معرفی نخواهد شد. 

به گزارش مهر، ثبت نام براي متقاضیان پذیرش دوره هاي مهندسی فناوري و کارشناسی حرفه اي (ناپیوسته) نظام آموزش مهارتی
دانشگاه جامع علمی کاربردي مهر ماه سال 1400 در روزهاي 24 مرداد تا شهریور بر اساس معدل کل کاردانی صورت گرفت.



800 کد رشته عملی جدید به رشته هاي دانشگاه فنی و حرفه اي اضافه شد

منبع: دانا خبرشماره خبر:  9  |  تاریخ: 1400/07/07

رئیس دانشگاه فنی و حرفه اي از اضافه شدن 800 کد رشته عملی جدید به رشته هاي این دانشگاه خبرداد و گفت: تعدادي
از رشته ها نیز حذف شد.

به گزارش خبرگزاري دانا، ابراهیم صالحی عمران با اشاره به ایجاد کد رشته هاي جدید در دانشگاه فنی و حرفه اي گفت: در
حال حاضر 800 کد رشته عملی جدید به رشته هاي این دانشگاه افزوده شده و تعدادي از رشته ها هم در راستاي انعطاف پذیري
حذف شد چرا که آموزش فنی و حرفه اي فرصتی براي تحقق عدالت اجتماعی به وسیله توانمندسازي نیروهایی بازار کار است. اصلاح

 
برنامه هاي درسی 

رئیس دانشگاه فنی و حرفه اي افزود: همچنین 88 برنامه درسی در این دانشگاه اصلاح شد که از سري اصطلاحات مهم صورت گرفته

 
بود که منجر به توانمندسازي اعضاي هیأت علمی شد. 

وي ادامه داد: ارتقاي تجهیزات و امکانات، بازآموزي اعضاي هیأت علمی، بازسازي کارگاه هاي و تجهیزات با بودجه هاي اختصاص
یافته، فراهم ساختن محیط کار عملی و به روزر سانی کارگاه ها و تجهیزات نیز سایر اقدامات صورت گرفته در دانشگاه فنی و حرفه اي

 
به شمار می رود. 

صالحی عمران تاکید کرد: با توجه به اهمیت روابط بخش هاي آموزشی و تولیدي کشور، تلاش شد تا ارتباط بیشتر با بخش هاي
صنعتی، کشاورزي و فناوري صورت گیرد. از این رو، دانشگاه فنی و حرفه اي خود را ملزم به ارتباط با بخش صنعت و کارفرما کرد.

 
دانشگاه با این بخش هاي در ارتباط تنگاتنگی قرار گرفته است و حتی برنامه هاي درسی بر اساس نیاز این حوزه تهیه شده اند. 

 
آموزش دوگانه در دانشگاه فنی و حرفه اي 

وي ادامه داد: آموزش دوگانه (محیط کار واقعی و محیط آموزشی) از جمله اهداف دنبال شده در دانشگاه فنی و حرفه اي است. در
همین زمینه دانشگاه براي تأمین نیروي انسانی براي یکی از بخش هاي صنعتی به تعداد 10 هزار نفر اعلام آمادگی کرده است.

آموزش، پژوهش و اشتغال دانشجویان از جمله اهداف دنبال شده در این دانشگاه است.



پروژه هاي کوچک در راه کمک به تالاب هامون

منبع: ایرناشماره خبر:  10  |  تاریخ: 1400/07/07

تهران- ایرنا - معاون محیط زیست دریایی و تالاب هاي سازمان حفاظت محیط زیست و نماینده مقیم برنامه توسعه سازمان
ملل متحد در ایران در نشستی، برخی طرح ها درباره پروژه سیستان در راستاي حمایت از تالاب هامون را مورد بررسی و

کارشناسی قرار دادند.

تهران- ایرنا - معاون محیط زیست دریایی و تالاب هاي
سازمان حفاظت محیط زیست و نماینده مقیم برنامه
توسعه سازمان ملل متحد در ایران در نشستی، برخی طرح
ها درباره پروژه سیستان در راستاي حمایت از تالاب هامون

 
را مورد بررسی و کارشناسی قرار دادند. 

به گزارش روز چهارشنبه ایرنا از رسانی سازمان حفاظت
محیط زیست، احمد رضا لاهیجان زاده در «دومین جلسه

کمیته بررسی و تصویب طرح هاي کوچک زودبازده» که به صورت آنلاین برگزار شد به تهیه دستورالعمل ها و پروپوزال ها و برگزاري

 
جلسات و کارگاه هاي مشارکتی با ذي نفعان محلی و اعلام فراخوان براي طرح هاي کوچک زودبازده طی ماه هاي گذشته اشاره کرد. 

مجري ملی پروژه سیستان افزود: در پایان فراخوان حدود 70 طرح به دست پروژه سیستان رسیده که طی جلسات کارشناسی با

 
جامعه محلی و کارشناسان دستگاه هاي متولی در حال بررسی هستند. 

همچنین نماینده مقیم برنامه توسعه سازمان ملل متحد در ایران، پروژه سیستان را یکی از بزرگترین پروژه هاي UNDP و از
بزرگترین پروژه هاي توسعه در ایران خواند و ضمن اشاره به حمایت مالی اتحادیه اروپا براي این پروژه، طرح هاي کوچک زودبازده را
حائز اهمیت بسیار دانست و تأکید کرد: این طرح ها با ارتباط با سایر سازمان ها از جمله سمن ها ، سازمان هاي جامعه مدنی را
تقویت کرده، مبنایی براي فعالیت هاي بیشتر و اعتمادسازي ایجاد می کنند و درها را براي فعالیت هاي درازمدت و تأثیرگذاري بیشتر

 
باز می کنند. 

کلودیو پرویداس از استقبال خوب گروه هاي محلی در ارائه طرح ابراز خوشحالی کرد و این را نشانگر توجه مثبت مردم به سازمان
حفاظت محیط زیست و استانداري سیستان دانست و افزود: این استقبال نشان دهنده علاقه و تمایل مردم به بهبود شرایط است؛

 
شرایطی که با توجه به تغییرات اقلیمی و خشکسالی در منطقه سیستان به وجود آمده است. 

وي یاد آور شد: توجه به حفاظت محیط زیست نباید در خلاء اتفاق بیافتد، بلکه باید در بستر توسعه اقتصادي فراگیر به آن توجه شود

 
و ما تا دستیابی به نتایج مورد انتظار متعهد باقی خواهیم ماند. 

در ادامه سرپرست پروژه سیستان در این جلسه به معرفی طرح هاي زودبازده کوچک اشاره کرد و گفت : محوریت طرح هاي کوچک



زودبازده «گردشگري، صنایع دستی و توسعه فرهنگی»، «توانمندسازي اقتصادي بانوان»، «کشاورزي و دامداري»، «شیلات و آبزي

 
پروري»، «کارآفرینی و توسعه شرکت هاي کوچک و متوسط مقیاس»، «مدیریت خاك، آب و تالاب» و «تجارت و بازرگانی» است . 

ندا فلسفی در مورد اهداف این طرح گفت: اهداف این طرح ها تقویت ظرفیت نهادي سازمان هاي کلیدي براي دستیابی به اهداف
توسعه، پشتیبانی از ابتکارات فردي و گروهی جامعه محور با هدف درآمدزایی و کاهش فقر، کمک به ارتقاي فعالیت هاي پشتیبان بین
سازمان هاي جامعه مدنی، دولت و حامیان مالی، حمایت از تشکل ها، سازمان هاي مردم نهاد و گروه هاي محلی که به دنبال راه حل
هایی براي کاهش مشکلات مربوط به منابع طبیعی، تغییرات اقلیمی و بهبود معیشت و شناسایی راه حل هاي ممکن به منظور

 
آزمایش و محک چالش هاي توسعه با تأکید بر به کارگیري دانش بومی است. 

سرپرست پروژه سیستان ادامه داد: طرح هاي کوچک زودبازده از اقدامات اجرایی پروژه سیستان است که به طور ویژه براي جلب
مشارکت کنشگرانی است که داراي دیدگاهی ویژه یا متمایز به موضوع توسعه باشند، یا نماینده مردمی باشند که از فرآیند توسعه
محروم بوده و توانایی ارائه راهکارهایی تجربی یا نوآورانه براي برون رفت از محرومیت یا مواجه شدن با چالش هاي توسعه را داشته

 
باشند. 

وي خاطر نشان کرد: پروژه ارتقاء مدیریت جامع منابع طبیعی براي احیاي اکوسیستم تالاب هامون و حمایت معیشت هاي جایگزین
جوامع محلی، با نام اختصاري پروژه سیستان، پروژه اي مشترك میان سازمان حفاظت محیط زیست و برنامه توسعه ملل متحد است

 
که با حمایت مالی اتحادیه اروپا از سال 2020 میلادي و با اهداف مشخص به مدت پنج سال در منطقه فعالیت می کند. 

«دومین جلسه کمیته بررسی و تصویب طرح هاي کوچک زودبازده» با حضور اعضاي کمیته شامل نماینده مقیم برنامه توسعه سازمان
ملل متحد در ایران و معاون وي، نمایندگان استانی شامل استانداري سیستان و بلوچستان، اداره کل حفاظت محیط زیست، سازمان
جهاد کشاورزي، سازمان شیلات، سازمان میراث فرهنگی، گردشگري و صنایع دستی، اداره کار و امور اجتماعی، اداره کل منابع
طبیعی، اداره کل صنعت، معدن و تجارت، دانشگاه زابل نماینده وزارت امور خارجه و نمایندگان پروژه سیستان و با هدف معرفی طرح

 
هاي کوچک زودبازده دریافت شده توسط تیم پروژه برگزار شد. 

 
برچسب ها 

 
- سازمان حفاظت محیط زیست 

 
- سیستان و بلوچستان 

 
- سازمان ملل متحد 

 
- تالاب ها 

- آهنگ حیات



تسهیلات دانشگاه تربیت مدرس براي رتبه هاي برتر ارشد علوم پزشکی

منبع: دانا خبرشماره خبر:  11  |  تاریخ: 1400/07/07

وزارت بهداشت ضمن اعلام ضوابط پذیرش دانشجو و ادامه تحصیل در دانشگاه تربیت مدرس براي رشته هاي مورد پذیرش از
طریق آزمون کارشناسی ارشد سال جاري اعلام کرد و این ضوابط جهت پذیرش دانشجو اجرا می شود.

به گزارش خبرگزاري دانا، بر این اساس دانشگاه تربیت مدرس در سال 1400 براي رتبه نخست آزمون سراسري مرکز سنجش
آموزش پزشکی (که حداقل 4 دانشگاه دولتی در آن رشته در سال جاري پذیرش دانشجو دارد) سه میلیون تومان هدیه در نظر گرفته
است که یک سوم مبلغ هدیه حداکثر تا پایان نیم سال دوم تحصیلی و الباقی به تدریج در طی نیم سال هاي بعدي و براساس کسب
حد نصاب شاخصه هاي پیشرفت تحصیلی توسط دانشجو پرداخت می شود. همچنین براي حمایت از پایان نامه تحصیلی کلیه
دانشجویان دوره روزانه، از یک تا دو میلیون تومان ا عتبار پژوهشی در نظر گرفته شده است و علاوه بر اعتبار پژوهشی پایان نامه به
دانشجویان رتبه هاي 1 تا 3 روزانه آزمون سراسري مرکز سنجش آموزش پزشکی (که حداقل 4 دانشگاه دولتی در آن رشته در سال

 
جاري پذیرش دانشجو دارند)، براساس ضوابط دانشگاه اعتبار ویژه پژوهشی(گرنت) اختصاص خواهد داد. 

براین اساس به دانشجویان رتبه اول آزمون سراسري مرکز سنجش آموزش پزشکی 2/5 میلیون تومان گرنت، دانشجویان رتبه دوم
آزمون سراسري دو میلیون تومان گرنت و دانشجویان رتبه سوم آزمون سراسري یک میلیون و هفتصد هزار تومان گرنت اختصاص

 
خواهد یافت. 

دانشگاه به دانشجویان رتبه اول (در رشته هایی که حداقل 4 دانشگاه دولتی در آن رشته در سال جاري پذیرش دانشجو دارند)، مبلغ
پنج میلیون تومان وام قرض الحسنه بلند مدت با شرایط و ضوابط معاونت دانشجویی پرداخت می کند و به رتبه هاي 1 تا 5 آزمون
سراسري مقطع کارشناسی ارشد دوره روزانه، طبق ضوابط امتیاز بیشتري براي سکونت در خوابگاه مجردي از نیمسال دوم داده می

 
شود. 

به کلیه دانشجویان براساس تبصره 6 ماده 55 آیین نامه استخدامی اعضاي هیأت علمی، (در صورت گذراندن دروس مربوط و شرکت

 
در جلسه صلاحیت مدرسی) گواهی صلاحیت مدرسی اعطا خواهد شد. 

دانشگاه تربیت مدرس اعلام کرده است که امکان تأمین خوابگاه براي دانشجویان دوره هاي مازاد و دانشجویان روزانه شاغل و بورسیه
و بومی را ندارد. با توجه به محدودیت ظرفیت خوابگاه، واگذاري خوابگاه به صورت مجردي فقط به دانشجویان روزانه و به طور
تدریجی در طول نیم سال هاي اول و دوم خواهد بود و مدت سکونت حداکثر تا پایان نیم سال چهارم در مقطع کارشناسی ارشد با

 
پرداخت نقدي اجاره بها در ابتداي هرنیم سال است. همچنین دانشگاه فاقد خوابگاه متأهلی است. 

متقاضیان متأهل واجد شرایط دریافت کمک ودیعه مسکن، بر اساس ضوابط صندوق رفاه دانشجویان وزارت بهداشت، درمان و آموزش
پزشکی، مجاز به درخواست وام مذکورهستند و به کلیه دانشجویان روزانه و مازاد در سنوات مجاز تحصیلی وعده ناهار براساس اعتبار

 
تأمینی از سوي صندوق رفاه و قیمت هاي مصوب این صندوق، در روزهاي غیر تعطیل از شنبه تا چهارشنبه ارائه می شود. 

به دانشجویان روزانه ساکن خوابگاه هاي دانشگاه، علاوه بر وعده ناهار، وعده صبحانه و شام نیز طبق قیمت هاي مصوب صندوق رفاه و



 
به کلیه دانشجویان مازاد صرفا وعده ناهار ارائه می شود. 

دانشگاه تربیت مدرس تعدادي از پذیرفته شدگان واجد شرایط در رشته بیوتکنولوژي پزشکی را پس از گذراندن موفق دروس سال اول
تحصیلی انتخاب و به پروژه هاي مشترك زیست کارآفرینی معرفی نموده تا ضمن گذراندن پایان نامه خود با شرایط مربوطه، علاوه بر

مدرك کارشناسی ارشد دانشگاه ، گواهی معتبر زیست کارآفرینی نیز دریافت نمایند.



پیوند سن بازنشستگی با سن امید به زندگی
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منبع: صندوق بازنشستگی

کشوري

«سن امید به زندگی در ایران به 76سال رسید»، این خبر را سال گذشته علیرضا رئیسی، معاون بهداشت وزیر بهداشت اعلام
کرد. او گفته سن امید به زندگی در سال 95 به 70سال رسید و اکنون این شاخص به 76سال رسیده است. اما امید به زندگی

چیست و دقیقا چه چیزي را نشان می دهد؟ اصلا این (...) نوشته پیوند سن بازنشستگی ...

در گزارشی به مناسبت اول اکتبر روز جهانی سالمند
بررسی شد؛پیوند سن بازنشستگی با سن امید به
زندگی«سن امید به زندگی در ایران به 76سال رسید»، این
خبر را سال گذشته علیرضا رئیسی، معاون بهداشت وزیر
بهداشت اعلام کرد. او گفته سن امید به زندگی در سال
95 به 70سال رسید و اکنون این شاخص به 76سال

رسیده است. اما امید به زندگی چیست و دقیقا چه چیزي را نشان می دهد؟ اصلا این شاخص چطور محاسبه می شود؟ و از همه مهم
تر اینکه افزایش سن امید به زندگی در جامعه به چه معناست؟ مثلا چه تاثیري روي وضعیت صندوق هاي بازنشستگی می گذارد؟ و

 
اگر افزایش سن امید به زندگی منجر به بروز بحران براي صندوق ها در ایران می شود، چطور می توان این بحران را حل کرد؟ 

به گزارش اداره کل روابط عمومی و امور بین الملل صندوق بازنشستگی کشوري، ساختار جمعیتی ایران با شتاب به سمت سالمندي
پیش می رود. افزایش سن عموما به چشم تهدیدي براي صندوق هاي بازنشستگی دیده می شود. اما می توان از موهبت افزایش سن
امید به زندگی برخوردار بود و در عین حال به وضعیت صندوق هاي بازنشستگی هم سامان داد و کاري کرد که آن ها هم در این
شرایط آسیب نبینند. افزایش سن امید به زندگی می تواند نشان دهنده توسعه اجتماعی و اقتصادي باشد مشروط به اینکه زیرساخت
هاي آن فراهم شود. ساختار جمعیتی به هر حال روي وضعیت صندوق هاي بازنشستگی اثرگذار است اما این در نهایت ساختار

 
صندوق هاست که نیاز به اصلاح پیدا می کند و افزایش سن امید به زندگی کماکان موهبت و نشان دهنده توسعه است. 

شاخص محبوب جمعیت شناسان یکی از کاربردي ترین شاخص هاي آماري براي جمعیت شناسان، شاخص «امید به زندگی» است
که در زبان انگلیسی به آن Life Expectancy می گویند. البته به آن متوسطِ طول عمر هم می گویند. این شاخص نشان می دهد

 
هر فردي که متولد می شود، امید دارد تا چه سنی، زنده بماند و زندگی کند. 

افزایش امید به زندگی یکی از مهم ترین شاخص ها براي بررسی سلامت است. این شاخص در حقیقت به نوعی نمایانگر وضعیت
بهداشت و درمان و سلامت در جامعه است و به همین دلیل افزایش آن مایه مباهات و خوشحالی است و می توان از جنبه مثبت به

 
آن نگاه کرد. 

محمد ساسانی پور، جمعیت شناس و پژوهشگر موسسه مطالعات و مدیریت جامع و تخصصی جمعیت کشور هم در مورد این شاخص



می گوید: «جدول عمر یکی از مهم ترین ابزارهاي تحلیلی براي جمعیت شناسان است. یکی از مهم ترین شاخص هایی از این جدول
به دست می آید، شاخص امید به زندگی است که محاسبه آن پیچیدگی هاي بسیاري دارد و کاملا فنی و تخصصی است. اگر بخواهیم
تعریفی از این شاخص داشته باشیم باید بگوییم متوسط سال هایی که انتظار می رود یک نوزادِ زنده به دنیا آمده، براساس میزان ویژه
مرگ جاري، زنده بماند.» او ادامه می دهد: «پس این شاخص یعنی اینکه یک فردي که تازه به دنیا آمده چند سال انتظار دارد زنده

 
بماند، چقدر امید دارد به زندگی؟ این می شود امید به زندگی.» 

اما نکته قابل تاملی که این جمعیت شناس به آن اشاره می کند این است که شاخص امید به زندگی در حقیقت نمایان ترین و جامع
ترین شاخص است که وضعیت توسعه اقتصادي و اجتماعی و البته بهداشتیِ یک جامعه را نشان می دهد. البته جمعیت شناسان به

 
شکل هاي دیگري هم وضعیت مرگ ومیر را بررسی می کنند. 

ساسانی پور با اشاره به اهمیت مرگ ومیر در ساختار جمعیتی، می گوید: «مرگ ومیر یکی از سه مولفه اصلی جمعیتی است که ثبات
یا تغییر آن در طول زمان، سبب تغییر در حجم جمعیت، توزیع جمعیت یا ترکیب جمعیت می شود.» به گفته این جمعیت شناس،
شاخص هاي مرگ ومیر را می توان به دو دسته کلی تقسیم کرد: «یکی میزان مرگ ومیري است که سرعت مرگ در جامعه را نشان

 
می هد مثل میزان خام مرگ ومیر و دیگري میزان مرگ ومیر اطفال است.» 

اما مرگ ومیر خام معایبی دارد که باعث می شود جمعیت شناسان زیاد به آن اعتماد نکنند و به سراغ شاخص دیگري مثل امید به

 
زندگی بروند. 

ساسانی پور در مورد معایب شاخص مرگ ومیر خام می گوید: «این شاخص متاثر از ساختار سنی است. یعنی علاوه بر نیروي مرگ،
تحت تاثیر ترکیب سنیِ جمعیت است. در نتیجه براي مقایسه جوامع نمی توان از آن استفاده کرد. مثلا اگر میزان مرگ ومیر
کشورهاي پیشرفته را با کشورهاي در حال توسعه مقایسه کنید می بینید که مرگ ومیر خام در کشورهاي توسعه یافته بیشتر است به
این خاطر است که حجم بالاتري از جمعیت آن ها در سنین سالخوردگی به سر می برند. اما امید به زندگی می تواند شاخص بهتري
باشد و در این زمینه، وضعیت توسعه یافتگی را بهتر نشان می دهد.» به همین دلیل است که این شاخص در میان جمعیت شناسان
محبوب تر است و بیشتر مورد استفاده قرار می گیرد. با شاخص امید به زندگی می توان جمعیت هاي مختلف را با هر ساختاري، چه

 
پیر و چه جوان، به لحاظ میزان توسعه یافتگی مقایسه کرد. اما شاخص امید به زندگی در ایران چه وضعیتی دارد؟ 

امید به زندگیِ ایرانی جمعیت ایران به سمت پیري حرکت می کند. علیرضا رئیسی، معاون بهداشت وزیر بهداشت با اشاره به اینکه
سن امید به زندگی در ایران اکنون به 76سال رسیده، می گوید: «سه استان گیلان، مازندران و مرکزي بیشترین جمعیت سالمندي
کشوري را دارند.» طبق گفته معاون بهداشت وزیر بهداشت، سن امید به زندگی در ایران در سال 1355 برابر با 57سال بود و اکنون

 
بعد از گذشت 44 سال سن امید به زندگی به 76سال رسیده یعنی حدود 21سال به این میانگین اضافه شده است. 

ساسانی پور توضیحاتی تکمیلی در این زمینه می دهد: «افزایش سن امید به زندگی یا کاهش مرگ ومیر در ابتدا در اروپاي شمال
غربی و آمریکاي شمالی اتفاق افتاد و کمی با تاخیر در سایر نقاط جهان هم رخ داد. در دهه 1950 این شاخص حدود 47سال بود و

 
اخیرا در میانگین جهانی به حدود 72سال رسیده است.» اما وضعیت در ایران به چه صورت است؟ 

این جمعیت شناس می گوید: «در ایران کاهش مستمر مرگ ومیر در دهه هاي اخیر منجر به افزایش سن امید به زندگی شده است.
این شاخص در ایران از حدود 40سال در سال 1335 به حدود 75سال افزایش پیدا کرده. اما مهم ترین مسئله این است که افزایش
سن امید به زندگی در ایران از کاهش میزان مرگ ومیر کودکان و اطفال ناشی شده و در واقع این مسئله مهم ترین نقش را در



افزایش سن امید به زندگی داشته است.» این یعنی جامعه به شکل دیگري توسعه پیدا کرده که به لحاظ جمعیت شناسی اهمیت

 
زیادي دارد. 

از نگاه جمعیت شناسان، کشورهاي توسعه یافته و موفق، افزایش سن امید به زندگی خود را از طریق کاهش مرگ ومیر در سالمندان،
ایجاد می کنند. اما در کشورهاي در حال توسعه مثل کشورهاي آفریقایی، بهبود در شاخص امید به زندگی از طریق کاهش مرگ ومیر
در سنین پایین تر به ویژه در میان کودکان حاصل می شود. پس در ایران هم هنوز جاي زیادي براي توسعه در این زمینه وجود دارد

 
چرا که در سال هاي گذشته این پیشرفت عمدتا از طریق کاهش مرگ ومیر در میان کودکان حاصل شده است. 

یکی از نکات مهم در مورد افزایش سن امید به زندگی در مورد ایران که معاون بهداشت وزیر بهداشت به آن اشاره کرده این است که
الگوي سالمندي در کشور به سمت افزایش زنان سالمند پیش می رود. این یعنی تعداد زنانی که سالمند و بی سرپرست هستند در

 
حال افزایش است. 

ساسانی پور هم با اشاره به اینکه ساختار جمعیت سالمندان در ایران به سمت زنان سالمند می رود، می گوید: «تفاوت جنسیتی در
امید به زندگی در دوره سالمندي از این جهت مهم است که اشتغال زنان در ایران محدود است و تعداد کمی از زنان کار می کنند.
این در حالی است که طبق نظام بازنشستگی، صندوق ها به زنان پس از مرگ شوهرانشان هم مستمري پرداخت می کنند. پس از یک
طرف خودِ مرد بیشتر از گذشته عمر می کند و از طرف دیگر، تعداد زنانِ سالمندي که حقوق شوهرانِ فوت شده شان را دریافت می
کنند بیشتر شده و در نتیجه این پدیده می تواند روي وضعیت صندوق هاي بازنشستگی اثر بگذارد.» البته تغییرات در ساختار

 
جمعیتی و افزایش سن امید به زندگی به صورت کلی اثرات مهمی روي صندوق ها می گذارد که جاي تامل و بررسی دارد. 

افزایش سن زیر ذره بین صندوق هاي بازنشستگی افزایش سن امید به زندگی به لحاظ توسعه اقتصادي و اجتماعی، امري مثبت تلقی
می شود. اما می تواند چالشی براي صندوق ها باشد. پژوهشگران موسسه راهبردهاي بازنشستگی صبا در مورد این چالش ها معتقدند:
«اگر سن بازنشستگی در تناسب با امید به زندگی تغییر نکند، یعنی به عبارت دیگر اگر سن بازنشستگی ثابت بماند، اتفاقی که می
افتد این است که نظام بازنشستگی باید تعداد سال هاي بیشتري حقوق بازنشستگی پرداخت کند. پس اگر سن بازنشستگی ثابت
باشد، تهدیدي براي صندوق هاي بازنشستگی خواهد بود.» براي درك این قضیه می توان این شرایط را فرض کرد که سن امید به
زندگی در کشوري 70سال است و سن بازنشستگی در آن 60سال، این یعنی صندوق ها باید 10سال به طور متوسط حقوق پرداخت
کنند. اما اگر امید به زندگی به 75سال افزایش پیدا کند و سن بازنشستگی همان 60سال بماند، صندوق باید دست کم 15سال حقوق

 
بپردازد و این می تواند سرآغاز بحران براي صندوق ها باشد. 

این پژوهشگران در مورد حل بحران هایی که می تواند با افزایش سن امید به زندگی براي صندوق ها ایجاد شود می گویند:
«کشورهاي دیگر براي حل بحران کاري کردند که ما هم باید انجام دهیم، آن ها سن بازنشستگی را با سن امید به زندگی پیوند زده
اند. یعنی اگر امید به زندگی افزایش پیدا کند، سن بازنشستگی هم افزایش پیدا می کند. در چندین کشور حتی مصوبه دارند و به
صورت خودکار، وقتی سن امید به زندگی بالا می رود، سن بازنشستگی هم افزایش پیدا می کند.» به این ترتیب اگر این تغییرات در

 
نظام بازنشستگی ایجاد نشود، افزایش سن امید به زندگی به تهدیدي براي صندوق هاي بازنشستگی تبدیل خواهد شد. 

پیر شوید اما خوب پیر شوید افزایش سن امید به زندگی هم جنبه هاي مثبت دارد هم منفی اما جنبه منفیِ آن را می توان با
اصلاحاتی در ساختارها، به جنبه مثبت تبدیل کرد. به اعتقاد پژوهشگران موسسه راهبردهاي بازنشستگی صبا، این شاخص نشان می
دهد که جامعه و نظام حکمرانی توانسته منابع را به گونه اي تخصیص دهد که افراد از مخاطرات جان سالم به در ببرند و طول عمر

 
بیشتري داشته باشند. این نشان دهنده یک توفیق است. البته همین توفیق می تواند منجر به بروز تحولاتی در جامعه شود. 



آنها می گویند: «اگر از منظر سالمندي به پدیده افزایش امید به زندگی نگاه کنیم باید نیازهاي این افراد را هم ببینیم. در سال 1395
به طور میانگین، حضور یک فرد سالمند در یک خانوار ایرانی باعث شده هزینه بهداشت و درمان در سبد خانوار دو برابر شود. یعنی
حضور این یک نفر، الگوي مصرف را به این شکل تغییر می دهد.» اما این تازه بخشی از ماجراست. افزایش افراد سالمند در جامعه باید

 
به گونه اي باشد که جامعه هم آمادگی حضور این افراد را داشته باشد. 

بیشتر عمر کردن در یک جامعه می تواند یک توفیق باشد اگر آن جامعه مقدمات لازم را فراهم کرده باشد و خدمات لازم را به فرد
سالمند ارائه دهد. این پژوهشگران همچنین معتقدند که در ایران که دولت وزن سنگین تري دارد، بخش عمده کارها با دولت است اما
سایر افراد در جامعه هم باید خودشان را براي حضور افراد سالمند آماده کنند. آدم ها قرار است سال هاي درازتري عمر کنند اما این

 
عمر باید باکیفیت باشد. 

قدیمی ها همیشه در حق جوانان اینطور دعا می کردند "پیر شوي جوان"، اما حالا فقط پیر شدن مهم نیست، باید خوب پیر شد و در
پیري، خوب زندگی کرد.



شناسایی 506 واحد صنعتی پرخطر در شهرك هاي صنعتی اردبیل

منبع: باشگاه خبرنگاران جوانشماره خبر:  13  |  تاریخ: 1400/07/07

مدیرعامل شرکت شهرك هاي صنعتی استان اردبیل گفت: تاکنون 506 واحد صنعتی پرخطر در سطح شهرك هاي صنعتی
استان شناسایی شده است.

به گزارش خبرنگار گروه استان هاي باشگاه خبرنگاران
جوان از اردبیل، محمد اهلی، مدیرعامل شرکت شهرك
هاي صنعتی استان اردبیل در مراسم تجلیل از آتش نشانان
شهرك صنعتی شماره 2 اردبیل با بیان اینکه شناسایی
واحد هاي پرخطر یکی از اقدامات اساسی این شرکت در
حوزه صیانت از اموال و جان واحد هاي تولیدي بوده است
گفت: تاکنون 506 واحد صنعتی پرخطر در سطح شهرك
ها و نواحی صنعتی استان شناسایی شده است و در این

 
خصوص پیشنهاد هاي اصلاحی براي دفع خطرات احتمالی به این واحد ها ارائه شده است. 

او با بیان اینکه ایمن سازي واحد هاي صنعتی به منظور کاهش حوادث و سوانح، امري ضروري است، ادامه داد: در این راستا تاکنون 5
ایستگاه آتش نشانی در شهرك هاي صنعتی استان احداث و به بهره برداري رسیده است و تلاش می شود تا ایستگاه آتش نشانی

 
شهرك صنعتی گرمی نیز تا پایان سال جاري به بهره برداري برسد. 

مدیرعامل شرکت شهرك هاي صنعتی استان اردبیل از دیگر موارد مهم براي افزایش ایمنی در شهرك هاي صنعتی را تهیه و نصب
تعداد بیش از 160 دستگاه شیر آتش نشانی هیدرانیت در سطح شهرك هاي صنعتی استان برشمرد و افزود: با انجام اقدامات فوق در
کنار برگزاري دوره هاي آموزشی ایمنی و بهداشتی و همچنین واکسیناسیون گسترده کارگران تلاش شده با ایمنی در شهرك هاي

 
صنعتی استان از سطح بالایی برخوردار باشد. 

اهلی ضمن اشاره به ضرورت رعایت پدافند غیرعامل در شهرك هاي صنعتی، از جایگاه شهرك هاي صنعتی به عنوان مراکز حساس و
حیاتی کشور خبر داد و گفت: شهرك هاي صنعتی به لحاظ حجم عظیم سرمایه گذاري هاي صورت گرفته و وجود صنایع تاثیر گذار

 
در آن، آمادگی در مقابل حوادث و صیانت از این سرمایه هاي ملی از اهمیت بسزایی در حفظ تولید و اشتغال کشور برخوردار است. 

اهلی با بیان اینکه آتش نشانان مجاهدان فداکاري هستند که بدون هیچ گونه ادعا، خاضعانه در خط مقدم خدمت به مردم قرار دارند
افزود: رشادت ها و از خودگذشتگی هاي آتش نشانان در تمامی صحنه ها، لحظات تکرار نشدنی است و عملکرد این عزیزان در ذهن

همه مردم فراموش نخواهد شد.



زنجیره سازي در مشاغل خانگی از تولید تا عرضه

منبع: باشگاه خبرنگاران جوانشماره خبر:  14  |  تاریخ: 1400/07/07

بانوي کارآفرین اصفهانی توانسته است نخستین زنجیره تولید و عرضه پوشاك سنتی را ایجاد کند.

به گزارش گروه استان هاي باشگاه خبرنگاران جوان از
اصفهان، این موفقیت به اشتغال بانوان در چند استان

 
کمک کرده که در گزارشی می بینیم. 

 
 {sepehr_media_14814019_400_300$}

انتهاي پیام



کارآفرینی 40 نفره با ضایعات پارچه

منبع: روزنامه قدسشماره خبر:  15  |  تاریخ: 1400/07/07

سرمایه اي که ما در ابتدا براي این کار هزینه کرده ایم بسیار کم و یا می توان گفت هیچ بود، زیرا ابتدا اضافه پارچه هاي
رومبلی را خریداري می کردیم، سپس با همان اضافه پارچه ها، کیف لوازم آرایش و جامدادي تولید می کردیم و پس از

فروش محصولات، مواد اولیه جدید را می خریدیم.

سرمایه اي که ما در ابتدا براي این کار هزینه کرده ایم
بسیار کم و یا می توان گفت هیچ بود، زیرا ابتدا اضافه
پارچه هاي رومبلی را خریداري می کردیم، سپس با همان
اضافه پارچه ها، کیف لوازم آرایش و جامدادي تولید می
کردیم و پس از فروش محصولات، مواد اولیه جدید را می

 
خریدیم. 

این ها بخشی از صحبت هاي بانوي کارآفرینی است که در
مدت چهار سال براي بیش از 40 نفر شغل ایجاد کرده

 
است. 

«منیره سادات ابریشمی» متولد سال 67 فوق دیپلم کامپیوتر است. او می گوید: در حال حاضر مشغول تولید انواع کیف و جامدادي
هستیم و مجموعه ما به طور جدي چهار سال است که وارد این کار شده و به همراه خواهرم فاطمه سادات این کار را انجام می دهیم.
او می افزاید: من فعالیتم را از کار نمددوزي شروع کردم. در ابتدا به صورت آنلاین سفارش قبول می کردیم و عروسک هاي نمدي می

 
دوختیم ولی پس از مدتی به دلیل همگانی شدن این کار، آن را کنار گذاشته و بافتن تابلوفرش و گلیم را شروع کردیم. 

این بانوي کارآفرین توضیح می دهد: سپس ایده جدیدي که به ذهن من رسید، گلدوزي روي کیف هایی از جنس گلیم بود که

 
استقبال خوبی از این کیف ها شد و در کنار آن به تولید سرویس دستبند و پابند نیز پرداختیم . 

وي با بیان آنکه در حال حاضر مشغول گسترش تولیداتشان است، می گوید: علاوه بر محصولات قبل، جامدادي، کیف آرایشی و

 
محصولاتی از جنس چرم را نیز تولید می کنیم. 

او تأکید می کند: این مجموعه به صورت مستقیم براي 10 نفر اشتغال زایی داشته است که قسمت تولید و پخش این محصولات را به
عهده دارند و به صورت غیرمستقیم نیز بیش از 30 نفر در بخش طراحی، چاپ، پخش و فروش با ما مشغول همکاري هستند. این در

 
حالی است که زمینه اشتغال زایی براي بیش از 50 نفر را در بحث تولید، اجرا و فروش داریم. 

منیره سادات ابریشمی بیان می دارد: با وجود آنکه کارمان گسترش پیدا کرده و افزایش سرمایه داشته ایم اما میزان زیادي از سرمایه

 
ما در گردش است که با این شرایط هم براي هر نفر از مجموعه مان بیش از 5 میلیون تومان درآمدزایی دارد. 



او در ادامه خاطرنشان می کند: می توان گفت درآمد کسانی که با ما همکاري می کنند نیز همین حدود و شاید بیشتر هم است؛

 
چراکه ما محصولات را با سود کم به عمده فروش ها می دهیم تا آن ها تولیداتمان را به فروش برسانند. 

 
مشکلات تولید 

او درباره مشکلاتی که بر سر راه تولیدات آن ها وجود دارد، اظهار می دارد: با وجود بازار فروش بسیار خوب به کارگاهی مجهز و
دوزندگان بیشتري نیاز داریم اما متأسفانه هیچ حمایتی براي راه اندازي کارگاه نمی شویم و راه اندازي کارگاه نیاز به هزینه زیادي

 
دارد. 

به طور مثال اگر من بخواهم با هزینه کمتر زیرزمین خانه ام را تبدیل به یک کارگاه کنم مجوز لازم براي ایجاد کارگاه به من داده
نمی شود و این در حالی است که متأسفانه با اینکه ما بازار کار خوبی داریم از هیچ ارگانی هیچ گونه حمایتی براي توسعه کار و
اشتغال زایی بیشتر نشده ایم. ما به اداره کار، میراث فرهنگی و... مراجعه کرده ایم اما تاکنون موفق به دریافت حمایتی از این ارگان ها

 
نشده ایم. 

 
زمینه گسترش کار 

او می افزاید: در حال حاضر در بیشتر شهرهاي استان محصولات ما به فروش می رسد ما می توانیم بازار فروش در استان هاي دیگر را

 
نیز داشته باشیم اما به دلیل محدودیت مکان و نداشتن نیرو زمینه آن فراهم نشده است. 

او درباره مشکلات دیگر دو سال اخیر می گوید: محدودیت هاي ایجاد شده در بحث کرونا بازار کار ما را دچار رکود کرد و از آنجایی
که مشهد چندین بار در شرایط قرمز قرار گرفت و کاملاً تعطیل شد، مغازه داران محصولات ما را خریداري نمی کردند و ما دچار ضرر

 
زیادي شدیم. 

مشکل دیگري که وجود داشت این بود که مواد اولیه افزایش قیمت نامتعارف داشت؛ به طور مثال یک دوك نخ از 17 به 23 هزار
تومان، ماشین زیپ از 300 به هزار تومان، طاقه هاي زیپ از 110 به 220 هزار تومان و نخ هاي گلیم از 25 به 80 هزار تومان رسیده

 
است. 

این بانوي کارآفرین در پایان در رابطه با صادرات نیز بیان می دارد: می توان گفت اجناس از لحاظ کیفیت، تمیزي و قیمت قابلیت
صادرات را دارد اما ابتدا باید کار ما به ساماندهی لازم برسد تا بتوان به گسترش بیشتر آن اندیشید.



با حضور فرمانده سپاه انصارالرضا(ع) استان خراسان جنوبی ؛ 8 پروژه

عمرانی سپاه افتتاح شد

شماره خبر:  16  |  تاریخ: 1400/07/07
منبع: روابط عمومی سپاه

پاسداران

به گزارش سپاه نیوز؛ سردار سرتیپ دوم پاسدار علی قاسمی فرمانده سپاه انصارالرضا(ع) استان خراسان جنوبی در آیین افتتاح
پروژه هاي عمرانی قرارگاه پیشرفت و آبادانی سپاه استان خراسان جنوبی اظهار داشت: جنگ به دنبال غارت و در به دري

مردم بود و عملکرد رزمنده ها ، پیروزي اسلام  را رقم زد و عبارت دفاع مقدس ...

سپاه نیوز: فرمانده سپاه انصارالرضا(ع) استان خراسان
جنوبی در آیین افتتاح پروژه هاي عمرانی گفت: قرارگاه
پیشرفت و آبادانی در روستاها با ضریب محرومیت بالا
انتخاب شدند تا روستاهایی را به عنوان الگوي توسعه

 
روستایی معرفی کنیم. 

به گزارش سپاه نیوز؛ سردار سرتیپ دوم پاسدار علی
قاسمی فرمانده سپاه انصارالرضا(ع) استان خراسان جنوبی
در آیین افتتاح پروژه هاي عمرانی قرارگاه پیشرفت و
آبادانی سپاه استان خراسان جنوبی اظهار داشت: جنگ به

 
دنبال غارت و در به دري مردم بود و عملکرد رزمنده ها ، پیروزي اسلام  را رقم زد و عبارت دفاع مقدس در جهان تثبیت شد. 

 
  

فرمانده سپاه انصارالرضا(ع) استان خراسان جنوبی با اشاره اینکه جایی که کار براي رضاي خدا باشد به پیروزي ختم می شود افزود:

 
شما تاریخ را نگاه کنید قیام هاي الهی را بنگرید آن جایی که کار  براي رضاي خدا بوده در  تاریخ ماندگار شده است. 

 
  

وي با بیان اینکه در دفاع مقدس هم دلیل اصلی پیروزي ما این بود که رزمندگان ما براي رضاي خدا حضور یافتند، گفت: در این

 
دوران هیچکس براي پست، درجه و مقام  به جبهه نرفت و همه براي دفاع از ناموس به جبهه ها رفتند. 

 
  

سردار قاسمی با تاکید بر اینکه دفاع مقدس ما به الگوي نابی در جامعه و دنیا تبدیل شده است و ارزش هایی را در جامعه ارائه کرده
است که در خیلی از دانشگاه ها و ارتش هاي دنیا به عنوان الگو ارائه می شود گفت: دفاع مقدس ما بعد از عاشورا نادرترین بوده است،
همان طور که در عاشورا یک لشکر مخلص و محدود با 72 تن و آن سو یک لشکر دشمن ایستاده بودند، در جنگ تحمیلی هم یک



 
طرف رزمندگان ما و آن سو بیش از 40 کشور که سلاح هاي میکروبی را بر علیه ما آزمایش کردند مواجه بودیم. 

 
  

فرمانده سپاه خراسان جنوبی ادامه داد : رفتارهاي انسانی در دفاع مقدس مهم بود و در حال حاضر هم قرادگاه پیشرفت  و آبادانی کار
اقتصادي، عمرانی و کلانی انجام نداده است اما رفتار الگو را معرفی کرد همانطور که در دفاع مقدس هم رفتار انسانی ماندگار شد و 

 
ملاك سنجش قرار گرفت. 

 
  

سردار قاسمی افزود: دفاع مقدس کارخانه انسان سازي بود که انسان هاي زیاد و بزرگی را تربیت کرد انسان هاي معمولی به جبهه
رفتند اما چون استعداد داشتند در دفاع مقدس شکوفا شدند آنها متکی به خدا بودند و در شرایط محدود بدون امکانات فکر کرده و

 
ایده هاي خوبی خلق کردند و امروز ما قدر آن ارزش هایی که از دفاع مقدس برجاي مانده است را می دانیم. 

 
  

فرمانده سپاه انصارالرضا(ع) استان خراسان جنوبی گفت:  جنگ تحمیلی جنگ اراده بود و آنها خواستند اراده ما را بشکنند و ما را
مایوس و ناامید کنند ولی در دفاع مقدس اراده رزمندگان ما اراده اي آهنین بود آن قدر که در برابر اراتش تا دندان مسلح دشمن 

 
پیروز شدند. 

 
  

سردار قاسمی افزود: از اهداف اصلی دشمن در جنگ تحمیلی نابودي ارتش ایران و ارتش عراق بود آمریکا تصمیم گرفت براي پیاده

 
سازي این نقشه خود صدام را انتخاب کند چرا که او انسانی متکبر مغرور بود و گفته بود  ظرف 3 روز ایران را می گیرد. 

 
  

وي بیان کرد: همه مسئولان مدیون ایثارگري هاي رزمندگان و خانواده هاي شهدا  هستیم آنها دِینی بر کسی ندارند چرا که تکلیف
خود را انجام دادند و ما باید راه امام را ادامه دهیم چرا که دفاع مقدس 80 سال ایران ما را عقب انداخت و  خسارات سنگینی به
وجودآورد و بعد از دفاع مقدس بازسازي کشور و نقاط جنگی بود خسارت ها و ویرانی ها باید آباد می شد که قرارگاه خاتم الانبیا کار

 
بازسازي را باید انجام می داد و براي روستاها و نقاط این سمت کشور مقرر شد بسیج سازندگی دنبال کند. 

 
  

فرمانده سپاه انصارالرضا(ع) استان خراسان جنوبی ادامه داد: رهبري در سبک توسعه دنبال این بودند که شکل توسعه که تنها عمرانی
است منجر به ماندن مردم در روستا منجر به خلاقیت اشتغال نمی شود، تدبیر رهبري این بود که قرارگاه پیشرفت در دهستان ها که
ضریب محرومیت بالایی دارند  تشکیل شود تا روستاهایی را با عنوان  الگوي توسعه روستایی را معرفی کنیم  و در این جهت قرارگاه

 
پیشرفت تشکیل شد. 



 
  

وي تصریح کرد: الگوي امام محوري، الگویی که کار خدماتی با مشارکت مردم باشد در دستور کار قرار گرفت و از زمستان سال 95 که
قرارگاه ابلاغ شد و از بهار 96 که کار آغاز شد پشتیبانی ها که از ناحیه بانک مرکزي ، سازمان برنامه و  بودجه که قرار بود پشتیانی
کنند روي زمین مانده است اما با انگیزه حرکت جهاد گونه مشارکت مخلصانه از سوي مردم دنبال می شود و پیشرفت ها ادامه دارد  و
یکسالی است تصمیم گرفته شد بخش هاي محرمیت زدایی سپاه را متمرکز کنند  که امید است با هم افزایی، هماهنگی و تقویب

 
ساختار محرومیت زدایی سپاه و بسیج کار قرارگاه رونق گیرد. 

 
  

انتهاي پیام/02



رتبه هاي برتر آزمون ارشد پزشکی 3 میلیون تومان هدیه دریافت می کنند

منبع: دانشجوشماره خبر:  17  |  تاریخ: 1400/07/07

به گزارش گروه دانشگاه خبرگزاري دانشجو، دانشگاه تربیت مدرس در سال 1400 براي رتبه هاي نخست آزمون کارشناسی
ارشد مرکز سنجش آموزش پزشکی (که حداقل 4 دانشگاه دولتی در آن رشته در سال جاري پذیرش دانشجو دارد) سه

میلیون تومان هدیه در نظر گرفته است که یک سوم مبلغ هدیه حداکثر تا پایان نیم سال دوم تحصیلی و ...

به گزارش گروه دانشگاه خبرگزاري دانشجو، دانشگاه تربیت
مدرس در سال 1400 براي رتبه هاي نخست آزمون
کارشناسی ارشد مرکز سنجش آموزش پزشکی (که حداقل
4 دانشگاه دولتی در آن رشته در سال جاري پذیرش
دانشجو دارد) سه میلیون تومان هدیه در نظر گرفته است
که یک سوم مبلغ هدیه حداکثر تا پایان نیم سال دوم

تحصیلی و الباقی به تدریج در طی نیم سال هاي بعدي و براساس کسب حد نصاب شاخصه هاي پیشرفت تحصیلی توسط دانشجو

 
پرداخت می شود. 

همچنین براي حمایت از پایان نامه تحصیلی کلیه دانشجویان دوره روزانه، از یک تا دو میلیون تومان اعتبار پژوهشی در نظر گرفته
است و علاوه بر ان به دانشجویان رتبه هاي 1 تا 3 روزانه آزمون سراسري مرکز سنجش آموزش پزشکی (که حداقل 4 دانشگاه دولتی

 
در آن رشته در سال جاري پذیرش دانشجو دارند)، براساس ضوابط دانشگاه اعتبار ویژه پژوهشی (گرنت) اختصاص خواهد داد. 

براین اساس به دانشجویان رتبه اول آزمون سراسري مرکز سنجش آموزش پزشکی 2/5 میلیون تومان گرنت، دانشجویان رتبه دوم
آزمون سراسري دو میلیون تومان گرنت و دانشجویان رتبه سوم آزمون سراسري یک میلیون و هفتصد هزار تومان گرنت اختصاص

 
خواهد یافت. 

دانشگاه به دانشجویان رتبه اول (در رشته هایی که حداقل 4 دانشگاه دولتی در آن رشته در سال جاري پذیرش دانشجو دارند)، مبلغ
پنج میلیون تومان وام قرض الحسنه بلند مدت با شرایط و ضوابط معاونت دانشجویی پرداخت می کند و به رتبه هاي 1 تا 5 آزمون
سراسري مقطع کارشناسی ارشد دوره روزانه، طبق ضوابط امتیاز بیشتري براي سکونت در خوابگاه مجردي از نیمسال دوم داده می

 
شود. 

به کلیه دانشجویان براساس تبصره 6 ماده 55 آیین نامه استخدامی اعضاي هیأت علمی، (در صورت گذراندن دروس مربوط و شرکت

 
در جلسه صلاحیت مدرسی) گواهی صلاحیت مدرسی اعطا خواهد شد. 

دانشگاه تربیت مدرس اعلام کرده است که امکان تأمین خوابگاه براي دانشجویان دوره هاي مازاد و دانشجویان روزانه شاغل و بورسیه
و بومی را ندارد. با توجه به محدودیت ظرفیت خوابگاه، واگذاري خوابگاه به صورت مجردي فقط به دانشجویان روزانه و به طور



تدریجی در طول نیم سال هاي اول و دوم خواهد بود و مدت سکونت حداکثر تا پایان نیم سال چهارم در مقطع کارشناسی ارشد با

 
پرداخت نقدي اجاره بها در ابتداي هرنیم سال است. همچنین دانشگاه فاقد خوابگاه متأهلی است. 

متقاضیان متأهل واجد شرایط دریافت کمک ودیعه مسکن، بر اساس ضوابط صندوق رفاه دانشجویان وزارت بهداشت، درمان و آموزش
پزشکی، مجاز به درخواست وام مذکورهستند و به کلیه دانشجویان روزانه و مازاد در سنوات مجاز تحصیلی وعده ناهار براساس اعتبار

 
تأمینی از سوي صندوق رفاه و قیمت هاي مصوب این صندوق، در روز هاي غیر تعطیل از شنبه تا چهارشنبه ارائه می شود. 

به دانشجویان روزانه ساکن خوابگاه هاي دانشگاه، علاوه بر وعده ناهار، وعده صبحانه و شام نیز طبق قیمت هاي مصوب صندوق رفاه و

 
به کلیه دانشجویان مازاد صرفا وعده ناهار ارائه می شود. 

دانشگاه تربیت مدرس تعدادي از پذیرفته شدگان واجد شرایط در رشته بیوتکنولوژي پزشکی را پس از گذراندن موفق دروس سال اول
تحصیلی انتخاب و به پروژه هاي مشترك زیست کارآفرینی معرفی نموده تا ضمن گذراندن پایان نامه خود با شرایط مربوطه، علاوه بر

مدرك کارشناسی ارشد دانشگاه، گواهی معتبر زیست کارآفرینی نیز دریافت کنند.



کاهش مالیات تولید و چگونگی کمک به رشد اقتصادي

منبع: روزنامه جهان اقتصادشماره خبر:  18  |  تاریخ: 1400/07/07

یکی از مهمترین برنامه هاي پیشنهادي «احسان خاندوزي» اجراي کامل قانون پایانه هاي فروشگاهی و سامانه مودیان و
تکمیل آن مبتنی بر تفکیک حساب هاي تجاري و غیرتجاري و هوشمندسازي نظام مالیاتی کشور است.

یکی از مهمترین برنامه هاي پیشنهادي «احسان
خاندوزي» اجراي کامل قانون پایانه هاي فروشگاهی و
سامانه مودیان و تکمیل آن مبتنی بر تفکیک حساب هاي
تجاري و غیرتجاري و هوشمندسازي نظام مالیاتی کشور

 
است. 

به گزارش جهان اقتصاد به نقل از ایرنا، رشد اقتصادي
همواره در کانون توجه دولت سیزدهم قرار داشته و پیوسته
از جانب رئیس جمهوري و اعضاي تیم اقتصادي دولت
مورد تأکید قرار می گیرد.  آیت االله رئیسی از همان ابتدا و
در نخستین کنفرانس خبري پس از انتخابات نیز به موضوع
مهم تولید اشاره کرد و بر دو موضوع مهم در رونق تولید و

 
رشد اقتصادي کشور، یعنی  کمبود نقدینگی و دیگري کاهش مالیات بخش تولید دست گذاشت. 

وي در این خصوص گفت: «نقدینگی باید به سمت تولید هدایت شود، به طور حتم سازوکارهایی که بتواند نقدینگی را به سمت تولید
ببرد و تولید را رونق ببخشد، جزو دستور کار دولت جدید خواهد بود. همچنان که در برنامه انتخاباتی خود اعلام کردم، ایجاد جذابیت
براي تولید آن است که ما مالیات را براي تولید از 25 درصد به 10 درصد و با شیب ملایم کاهش دهیم و از طرفی براي اقدامات

 
غیرمولد، مالیات ایجاد کنیم.» 

«مسعود میرکاظمی»، رئیس سازمان برنامه و بودجه کشور نیز اواسط شهریورماه در نشستی با حضور روساي سازمان مدیریت و برنامه
ریزي استان ها اظهار داشت: در برنامه 1401 تاکید اصلی بر تحقق رشد اقتصادي است و سهم هر یک از بخش ها را مشخص و براي

 
آن منبع درنظر می گیریم، به طوري که قابل رصد و متضمن تحقق اهداف عالی اقتصاد باشد. 

وي پیشتر نیز با بیان اینکه در سازمان برنامه و بودجه تغییر روش را دستور کار داریم، گفته بود: ما می توانیم هشت درصد رشد

 
اقتصادي رقم بزنیم به شرطی که تلاش کنیم و این شدنی است. 

آیت االله سید ابراهیم رئیسی در یکی از آخرین اظهارنظرهاي خود درباره شرایط اقتصادي کشور در جلسه هیات دولت، تداوم حرکت
به سمت رشد اقتصادي و کاهش تورم در کشور را مورد تاکید قرار داد و گفت: گام هاي مثبتی در این زمینه برداشته شده و امیدواریم

 
این روند با سرعت بیشتر همراه بوده و براي مردم ملموس باشد. 



واقعیت این است که تولید و به دنبال آن رشد اقتصادي در کشور در طول سالیان گذشته همواره با چالش ها و موانع زیادي روبه رو
بوده است. برداشتن این موانع می تواند به افزایش رشد اقتصادي کمک شایانی کند. در هر کشوري، برنامه ریزي اقتصادي و مشخص
کردن خط مشی هاي اصلی در این حوزه یکی از وظایف دولت و حاکمیت به شمار می رود. در ایران نیز سیاست گذاري و توجه به

 
تولید به ویژه در بخش هاي صنعت، کشاورزي و خدمات از اهمیت زیادي برخوردار بوده و پیشینه اي طولانی دارد. 

دولت کنونی نیز کمک و حمایت از تولید و بالا بردن رشد اقتصادي را در دستور کار خود قرار داده و می خواهد گام هایی در این

 
زمینه برداشته شود و تاکنون نیز اقداماتی انجام شده است. 

 
سوال این است که این گام در چه حوزه هایی و طی چه زمانی برداشته شده یا خواهد شد؟ 

بدون شک تغییر متغیرهاي اقتصاد کلان به سرعت و در زمان کم امکان پذیر نیست و کسی هم توقع ندارد در چند ماه رشد اقتصادي،
تورم، پایه پولی، نقدینگی و غیره به اعداد و ارقام مطلوب برسد. برخی از مشکلات کنونی اقتصاد ایران، ریشه در ساختارهاي اقتصادي
و غیر اقتصادي ناکارآمد دارد و تغییر این ساختارها زمان بر است. با این حال در برخی زمینه ها نیز می توان دست کم در میان مدتِ

 
یا طی دو تا سه سال به نتایج ملموسی رسید. 

این منطق در برنامه اقتصادي تیم دولت مشاهده می شود. یعنی چشم انداز زمانی منطقی بر اجراي برنامه ها حاکم است، هرچند ساز

 
وکارهاي رسیدن به اهداف اقتصادي مد نظر نیز بسیار مهم به نظر می رسد. 

طبق زمان بندي مهم برنامه دولت براي افزایش تولید و صادرات که در خرداد سال جاري و در جریان تبلیغات نامزدهاي ریاست

 
جمهوري از سوي تیم اقتصادي آیت االله رئیسی انتشار یافت، قرار بر این شد که: 

 
- از سال 1401 میانگین نرخ رشد اقتصادي بدون نفت و با تاکید بر ارتقاي بهره وري به بالاي پنج درصد برسد 

- همچنین، در چارچوب وعده هاي دولت براي اصلاح نظام مالیاتی و در راستاي کمک به تولید قرار شد از سال 1401 مالیات هاي
تنظیمی به طور کامل اجرا شده و با اخذ مالیات از فعالیت هاي غیرمولد و سوداگرایانه، جذابیت این فعالیت ها کاهش بیاید و تا سال
1404 نیز مالیات بر عملکرد واحدهاي تولیدي به 10 درصد کاهش یابد. این طور می توان برداشت کرد که قرار است از چند جهت به

 
تحقق این رشد اقتصادي پنج درصدي کمک شود. 

 
ساماندهی اقتصادکلان 

هرچند آخرین آمارها از مثبت شدن رشد اقتصادي کشور خبر می دهند، اما کنترل و هدایت نقدینگی در سال 1400 بیش از هرچیز
دیگري براي تداوم این رشد مثبت اهمیت دارد. دولت در صورت پیروي از سیاست هاي درست مالی و پولی از طریق بانک مرکزي،
می تواند نقدینگی را کنترل و آن را به سمت تولید هدایت کند. اگر سیاست هاي درستی در پیش گرفته نشود و ثبات بازار به خطر
بیافتد، درِ نقدینگی بر همان پاشنه قبلی خواهد چرخید. رشد اقتصادي و رونق تولید در عرصه هاي مختلف اقتصاد کشور نیازمند
ثبات و پیش بینی پذیري بازارها و ثبات قیمت ها است. کمیت و کیفیت نقدینگی می تواند این ثبات و پیش بینی پذیري را با تهدید

 
مواجه کند. 

نقدینگی در 12 ماهه منتهی به پایان خرداد ماه 1400 معادل 39.4 درصد رشد کرد که نسبت به رشد دوره مشابه سال قبل که 34.2



 
درصد بود، 5.2 واحد درصد افزایش را نشان می دهد. 

این میزان رشد در صورت عدم کنترل به تورم بیشتر دامن خواهد زد. بنابراین، دولت جدید هم باید رشد نقدینگی را کنترل کند و هم
تورم را کاهش دهد. هر دو این موارد به سیاست هاي ارزي وابسته است. با وجود اینکه در صورت رفع تحریم ها کنترل تورم و رشد
نقدینگی بسیار آسان تر خواهد بود، اما اصلاح نظام بانکی، انضباط مالی و نظارت همه جانبه بانک مرکزي بر بانک ها نیز ضرورت هایی

 
انکارناپذیر است. 

 
کاهش مالیات تولید و چگونگی کمک به رشد اقتصادي 

در اینکه کاهش مالیات می تواند به رشد اقتصادي کمک کند، شکی نیست. مالیات بخشی از هزینه هاي تولید را شکل می دهد و
کاهش 15 درصدي آن کمک قابل توجهی به تولیدکنندگان است. هرچند هزینه هاي ناشی از افزایش نرخ ارز و بالا رفتن قیمت مواد
اولیه در بخش هاي مختلف تولید کشور مهم است و دولت باید براي این موضوع نیز فکري اساسی کند تا در کنار کاهش مالیات سایر

 
هزینه هاي تولید نیز به طور قابل توجهی پایین بیاید. 

نکته دیگر اینکه نسبت مالیات به تولید ناخالص داخلی ایران بسیار کم (بین 6 تا هفت) است و وزیر امور اقتصادي و دارایی گفته است
که «تلاش کنیم در چهار سال پیش رو نسبت مالیات به تولید ناخالص داخلی را 50 درصد رشد دهیم و دستیابی به این هدف نیز

 
باید از طریق مالیات ستانی هوشمند و عادلانه تحقق یابد». 

یکی از مهمترین برنامه هاي پیشنهادي «احسان خاندوزي» اجراي کامل قانون پایانه هاي فروشگاهی و سامانه مودیان و تکمیل آن
مبتنی بر تفکیک حساب هاي تجاري و غیرتجاري و هوشمندسازي نظام مالیاتی کشور است. این امر می تواند به عنوان گامی در
جهت افزایش رشد اقتصادي نیز تلقی شود. زیرا تنها راه جبران 15 درصد کاهش مالیات بخش تولید اصلاح نظام مالیاتی در راستاي

 
ایجاد پایه هاي مالیاتی جدید و جلوگیري از فرار مالیاتی و تحقق کامل اهداف مالایتی در بودجه است. 

بسترهاي لازم به ویژه با کمک فناوري هاي نوین براي رسیدن به یک نظام مالیاتی کارآمد، عادلانه و چابک و هوشمند فراهم شده
است. دولت جدید باید تمرکز خود را بر تکمیل پروژه هوشمندسازي نظام مالیاتی قرار دهد. در چارچوب نظام هوشمند، شفاف و سالم

 
مالیاتی، تحقق هدف کاهش مالیات بخش تولید و در نتیجه رونق این بخش آسان تر محقق خواهد شد. 

احتمال موفقیت سایر برنامه هاي مالیاتی مانند مالیات بر خانه هاي خالی، مالیات بر خودروهاي لوکس، مالیات بر سکه و به ویژه

 
مالیات بر عایدي سرمایه نیز از طریق همین هوشمند سازي میسر خواهد بود. 

تحقق درآمدهاي مالیاتی این پایه هاي مالیاتی جدید منجر به خروج پول از این بازارها و هدایت نقدینگی به سمت تولید و در نتیجه

 
رشد اقتصادي بیشتر نیز خواهد شد. بعلاوه، دست دولت را براي حمایت مالیاتی از بخش تولید بازتر می گذارد. 

 
تسهیل راه اندازي کسب و کار 

یکی از گام هاي اساسی که در راستاي افزایش رشد اقتصادي برداشته شده تصویب طرح تسهیل صدور برخی از مجوزهاي کسب و کار
است. سید احسان خاندوزي در دفاع از کلیات آن گفته است: در سال مانع زدایی از تولید، تصویب طرح صدور مجوزهاي کسب و کار
پیام خوشی را از مجلس به فعالان اقتصادي مخابره می کند. بخش زیادي از فعالان اقتصادي منتظر تصویب این طرح و باز شدن غل و



 
زنجیر از پاي خود هستند. 

وزیر اقتصاد اضافه کرد: در طول پنج سال گذشته رشد سرمایه گذاري در کشور حدود صفر بوده است. به عبارتی دیگر نه تنها سرمایه
گذاري صورت نگرفته بلکه اشتغالی نیز ایجاد نشده و به دنبال آن تولید نیز رونقی نداشته است. دلیل این امر یکی به تحریم هاي
ظالمانه خارجی باز می گردد و یکی به تحریم هاي داخلی برمی گردد که دستگاه هاي اداري و اجرایی چوب لاي چرخ تولید کنندگان

 
و سرمایه گذاران گذاشته اند. این تحریم داخلی بسیار آزاردهنده تر است. 

یکی از نکات قابل توجه و امیدبخش پس از تصویب طرح تسهیل صدور برخی از مجوزهاي کسب و کار این است که راه اندازي کسب
و کارهاي جدید و در نتیجه افزایش رشد اقتصادي را تسهیل کند. این موضوع هم به سرمایه گذاران خارجی و هم سرمایه گذاران
داخلی امکان سرمایه گذاري و راه اندازي کسب و کار در کمترین زمان ممکن را می دهد. هرچند اقدامات دیگري نیز براي جلب
سرمایه گذاري ضروري است اما بیشتر موانع فعالیت اقتصادي در قالب راه اندازي کسب و کار جدید در همان مراحل اول راه اندازي

 
وجود دارد. بنابراین، تسهیل شروع کسب و کار گامی مهم در راستاي رشد اقتصادي به شمار می رود. 

 
صادرات 

در سه سال گذشته بودجه کشور ابتدا به واسطه تحریم و سپس با شروع بیماري کرونا در تنگنا قرار گرفته و با کسري مواجه است. در
کنار موارد یاد شده تکیه بر صادرات و درآمدهاي ناشی از آن نیز در راستاي موضوعی جهت افزایش رشد اقتصادي از چشم دولت

 
مردان دور نمانده است. 

رییس سازمان برنامه و بودجه در دومین جلسه ستاد بودجه سال 1401 با بیان اینکه سهم صادرات باید در بودجه سال آینده پررنگ
شود، گفت: باید روي صادرات حساس شویم و بتوانیم بخصوص سهم صادرات ما به کشورهاي همسایه را به دو برابر وضعیت فعلی
برسانیم که در این مسیر دستگاه ها و استانداران نقش بسزایی خواهند داشت و بایستی براي این برنامه ها شاخص و منبع در نظر

 
بگیریم. 

درآمدهاي صادراتی جایگزینی مناسب براي درآمدهاي نفتی به شمار می رود. نفت نیز کالایی صادراتی است اما صادرات تنها محدود
به آن نبوده است. منظور رئیس سازمان برنامه و بودجه نیز تکیه بر صادرات غیر نفتی است. این بخش از اقتصاد کشور باید به صورت
جدي مورد توجه قرار گیرد. البته صادرات غیر نفتی در کنار کشاورزي و خدمات پتروشیمی و فرآورده هاي نفتی را نیز شامل می

 
شود. در این میان اهمیت کشاورزي و تقویت صادرات این بخش از سایر بخش هاي دیگر مهم تر است. 

دلیل این اهمیت از چند جهت قابل توجه است. اولاً دولت بنا را بر توسعه صادرات به کشورهاي همسایه گذاشته است که در این مورد
محصولات کشاورزي می تواند سهم قابل توجهی در مبادلات تجاري، به ویژه با کشورهاي حاشیه خلیج فارس، کشورهاي آسیاي
میانه، همسایه هاي شرقی و حتی عراق و ترکیه داشته باشد. هرچند برخی از همسایگان مانند ترکیه، افغانستان و پاکستان به شدن

 
نیازمند تأمین انرژي از ایران هستند. 

نکته دیگر اینکه پذیرش ایران به عضویت دائم سازمان همکاري هاي شانگهاي گامی مهم در راستاي توسعه صادرات و در نتیجه کمک

 
به رشد اقتصادي کشور است. 

به گزارش ایرنا، بر اساس اعلام گمرك در 12 ماهه سال 99 در مجموع 145 میلیون و 700 هزار تن کالا به ارزش 73 میلیارد دلار از



مبادي کشور صادر و وارد شده است که سهم صادرات 112 میلیون تن به ارزش 34 میلیارد و 256 میلیون دلار و سهم واردات 34

 
میلیون و 400 هزار تن به ارزش 38 میلیارد و 400 میلیون دلار بوده است. 

بر اساس این آمار تراز تجاري کشور، چه از نظر حجم و چه به لحاظ ارزش دلاري منفی است. بعلاوه، در این سال نسبت به سال

 
1398 میزان صادرات و واردات کشور با کاهش رو به رو بوده است. 

به گفته «حمید زادبوم» رییس کل سابق سازمان توسعه تجارت ایران، در سال 99 نسبت به سال 98 شاهد کاهش 15 درصدي وزن و
ارزش صادرات بودیم و در واردات نیز از نظر ارزشی 11.7 درصد و از نظر وزنی حدود 5.8 درصد کاهش داشته است. یکی از دلایل این
کاهش بسته شدن مرزها در سه ماه نخست سال 99 بود. همچنین کاهش 2 میلیارد دلاري صادرات گاز به ویژه به ترکیه یکی دیگر از

 
عوامل کاهش صادرات در سال 99 بوده است. 

در سال گذشته شرایطی کاملاً استثنایی بر اقتصاد و صادرات و واردات کشور حاکم بود. اما روند واکسیناسیون و احتمال تکمیل
واکسیناسیون سراسري تا اواخر پاییز این امید را ایجاد کرده که در نیمه دوم سال جاري با شرایط بهتري رو به رو باشیم. به همین
خاطر براي توسعه و گسترش تجارت خارجی در سال 1400، رشد 21 درصدي و جبران کاهش 15 درصدي واردات و صادرات سال
99 هدف گذاري شده است. تحقق این اهداف با گام هاي مهم در روابط خارجی، از جمله برجام و لغو تحریم ها بسیار آسان تر خواهد

 
بود و به رشد اقتصادي کشور کمک شایانی خواهد کرد. 

به طور کلی همه این موضوع هایی که در راستاي تحقق رشد اقتصادي 5 درصدي مد نظر رئیس جمهور مورد اشاره قرار گرفت در
ارتباط با یکدیگر بوده و نباید جدا از یکدیگر تلقی شوند. کنترل و هدایت نقدینگی، اصلاح نظام مالیاتی، تسهیل کسب و کار و صادرات
ارتباط ارگانیکی با یکدیگر دارند و در ارتباط با یکدیگر و در کنار سایر عواملی که در اینجا گفته نشد، در خدمت پایداري اقتصاد کشور

 
قرار دارند. 

دولت تلاش هاي همه جانبه اي را براي سر و سامان دادن به کل اقتصاد کشور آغاز کرده است. به نظر می رسد هماهنگی خوبی نیز
بین قواي سه گانه جهت پیش برد برنامه هاي اقتصادي و دست یابی به اهداف تعیین شده وجود دارد. امید آن می رود که همه عوامل
دست به دست هم داده و با تحقق یک رشد اقتصادي مطلوب شاهد افزایش اشتغال و کاهش بیکاري نسل جوان باشیم. همچنین، با

کنترل بر بخش هاي مختلف اقتصاد کلان دولت بتواند سر و سامانی به وضعیت اشفته اقتصاد کشور بدهد.



شعار اشتغال خودروسازي در قبال مشکلات این صنعت کم ارزش است/ بیشتر

مردم فقط یک دز واکسن تزریق کرده اند

منبع: خبرگزاري فارسشماره خبر:  19  |  تاریخ: 1400/07/07

سید مرتضی خاتمی امروز در گفت وگو با خبرنگار فارس در زنجان با اشاره به
سرعت گرفتن واکسیناسیون در سطح جامعه اظهار کرد: امیدوارم این
واکسیناسیون موجب افزایش سهل انگاري و کاهش رعایت شیوه نامه هاي

 
بهداشتی نشود. 

نماینده مردم ایجرود و ماهنشان در مجلس شوراي اسلامی وضعیت فعلی کشور
را در مورد مقابله با ویروس کرونا، در نیمه راه عنوان و تصریح کرد: با توجه به اینکه بخش اعظمی از دریافت کنندگان واکسن فقط دز
نخست واکسن کرونا را دریافت کرده اند، بنابراین ضمن تشویق کسانی که هنوز واکسن دریافت نکرده اند، باید رعایت پروتکل هاي

 
بهداشتی و رعایت فاصله اجتماعی کماکان در دستور کار باشد. 

وي با ابراز امیدواري به اینکه در صورت همه گیري مجدد ویروس کرونا تلفات نسبت به دوره هاي قبلی بسیار پایین تر باشد، افزود:

 
این مهم در سایه تزریق گسترده واکسن، در بین مردم پیش بینی می شود. 

خاتمی با اشاره به واردات 6 میلیون واکسن تک دز براي تزریق به کودکان ادامه داد: واکسیناسیون کودکان تحقیقا به ارتقاي سلامت

 
جامعه کمک خواهد کرد، ضمن اینکه سطح واکسیناسیون در جامعه در حال حاضر قابل قبول دانست. 

 
عدم رغبت بخشی از جامعه به واکسن سلامت جامعه را به خطر می اندازد 

عضو کمیسیون بهداشت و درمان مجلس شوراي اسلامی به عدم رغبت بخشی از جامعه براي تزریق واکسن اشاره و تاکید کرد: یکی از
راه کارهاي رفع این مشکل، منوط شدن دریافت خدمات به ارائه کارت واکسن پیش بینی شده است و این گروه از مردم باید بدانند که

 
با عدم دریافت واکسن، در واقع سلامتی خود و دیگران را به خطر می اندازند. 

وي به مصوبه واردات خودرو در مجلس اشاره و تصریح کرد: مسؤولان کشور باید فکري براي وضعیت فعلی خودرو بکنند، چرا که در
حال حاضر خودروسازان داخلی بدون رقابت و با کیفیت پایین خودرو تولید و با قیمت گران ارائه می کنند که براي رفع این مشکل

 
باید راه کارهایی مانند  واردات محدود خودرو، اندیشیده شود. 

 
مصوبه مجلس در مورد واردات خودرو اشاعه اشرافی گیري نیست 

خاتمی تاکید کرد: دولت ها سال هاي سال از تولید خودروي داخلی حمایت کرده اند، در صورتی که خودروسازان داخلی چنین
حمایتی را از مردم نکرده اند، ضمن اینکه مصوبه مجلس در مورد اجازه واردات خودرو را به منزله اشاعه اشرافی گیري نمی دانم، بلکه



 
در راستاي تکریم مردم نجیب است تا نسبت به ایجاد تعادل در بازار خورو اقدام کرد. 

نماینده مردم ایجرود و ماهنشان در مجلس با تاکید بر اینکه مصوبه مجلس اگر درست اجرا شود می تواند به ایجاد تعادل در بازار
کمک کند، افزود: بر اساس مصوبه مجلس واردات خودرو باید با ارز آزاد و با ارز حاصل از صادرات انجام خواهد شود، بنابراین مانند

 
واردات در گذشته، موجب رانت نخواهد شد. 

وي با بیان اینکه شعار اشتغال صنایع خودروسازي داخلی در مقابل مشکلاتی که ایجاد کرده و می کند، کم ارزش است، از طرفی این
صنعت، بسیار زیان ده بوده است، ادامه داد: کشور نباید به بهانه حمایت از تولید داخل، سلامت و اندوخته هاي مالی اقشار ضعیف و
متوسط جامعه را تهدید کرده و ظرفیت هاي داخلی را تباه کند، چرا که مصرف بالاي سوخت یارانه اي، ناایمن بودن خودروهاي

 
داخلی و  هزینه هاي فراوان تحمیلی مسئله اي نیست که به سادگی بتوان نادیده گرفت. 

خاتمی در پاسخ به اینکه براي مقابله با تنش هاي آبی در مناطق محروم از جمله شهرستان ماهنشان چه تدابیري اندیشیده شده
است، با اشاره به پیش بینی مبالغ قابل توجهی بودجه به تامین آب مناطق روستایی و محروم در بودجه سال جاري افزود: متاسفانه
تاکنون تخصیص بودجه اي در این حوزه به استان ها انجام نشده، است از این رو مسؤولان باید اقدامات عاجل در این حوزه انجام

 
دهند. 

نماینده مردم ایجرود و ماهنشان در مجلس شوراي اسلامی با بیان اینکه ماهنشان 29 روستاي مشکل دار در حوزه آب دارد که مشکل
تعدادي از این روستاها با اقداماتی از محل منابع موجود، اقدامات جهادي و جلب کمک خیرین حل شده است، ادامه داد: ولی این
اقدامات کفایت نمی کند و منابع مالی بیشتري مورد نیاز مبرم است، چرا که تامین آب در برخی شهرستان ها مانند ماهنشان و
ایجرود وابسته به آب هاي سطحی است و در خشکسالی و کم بارش موجود مشکلات این مناطق مضاعف می شود و اگر نتوان از

 
بودجه هاي مصوب براي حل مشکلات موجود استفاده کرد، معضلات باقی مانده و بلکه افزایش پیدا خواهد کرد. 

انتهاي پیام/73004



تهیه و تولید لباس نوزاد براي خانواده هاي محروم در کانون ثاراالله(ع)

منبع: شبستانشماره خبر:  20  |  تاریخ: 1400/07/07

مرتضوي از مشارکت بانوان عضو کانون ثاراالله(ع) در تهیه و تولید لباس نوزادي براي خانواده هاي نیازمند خبر داد و گفت:
بانوانی که در خیاطی مهارت دارند با شناسایی خانواده هاي محروم و داراي نوزاد، لباس آنها را تامین می کنند.

مرتضوي از مشارکت بانوان عضو کانون ثاراالله(ع) در تهیه و تولید
لباس نوزادي براي خانواده هاي نیازمند خبر داد و گفت: بانوانی که در
خیاطی مهارت دارند با شناسایی خانواده هاي محروم و داراي نوزاد،

 
لباس آنها را تامین می کنند. 

به گزارش خبرنگار گروه مسجد و کانون هاي مساجد خبرگزاري
شبستان، کانون فرهنگی فرهنگی هنري «ثاراالله(ع)» مسجد امام
حسین(ع) بجنورد استان خراسان شمالی یکی از کانون هاي فرهنگی

هنري فعال است که از سال78 در این استان فعالیت خود را آغاز کرده و در حال حاضر با حضور بیش از 100 عضو جوان و نوجوان

 
فعال و برنامه هاي مختلف فرهنگی،هنري،علمی، اقتصادي و آموزشی در کانون برگزار می کند. 

«سیدمحمدمرتضوي» در گفت و گو با خبرنگار گروه مسجد و کانون هاي مساجد خبرگزاري شبستان با اشاره به رویکردها و برنامه
هاي کانون فرهنگی هنري ثاراالله مسجد امام حسین(ع) اظهار کرد: ساماندهی و جذب جوانان و نوجوانان یکی از برنامه هاي این کانون

 
بوده است،ضمن اینکه کانون در زمینه هاي تفریحی، آموزشی، نهج البلاغه، احکام، برنامه هاي مختلف معرفتی و اخلاقی فعالیت دارد. 

یکی از برنامه هاي این کانون فرهنگی هنري در مناسبت هاي مختلف مذهبی برپایی ایستگاه صلواتی و موکب عزاداري در شهرستان
بجنورد به همت جوانان کانون ثاراالله و هیئت عزاداري مسجد امام حسین(ع) است،به گفته مدیر کانون فرهنگی هنري ثاراالله مسجد
امام حسین(ع) این موکب سه سال است که در این شهر برپا می شود و علاوه برپایی مراسم عزاداري، سعی شده است که اطعام و
پذیرایی از عزاداران حسینی در ماه هاي محرم و صفر در این موکب مورد توجه قرار گیرد و به اهالی نیازمند محله اطعام و کمک هاي

 
مومنانه نیز توزیع شود. 

مرتضوي همچنین از مشارکت بانوان عضو این کانون در تهیه و تولید لباس نوزادي براي خانوادهاي نیازمند خبر داد و گفت: این بانوان
که در خیاطی مهارت دارند، توانسته اند با شناسایی خانواده هاي نیازمند به آنها خدمت رسانی کنند. همچنین دیگر اعضاي کانون به
همت خیرین به نیازمندان تحت پوشش مسجد که 80 نفر هستند در محورهاي تامین جهیزیه اقشار محروم، توزیع گوشت قربانی و
بسته هاي معیشتی، تامین هزینه داروي بیماران، پرستاري از بیماران و تامین هزینه هاي تحصیل دانشجویان و تهیه بسته هاي

 
آموزشی به دانش آموزان مشارکت دارند و توانسته اند از این طریق بسیاري از اقشار محروم محله را ساماندهی کنند. 

به همت کانون فرهنگی هنري ثاراالله مسجد امام حسین(ع) استان خراسان شمالی براي تعدادي از جوانان اشتغال در زمینه چرم



دوزي فراهم شد، به گفته مدیر کانون فرهنگی هنري ثاراالله مسجد امام حسین(ع) در طول سال در چند نوبت اقدام به برپایی
نمایشگاه دستاوردهاي کانون کرده این و به مناسبت هفته دفاع مقدس نیز در چندین مرحله نمایشگاهی از هشت سال دوران جنگ
تحمیلی و رشادت هاي رزمندگان برپا کردیم، ضمن اینکه دیدار با خانواده شهدا، برگزاري اولین جشنواره مسابقات کانونی، کرسی
تلاوت با حضور قاریان برجسته کشوري، برگزاري کارگاه آشنایی با خبرنویسی، اعتکاف رمضانیه بخش دیگري از فعالیت هاي این

 
کانون فرهنگی هنري است که می توان به آن اشاره کرد. 

مدیر کانون فرهنگی هنري ثاراالله مسجد امام حسین(ع) همچنین انتشار نشریه مصباح الهدي، تشکیل گروه سرود پیروان ولایت،
اکران فیلم هاي جشنواره عمار، برگزاري جشنواره مسابقات درون استانی را بخش دیگري از فعالیت هاي این کانون مسجدي برشمرد.



بهره مندي 715 معلول و سالمند از خدمات مراکز بهزیستی خراسان جنوبی

منبع: خبرگزاري فارسشماره خبر:  21  |  تاریخ: 1400/07/07

علی عرب نژاد امروز در گفت وگو با خبرنگار خبرگزاري
فارس در بیرجند، اظهار داشت: یکی از حوزه هاي مهم
بهزیستی مرکز توانبخشی و مراقبتی بوده که به معلولان،
سالمندان و بیماران روانی مزمن ارائه خدمات انجام می

 
دهد. 

وي با اشاره به مراکز توانبخشی، مراقبتی و نگهداري شبانه
روزي، تصریح کرد: تعداد مراکز شبانه روزي فعال در استان

17 مرکز بوده که به 715 نفر از معلولان، سالمندان و بیماران روانی مزمن در این مراکز خدمات مراقبتی به صورت شبانه روزي ارائه

 
می شود. 

مدیرکل بهزیستی خراسان جنوبی ادامه داد: از این مراکز تعداد 6 مرکز ویژه سالمندان، 3 مرکز ویژه معلولان ذهنی، 3 مرکز ویژه
بیماران روانی مزمن، یک مرکز ویژه معلولان جسمی حرکتی و تعداد 3 خانه کوچک معلولین ذهنی و یک خانه حمایتی سالمندان

 
است. 

عرب نژاد با بیان اینکه یارانه پرداختی به مراکز مراقبتی شبانه روزي براساس درجه بندي پرداخت می شود، افزود: این مبلغ در مراکز
درجه یک 20 میلیون ریال به صورت ماهیانه براي هر نفر و براي افراد مجهول الهویه و بی سرپرست مبلغ 24 میلیون ریال، مراکز
درجه دو به مبلغ 18 میلیون ریال به صورت ماهیانه براي هر نفر و براي افراد مجهول الهویه و بی سرپرست مبلغ 22 میلیون ریال و

 
براي افراد داراي نیاز خاص مبلغ 24 میلیون و 500 هزار ریال و یارانه خانه ها مبلغ 30 میلیون ریال براي هر نفر است. 

وي با اشاره به مراکز توانبخشی مراقبت در منزل توسط مراقبین آموزش دیده در استان، گفت: در حال حاضر در استان تعداد 2 مرکز
توانبخشی مبتنی بر خانواده در شهرستان هاي بیرجند و قاین وجود دارد که به تعداد 178 نفر از معلولان، سالمندان و بیماران روانی
مزمن توسط مراقبین آموزش دیده خدمات ارائه و یارانه این افراد مبلغ 10 میلیون ریال براي هر معلول به صورت ماهیانه به حساب

 
مراکز واریز می شود. 

مدیرکل بهزیستی خراسان جنوبی با بیان اینکه خدمات پرستاري و مددکاري افراد داراي معلولیت در خانواده ارائه می شود، اضافه
کرد: تعداد 350 نفر از معلولان ، سالمندان و بیماران روانی مزمن توسط اعضاي خانواده از این مراقبت ها بهره مند هستند که ماهیانه

 
مبلغ 10 میلیون ریال به ازاي هر نفر به خانواده ها پرداخت می شود. 

عرب نژاد از فعالیت 11 مرکز خدمات توانبخشی در منزل در استان خبر داد و یادآور شد: این مراکز به 375 نفر از معلولان، سالمندان



و بیماران روانی مزمن در این مراکز خدمات ارائه می کنند و ماهیانه مبلغ 5 میلیون ریال یارانه به مراکز براي هر نفر پرداخت که

 
تاکنون بصورت متمرکز از ستاد بهزیستی کشور به صورت کامل پرداخت شده است. 

وي با بیان اینکه در سه ماهه سال جاري تعداد 382 معلول ضایعه نخاعی از کمک هزینه حق پرستاري بهره مند شده اند، اضافه کرد:
در حال حاضر این کمک هزینه مستند بر بانک اطلاعاتی افراد داراي آسیب نخاعی سازمان، به تفکیک در سه سطح ضایعه (گردنی،

 
سینه اي ، کمري) در ماه به صورت یکسان مبلغ 10 میلیون ریال پرداخت می شود. 

مدیرکل بهزیستی خراسان جنوبی با اشاره به دفتر امور توانبخشی روزانه و توانپزشکی بهزیستی استان، گفت: در طی شش ماهه
امسال تعداد 885 نفر از معلولان واجد شرایط و تحت حمایت بهزیستی بطور مستمر از خدمات حضوري (انفرادي) و غیرحضوري
(فضاي مجازي) 35 مرکز روزانه آموزشی توانبخشی، حرفه آموزي و کارگاه هاي تولیدي حمایتی بهره مند شده و این مراکز در قبال
ارائه خدمات به جامعه هدف، یارانه کامل شامل مراکز درجه یک سرانه یارانه 13 میلیون و 500 هزار ریال، مراکز درجه دوسرانه یارانه
12 میلیون ریال، مراکز اتیسم سرانه یارانه 15 میلیون ریال و کارگاه تولیدي حمایتی سرانه یارانه 14 میلیون و 500 ریال دریافت

 
نموده اند. 

عرب نژاد ادامه داد: به دلیل پیشگیري از تشدید روند سرایت بخشی بیماري کووید19 و با توجه به لزوم استمرار خدمات مراکز روزانه
آموزشی توانبخشی براي پیشگیري از افت عملکرد خدمت گیرندگان و نیز حمایت از کسب و کار کارشناسان و کارکنان شاغل در
مراکز شیوه نامه برنامه توانبخشی از راه دور مراکز روزانه آموزشی توانبخشی توسط کارشناسان استانی و ستادي بهزیستی کشور
تدوین و به کلیه مراکز روزانه جهت پیگیري و اجراء ابلاغ گردید و ارائه خدمات آموزشی و توانبخشی از راه دور از طریق واتساپ،
اینستاگرام (آفلاین و لایو)، تلگرام و در موارد عدم دسترسی خانواده ها از طریق لوح فشرده، فلش و در نهایت تماس تلفنی صورت

 
گرفت و توانخواهان و خانواده ها با انواع روش هاي خلاقانه و انگیزشی به دریافت خدمات ترغیب شدند. 

وي با بیان اینکه برنامه آماده سازي شغلی توانخواهان بیکار و واجد شرایط اشتغال می تواند شرایط انتخاب آگاهانه براي دستیابی به
فرصت هاي شغلی، متناسب با توانایی ها و علایقشان را فراهم نموده و گام مؤثري در جهت توانمند نمودن معلولان و در نهایت توسعه
پایدار محسوب گردد، یادآور شد: در قالب اجراي این برنامه اداره کل بهزیستی استان تلاش می نماید تا براي افراد داراي معلولیت
تحت پوشش، مسیر آمادگی شغلی را ترسیم و آن ها را پس از ورود به عرصه خدمات بهزیستی در مسیر مربوطه راهنمایی و هدایت

 
نموده تا پس از طی آن براي نیل به استقلال اقتصادي به حوزه هاي مرتبط براي ایجاد شغل معرفی شوند. 

مدیرکل بهزیستی خراسان جنوبی با اشاره به اینکه این برنامه از سال 1393 تا سال 98 با تخصیص اعتبار ویژه از سوي سازمان از
طریق انعقاد تفاهم نامه با مراکز حرفه آموزي تابعه، تشکل هاي غیردولتی معلولان و مؤسسات خیریه واجد شرایط همکار با بهزیستی،
در سطح تمامی ادارات بهزیستی شهرستان ها صورت گرفته است، افزود: در سال 1399، متأثر از شیوع بیماري کرونا و محدودیت
هاي ناشی از آن در زمینه هاي برگزاري دوره هاي آموزشی مهارت هاي سه گانه زندگی روزمره، ارتباط مؤثر و کسب و کار متأسفانه
اعتباري به استان اختصاص نیافته که امید می رود در سال جاري با تخصیص اعتبار مورد نیاز این فرآیند با ارائه خدمات آموزشی و

 
حمایتی به توانخواهان در سن اشتغال به انجام برسد. 

عرب نژاد به مراکز حرفه آموزي اشاره کرد و یادآور شد: در مراکز حرفه آموزي متناسب با موقعیت اقتصادي، اجتماعی و فرهنگی
شرایط بازار کار منطقه و سطح آموزشی کارآموزان مهارت هاي حرفه اي زیر نظر کارشناسان توانبخشی و مربیان آموزشی، آموزش
داده شده و در پایان با برگزاري آزمون حرفه اي گواهی معتبر فنی و حرفه اي به توانخواه ارائه می گردد که در طول 6 ماهه امسال
14 مرکز حرفه آموزي در مجموع با تعداد 325 نفر معلول خدمت گیرنده در شهرستان هاي بیرجند، قاینات، سرایان، زیرکوه، فردوس،



 
بشرویه، طبس و درمیان فعالیت داشته اند. 

وي با بیان اینکه کارگاه هاي تولیدي حمایتی معلولان تیپ یک مراکزي هستند که شرایط یک اشتغال حمایتی را براي افراد معلولی
فراهم می نمایند که بر اساس ارزیابی هاي انجام شده توسط مشاور حرفه اي و کمیته اشتغال و کارآفرینی امکان حضور در انواع دیگر
اشتغال از جمله استخدامی، اشتغال رقابتی، حمایت شده و اشتغال آزاد را نداشته باشند، افزود: این مراکز می توانند از کارگاه هاي
مختلفی تشکیل در این کارگاه ها، افراد معلول معرفی شده پس از طی دوره کوتاه آموزش هاي تابعی در حرفه مورد نظر به عنوان

 
کارگر حمایتی به کار مشغول شده و از مزایاي آن منتفع می شوند. 

مدیرکل بهزیستی خراسان جنوبی با اشاره به فعالیت 4 کارگاه تولیدي حمایتی در بیرجند که طی شش ماهه امسال 112 نفر خدمات
گیرنده آن بوده و تعرفه یارانه پرداختی آن ها 14 میلیون و 500 هزار ریال بوده است، افزود: توسعه این کارگاه هاي حمایتی در

 
شهرستان هاي خوسف، طبس و قاینات نیز در دستور کار قرار دارد. 

انتهاي پیام/69027/ح



گام بلند مجمع خیرین میعاد بافق براي محرومیت زدایی

منبع: باشگاه خبرنگاران جوانشماره خبر:  22  |  تاریخ: 1400/07/07

مجمع خیرین میعاد بافق با هزینه 20 میلیارد ریال توانست در نیمه اول امسال یاریگر نیازمندان باشد.

به گزارش خبرنگار گروه استان هاي باشگاه خبرنگاران
جوان از یزد، حسن امیر زاده مدیر عامل مجمع خیرین
میعاد بافق گفت: مجمع خیرین میعاد بافق با هزینه 20
میلیارد ریال توانست در نیمه اول امسال یاریگر نیازمندان
باشد و گام بلندي در پیشبرد اهداف خیر خواهانه مجمع

 
بردارد. 

او کمک هزینه پرداختی در حوزه ازدواج را پنج میلیارد و
650 میلیون ریال، آزادي زندانیان جرائم غیر عمد 162 میلیون ریال، حوزه وام قرض الحسنه را 13 میلیارد و 900 میلیون ریال، حوزه

 
اشتغال را 83 میلیون و 300 هزار ریال، حوزه معیشت 373 میلیون و 750 هزار ریال و حوزه درمان را 345 میلیون ریال عنوان کرد. 

مدیر عامل مجمع خیرین میعاد بافق با تقدیر از مشارکت خیران، تصریح کرد: رسالت در خدمت رسانی به نیازمندان پایان پذیر نیست
و این مجموعه امید وار است با جهت دادن به مشارکت هاي مردمی در امور خیري و یاري به نیازمندان، چشم اندازي روشن در این

 
راه ترسیم کند. 

امیر زاده همچنین از ساخت 6 واحد مسکونی به همت مجمع خیرین براي نیازمندان خبر داد و از خیران خواست به این منظور
آستین همت خود را بالا زده و این مجموعه را همراهی کنند.



فقر در سالمندان 2 برابر سایر رده هاي سنی است

منبع: مشرقشماره خبر:  23  |  تاریخ: 1400/07/07

 
- جامعه 

 
فقر در سالمندان 2 برابر سایر رده هاي سنی است 

رئیس انجمن سالمند شناسی ایران گفت: فقر در جامعه سالمندي دو برابر

 
سایر رده هاي سنی است. 

به گزارش مشرق، احمد دلبري، رییس انجمن سالمندشناسی در نشست
خبري که به مناسبت "هفته سالمندان" در استودیو سلامت وزارت بهداشت
برگزار شد، گفت: بحث سالمندي در دنیا و کشور یکی از بحث هایی است
که می تواند هم به عنوان یک فرصت دیده شود و هم به عنوان یک تهدید.
اگر عزم جدي در این زمینه نداشته باشیم، قطعا اهتمامی که سیستم
بهداشت و درمان در سنوات گذشته در افزایش عمر جامعه داشته، در سال

هاي آتی به عنوان یکی از بحران هاي جدي فراروي سازمان ها و وزارتخانه هایی که متولی امر سلامت، رفاه، بیمه و تامین اجتماعی و

 
سالمندان هستند، خواهد بود. 

وي افزود: موضوع سالمندي در دنیا به عنوان "انقلاب خاموش" یاد می شود و اگر درباره آن فکر و برنامه ریزي نشود، می تواند
سیماي جوامع بشري را دگرگون کند. متاسفانه از آنجایی که بخش زیادي از سالمندان جامعه دیده نمی شوند، مشکلاتشان در صدر و
اولویت دولت هاي گذشته نبوده و بیم آن می رود که موفقیتمان در افزایش عمر افراد، در سال هاي آینده یکی از چالش هاي جدي

 
دولت ها شود. 

 
تجرد قطعی در 80 هزار سالمند کشور 

وي ادامه داد: ما نتوانستیم مشکل جوانان را ساماندهی کنیم، در حالیکه مشکلات سالمندان به مراتب بیشتر خواهد شد. در کشورهاي
توسعه یافته مدت زمان دو برابر شدن جمعیت از 10 درصد به 20 درصد سالمندان 100 سال طول کشیده، اما در کشور ما این

 
افزایش جمعیت فقط 20 سال زمان دارد و آمادگی تهیه زیرساخت را براي این جمعیت نداشتیم. 

در سال 1335، حدود 2 میلیون و 400 سالمند بالاي 60 سال داشتیم، اما در سال 1435 به 33 میلیون و 400 هزار نفر می رسد.
یعنی طی یک قرن میزان جمعیت سالمند ما 24 برابر شده است. در این مدت جمعیت سالمند نیازمند خدمت ویژه - یعنی افراد
بالاي 80 سال - بسیار بیشتر شده است. در سال 1385 فقط 600 هزار سالمند بیش از 80 سال داشتیم، اما در سال 1430 این عدد

 
به 3.5 میلیون نفر جمعیت سالمندي می رسد که بخشی از آنها خانواده اي نخواهند داشت. 



تجرد قطعی اکنون 80 هزار سالمند است، اما در سال 1430 به دلیل عدم ازدواج هایی که اکنون می بینیم، تجرد قطعی به بیش از 2
میلیون و 600 هزار نفر در سالمندان می رسد. وقتی اینها را کنار هم می گذاریم، می بینیم که نیروي مراقب کافی در حوزه سالمندي
نخواهیم داشت، سالمندان فعلی ما به طور میانگین 5.5 فرزند به دنیا آورده اند و فرزندي دارند که از آنها مراقبت کنند، اما در آینده

 
وضعیت به گونه اي دیگر خواهد بود. 

از طرفی جمعیت سالمند شهرنشین ما در حال افزایش است. در سال 1385، حدود 64 درصد سالمندان شهرنشین بودند که در سال
1395 به 72 درصد رسیده است. دولتمردان ما باید دغدغه بیشتري در زمینه سالمندي داشته باشند. با توجه به اینکه تقریبا 45
درصد سالمندان فعلی کشور مستمري بگیر هستند و 55 درصد درآمد و مستمري لازم را براي دوره سالمندي ندارند، باید اقدامات

 
جدي تري در حوزه سالمندي انجام دهیم. 

 
فقر در سالمندي 2 برابر سایر رده هاي سنی 

رئیس انجمن سالمند شناسی ایران عنوان کرد: وضعیت بیمه اي ما در حوزه سالمندي هم مقداري نگران کننده است. هرچند در
حوزه بیمه پایه بر اساس آمار سال 1395 حدود 94 درصد سالمندان بیمه پایه داشتند، اما بیمه پایه نیازهاي دوره سالمندي را تامین
نمی کند و فقط 31 درصد سالمندان ما از بیمه تکمیلی برخوردار بودند که میزان آن در روستاها 12 درصد بوده و 88 درصد
سالمندان روستایی ما بیمه ندارند. در عین حال متاسفانه فقر در جامعه سالمندي دو برابر سایر رده هاي سنی است و این میزان فقر

 
در زنان سالمند بیشتر است. 

اگر در کل سالمندان 25 درصد از فقر نسبی رنج می برند، در زنان سالمند میزان فقر 40 درصد است و در مردان سالمند 19 درصد
است. همچنین 37 درصد از سالمندان آسیب پذیر از فقر رنج می برند و این میزان در سیستان و بلوچستان به 70 درصد و در تهران

 
و البرز کمتر از 10 درصد است. 

 
سطح سواد سالمندان ایرانی 

دلبري ادامه داد: وضعیت مالکیت مسکن در سالمندي بدتر می شود. در سال 1385، 90 درصد سالمندان ما مسکن شخصی داشتند
اما در 1395 این میزان به 82 درصد رسیده است. اتفاق خوبی که در این سال ها رخ داده، وضعیت سواد و تحصیلات سالمندان بوده
است. در سال 1385، 32 درصد سالمندانمان باسواد بودند اما در سال 1395 این میزان به 46 درصد رسیده است و این آمار در کشور

 
رو به افزایش است. 

البته در زمینه تحصیلات در دنیا در بین 97 کشور، رتبه 68 را داشتیم و 24 درصد سالمندان ما سواد راهنمایی و بالاتر را داشتند، اما

 
هنوز با کشورهاي توسعه یافته فاصله زیادي داریم. این میزان در نروژ، آلمان و چک 100 درصد بوده است. 

وي خاطرنشان کرد: متاسفانه در سال 1385، حدود 24 درصد سالمندان ما شاغل بودند اما در سال 1395، به 18 درصد رسید. قطعا
فرآیند بازنشستگی تدریجی می تواند نقش زیادي در این وضعیت داشته باشد. البته در طی سنوات گذشته اتفاقات خوبی در حوزه

 
سالمندي داشتیم، اما در حوزه نیروي متخصص در بخش سالمندي عقب ماندگی 50 ساله داریم. 

 
سند ملی سالمندي، برنامه اقدام ندارد 



وي تاکید کرد: در خصوص واکسیناسیون علی رغم تلاش هاي انجام شده، اما بخشی از سالمندان مغفول واقع شدند. به خصوص 20
درصد از سالمندان که در خانه روي تخت هستند. قطعا یکی از برنامه هاي وزارت بهداشت باید در این زمینه باشد. مجلس شوراي
اسلامی در سال 1373 دولت را مکلف به تاسیس شوراي ملی سالمندي و برنامه هاي سالمندي کرده، اما این شورا طی 17 سال به
سند ملی سالمندي رسیده که هنوز این سند برنامه اقدام ندارد. باید به سرعت اقدام کنیم اگر امروز در حوزه سالمندي اقدام نکنیم،

 
فردا دیر است. 

دلبري در پاسخ به سوالی درباره برنامه ریزي ها براي کاهش اشتغال به کار بعد از بازنشستگی در سالمندان، گفت: قطعا وزارت
بهداشت و حوزه هاي مشغول در حوزه سالمندي، نگاهشان به برنامه هاي ایده آلی است که انجام شده و موفق بوده است. در زمینه
مراقبت جوانان از سالمندان، کاري در دنیا انجام شده با عنوان بانک زمان؛ در این برنامه افرادي که در دوره جوانی و میانسالی که از
سلامت کامل برخوردار هستند، خدمات و مراقبت هاي دوره سالمندي را انجام می دهند. از سال گذشته این الگو در مجموعه وزارت
دفاع و نیروهاي مسلح و تامین اجتماعی این کار شروع شد و اکنون در حال تهیه پیوست هاي آن هستند که به زودي در این سازمان

 
شروع می شود. 

 
52 سال؛ سن بازنشستگی در کشور 

وي گفت: در زمینه سن بازنشستگی، به طور میانگین در کشور ما سن بازنشستگی 52 سال است و سن سالمندي 60 سال است.
هرچند که با توجه به افزایش امید به زندگی در کشور دنبال این هستند که سن سالمندي هم افزایش یابد. با این حال از آنجایی که
افراد تا 70 تا 75 سالگی از کار افتاده نیستند، سن بازنشستگی می تواند افزایش یابد. در زمینه اشتغال بعد از بازنشستگی هم باید

 
سازمان هاي متولی امر رفاه پاسخ دهند. 

وي همچنین گفت: ما توفیقات زیادي در حوزه سالمندي داشتیم، همین که از ابتداي انقلاب تاکنون 20 سال به امید زندگی افزوده

 
ایم، تلاش زیادي بوده است. اما باید به کیفیت زندگی آنها نیز فکر کنیم. 

منبع: تسنیم



جذب هزار و 849 نفر نیروي کار با اجراي طرح یارانه دستمزد در استان

کرمانشاه

منبع: باشگاه خبرنگاران جوانشماره خبر:  24  |  تاریخ: 1400/07/07

از ابتداي اجرایی شدن طرح یارانه دستمزد در سال 99 تا مهر ماه امسال، هزار و 849 نفر نیروي کار در استان کرمانشاه از
طریق این طرح جذب و بکارگیري شده اند.

به گزارش گروه استان هاي باشگاه خبرنگاران جوان از
کرمانشاه، معاون اشتغال اداره کل کار، تعاون و رفاه
اجتماعی استان کرمانشاه با اشاره به مشارکت 406 کارفرما
در اجراي طرح گفت : در حال حاضر از بین استان هاي
مشمول اجراي طرح یارانه دستمزد کرمانشاه جایگاه پنجم

 
را داراست. 

او با بیان اینکه طرح پرداخت یارانه دستمزد در 16 استان
مرزي و محروم کشور در حال اجراست، گفت : اجراي این طرح بعنوان یکی از برنامه ها و سیاست هاي دولت در حوزه اشتغال است و

 
این طرح براي توانمندسازي و اشتغالزایی پایدار در استان هاي کمتر برخوردار در نظر گرفته شده است. 

او افزود: کاهش هزینه بکارگیري نیروي کار براي کارفرما به منظور پایداري تولید و اشتغال، افزایش فرصت اشتغال براي فارغ
التحصیلان دانشگاهی در بازار کار، حمایت از ارتقاي تولید داخلی و رقابت پذیري در بنگاه هاي اقتصادي در راستاي تحقق اقتصاد
مقاومتی، ارتقاي سطح سرمایه انسانی کارگاه هاي فعال بخش خصوصی و تعاونی در مناطق کمتر برخوردار و حمایت از بنگاه هاي

 
بخش هاي تعاونی و خصوصی به شدت آسیب دیده از کرونا از مهمترین اهداف اجراي این طرح عنوان شده است. 

معاون اشتغال اداره کل کار، تعاون و رفاه اجتماعی استان افزود: در این طرح کارفرمایان بنگاه هاي اقتصادي داراي مجوز از مراجع
رسمی و کد کارگاهی تأمین اجتماعی در تمامی بخش هاي مختلف اقتصادي (صنعت، کشاورزي و خدمات) در صورت بکارگیري
نیروي کار جدید با حداکثر سن 37 سال و داراي مدرك تحصیلی دیپلم و بالاتر تا سقف 12 ماه مشمول پرداخت یارانه دستمزد به

 
ازاي هر جوینده کار معادل 30 درصد حداقل دستمزد مصوب شورایعالی کار متناسب با سال اجراي طرح است. 

احمدي گفت: سرپرست هاي خانوار تا حداکثر 45 سال در این طرح مجاز به ثبت نام هستند .



تاثیر سلامت روان مادر بر وضعیت فرزندان

منبع: ریشهشماره خبر:  25  |  تاریخ: 1400/07/07

هرچه مادر از لحاظ سلامت روان خود را بهتر ارزیابی کند، کیفیت زندگی در ابعاد جسمانی، عاطفی و اجتماعی فرزندان دختر
و ابعاد عاطفی و عملکرد در مدرسه فرزندان پسر نیز بهتر خواهد بود.

هرچه مادر از لحاظ سلامت روان خود را بهتر ارزیابی کند،
کیفیت زندگی در ابعاد جسمانی، عاطفی و اجتماعی
فرزندان دختر و ابعاد عاطفی و عملکرد در مدرسه فرزندان

 
پسر نیز بهتر خواهد بود. 

پایگاه خبري ریشه: درك کودکان از وضعیت سلامت خود،
یکی از مولفه هایی است که با افزایش خود مراقبتی منجر

به بهبود کیفیت زندگی آنها می شود. این مولفه علاوه بر ویژگی هاي خود کودك تحت تاثیر عوامل دیگر در والدین آنهاست. عواملی
نظیر سن، وضعیت تاهل، تحصیلات و وضعیت اشتغال که تعیین کننده سلامت جسمانی و روانی والدین هستند، در درك کودکان از

 
وضعیت سلامت خود نیز موثر است. 

 
اخیرا مرکز سلامت تعیین کننده هاي اجتماعی طی پژوهشی در بستر مطالعه قند و لیپید تهران به بررسی این موضوع پرداخته است. 

سارا جلالی فراهانی از مجریان این طرح در توضیح این تحقیق گفت: در اکثر مطالعات پیشین، بررسی رابطه سلامت روانی یا جسمانی
والدین با کیفیت زندگی کودکان با استفاده از ارزیابی هاي علمی مشاهده اي انجام و این ارتباط کمتر از دیدگاه مخاطبین با استفاده

 
از ابزارهایی نظیر ابزارهاي سنجش کیفیت زندگی مرتبط با سلامت بررسی شده است. 

 وي در ادامه بیان کرد: در این پرسشنامه ابتدا ارزیابی فرد از سلامت خود او پرسیده می شود و میزان مشکلات در انجام فعالیت هاي
روزمره به واسطه وضعیت سلامت جسمانی و روانی مورد پرسش قرار گرفته و در خاتمه احساس آرامش و یا شادمانی و افسردگی فرد

 
به شکلی که قابل تبدیل به کمیت و اندازه گیري باشند سوال می شود. 

این پژوهشگر در خصوص یافته هاي این تحقیق با اشاره به تعداد 564 خانوار به عنوان حجم نمونه گفت: با توجه به بررسی همزمان
فرزندان درخصوص ارزیابی آنها از وضعیت سلامت جسمانی، عاطفی، اجتماعی و یادگیري، یافته هاي این مطالعه نشان داد ارتباط
کیفیت زندگی والدین و فرزندان، منحصر به بعد روانشناختی کیفیت زندگی والدین و مبتنی بر جنسیت فرزندان است و مشاهده شد
هرچه مادر از لحاظ سلامت روان خود را بهتر ارزیابی کند، کیفیت زندگی در ابعاد جسمانی، عاطفی و اجتماعی فرزندان دختر و ابعاد
عاطفی و عملکرد در مدرسه فرزندان پسر نیز بهتر خواهد بود. همچنین بالا بودن همین شاخصه (ارزیابی از سلامت روان) در پدران

 
موجب بهبود عملکرد فرزندان پسر در مدرسه می شود.   

بنا بر اعلام روابط عمومی پژوهشکده علوم غدد درون ریز و متابولیسم، دکتر پریسا امیري، رئیس مرکز تحقیقات تعیین کننده هاي



اجتماعی سلامت، در رابطه با اهمیت این طرح و کاربرد نتایج آن گفت: یافته هاي این مطالعه، اطلاعاتی را جهت طراحی مداخلات
خانواده محور با هدف ارتقاء کیفیت زندگی کودکان و نوجوانان ایرانی فراهم می کند که می تواند در سیاست گذاري هاي امور سلامت

 
با هدف افزایش کیفیت زندگی در بعد روانی که یکی از ابعاد اصلی سلامت به حساب می آید در نظر گرفته شود. 

 
منبع: ایسنا 

انتهاي پیام



بانک ها موتور محرکه توسعه هستند

منبع: باشگاه خبرنگاران جوانشماره خبر:  26  |  تاریخ: 1400/07/07

استاندار اردبیل گفت: توسعه بدون حضور و مشارکت بانک ها امکان پذیر نیست و بانک هاي عامل موتور محرکه استان
هستتد.

به گزارش خبرنگار گروه استان هاي باشگاه خبرنگاران
جوان از اردبیل، اکبر بهنام جو، استاندار اردبیل در دیدار با
اعضاي شوراي هماهنگی بانک هاي استان گفت: بانک ها
در جهش تولید و توسعه اقتصادي استان نقش اساسی

 
داشته و در همه پروژه ها مشارکت داشته اند. 

او با بیان اینکه تعامل بین بخش خصوصی، بانک ها و به ویژه مجموعه استانداري بسیار خوب بوده است افزود: در شرایط کرونایی و

 
تحریم ، عملکرد بانک ها رضایت بخش بوده و در توسعه اقتصادي و عمرانی ، موثر عمل کرده اند. 

استاندار اردبیل تصریح کرد: برخی از سرمایه گذران در اجراي پروژه هاي بزرگ از تسهیلات بانکی استفاده نمی کنند اما امور مالی

 
خود را از طریق بانک ها انجام می دهند. 

بهنام جو گفت: نقش بانک ها در آبادانی اقتصادي، صنعتی، کشاورزي و گردشگري کاملا قابل لمس است و این تعامل و همکاري بدون

 
اعمال فشار و سلیقه بوده است. 

او ادامه داد: نقش و حمایت بانک ها در احداث و گسترش پتروشیمی، کارخانه آرتاویل تایر، کارخانه کریستال ، راه اندازي و توسعه
مجدد نئوپان خلخال ، پایاب سدهاي بزرگ کشاورزي، راه آهن اردبیل و میانه، چهار بانده کردن راه هاي ارتباطی، راه اصلی کلور -
درام، کارخانه هاي صنایع تبدیلی، گلخانه ها، اشتغال روستایی با پرداخت تسهیلات95 درصد موثر ، ایجاد نواحی صنعتی رضی و نیر و

کوثر، راه اندازي واحدهاي راکد و صدها طرح دیگر قابل توجه بوده است.



ایجاد 600 فرصت شغلی براي مددجویان سمنانی

منبع: خبرگزاري قرآنشماره خبر:  27  |  تاریخ: 1400/07/07

معاون اشتغال و خودکفایی کمیته امداد امام خمینی(ره) استان سمنان گفت: 600 فرصت شغلی براي مددجویان و
کارآفرینان با پرداخت 23 میلیارد 824 میلیون تومان در نیمه نخست 1400 ایجاد شد.

معاون اشتغال و خودکفایی کمیته امداد امام خمینی(ره) استان سمنان گفت: 600 فرصت شغلی براي مددجویان و کارآفرینان

 
با پرداخت 23 میلیارد 824 میلیون تومان در نیمه نخست 1400 ایجاد شد. 

به گزارش ایکنا از سمنان، علیرضا خدابنده، معاون اشتغال و
خودکفایی کمیته امداد امام خمینی(ره) استان سمنان، عصر روز
گذشته، 6 مهرماه در جمع خبرنگاران گفت: دوره هاي آموزشی
فنی و حرفه اي براي مددجویان تحت حمایت کمیته امداد در
سرفصل هاي مهارت آموزي، کارآفرینی و حرفه آموزي به دانش
آموزان از دیگر فعالیت هاي کمیته امداد سمنان براي توسعه

 
اشتغال است. 

وي با بیان اینکه بعد از اجرایی شدن هر طرح اشتغال نظارت هاي بیش از 3 سال با هدف پایداري و در صورت ضرورت اعطاي
تسهیلات تکمیلی انجام می شود افزود: طی 6 ماهه سال اول 1400 تعداد 600 فرصت شغلی براي مددجویان تحت حمایت این نهاد

 
ایجاد شد. 

معاون اشتغال و خودکفایی این نهاد ادامه داد: مددجویان کمیته امداد براي راه اندازي طرح هاي اشتغال 23 میلیارد و 824 میلیون

 
تومان تسهیلات اشتغال زایی دریافت کردند. 

خدابنده عمده مشاغل را در قالب طرح خدماتی، دامپروري، صنایع دستی، کشاورزي، فعالیت هاي صنعتی و معدنی دانست و گفت: در

 
این مدت یکهزار و 811 آموزش مهارتی در قالب آموزش هاي مقدماتی، پایدارسازي و مهارتی به مددجویان ارائه شد. 

 
به گفته وي؛ 262 نفر در این مدت از طریق دفاتر کاریابی استان سمنان به کارفرمایان معرفی و مشغول به کارشدند. 

معاون اشتغال و خودکفایی کمیته امداد استان سمنان، کانون خیرین اشتغال، راهبران شغلی، نظارت، آموزش و پرداخت تسهیلات
قرض الحسنه را از بازوهاي توانمند ایجاد اشتغال مددجویان برشمرد و گفت: یکی از راه هاي مهم توانمندي و خودکفایی مددجویان و

 
رسیدن به استقلال مالی ایجاد اشتغال است. 

انتهاي پیام





کارگروه قضایی می تواند به تدوین قوانین حوزه استارتاپ ها کمک کند

منبع: ایرناشماره خبر:  28  |  تاریخ: 1400/07/07

تهران- ایرنا- در گزارش روزنامه ایران می خوانیم: «بتازگی عیسی زارع پور وزیر ارتباطات و فناوري اطلاعات از تشکیل
کارگروه حمایت قضایی براي رفع مشکلات قضایی استارتاپ ها خبر داد و گفت: براساس تجربه حضور در قوه قضائیه،

مشکلات قضایی استارتاپ ها را با تعامل حل می کنیم.»

تهران- ایرنا- در گزارش روزنامه ایران می خوانیم: «بتازگی
عیسی زارع پور وزیر ارتباطات و فناوري اطلاعات از تشکیل
کارگروه حمایت قضایی براي رفع مشکلات قضایی
استارتاپ ها خبر داد و گفت: براساس تجربه حضور در قوه
قضائیه، مشکلات قضایی استارتاپ ها را با تعامل حل می

 
کنیم.» 

روزنامه ایران چهارشنبه هفتم مهر نظر فعالان و
کارشناسان حوزه کسب و کارهاي آنلاین درباره تشکیل

 
چنین کارگروهی را جویا شد و نوشت: 

 
ضرورتی اجتناب ناپذیر 

فرشاد وکیل زاده دبیر اتحادیه کسب و کارهاي مجازي اعتقاد دارد چون وزیر ارتباطات از قوه قضائیه به وزارت ارتباطات آمده و
تعاملات خوبی با قوه قضائیه دارد بنابراین به نظر می رسد تشکیل کارگروه حمایت قضایی بتواند مشکلات قضایی استارتاپ ها را حل

 
کرده و مؤثر واقع شود. 

وکیل زاده گفت: قوانین حوزه کسب و کارهاي استارتاپی قدیمی است و با شرایط حال حاضر کسب و کارها تطابق ندارد و از سوي

 
دیگر در خیلی از بخش ها خلأ قانونی وجود دارد پس پتانسیل بالایی براي شکل گیري مشکلات قضایی و قانونی وجود دارد. 

وي افزود: بسیاري از قضات کشور شناخت مناسبی از ساختار کسب و کارهاي اینترنتی ندارند و حتی ذهنیت منفی نسبت به این

 
دسته از کسب و کارها دارند به همین دلیل هرگونه حمایت و پیگیري در این حوزه بسیار ضروري و اجتناب ناپذیر است. 

این فعال کسب و کارهاي آنلاین با بیان اینکه 3 گروه باید در این کارگروه حضور فعال داشته باشند، گفت: گروه اول افراد مؤثر در قوه
قضائیه هستند تا بتوانند خروجی هاي کارگروه را در آن قوه پیاده سازي کنند؛ در این بخش با توجه به بحث استقلال قضات در
کشور، راهکارهاي استخراجی کارگروه باید به نحوي باشد که صرفاً در حد دستورالعمل باقی نماند پس برگزاري جلسات تعاملی بین

 
کسب و کارها، قضات و مسئولان قضایی، حداقل در سطح دادسراهاي تخصصی می تواند اقدام عملی مثبتی باشد. 



به اعتقاد وي، گروه دوم خود استارتاپ ها یا کسب و کارهاي اینترنتی هستند. افرادي که سال ها مشکلات و دغدغه ها را از نزدیک

 
لمس کرده و می توانند آنها را در کارگروه بدرستی بیان کنند. 

به گفته وکیل زاده، گروه سوم باید نمایندگانی از قواي مجریه و مقننه باشند تا در نهایت بتوانند با درك کاملی از مشکلات،

 
راهکارهاي اصولی و اساسی را استخراج و از طریق لایحه یا طرح در مجلس، به قانون تبدیل کنند. 

مدیرعامل فروشگاه آنلاین زنبیل مهم ترین چالش کسب و کارهاي آنلاین را برخوردهاي قضایی نامتناسب با اتهام وارد شده شامل

 
فیلترشدن وب سایت، بستن حساب هاي بانکی و حتی بازداشت مدیران و مؤسسان کسب و کارهاي اینترنتی عنوان کرد. 

وي گفت: ساختار کسب و کارهاي اینترنتی متشکل از جوانان نوآور و خلاقی است که لزوماً شناخت خوبی در حوزه قوانین بخصوص
قوانین جزایی و کیفري ندارند و این نبود آگاهی در پیگیري هاي قضایی براي آنها تا حد زیادي دردسرساز است و اینکه قضات نیز

 
فرقی بین یک کسب وکار شناخته شده در کشور با یک کلاهبردار اینترنتی قائل نمی شوند از این رو این مسائل نیز باید حل شود. 

 
یک اقدام رو به جلو 

محمدجواد شکوري مدیرعامل هلدینگ صباایده نیز معتقد است تشکیل کارگروه تخصصی قضایی در وزارت ارتباطات و فناوري
اطلاعات یک اتفاق مثبت و رو به جلویی است و باید از تشکیل آن حمایت کرد، چرا که کارگروه در کنار نهاد قضایی می تواند میزان

 
خسارت و آسیب هاي پلتفرم ها را کم کند. 

شکوري گفت: باید تعاملات کسب وکارها و کارآفرینان استارتاپی با تصمیم گیرندگان نهاد قضایی بیشتر شود تا تصمیمات منصفانه تر

 
و درست تري در این فضا گرفته و فعالیت اکوسیستم نوآوري کشور کمتر تضعیف شود. 

به گفته وي نیز ذي نفعان مختلف اکوسیستم نوآوري و استارتاپی ایران از جمله نهادهاي صنفی مانند سازمان نظام صنفی رایانه اي،
اتحادیه کسب و کارهاي مجازي، انجمن وي سی، کمیسیون هاي مرتبط با تجارت الکترونیک اتاق بازرگانی که آشنایی خوبی با

 
ظرفیت هاي این فضا و ماهیت کسب و کارهاي مجازي دارند، باید نماینده اي در این کارگروه داشته باشند تا به 

 
خروجی هاي بهتر منجر شود. 

شکوري مهم ترین چالش کسب و کارهاي حوزه تکنولوژي را عقب ماندن قانون از سرعت تحولات فناوري عنوان کرد و گفت: قوانینی
که به روز نیستند و کارایی لازم را در موارد مهم ندارند، می توانند آسیب زیادي به کسب وکارهاي نوآور وارد کنند بنابراین تفسیر از
قوانین نیز باعث شده تاکنون شاهد تصمیم هاي قضایی غیرمتعارفی در حوزه کسب و کارهاي آنلاین باشیم که کمتر در اکوسیستم

 
هاي استارتاپی جهان مشاهده می شود. 

به اعتقاد وي نزدیک شدن دیدگاه ها و برداشت هاي حقوقی و قضایی از ماهیت و سازوکار جدید کسب و کارها در قوه قضائیه می

 
تواند یک دستاورد براي این کارگروه باشد. 

به باور وي، بزرگترین مشکلی که کسب وکارهاي آنلاین و استارتاپ ها با آن رو به رو هستند رویکردها و قوانینی هستند که پیش از
به وجود آمدن این کسب وکارها و نوآوري ها شکل گرفته اند و هنوز مرجع قضاوت عملکرد یا خطاهاي استارتاپ ها محسوب می



 
شوند. 

شکوري معتقد است اگرچه بعضی از قوانین را می توان با تفاسیر جدید بر کسب و کارها اعمال کرد اما لازم است قضات کشور با
تحولات کسب و کارهاي آنلاین بیشتر آشنا شوند بنابراین این کارگروه می تواند با همفکري ذي نفعان استارتاپی کشور به شکل گیري
این شناخت و تدوین قوانین براي نسخه هاي جدیدتر کسب و کارها کمک کند. وي در ادامه گفت: این کارگروه می تواند مواجهه
نظام قضایی ما را با جامعه استارتاپی نیز بهتر و مهربانانه تر کند و موجب هم افزایی بیشتر آنها در اقتصاد کشور شود، چرا که در حال
حاضر سرعت گیرهاي زیادي پیش پاي استارتاپ ها و کسب وکارهاي نوآور ایران و کارآفرینان قرار دارد و همین موانع باعث شده تا
کسب وکارها نتوانند در تولید، اشتغال و تحول اقتصاد دیجیتال کشور به اهداف موردنظر خود برسند بنابراین رفع این موانع می تواند

 
یک دستاورد بزرگ براي چنین کارگروهی باشد. 

 
مشکلی به نام عدم درك فناوري 

محمد جعفر نعناکار کارشناس حقوقی معتقد است هر وزارتخانه اي داراي قانون و تشکیلات مربوط به خود است و باید براساس آن
ورود کند؛ و ورود وزارت ارتباطات و فناوري اطلاعات به بخش قضایی ذاتاً جزو تشکیلات آنها نیست و این موضوع وظیفه ذاتی قوه

 
قضائیه و شورا و اصناف و مرکز رقابت، معاونت حقوقی ریاست جمهوري، وزارت کار یا وزارت صمت و... است. 

نعناکار گفت: تشکیل کارگروه قضایی براي حمایت از استارتاپ ها به شرط مشورتی و آن هم با حضور قضات، وکلا و کارشناسان
رسمی، مشاوران حقوقی و نمایندگان آنها می تواند مفید باشد تا مشکلات استارتاپ ها را بررسی کرده و راه حل پیشنهاد دهند و

 
موضوع را پیگیري کنند. 

این کارشناس حقوقی مهم ترین چالش را نبود درك درست سیستم قضایی از فناوري نوین عنوان کرد و گفت: باید ادبیاتی در این
زمینه شکل بگیرد؛ ادبیاتی که مبتنی بر مسائل نوآوري فناوري و مسائل زیرساختی و نرم افزاري باشد و این با آموزش مدام و

 
بازآموزي امکانپذیر است. 

بهداد عباسی جرم شناس سایبري نیز معتقد است نظام قضایی داراي استقلال است و طبق این اصل قاضی موظف است (به غیر از
استثناهاي تصریح شده در اصل 167 قانون اساسی) حکم هر قضیه را براساس قوانین صادر کند و طبعاً قاضی تحت تأثیر نهاد یا
کارگروه ها قرار نمی گیرد چون حتی قوانینی که بر اساس بخشنامه صادر شد در عمل قضات دادسراها و محاکم به علت مغایرت
بخشنامه ها با قوانین از اجراي آن سر باز زدند، چرا که خود را بحق و مبتنی بر نظام قضایی مکلف به اجراي قوانین می دانند. به باور
وي، وزیر فاوا در زمینه تشکیل کارگروه و حمایت قضایی از استارتاپ ها را می توان به فال نیک گرفت ولی اصولاً مقامات اجرایی از

 
اختیار زیادي برخوردار نیستند مگر اختیاراتی که قوانین به آنها بدهد. 

به اعتقاد عباسی اگر «فاوا»، قصد تشکیل کارگروه قضایی را هم داشته باشند باید با محوریت بخش خصوصی و استارتاپ ها که
بزرگترین دغدغه ها را دارند انجام شود تا نقش مؤثري در بهبود فضاي کسب و کار ایجاد شود تا آنها با گسترش فناوري ها در کشور،

 
بتوانند قدمی رو به جلو بردارند. 

رضا ایازي پژوهشگر حقوق سایبري نیز معتقد است که تشکیل کارگروه قضایی اقدام خوبی است و می تواند براي استارتاپ ها مفید

 
واقع شود. 



ایازي گفت: استارتاپ ها با مباحث قضایی و حقوقی درگیر هستند از آنجایی که کارشان جدید است و مابه ازاي فیزیکی ندارند معمولاً
به صورت ساختارشکنانه رفتار می کنند و این شائبه به وجود می آید که در حال نقض قوانین هستند، بنابراین احتمال اینکه برخورد
قضایی با کسب وکارهاي نوین صورت بگیرد، زیاد است، از این رو باید مورد حمایت قرار گیرند. وي افزود: تا استارتاپ ها مراحل کار
خود را نگذرانند و شرکتی تأسیس نکنند به علت نداشتن مدیرعامل و... مشخص نیست مسئولیت با کیست بنابراین تشکیل کارگروه
قضایی می تواند به این بخش کمک کند. به گفته ایازي در این کارگروه باید نمایندگانی از معاونت دادستانی فضاي مجازي کشور،
مرکز ملی فضاي مجازي، وزارت ارتباطات و فناوري اطلاعات، وزارت صمت، پلیس فتا، سازمان نظام صنفی رایانه اي و اتحادیه کسب

 
وکارهاي مجازي حضور داشته باشند تا براي مشکلات قضایی و حقوقی استارتاپ را احصا کرده و براي آنها راه حل هایی ارائه دهند. 

به اعتقاد وي، استارتاپ نیز ابتدا باید مشکل خود را به این کارگروه ارجاع داده تا این کارگروه بتواند با حضور همه اعضاي آن اعلام

 
نظر حقوقی کند بعد در صورت لزوم مراحل قضایی طی شود. 

 
منبع: روزنامه ایران 

 
برچسب ها 

 
- سازمان نظام صنفی رایانه اي 

 
- وزارت ارتباطات و فناوري اطلاعات 

 
- قانون اساسی 

 
- صمت 

- روزنامه ایران



اِن قُلت هاي یک نهاد ناظر به مصوبه مجلسی ها/ قصه واردات خودرو به کجا

رسید؟

منبع: باشگاه خبرنگاران جوانشماره خبر:  29  |  تاریخ: 1400/07/07

شوراي نگهبان تنها نهادي نبود که به مصوبه اخیر مجلس درباره واردات مشروط خودرو ایراد وارد کرد.

به گزارش خبرنگار حوزه مجلس گروه سیاسی باشگاه
خبرنگاران جوان، نمایندگان مجلس شوراي اسلامی 24
شهریور ماه امسال مصوبه اي درباره واردات خودرو را به
شوراي نگهبان فرستادند که یک هفته بعد، سخنگوي این
شورا از بازگشت آن به قوه مقننه خبر داد. به نظر می
رسید مصوبه مجلس به اندازه اي براي جامعه و فعالان

اقتصادي اثرگذار بود که شوراي نگهبان براي اعلام ایراد ها و مغایرت هایش، یک نشست خبري از پیش تعیین نشده و فوري را براي

 
اقناع افکار عمومی برگزار کرد. 

ماده 4 طرح ساماندهی صنعت خودرو یا همان مصوبه واردات خودرو در آخرین اصلاحش از سوي نمایندگان تصریح می کرد که هر

 
شخص حقیقی و حقوقی می تواند به ازاي صادرات خودرو، با شرایطی می تواند خودرو هاي تمام برقی یا هیبریدي وارد کند. 

مصوبه مجلس درباره واردات خودرو چه بود؟ به بیانی کامل تر، «هر شخص حقیقی یا حقوقی به ازاي صادرات خودرو یا قطعات خودرو
یا سایر کالا ها و یا خدمات مرتبط با انواع صنایع نیرو محرکه و یا از طریق واردات بدون انتقال ارز، می تواند خودروي تمام برقی یا دو
نیرویی (هیبریدي) و یا خودروي بنزینی یا گاز سوز با بر چسب انرژي ب (b) و بالاتر و یا داراي شاخص ایمنی 3 ستاره یا بالاتر را بر

 
اساس گواهی هاي استاندارد معتبر، معادل ارزش صادارتی خود وارد کند.» 

این مصوبه 4 تبصره دارد که محل ایراد و ابهام واقع شده؛ در تبصره نخست تأکید شده واردات بر اساس متن این ماده نیاید تعهد
ارزي جدید براي کشور ایجاد کند. از سوي دیگر، در تبصره دوم براي تعداد خودرو هاي مجاز وارداتی یک محدوده تعیین شده که بر
مبناي آن، شوراي رقابت باید هر 6 ماه یک بار با توجه به میزان کمبود عرضه به تقاضاي مؤثر خودروي سواري یک سال گذشته،

 
سقف تعداد را مشخص کند. 

تبصره سوم هم منحصرکردن و داشتن نمایندگی یا ارائه خدمات پس از فروش را صرفاً از سوي خودروسازان خارجی ممنوع کرده و
تعیین سایر مقررات را هم بر دوش وزارت صمت انداخته است. آخرین تبصره هم یادآوري کرده که «واردات مجدد اقدام صادر شده بر

 
اساس متن این ماده»، ممنوع است با آن اقلام مانند کالاي قاچاق برخورد می شود. 



 
 

از تیتر «واردات خودرو آزاد شد» تا اعلام نظر شوراي نگهبان با تصویب این طرح و تیتر شدنِ شاید نه چندان دقیقِ «واردات خودرو
آزاد شد» پس از 3 سال ممنوعیت واردات، امیدي به باز شدن فضاي بازار خودرو و به بیان برخی کارشناسان، کاهش زیان
خودروسازان به وجود آمد. اما آخر شهریور ماه هادي طحان نظیف سخنگوي شوراي نگهبان پشت تریبون درباره ابهام ها و ایراد هاي
مصوبه مجلس توضیح داد؛ سخنگوي شوراي نگهبان اظهار کرد که اعضاي این نهاد ابهام هایی درباره «واردات بدون انتقال ارز»

 
داشتند، زیرا این عبارت ابعاد مختلفی دارد که مجلس خواسته شده دقیق تر و شفاف تر توضیح دهد. 

افزون بر این، واگذار شدن تعیین سایر مقررات به وزارت صنعت، معدن و تجارت هم محل ابهام بود. شوراي نگهبان این باره توضیح
داده اطلاق «سایر مقررات» از این جهت که آیا مقررات شامل موارد قانونی نیز می شود یا خیر و از این جهت که منظور از تعیین آن

 
توسط وزارت تصویب از سوي وزیر است یا خیر، ابهام وجود دارد. 

انِ قُلت هاي یک نهاد ناظر دیگر به مصوبه مجلسی ها طحان نظیف اعلام کرد ایراد هاي شوراي نگهبان به همین معدود ابهام ها
محدود شده است. در نامه قائم مقام دبیر شوراي نگهبان به ریاست مجلس رد پاي یک نهاد تقریباً نوپا هم در وارد شدن «انِ قُلت» به
این مصوبه دیده می شود. سیامک ره پیک با بیان به دو ابهام اعضاي شوراي نگهبان، به نامه 27 شهریور 1400 هیئت عالی نظارت بر
حسن اجراي سیاست هاي کلی نظام اشاره کرده که مصوبه مجلس درباره واردات مشروط خودرو را مغایر بند 2 اصل 110 قانون

 
اساسی شناخته است. 



 
 

هیئت عالی نظارت بر حسن اجراي سیاست هاي کلی نظام، سال 96 و در راستاي وظیفه نظارت بر حسن اجراي سیاست هاي کلی

 
نظام به دستور رهبر انقلاب تشکیل شد که ریاست آن را، رئیس مجمع تشخیص مصلحت نظام بر عهده دارد. 

هیئت یاد شده در روز هاي پایانی شهریور ماه به دو ماده طرح ساماندهی بازار خودرو ایراد گرفت. ماده چهارم یا همان مصوبه واردات
خودرو از دیدگاه هیئت عالی نظارت بر حسن اجراي سیاست هاي کلی نظام با بند هایی از 3 سیاست هاي کلی نظام و علاوه بر آن،

 
ماده دهم طرح با یک بند از سیاست هاي کلی مغایرت دارد. 

هیئت عالی نظارت در نامه خود به همراه پیوست آن، در تشریح دلایل مخالفت خود با ماده 4 مربوط به واردات مشروط خودرو به
«وضعیت کنونی کشور در شرایط تحریم و محدودیت فراوان در دسترسی به منابع ارزي حتی براي تأمین کالا هاي اساسی» تأکید
کرده و تجویز واردات خودرو را که «حتی شامل خودرو هاي کارکرده نیز می شود، به معناي اتلاف منابع ارزشمند ارزي کشور»
دانسته است. به همین دلیل تصریح شده چهارمین ماده طرح ساماندهی خودرو با بند 7 سیاست هاي کلی تولید ملی، حمایت از کار و
سرمایه هاي ایرانی مبنی بر «مدیریت منابع ارزي با تأکید بر تامین نیاز هاي تولید ملی و کارآفرینی و ثبات ارزش پول ملی» مغایرت

 
دارد. 



 
 

ناظران بر حسن اجراي سیاست هاي کلی نظام سازوکار پیش بینی نشده درباره واردات بدون انتقال ارز را عامل «فسادزایی و افزایش
وخامت این وضع» دانسته اند که «به صادرکنندگان انگیزه می دهد تا به جاي بازگرداندن ارز حاصل از صادرات خود، آن را وارد

 
چرخه واردات خودرو کنند و در نتیجه، میزان ارز برگشتی به کشور کاهش می یابد و نظام مالی کشور تضعیف خواهد شد.» 

به همین دلیل، مصوبه یاد شده با بند 9 سیاست هاي کلی اقتصاد مقاومتی درباره «اصلاح و تقویت همه جانبه نظام مالی کشور با
هدف پاسخگویی به نیاز هاي اقتصاد مقاومتی ایجاد ثبات در اقتصاد ملی و پیشگامی در تقویت بخش واقعی» مغایر شناخته شده

 
است. 

ایراد ها به اینجا ختم نمی شود؛ «واگذار کردن تعیین سقف تعداد خودرو هاي مجاز وارداتی به شوراي رقابت» از نظر هیئت عالی
نظارت بر حسن اجراي سیاست هاي کلی نظام، با عملکرد و وظایف سایر دستگاه ها مانند وزارت صمت تداخل پیدا می کند و «به
هماهنگی دستگاه هاي اداري لطمه می زند» که این مسئله هم با «کل نگري همسوسازي هماهنگی و تعامل اثربخش دستگاه هاي

 
اداري به منظور تحقق اهداف فرابخشی و چشم انداز» در بند 14 سیاست هاي کلی نظام اداري مغایرت دارد. 



 
 

مغایرت ماده دهم طرح ساماندهی بازار خودرو با سیاست هاي کلی نظام اما ماده دهم طرح ساماندهی بازار خودرو از چشم اعضاي این
هیئت دور نمانده؛ این ماده چند موضوع قانونی را نسخ کرده که از نظر اعضاي هیئت عالی با سیاست هاي نظام در تعارض است.
نمایندگان مجلس مصوب کرده بودند با تصویب طرح ساماندهی بازار خودرو و قانونی شدن آن، «قانون ارتقاء کیفی تولید خودرو و
سایر تولیدات صنعتی داخلی مصوب 26 اردیبهشت 1389 با اصلاحات و الحاقات بعدیش» که احکام دائمی آن در «قانون تقویت و
توسعه نظام استاندارد مصوب 4 آذر 1396» و «قانون حداکثر استفاده از توان تولیدي و خدماتی کشور و حمایت از کالاي ایرانی

 
مصوب 15 اردیبهشت 1398» لحاظ شده، نسخ شود. 

این هیئت در اظهارش یادآور شده بر اساس ماده 4 قانون ارتقاء کیفی تولید خودرو و سایر تولیدات صنعتی داخلی، که بر «مدیریت
صحیح مصرف ارز و جلوگیري از خروج بی ضابطه ارز از کشور خصوصاً براي کالا هاي تشریفاتی و غیرضروري همچون خودرو» تأکید
دارد، اقدام مجلس «به نظام مالی کشور» ضربه می زند و با هدف ارتقاء تولید ملی در بند 2 سیاست هاي کلی حمایت از کالاي ایرانی،

 
مغایر است. 

چهارمین ماده قانون ارتقاء کیفی تولید خودرو و سایر تولیدات صنعتی داخلی، دولت را موظف کرده «تعرفه واردات خودرو و کلیه
اقلامی که تولیدات داخلی آن ها پاسخگوي نیاز داخلی است یا واردات آن ها به تولیدات و اشتغال داخلی آسیب می رساند، و
همچنین تعرفه واردات اقلام غیر ضروري و کالا هاي تشریفاتی را به گونه اي تعیین کند تا تولیدات و اشتغال داخلی آسیب نبیند و از

 
خروج ارز از کشور جلوگیري شود.» 

تعیین سیاست هاي کلی نظام و نظارت بر حسن اجراي آن ها بر اساس اصل 110 قانون اساسی جمهوري اسلامی ایران بر عهده
رهبري است و این قانون، اجازه واگذاري بعضی وظایف و اختیارات ولی فقیه را به شخص دیگري داده است. با این استدلال، یک
هیئت عالی در سال هاي گذشته این مأموریت را پیدا کرد تا بر حسن اجراي سیاست هاي کلی نظام نظارت کند. اما برخی صاحب
نظران نسبت به اینکه هیئت مذکور بتواند نظر مجلس را پس از تصویب رد یا تأیید کند، انتقاد دارند. از نظر آن ها هیئت عالی نظارت
بر اجراي سیاست هاي کلی نظام که در دل مجمع تشخیص مصلحت نظام تشکیل شده، مانند شوراي نگهبان در زمینه بررسی
مصوبات مجلس عمل می کند، حال آنکه در جریان بررسی طرح یا لایحه در پارلمان، هیئت رئیسه و نمایندگان می توانند انطباق

 
سیاست هاي کلی نظام را با نظر خود مورد توجه قرار دهند. 

گزارش از ابراهیم اسدي بیدمشکی



تسهیلات دانشگاه تربیت مدرس براي رتبه هاي برتر ارشد علوم پزشکی

منبع: ایسناشماره خبر:  30  |  تاریخ: 1400/07/07

وزارت بهداشت ضمن اعلام ضوابط پذیرش دانشجو و ادامه تحصیل در دانشگاه تربیت مدرس براي رشته هاي مورد پذیرش از
طریق آزمون کارشناسی ارشد سال جاري اعلام کرد و این ضوابط جهت پذیرش دانشجو اجرا می شود.

به گزارش ایسنا، بر این اساس دانشگاه تربیت مدرس در
سال 1400 براي رتبه نخست آزمون سراسري مرکز
سنجش آموزش پزشکی (که حداقل 4 دانشگاه دولتی در
آن رشته در سال جاري پذیرش دانشجو دارد) سه میلیون
تومان هدیه در نظر گرفته است که یک سوم مبلغ هدیه
حداکثر تا پایان نیم سال دوم تحصیلی و الباقی به تدریج
در طی نیم سال هاي بعدي و براساس کسب حد نصاب
شاخصه هاي پیشرفت تحصیلی توسط دانشجو پرداخت می

 
شود. 

همچنین براي حمایت از پایان نامه تحصیلی کلیه دانشجویان دوره روزانه، از یک تا دو میلیون تومان ا عتبار پژوهشی در نظر گرفته
شده است و علاوه بر اعتبار پژوهشی پایان نامه به دانشجویان رتبه هاي 1 تا 3 روزانه آزمون سراسري مرکز سنجش آموزش پزشکی
(که حداقل 4 دانشگاه دولتی در آن رشته در سال جاري پذیرش دانشجو دارند)، براساس ضوابط دانشگاه اعتبار ویژه پژوهشی(گرنت)

 
اختصاص خواهد داد. 

براین اساس به دانشجویان رتبه اول آزمون سراسري مرکز سنجش آموزش پزشکی 2/5 میلیون تومان گرنت، دانشجویان رتبه دوم
آزمون سراسري دو میلیون تومان گرنت و دانشجویان رتبه سوم آزمون سراسري یک میلیون و هفتصد هزار تومان گرنت اختصاص

 
خواهد یافت. 

دانشگاه به دانشجویان رتبه اول (در رشته هایی که حداقل 4 دانشگاه دولتی در آن رشته در سال جاري پذیرش دانشجو دارند)، مبلغ
پنج میلیون تومان وام قرض الحسنه بلند مدت با شرایط و ضوابط معاونت دانشجویی پرداخت می کند و به رتبه هاي 1 تا 5 آزمون
سراسري مقطع کارشناسی ارشد دوره روزانه، طبق ضوابط امتیاز بیشتري براي سکونت در خوابگاه مجردي از نیمسال دوم داده می

 
شود. 

به کلیه دانشجویان براساس تبصره 6 ماده 55 آیین نامه استخدامی اعضاي هیأت علمی، (در صورت گذراندن دروس مربوط و شرکت

 
در جلسه صلاحیت مدرسی) گواهی صلاحیت مدرسی اعطا خواهد شد. 

دانشگاه تربیت مدرس اعلام کرده است که امکان تأمین خوابگاه براي دانشجویان دوره هاي مازاد و دانشجویان روزانه شاغل و بورسیه
و بومی را ندارد. با توجه به محدودیت ظرفیت خوابگاه، واگذاري خوابگاه به صورت مجردي فقط به دانشجویان روزانه و به طور



تدریجی در طول نیم سال هاي اول و دوم خواهد بود و مدت سکونت حداکثر تا پایان نیم سال چهارم در مقطع کارشناسی ارشد با

 
پرداخت نقدي اجاره بها در ابتداي هرنیم سال است. همچنین دانشگاه فاقد خوابگاه متأهلی است. 

متقاضیان متأهل واجد شرایط دریافت کمک ودیعه مسکن، بر اساس ضوابط صندوق رفاه دانشجویان وزارت بهداشت، درمان و آموزش
پزشکی، مجاز به درخواست وام مذکورهستند و به کلیه دانشجویان روزانه و مازاد در سنوات مجاز تحصیلی وعده ناهار براساس اعتبار

 
تأمینی از سوي صندوق رفاه و قیمت هاي مصوب این صندوق، در روزهاي غیر تعطیل از شنبه تا چهارشنبه ارائه می شود. 

به دانشجویان روزانه ساکن خوابگاه هاي دانشگاه، علاوه بر وعده ناهار، وعده صبحانه و شام نیز طبق قیمت هاي مصوب صندوق رفاه و

 
به کلیه دانشجویان مازاد صرفا وعده ناهار ارائه می شود. 

دانشگاه تربیت مدرس تعدادي از پذیرفته شدگان واجد شرایط در رشته بیوتکنولوژي پزشکی را پس از گذراندن موفق دروس سال اول
تحصیلی انتخاب و به پروژه هاي مشترك زیست کارآفرینی معرفی نموده تا ضمن گذراندن پایان نامه خود با شرایط مربوطه، علاوه بر

 
مدرك کارشناسی ارشد دانشگاه ، گواهی معتبر زیست کارآفرینی نیز دریافت نمایند. 

انتهاي پیام



زخم گلوله براي تهیه یک لقمه نان؟! کولبرکُشی قصه مکرر سالیان تلخ

منبع: روزنامه خبر جنوبشماره خبر:  31  |  تاریخ: 1400/07/07

کولبرکشی روایت جد ید ي نیست، د استان نبود کار و شغل و د رآمد د ر مناطق غربی کشور. کولبران یا توسط نیرو هاي آن

 
سوي مرز یا توسط نیرو هاي هنگ مرزي کشته می شوند . 

د رحالی که مسئولین کشور بار ها اعلام کرد ه اند که کولبري، قاچاق و کولبران، قاچاقچی نیستند ، اما د ر عمل د استان به گونه اي
د یگر رخ می د هد و نیرو هاي مرزي با مشاهد ه کولبران اقد ام به شلیک گلوله می کنند ، د ر موارد بسیاري که پیش تر توسط
رسانه ها نیز منتشر شد ه این شلیک د اخل مرز هاي کشور و د رحالی صورت می گیرد که فرد هنوز از خاك کشور هم خارج نشد ه

 
است. 

نکته آنکه د ر این مناطق بازارچه هاي مرزي بسته شد ه یا به صورت نیمه تعطیل هستند و به این ترتیب راه بر اشتغال مرد م این
ناحیه بسته شد ه است. نمایند ه هاي این مناطق د ر مجلس نیز هر بار با نطقی یا پیامی از کشتار کولبران گلایه می کنند ، اما باز هم
این کولبرکشی پایان نیافته است. حتی توزیع کارت موسوم به کارت کولبري از سوي مسئولان مربوطه (که به جاي ایجاد اشتغال د ر

 
منطقه متاسفانه به تد اوم این شغل نافی کرامت انسانی کمک می کند ) هم نتوانسته جلوي کشتار کولبران را بگیرد . 

شهریور ماه سال گذشته و د ر ماجراي کشته شد ن سه جوان کولبر توسط نیرو هاي هنگ مرزبانی د ر شهرستان سرد شت بود که
کمال حسین پور نمایند ه سرد شت و پیرانشهر نسبت به ماجرا واکنش نشان د اد و د ر تذکري کتبی خطاب به رئیس جمهور وقت
عنوان کرد : «چرا علی رغم هشد ار هاي متعد د ، نیرو هاي مرزبانی کولبران مناطق مرزي را به رگبار می بند ند ؟ اصل 28 قانون
اساسی د ولت را موظف کرد ه براي همه افراد امکان اشتغال به کار د ر شرایط مساوي را فراهم آورد و بند 9 اصل سوم قانون اساسی
نیز بر رفع تبعیض هاي ناروا و ایجاد امکانات عاد لانه براي همه د ر تمام زمینه هاي ماد ي و معنوي تاکید کرد ه است».او همچنین
گفته بود : «براساس آمار رسمی که فرماند اري سرد شت و سایر ارگان ها ارائه د اد ه اند بیش از هزار نفر از جوانان سرد شتی طی ماه
هاي اخیر از کشور مهاجرت کرد ه اند . د یگر جوانی د ر سرد شت باقی نماند ه است. مگر این افراد راهی به جز کولبري هم د ارند ؟
کولبر ها براي مبالغی بسیار اند ك این کار را انجام می د هد . روي سخن من به رئیس جمهور و هنگ مرزي و استاند ار آن است که
اگر فرد ي مرتکب خلاف شد ه یا اگر قاچاق هم کرد ه، باید با او برخورد قانونی شود چنین فرد ي را باید د ستگیر و محاکمه کنند .
چرا می کشند ؟ خانواد ه اي که منتظر است که پد ر با لقمه اي نان به خانه بازگرد د با جنازه او مواجه می شود . این د رحالی است

 
که هیچ شغلی براي این مرد م ایجاد نشد ه است». 

با وجود همه این شکایات و اعتراضات و انتقاد ات، اما کشتار کولبران همچنان اد امه د ارد ، به نحوي که تنها طی یک ماهه اخیر و
تنها د ر شهرستان سرد شت سه تا پنج کولبر به جرم تلاش براي کسب نان و روزي کشته شد ه اند . تیراند ازي هایی که البته د ر
سایر استان هاي غربی کشور هم رخ د اد ه و کولبران را به کام مرگ می کشاند .د ر واقع کل د استان ساد ه است. شرایط کار نیست،
مرد م نان و د رآمد می خواهند . تنها راه د رآمد زایی فعلا کولبري است اما با زبان گلوله به آن ها گفته می شود بین مرگ د ر اثر
گرسنگی و مرگ با شلیک گلوله یکی را انتخاب کنید . کولبران ترجیح می د هند که د ر حین تلاش و کسب د رآمد جانشان را از د
ست بد هند . نه اینکه نمی ترسند ، نه اینکه پاهایشان نمی لرزد ، نه اینکه د وست د ارند کولبري کنند بلکه تنها راه امرار معاش و

 
کسب د رآمد ي است که برایش وجود د ارد . 

عثمان مزین، وکیل د اد گستري اهل سرد شت می گوید : طبق قانون گذرنامه هرگونه ترد د غیرمجاز از مرز جرم بود ه و براي آن
مجازات مشخص شد ه است اگر مرزنشینان مباد رت به ورود کالایی از آن سوي مرز به د اخل کشور می کنند باید موارد ي را مد نظر
قرار د اد ؛ اولا سکنه مناطق مرزي چاره اي به جز معاملات مرزي ند ارند . ثانیا براي افراد مرزنشین قاچاق معنایی ند ارد بلکه آنچه
آنان انجام می د هند تهیه مایحتاج و امرار معاش و معامله مرزي است. نکته سوم آنکه ما باید وضعیت فرد را هم د ر نظر بگیریم. آیا



کولبر واقعا قصد اخلال د ر نظام اقتصاد ي کشور را د ارد ؟ پاسخ به این سئوال منفی است. باید اضطرار و شرایط ناگوار این افراد را که
د ولت متبوع هم باعث و بانی آن است د ر نظر گرفت به این معنا که د ولت باید د ر حوزه تولید اشتغال و تامین معاش مرزنشینان
پاسخگو باشد . اگر این شغل و د رآمد فراهم بود این افراد به کولبري روي نمی آورد ند . حتی اگر د ر فرض محال بپذیریم که کولبر
ها قاچاقچی هم هستند ، مجازات قاچاق د ر قانون توقیف کالا و جزاي نقد ي است و قانونگذار به هیچ یک از د ستگاه هاي قضایی و
انتظامی این حق را ند اد ه است که فرد را به صرف اتهام قاچاق بکشند معتقد م مقامات قضایی باید مامورانی را که کولبران، چوپانان
و ... را د ر نقاط مرزي و حتی د ر مناطق عمقی بد ون اثبات جرم می کشند ، با عنوان قتل عمد تفهیم اتهام کنند ، چرا که عمل آن
ها ستاند ن جان بود ه است. نباید از یاد ببریم که وظیفه ذاتی ماموران نیروي انتظامی حفاظت از جان، مال و ناموس مرد م است، اما
وقتی بار کولبر را از بین برد ه و جان او را می گیرند قطعا برخلاف وظیفه ذاتی د ستگاه متبوع عمل کرد ه است. حالا که اد عا می
شود مقابله با کولبران مبارزه با قاچاق است و این تعد اد کولبر هم کشته شد ه اند ، بیایند پروند ه تمام کولبر ها را صاد قانه بررسی
کرد ه و ببیند از این افراد چه کالایی کشف شد ه و میزان آن چقد ر بود ه است. د ر واقع 99 د رصد از قاچاق کشور از راه هایی غیر

 
از کولبري انجام می شود . یعنی اگر کولبري را آزاد بگذارند حتی یک د رصد از قاچاق د ر کشور را هم تشکیل نمی د هد . 

آیا ورود مثلا 40 کیلو باد ام زمینی، لوازم آرایشی، لاستیک ماشین و کالا هایی از این د ست که بار معمول کولبران است عملی چنان

 
خطرناك است که بر اساس آن جان شهروند ان کولبرمان گرفته شود ؟ 

/انتهاي متن/



دکتر جعفر کوشا رئیس اتحادیه سراسري کانون هاي وکلاي دادگستري ایران در همایش آثار

طرح تسهیل صدور برخی مجوزهاي کسب و کار بر نظام حقوقی و قضایی کشور مطرح کرد:این

که تحت عنوان تسهیل کسب و کار بخواهیم ...
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راه ایجاد اشتغال، افزایش تعداد وکلا بدون کار کارشناسی نیست. پیش بینی آن چه با ایجاد این طرح رخ می دهد دشوار
نیست، نتیجه اش تعداد زیادي افرادي است که مدرك حقوق دارند اما توان علمی لازم را به عنوان یک وکیل ندارند و ضرر

این اتفاق را

دکترجعفر کوشا رئیس اتحادیه کانون هاي وکلاي دادگستري ایران نیز گفت: من عمر شغلی خودم را به عنوان قاضی، استاد
دانشگاه و وکیل صرف کردم و آن چه می گویم براساس تجربیاتم است ابتدا عرض می کنم جوانان فارغ التحصیل حقوق فرزندان ما
هستند اما باید بپذیریم در دهه هاي گذشته با ایجاد دانشگاه هاي زیاد اشتباهاتی را مرتکب شدیم این اشتباهات را به ویژه براي رشته

 
حقوق نیز انجام دادیم و اکنون می خواهیم اشتباهی دیگر را نیز مرتکب شویم. 

وي افزود: راه ایجاد اشتغال، افزایش تعداد وکلا بدون کار کارشناسی نیست. پیش بینی آن چه با ایجاد این طرح رخ می دهد دشوار
نیست، نتیجه اش تعداد زیادي افرادي است که مدرك حقوق دارند اما توان علمی لازم را به عنوان یک وکیل ندارند و ضرر این اتفاق

 
را موکلین و شهروندانی که به دنبال حمایت هستند می بینند. 

کوشا خاطرنشان کرد: با تصویب این طرح بیکاري وکلا افزایش پیدا می کند، کما این که اکنون نیز تعداد زیادي از وکلا مشکل
معیشت دارند. کشور ما تجربه کار غیرکارشناسی را دارد و یکی از مهم ترین آن ها حذف دادسراها بود که با صرف هزینه زیاد مجبور
شدیم دوباره احیایش کنیم و هزینه آن را مردم دادند. چرا باید چرخ را دوباره اختراع کنیم و از تجربیات دیگر کشورها استفاده نکنیم؟

رئیس اسکودا در پایان گفت: این که تحت عنوان تسهیل کسب و کار بخواهیم گرفتن پروانه وکالت را آسان کنیم یکی از شگفتی هاي

 
قانونگذاري در دنیا خواهد بود. 

روابط عمومی کانون وکلاي دادگستري مرکز



سید مهدي حجتی، عضو هیات مدیره کانون وکلاي دادگستري مرکزدر همایش آثار طرح تسهیل

صدور برخی مجوزهاي کسب و کار بر نظام حقوقی و قضایی کشور مطرح کرد:این طرح اساس

حرفه وکالت را منقلب می کند یعنی مساوي ...
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وقتی که وکالت زیرمجموعه کسب و کار قرار می گیرد نتیجه آن می شود که حرفه وکالت بر مبناي مولفه هاي اقتصادي می
شود.

این طرح اساس حرفه وکالت را منقلب می کند یعنی مساوي دانستن مولفه هاي اقتصادي با بحث هاي مربوط به حق دفاع

 
شهروندي 

 
وقتی که وکالت زیرمجموعه کسب و کار قرار می گیرد نتیجه آن می شود که حرفه وکالت بر مبناي مولفه هاي اقتصادي می شود. 

هدف اساسی این طرح در بحث حق دفاع شهروندان در قانون اساسی در تعارض است. سوالی که بارها مطرح شده که مگر وزارت علوم
زمانی که درب دانشکده هاي حقوق را باز کرد به این فکر کرد که کانون وکلا مرجع صدور اشتغال نیست. امیدواریم این طرح در

 
مجلس به این کیفیت در مجلس به تصویب نرسید. 

روابط عمومی کانون وکلاي دادگستري مرکز



تلاش ترکیه براي استفاده از انرژي اتمی

منبع: افکارنیوزشماره خبر:  34  |  تاریخ: 1400/07/07

ترکیه از جمله کشورهاي در حال توسعه است که قریب به هفتاد سال پیش تاکنون درصدد استفاده از انرژي صلح آمیز هسته
اي بوده است.

ترکیه از جمله کشورهاي در حال توسعه است که قریب به هفتاد سال پیش تاکنون درصدد استفاده از انرژي صلح آمیز هسته

 
اي بوده است. 

 
 

بعد از کنفرانس سال 1955 در ژنو در زمینه استفاده صلح آمیز از انرژي هسته اي ، "" کمیسیون انرژي اتمی"" ترکیه وابسته به نهاد

 
نخست وزیري این کشور در سال 1956 میلادي تاسیس شد. 

ترکیه در سال 1957 میلادي به عضویت سازمان بین الملی انرژي هسته اي درآمد و اولین فعالیت و تحقیقات هسته اي این کشور در
سال 1962 در رآکتور تحقیقاتی یک مگاواتی تی آر-1 در ساحل دریاچه کوچک (چکمجه استانبول) تاسیس و آغاز شد. ( ظرفیت
رآکتور یاد شده در سال 1980 به پنج مگاوات افزایش یافت. ) اولین فعالیتها براي تاسیس نیروگاه اتمی جهت تولید برق در ترکیه نیز

 
بین سالهاي 1967 تا 1970 میلادي انجام شد. 

در سال 1970 میلادي سازمان برق ترکیه تاسیس شد و در سال 1972 میلادي نیز بخش انرژي هسته اي وابسته به سازمان برق

 
ترکیه فعالیتهاي خود را آغاز کرد. 

 



در اوایل دهه 1970 میلادي فعالیتها براي تثبیت محل ساخت نیروگاه اتمی در ترکیه آغاز و سه نقطه مرسین- آك کویو در جنوب
غرب، سینوپ- اینجه بورون در شمال ترکیه و کرکلارالی- ایگنه آدا درشمال غرب ترکیه براي تاسیس نیروگاه اتمی مناسب تشخیص

 
داده شد و در سال 1976 میلادي مجوز براي محل نیروگاه در مرسین- آك کویو داده شد. 

ترکیه در سال 1980 میلادي پیمان ان پی تی را امضا کرد و متعهد به عدم ساخت سلاح اتمی شد. در سال 1984 میلادي پیشنهاد
نخست وزیر وقت تورگوت اوزال مبنی بر مشارکت ترکیه و یک شرکت خارجی در زمینه ساخت نیروگاه اتمی و بهره برداري 15 ساله

 
شرکت خارجی از این نیروگاه و بعداز آن تفویض نیروگاه به دولت بطور گسترده اي در جامعه ترکیه مطرح شد. 

ترکیه در سال 1984 میلادي به عضویت آژانس انرژي اتمی کشورهاي عضو (او ائی سی دي ) درآمد ولی متعاقب فاجعه چرنوبیل در
سال 1986 میلادي طرح ساخت نیروگاه هسته اي در ترکیه از دور خارج و بخش نیروگاههاي هسته اي سازمان برق ترکیه در سال

 
1988 نیز تعطیل شد. 

در اواخر دهه 1990 میلادي مجددا ساخت نیروگاه اتمی در ترکیه مطرح شد و ساخت نیروگاه اتمی در منطقه آك کویو مجددا در
دستور کار دولت آنکارا قرار گرفت. در اواخر سال 2002 میلادي سازمان انرژي اتمی ترکیه به وزارت انرژي و منابع طبیعی ترکیه
وابسته شد و در اواخر سال 2004 میلادي هم سازمان انرژي اتمی ترکیه و هم وزارت انرژي و منابع طبیعی ترکیه از آغاز ساخت سه

 
نیروگاه اتمی که مجموعا پنج هزار مگاوات انرژي تولید خواهد کرد خبر دادند. 

 
به رغم این اولین گام جدي در زمینه ساخت نیروگاه اتمی در ترکیه سالها بعد برداشته شد. 

نیروگاه در حال ساخت آك کویو که بعد از بهره برداري اولین نیروگاه اتمی ترکیه خواهد بود با مشارکت روسیه در حال ساخت است.

 
این نیروگاه در منطقه گلنار شهر مرسین قرار گرفته است . 

منطبق با قرارداد تنظیمی بین ترکیه و روسیه، منطقه ساخت نیروگاه بطور مجانی در اختیار شرکت روس اتم قرار داده شده است. این
شرکت با استفاده از امکانات مالی خود نیروگاه را تاسیس خواهد کرد. منطبق با طرحهاي ارایه شده نیروگاه آك کویو شامل چهار
واحد است و منطبق با قرارداد تنظیمی دولت آنکارا متعهد شده است که 70 درصد برق تولیدي در واحدهاي اول و دوم نیروگاه و 30

 
درصد از برق تولیدي در واحدهاي سوم و چهارم را به مدت 15 سال از قرار 12.35 سنت به ازاي هر کیلووات ساعت خریداري کند. 

به گفته مسوولین ترکیه ،نیروگاه در سال 2023 میلادي آماده بهره برداري خواهد شد و ظرفیت هر واحد نیروگاه 1200 مگاوات و
ظرفیت کامل نیروگاه نیز 4800 مگاوات می باشد. با استفاده از ظرفیت کامل نیروگاه 5/5 درصد از انرژي مورد استفاده ترکیه تامین

 
خواهد شد. بنا به پیش بینی هاي انجام شده عمر مفید نیروگاه تا سال 2082 میلادي خواهد بود. 

ایده تاسیس نیروگاه اتمی در این منطقه از اوایل دهه 1970 میلادي شکل گرفته است و در سال 1976 میلادي اولین مناقصه به
ظرفیت 600 مگاوات در این منطقه انجام شد و اولین مناقصه را شرکت اي اس ائی اي اتم سوئد برنده شد ولی اجراي طرح بدلیل

 
ناکامی در اخذ وام خارجی به سرانجام نرسید. 

در اواخر سال 1983 میلادي نیز ترکیه با سه شرکت خارجی دیدارهایی براي ساخت نیروگاه در این منطقه انجام برگزار کرد، ولی این
مذاکرات نیز موفقیت آمیز نبود. در سال 1998 میلادي سومین مناقصه براي ساخت نیروگاه در این منطقه آغاز ولی بعد از نخست



 
وزیري بولنت اجویت مناقصه یاد شده از سوي هیات وزیران باطل شد. 

در سال 2004 میلادي مجددا طرح احداث نیروگاه در این منطقه اعلام و در 21 نوامبر سال 2007 میلادي نیز قانون مرتبط در این

 
زمینه تصویب شد. 

در سال 2010 بین ترکیه و روسیه قرارداد احداث نیروگاه امضا و در سال 2012 از سوي سازمان انرژي اتمی ترکیه امور مرتبط با
قبول ضمانتهاي مالی شرکت روس اتم مورد قبول واقع شد و در آوریل 2018 براي واحد اول و در آگوست 2019 نیز براي واحد دوم

 
نیروگاه مجوز ساخت داده شد. 

ولادیمیر پوتین رییس جمهور روسیه در سال 2017 میلادي بعد از دیدار با رجب طیب اردوغان رییس جمهور ترکیه اعلام کرد که
نخستین واحد نیروگاه در سال 2023 مورد بهره برداري قرار خواهد گرفت .کلنگ احداث نخستین واحد نیروگاه در سال 2018 از

 
سوي پوتین و اردوغان به زمین زده شد. 

 
در مارس سال 2018 میلادي نیز آیین نامه مرتبط با ساخت نیروگاههاي هسته اي در ترکیه تدوین و در روزنامه رسمی منتشر شد. 

بعد از شروع فعالیتهاي احداث این نیروگاه، عملیات ساخت تا به امروز بدون وقفه ادامه یافته است و پیش بینی می شود که منطبق با

 
برنامه تنظیمی بهره برداري از نیروگاه بدون تاخیر و وقفه آغاز شود. 

در حال حاضر قریب به هشت هزار نفر که هشتاد درصد آنان را اتباع ترکیه تشکیل می دهند در ساخت نیروگاه مشارکت دارند. قریب
به 600 تبعه ترکیه براي اشتغال در نیروگاه در روسیه آموزش می بینند. آموزش 143 نفر از این عده به پایان رسیده و در حال حاضر

 
107 تبعه ترکیه در دوره هاي لیسانس و فوق لیسانس جهت اشتغال در نیروگاه، آموزش خود در روسیه را ادامه می دهند. 

تاکنون گزارشهایی در زمینه تلاش ترکیه براي غنی سازي اورانیوم منتشر نشده است و اطلاعاتی نیز از این موضوع در دست نمی
باشد.



نحوه حمایت از شرکت هاي فاوا اعلام شد
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پیام سپاهان - ایسنا / اشتغال زایی شرکت هاي فاوا، حمایت از توسعه پلتفرم ها و عرضه کنندگان روي پلتفرم و حمایت از
عرضه محصولات سنتی بر ...

پیام سپاهان - ایسنا / اشتغال زایی شرکت هاي فاوا،
حمایت از توسعه پلتفرم ها و عرضه کنندگان روي پلتفرم و
حمایت از عرضه محصولات سنتی بر بستر آنلاین از طریق

 
برنامه بند الف تبصره 18 مورد حمایت قرار گرفت.  

طی نشستی که با حضور سرپرست، مدیران سازمان و
نمایندگان تشکل هاي بخش خصوصی اعم از نظام صنفی
رایانه اي ایران، سندیکاي صنعت مخابرات ایران و اتحادیه
کشوري کسب و کارهاي مجازي در سالن فیروزه سازمان
فناوري اطلاعات ایران برگزار شد، برنامه بند الف تبصره 18

 
ماده واحده قانون بودجه وزارت ارتباطات و فناروي اطلاعات مورد تشریح و تبیین قرار گرفت. 

محسن نادري منش- سرپرست سازمان فناوري اطلاعات ایران با ارایه کلیاتی در خصوص برنامه اشتغال وزارت ارتباطات، بند الف
تبصره 18 سال 1400 را موضوعی دانست که براي اولین بار در طول سنوات گذشته مورد تائید کارگروه ملی کارگروه تخصصی ملی
در وزارت امور اقتصادي و دارایی قرار گرفته است و نسبت به همکاري واحدهاي صنفی حوزه ارتباطات و فناوري اطلاعات جهت جذب

 
حداکثري منابع تخصیص داده شده، اظهار امیدواري کرد. 

شهره ناصري- معاون سیاست گذاري و اعتباربخشی فناوري اطلاعات از ایجاد سازوکارهاي اجرایی برنامه مذکور در این معاونت خبر
داد که پس از تدوین دستورالعمل ها و عقد قرارداد با موسسات عامل، شرکت ها می توانند از طریق سامانه توان آفرین درخواست خود

 
را ارسال کنند. 

فرهاد سنجري فرد- مدیرکل دفتر همکاري هاي فراسازمانی، ارتباط با صنعت و دانشگاه با ذکر جزییات بیشتر در خصوص این رویداد
بیان کرد: بند الف تبصره 18 ماده واحده قانون بودجه مشتمل بر شش زیربرنامه است که عبارتند از حمایت از اشتغال زایی شرکت
هاي فاوا، حمایت از توسعه پلتفرم ها و عرضه کنندگان روي پلتفرم، حمایت از آموزش و برگزاري رویداد، حمایت از عرضه محصولات

 
سنتی بر بستر آنلاین، تسهیلات سرمایه در گردش و نیز طرح هاي ویژه ملی. 

وي افزود: در تمامی این برنامه ها، دولت از محل برنامه هدفمندي یارانه ها اقدام به ارایه 850 میلیارد تومان اعتبار کرده که از این
میزان، بانک عامل نیز موظف به ارایه حداقل 850 میلیارد تومان است و جمع اعتبار موجود معادل یک هزار و هفتصد میلیارد تومان
برآورد شده که با احتساب یک صد میلیارد تومان کمک فنی و بازرگانی جمعا 1800 میلیارد تومان تسهیلات در سطح کشور ارایه می

 
دهیم. 

سنجري فرد دارا بودن برش استانی را از ویژگی هاي اصلی این برنامه دانست و اظهار کرد: برش استانی که طی آن سهم هر استان از
محل ایجاد اشتغال و تخصیص منابع مشخص شده است، این امکان را ایجاد می کند تا هر استان بتواند راسا اقدام به بررسی طرح ها
و متقاضی را به طور مستقیم به بانک عامل معرفی کند. سود تسهیلات ارایه شده به شرکت ها به میزان 10 درصد و داراي یک سال
تنفس و 36 ماه بازپرداخت است و پیش بینی می شود با توجه به سرانه هر اشتغال حدود 100 میلیون تومان از محل این برنامه به

 
میزان 17هزار اشتغال در حوزه ارتباطات و فناوري اطلاعات ایجاد شود. 



بر اساس گزارش سازمان فناوري اطلاعات، نمایندگان تشکل هاي بخش خصوصی با هدف اجراي بهینه برنامه بند الف و و جذب بهتر
منابع در این نشست حضور داشتند و به تبادل نظر و ارائه پیشنهاد پیرامون ابعاد برنامه مذکور جهت اجراي اثربخش آن پرداختند.
نهادهاي صنفی دعوت شده به جلسه اعلام آمادگی کردند تا ضمن استفاده از مجراي آنها براي اطلاع رسانی به اعضاي زیرمجموعه،

 
ظرفیت شرکت هایی که داراي توانمندي لازم براي استفاده از این تسهیلات هستند نیز شناسایی شود. 

هم اکنون سامانه توان آفرین به نشانی tavanafarin.ito.gov.ir در حال ارایه خدمت به متقاضیان تسهیلات وجوه اداره شده و
آماده سازي جهت ارایه وام برنامه اشتغال زایی است. به همین منظور متقاضیان می توانند پس از آماده سازي و تکمیل سامانه که
متعاقبا اطلاع رسانی خواهد شد، در گام نخست جهت اخذ کد نوآفرین به سامانه irannoafarin.ir و سپس ثبت درخواست به

سامانه توان آفرین مراجعه کنند.



سیاست مغفول جمعیتی
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سیاست مغفول جمعیتی

 
طی 20 سال گذشته رشد نرخ باروري جمعیت سیر نزولی داشته است 

 
سیاست مغفول جمعیتی 

رها عبداللهی: نزدیک 20 سال است سیر نزولی نرخ باروري کل در کشورمان وضعیت مخاطره آمیزي پیدا کرده و طی سال هاي اخیر
هم به فاجعه تبدیل شده است. از این 20 سال حداقل 10 سال است تا حدي این موضوع پذیرفته و تحرکاتی براي چاره جویی شروع
شده است. البته در این مدت دولت ها هرگز اقدام عملی خاصی در جهت اصلاح ساختار جمعیتی نکردند و شاید همین امر موجب
ورود شخص اول نظام به مسأله و ابلاغ سیاست هاي کلی جمعیت توسط ایشان به سران نظام در سال 93 شد. در عرصه قانون گذاري
نیز اقداماتی چون اصلاح قانون کنترل جمعیت در سال 92 و تصویب طرح جوانی جمعیت در سال 99 (پس از سال ها خاك خوردن
در کمیسیون ها) انجام شد. طی این سال ها تاکید و هشدار هاي مکرر رهبر انقلاب و اعلام خطر کارشناسان دلسوز، بخشی از بدنه
تبلیغات و رسانه را براي ترویج فرزندآوري فعال کرد و بخشی از جامعه آکادمیک هم با وجود نبود پشتیبانی دولتی، به میدان تحقیق

 
وارد شد تا داده هاي علمی را به مدد فعالیت هاي دغدغه مندان این حوزه برساند. 

با این وجود، آمارها نشان می دهد جامعه نسبت به افزایش فرزندآوري واکنش مثبتی نشان نداده و کشور روزبه روز به لبه پرتگاه
بحران سالمندي نزدیک تر می شود. طبق آخرین آمار ثبت احوال، سال 99 نرخ رشد جمعیت سالمند به 5/7 درصد رسیده و بر این

 
اساس، نرخ رشد جمعیت سالمندان کشور 5 برابر نرخ زاد و ولد است! 

باید به این سوال مهم بپردازیم که چرا تاکنون سیاست گذاري ها، قانون گذاري ها و دغدغه ها منجر به تغییر تحولات جمعیتی کشور

 
نشده و چرا همچنان در بر روي پاشنه کاهش میل به فرزندآوري می چرخد؟ چند دلیل عمده را می توانیم در اینجا مرور کنیم. 

 
بی توجهی به ضرورت هاي افزایش جمعیت 

مهم ترین دلیل بحران جمعیت کنونی کشور، بی اعتقادي نسبت به بحرانی بودن و اولویت دار بودن مشکل جمعیت در رأس و بدنه
دولت طی سال هاي گذشته است. وقتی دستگاه اجرایی به امري بی توجه باشد، بهترین اسناد بالادستی هم نمی تواند آن امر را
عملیاتی کند. بهترین شاهد این ادعا تبدیل نشدن سیاست هاي کلی جمعیت به برنامه اجرایی از سال 93 (سال ابلاغ آن توسط
رهبري به قواي سه گانه) تاکنون است. رئیس جمهور سابق که سال 97 در همایش کشاورزي، افزایش جمعیت کشور را واویلا خوانده
بود، در طول 8 سال دولتش هیچ بودجه، طرح یا پیگیري خاصی براي کمک به حل مسأله جمعیت نداشت، بلکه برعکس شاهد

 
اقداماتی براي ترویج «فرزند نیاوري» هم بودیم! 

 
تعارض مطالبات 

سیاست گذاران از جامعه فرزندآوري را طلب می کنند اما فرهنگ و اقتصاد بی فرزندي یا کم فرزندي را! این 2 مطالبه، ناسازگار به
نظر می آید. رهبر معظم انقلاب سیاست هاي کلی جمعیت را به 3 قوه ابلاغ کردند تا در زمینه هاي اقتصاد، فرهنگ، سلامت، آموزش
و... اقدامات کلانی به سمت افزایش جمعیت شود. وقتی به جاي این اقدامات کلان، فقط مطالبه افزایش فرزندآوري با مردم مطرح

 
شود، نمی پذیرند و حس می کنند بین آنچه حاکمیت مطالبه می کند و آنچه خود تشخیص می دهند، تعارض وجود دارد. 

دولت ها در دوره اي شعار «فرزند کمتر، زندگی بهتر» را از زایشگاه تا خیابان و پارك و درمانگاه و مدرسه و دانشگاه و تلویزیون و



سینما جلوي چشم مردم آوردند تا فرزند سوم و بیشتر، عامل ضد رفاه معرفی شود و به تبع آن اعتقاد اصیل «هر آن کس که دندان
دهد، نان دهد» در میان مردم رنگ ببازد. در این میان نزدیک یک دهه تحریم و مشکلات اقتصادي، احساس ناامنی اقتصادي را
تشدید کرد و تحت تأثیر این وضعیت، به طور واضح بویژه در 4-3 سال اخیر، فرزندآوري با کاهش ویژه اي مواجه شد. در حال حاضر
باورها و نیازهاي غالب در جامعه و چشم انداز آینده مردم، آنان را به سمت تصمیم براي فرزندآوري بیشتر نمی برد. در چنین شرایطی

 
ترویج فرزندآوري بدون رعایت پیوست هاي فرهنگی و روانی، مطالبه اي نامأنوس براي جامعه ایرانی است. 

 
تبلیغاتی که ضدتبلیغ است 

در شرایطی که اقتصاد و فرهنگ زمینه پذیرش فرزندآوري را فراهم نکرده، تبلیغ آن به شکل عریان که گاهی در فعالیت هاي ترویج
فرزندآوري می بینیم، بعضا به شکل ضدتبلیغ عمل کرده، نه تنها رفتار مقاومتی را تشدید می کند، بلکه به شکاف بیشتر بین مردم و

 
مبلغان (چه حاکمیتی چه فعالان خودجوش و دغدغه مند عرصه جمعیت) منجر می شود. 

راه حل جایگزین چیست؟ آیا باید منتظر بمانیم تا اقتصاد گل و بلبل و ایده آل از راه برسد، بعد تبلیغ فرزندآوري را شروع کنیم؟ خیر!

 
قطعا دست روي دست گذاشتن فقط باعث از دست رفتن فرصت ها و بسته شدن پنجره جمعیتی می شود. 

راه حل رعایت 2 نکته است؛ اول استفاده از «تقویت ثانویه» یعنی تصویر کردن آثار و مواهب افزایش جمعیت بر خانواده ها و جامعه از
قبیل افزایش نشاط و پویایی، رهایی از تنهایی دوران سالمندي، تعاون و همدلی بیشتر در خانواده هاي پرجمعیت و گسترده و...، دوم
بازتولید مفاهیم غیرجمعیتی موثر در جمعیت، مانند «احساس مسؤولیت اجتماعی». توضیح آنکه پرورش مسؤولیت پذیري اجتماعی از
گمشده هاي نظام تربیتی ما است. ما نیازمند ترویج قناعت در مقابل مسابقه اشرافی گري، سختکوشی درمقابل راحت طلبی، تواضع در
مقابل فخرفروشی، ایثار در مقابل خودمحوري، احترام به بزرگ ترها در مقابل گستاخی و... از طریق نظام آموزشی و تبلیغاتی
(صداوسیما، رسانه ها و تبلیغات مذهبی) هستیم. وقتی این مفاهیم در جامعه پررنگ شد، مقوله اي مثل پیري جمعیت براي مردم

 
معنی دار شده و خودجوش به چاره اندیشی رو خواهند آورد. 

 
باید جامعه به این باور جدید برسد که به مصلحتم است فرزند بیشتري داشته باشم و سپس خودش به تصمیم و اقدام برسد. 

 
تعدد بخشنامه ها 

بسیاري از قانون گذاري هاي ما حاوي پیوست هاي خانواده گرایانه اي هستند که کاملا پیداست فقط از باب رفع تکلیف گنجانده شده

 
اند، چراکه هیچ توجهی به ریشه چالش هاي کنونی و اینکه بیشتر چالش ها سرریز مسائل دیگر در بخش خانواده هستند، نمی شود. 

مساله جایگاه مادري یکی از این چالش هاست. وقتی ما در سرچشمه یعنی نظام آموزشی و تربیتی مان فقط به خاطر همراهی با موج
غالب اعتقاد به «برابري زن و مرد»، ریشه هاي جنسیتی و تمایزات زن و مرد را حذف می کنیم، باید هم در پایین دست با مشکلات
عظیم و بحران تعارضات خانوادگی و بر هم خوردن نظام نقش ها که از علل افزایش طلاق است، مواجه شویم. خروجی نظام آموزشی
ما دخترانی هستند که براي پذیرش نقش هاي خانوادگی خود تربیت نشده اند و اولویت شان تحصیلات بالا و اشتغال به هر قیمت،
بدون توجه به میزان نیاز جامعه و نیاز و شأنیت خود است. آنان مادري و خانه داري را قطب مقابل کسب جایگاه هاي اجتماعی، نقشی
تحقیرآمیز و مانع رسیدن به آرزوهاي شان می بینند. در چنین فضایی حتی آزادي انتخاب بین خانه داري و اشتغال از آنان گرفته می

 
شود. 

این آشفتگی و بی برنامگی محدود به نظام تربیتی نیست، بلکه در نظام اجرایی نیز دیده می شود. وقتی نگاه ها نسبت به بحث اشتغال
زنان، واقعی و بر اساس نیاز آنان و بازار کار نباشد، معاون اسبق زنان ریاست جمهوري را می بینیم که استدلالش براي پیگیري نکردن
قانون مرخصی زایمان مادران شاغل، پیش بینی کاهش تمایل کارفرمایان به استخدام خانم ها در آینده است. بعدها هم وقتی با این
نوع نگاه، تعادل به هم خورد و متقاضیان مادري کمتر از متقاضیان اشتغال شدند و دچار مشکل شدیم، سراغ پیوست هاي خانواده
مدارانه می رویم تا مثلا براي بازگرداندن شأن مادري، وعده حقوق و بیمه زنان خانه دار بدهیم. در کنار این تمهیدات، براي اینکه
ژست روشنفکري مان خراب نشود، بدون فراهم کردن زیرساخت ها، از تنافی نداشتن فرزندآوري متعدد با تحصیل و اشتغال زنان دم
می زنیم و می خواهیم جور ناهماهنگی هاي تصمیم گیران را زنان بکشند که البته براي برداشتن این بار سنگین آماده نشده اند. نه از



همکاري دانشگاه ها با مادران دانشجو خبري هست، نه ساعات اداري و آموزشی و زیرساخت هاي مهدکودك محل کار با رسیدگی
مادر به فرزندش تطابقی دارد و نه اصلا پذیرشی براي رفت و آمد او با کودك به مدرسه و دانشگاه و اداره و کارگاه و... وجود دارد.

بدون شناخت ریشه مشکلات، اضافه کردن بند و ماده واحده هاي مدعی خانواده گرایی به قوانین، یک شوخی تلخ است.
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در برخی بخش هاي انگلیس تا 90 درصد پمپ بنزین ها خالی از بنزین و گازوئیل مانده اند 

 
ارتش ملکه در کف بحران سوخت 

گروه بین الملل: بحران سوخت جزیره در روزهاي آتی پاي ارتش ملکه را به خیابان هاي انگلیس، ولز، اسکاتلند و ایرلند شمالی باز
خواهد کرد. بر اساس اطلاعات انجمن انگلیسی PRA، مشکل تهیه و توزیع سوخت در بریتانیا باعث شده عرضه جوابگوي تقاضا نباشد
و در برخی بخش هاي این کشور تا 90 درصد پمپ بنزین ها خالی از بنزین و گازوئیل بمانند. دولت انگلیس مهم ترین دلیل کمبود
گازوئیل و بنزین را کمبود رانندگان کامیون هاي سوخت رسان عنوان کرده که مانع زنجیره تامین از شرکت هاي سوخت تا جایگاه
هاي توزیع شده است. به همین دلیل با آنکه در حال حاضر کمبود حدود 100 هزار راننده کامیون در این کشور وجود دارد، لندن
اعلام کرد به طور فوري بیش از 4 هزار راننده خارجی استخدام می کند. در حقیقت ریشه اصلی این بحران برگزیت، خروج بریتانیا از
اتحادیه اروپاست که نماد و رهبر این جنبش نخست وزیر کنونی دولت محافظه کار لندن یعنی بوریس جانسون است. آمارها حاکی از
آن است بسیاري از رانندگان کامیون اروپایی بعد از برگزیت از کشور خارج شده اند که جزو بیش از 20 هزار نیروي متخصص ماهر
اروپاي شرقی بوده اند که جزیره را ترك کرده اند. علاوه بر این، همه گیري کرونا هم مانع آموزش و امتحانات رانندگی شده و چندین

 
دوره آموزش و آزمون رانندگی به تعویق افتاده است. 

در حال حاضر دولت لندن برخی تمهیدات از جمله ویزاي موقت براي رانندگان کامیون خارجی و برخی استثنائات دیگر را در نظر
گرفته است. حتی «اولاف شولتز» نامزد اصلی صدراعظمی آلمان، فرداي پیروزي حزبش در انتخابات این کشور به انگلیسی ها طعنه زد
که اوضاع بحرانی فعلی شان ناشی از برگزیت است. او گفته است: «ما بسیار در این زمینه کار کردیم که انگلیسی ها را متقاعد کنیم

 
اتحادیه اروپایی را ترك نکنند اما در نهایت آنها به گونه اي دیگر تصمیم گرفتند». 

دولت جانسون اما لجوجانه دیدگاه اصناف درباره ارتباط برگزیت با بحران فعلی را رد می کند. هجوم انگلیسی ها، اسکاتلندي ها، ولزي
ها و ایرلندي هاي شمالی به پمپ بنزین ها در سراسر بریتانیا باعث ایجاد وضعیت بغرنج و نوعی بن بست اجتماعی شده است. به
گزارش روزنامه دیلی میل، بحران کمبود سوخت و حوادث مرتبط با آن موجب شده است ارتش انگلیس به حالت آماده باش درآید.
طبق این گزارش، تصاویري در شبکه هاي اجتماعی منتشر شده که مردي را در جایگاه سوخت «ویلینگ» در جنوب شرق لندن در

 
حالی نشان می دهد که چیزي شبیه چاقو در دست گرفته است و بر سر راننده اي مقابل پمپ بنزین فریاد می کشد. 

از طرف دیگر به واسطه طولانی شدن صف هاي پمپ بنزین، بسیاري از راننده هایی که مدت هاي طولانی براي دریافت سوخت در
صف ها انتظار کشیده اند با یکدیگر بر سر اینکه چه کسی زودتر سوخت دریافت کند، دچار نزاع و زد و خورد شده اند. به گزارش
دیلی میل، برخی از جایگاه هاي سوخت در پی بحران به وجود آمده، فروش بنزین را تا سقف 30 پوند سهمیه بندي کرده اند و
خشونت در صف هاي طولانی پمپ بنزین هاي انگلیس رو به افزایش است و مردم با یکدیگر درگیر شده اند و حتی به روي هم چاقو
می کشند. یکی از مدیران صنعت توزیع سوخت انگلیس در چنین شرایطی هشدار داده است: «بسیاري از مردم بدون سوخت خواهند

 
ماند». 

در شرایطی که چندین پمپ بنزین در مناطق مختلف بریتانیا تعطیل شده اند، پزشکان انگلیسی هم هشدار داده اند به دلیل کمبود
سوخت بزودي دیگر نخواهند توانست در محل کار خود حاضر شوند. اعتراضات و آشفتگی در انگلیس به اندازه اي است که مردم از
بوریس جانسون، نخست وزیر انگلیس درخواست کرده اند دست از پنهان شدن بردارد و با مردم درباره مساله فعلی صحبت کند. در



واکنش به این بحران، «کواسی کوارتنگ» وزیر بازرگانی انگلیس، دوشنبه شب گذشته از برنامه دولت براي بسیج ارتش به منظور
کمک به حل این بحران خبر داد. او در سخنانی تاکید کرد: در صورت لزوم، استقرار موقت پرسنل نظامی با ظرفیت اضافی، از زنجیره
تامین براي کاهش فشارهاي ناشی از افزایش تقاضا براي سوخت حمایت می کند. تعداد محدودي از تانکرهاي نظامی در حال آماده

 
باش قرار گرفته اند. 

«گرانت شاپس» وزیر حمل و نقل انگلیس نیز بر دخالت ارتش اصرار دارد اما کارشناس روزنامه گاردین تحلیل کرده ورود ارتش به این
غائله نمی تواند بحران کمبود حامل هاي سوخت، مواد غذایی و مواد مصرفی جامعه را که بریتانیایی ها در طولانی مدت با آن مواجه
خواهند بود، حل کند. در عین حال واکنش برخی رسانه هاي اروپایی به دخالت نظامیان در بحران سوخت انگلیس، حاکی از تعجب و
تحقیر است، چرا که این کشور را هیچ عامل طبیعی یا نیروي خارجی تهدید نمی کند و آنچه در حال وقوع است، تنها ناشی از

 
سوءمدیریت کلان کشور پادشاهی است. 

 
حمایت حزب کارگر انگلیس از تحریم رژیم صهیونیستی 

در کنفرانس سالانه حزب کارگر انگلیس، اعضاي این حزب با اذعان به اینکه رژیم صهیونیستی سیستم آپارتاید را علیه فلسطینیان
اجرا کرده، خواستار پایان تجارت تسلیحاتی انگلیس با اسرائیل شدند. روز دوشنبه گذشته، «کِر استارمر» رهبر این حزب اپوزیسیون
دولت محافظه کار در مجلس عوام در کنفرانس حزبی خود با یک روز فاجعه بار روبه رو شد، زیرا نمایندگان حاضر در کنفرانس سالانه
این حزب در برایتون، طرحی جسورانه درباره فلسطین را پیش بردند و یکی از اعضاي کابینه سایه با بیانیه اي خشمگینانه در
محکومیت رهبري استارمر استعفا کرد. در این کنفرانس با اکثریت قاطع به طرحی راي داده شد که از این حزب خواست از تحریم ها
علیه اسرائیل به دلیل اقدامات غیرقانونی اش تحت قوانین بین المللی حمایت و تجارت اسلحه انگلیس با رژیم صهیونیستی و تجارت با
شهرك هاي غیرقانونی در سرزمین هاي اشغالی فلسطین را متوقف کند. به نوشته میدل ایست آي، این راي براي استارمر مایه
شرمساري بود که از زمان جانشینی «جرمی کوربین» مساله فلسطین را کم اهمیت جلوه داده است. «اندي مک دونالد» معاون وزیر
اشتغال در سایه درباره استعفاي خود در طول کنفرانس گفت: استارمر تعهدات خود هنگام انتخاب به عنوان رهبر حزب براي متحد
کردن آن پیرامون سیاست هاي سوسیالیستی را شکسته است. به گزارش روزنامه ایندیپندنت، نمایندگان حزب کارگر با حمایت از
تحریم علیه اسرائیل به دلیل اجراي سیستم آپارتاید در قبال فلسطینی ها، در مقابل رهبري این حزب قرار گرفتند. این طرح خواستار
اقدامی است که ساختن شهرك ها را متوقف و هر گونه الحاق را لغو می کند و به اشغال کرانه باختري و محاصره غزه پایان می دهد.
همچنین بر اساس آن، باید تحریم هایی اعمال شود تا اطمینان حاصل شود رژیم صهیونیستی دیوار حائل را (در کرانه باختري) خراب
می کند و به حق مردم فلسطین که در حقوق بین الملل قید شده براي بازگشت به خانه هاي شان احترام می گذارد. در این طرح به
گزارش هاي گروه هاي حقوق بشري استناد شده که به صراحت به این نتیجه رسیده اند اسرائیل در حال ارتکاب جنایت آپارتاید طبق
تعریف سازمان ملل متحد است. «بوریس جانسون» نخست وزیر انگلیس در نامه اي به «دوستان محافظه کار اسرائیل» (یک سازمان

پرنفوذ هوادار رژیم صهیونیستی) با این تحقیقات بشدت مخالفت کرد و در ادعایی، آن را حمله به اسرائیل خواند.
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ارتش ملکه در کف بحران سوخت 

گروه بین الملل: بحران سوخت جزیره در روزهاي آتی پاي ارتش ملکه را به خیابان هاي انگلیس، ولز، اسکاتلند و ایرلند شمالی باز
خواهد کرد. بر اساس اطلاعات انجمن انگلیسی PRA، مشکل تهیه و توزیع سوخت در بریتانیا باعث شده عرضه جوابگوي تقاضا نباشد
و در برخی بخش هاي این کشور تا 90 درصد پمپ بنزین ها خالی از بنزین و گازوئیل بمانند. دولت انگلیس مهم ترین دلیل کمبود
گازوئیل و بنزین را کمبود رانندگان کامیون هاي سوخت رسان عنوان کرده که مانع زنجیره تامین از شرکت هاي سوخت تا جایگاه
هاي توزیع شده است. به همین دلیل با آنکه در حال حاضر کمبود حدود 100 هزار راننده کامیون در این کشور وجود دارد، لندن
اعلام کرد به طور فوري بیش از 4 هزار راننده خارجی استخدام می کند. در حقیقت ریشه اصلی این بحران برگزیت، خروج بریتانیا از
اتحادیه اروپاست که نماد و رهبر این جنبش نخست وزیر کنونی دولت محافظه کار لندن یعنی بوریس جانسون است. آمارها حاکی از
آن است بسیاري از رانندگان کامیون اروپایی بعد از برگزیت از کشور خارج شده اند که جزو بیش از 20 هزار نیروي متخصص ماهر
اروپاي شرقی بوده اند که جزیره را ترك کرده اند. علاوه بر این، همه گیري کرونا هم مانع آموزش و امتحانات رانندگی شده و چندین

 
دوره آموزش و آزمون رانندگی به تعویق افتاده است. 

در حال حاضر دولت لندن برخی تمهیدات از جمله ویزاي موقت براي رانندگان کامیون خارجی و برخی استثنائات دیگر را در نظر
گرفته است. حتی «اولاف شولتز» نامزد اصلی صدراعظمی آلمان، فرداي پیروزي حزبش در انتخابات این کشور به انگلیسی ها طعنه زد
که اوضاع بحرانی فعلی شان ناشی از برگزیت است. او گفته است: «ما بسیار در این زمینه کار کردیم که انگلیسی ها را متقاعد کنیم

 
اتحادیه اروپایی را ترك نکنند اما در نهایت آنها به گونه اي دیگر تصمیم گرفتند». 

دولت جانسون اما لجوجانه دیدگاه اصناف درباره ارتباط برگزیت با بحران فعلی را رد می کند. هجوم انگلیسی ها، اسکاتلندي ها، ولزي
ها و ایرلندي هاي شمالی به پمپ بنزین ها در سراسر بریتانیا باعث ایجاد وضعیت بغرنج و نوعی بن بست اجتماعی شده است. به
گزارش روزنامه دیلی میل، بحران کمبود سوخت و حوادث مرتبط با آن موجب شده است ارتش انگلیس به حالت آماده باش درآید.
طبق این گزارش، تصاویري در شبکه هاي اجتماعی منتشر شده که مردي را در جایگاه سوخت «ویلینگ» در جنوب شرق لندن در

 
حالی نشان می دهد که چیزي شبیه چاقو در دست گرفته است و بر سر راننده اي مقابل پمپ بنزین فریاد می کشد. 

از طرف دیگر به واسطه طولانی شدن صف هاي پمپ بنزین، بسیاري از راننده هایی که مدت هاي طولانی براي دریافت سوخت در
صف ها انتظار کشیده اند با یکدیگر بر سر اینکه چه کسی زودتر سوخت دریافت کند، دچار نزاع و زد و خورد شده اند. به گزارش
دیلی میل، برخی از جایگاه هاي سوخت در پی بحران به وجود آمده، فروش بنزین را تا سقف 30 پوند سهمیه بندي کرده اند و
خشونت در صف هاي طولانی پمپ بنزین هاي انگلیس رو به افزایش است و مردم با یکدیگر درگیر شده اند و حتی به روي هم چاقو
می کشند. یکی از مدیران صنعت توزیع سوخت انگلیس در چنین شرایطی هشدار داده است: «بسیاري از مردم بدون سوخت خواهند

 
ماند». 

در شرایطی که چندین پمپ بنزین در مناطق مختلف بریتانیا تعطیل شده اند، پزشکان انگلیسی هم هشدار داده اند به دلیل کمبود
سوخت بزودي دیگر نخواهند توانست در محل کار خود حاضر شوند. اعتراضات و آشفتگی در انگلیس به اندازه اي است که مردم از
بوریس جانسون، نخست وزیر انگلیس درخواست کرده اند دست از پنهان شدن بردارد و با مردم درباره مساله فعلی صحبت کند. در



واکنش به این بحران، «کواسی کوارتنگ» وزیر بازرگانی انگلیس، دوشنبه شب گذشته از برنامه دولت براي بسیج ارتش به منظور
کمک به حل این بحران خبر داد. او در سخنانی تاکید کرد: در صورت لزوم، استقرار موقت پرسنل نظامی با ظرفیت اضافی، از زنجیره
تامین براي کاهش فشارهاي ناشی از افزایش تقاضا براي سوخت حمایت می کند. تعداد محدودي از تانکرهاي نظامی در حال آماده

 
باش قرار گرفته اند. 

«گرانت شاپس» وزیر حمل و نقل انگلیس نیز بر دخالت ارتش اصرار دارد اما کارشناس روزنامه گاردین تحلیل کرده ورود ارتش به این
غائله نمی تواند بحران کمبود حامل هاي سوخت، مواد غذایی و مواد مصرفی جامعه را که بریتانیایی ها در طولانی مدت با آن مواجه
خواهند بود، حل کند. در عین حال واکنش برخی رسانه هاي اروپایی به دخالت نظامیان در بحران سوخت انگلیس، حاکی از تعجب و
تحقیر است، چرا که این کشور را هیچ عامل طبیعی یا نیروي خارجی تهدید نمی کند و آنچه در حال وقوع است، تنها ناشی از

 
سوءمدیریت کلان کشور پادشاهی است. 

 
حمایت حزب کارگر انگلیس از تحریم رژیم صهیونیستی 

در کنفرانس سالانه حزب کارگر انگلیس، اعضاي این حزب با اذعان به اینکه رژیم صهیونیستی سیستم آپارتاید را علیه فلسطینیان
اجرا کرده، خواستار پایان تجارت تسلیحاتی انگلیس با اسرائیل شدند. روز دوشنبه گذشته، «کِر استارمر» رهبر این حزب اپوزیسیون
دولت محافظه کار در مجلس عوام در کنفرانس حزبی خود با یک روز فاجعه بار روبه رو شد، زیرا نمایندگان حاضر در کنفرانس سالانه
این حزب در برایتون، طرحی جسورانه درباره فلسطین را پیش بردند و یکی از اعضاي کابینه سایه با بیانیه اي خشمگینانه در
محکومیت رهبري استارمر استعفا کرد. در این کنفرانس با اکثریت قاطع به طرحی راي داده شد که از این حزب خواست از تحریم ها
علیه اسرائیل به دلیل اقدامات غیرقانونی اش تحت قوانین بین المللی حمایت و تجارت اسلحه انگلیس با رژیم صهیونیستی و تجارت با
شهرك هاي غیرقانونی در سرزمین هاي اشغالی فلسطین را متوقف کند. به نوشته میدل ایست آي، این راي براي استارمر مایه
شرمساري بود که از زمان جانشینی «جرمی کوربین» مساله فلسطین را کم اهمیت جلوه داده است. «اندي مک دونالد» معاون وزیر
اشتغال در سایه درباره استعفاي خود در طول کنفرانس گفت: استارمر تعهدات خود هنگام انتخاب به عنوان رهبر حزب براي متحد
کردن آن پیرامون سیاست هاي سوسیالیستی را شکسته است. به گزارش روزنامه ایندیپندنت، نمایندگان حزب کارگر با حمایت از
تحریم علیه اسرائیل به دلیل اجراي سیستم آپارتاید در قبال فلسطینی ها، در مقابل رهبري این حزب قرار گرفتند. این طرح خواستار
اقدامی است که ساختن شهرك ها را متوقف و هر گونه الحاق را لغو می کند و به اشغال کرانه باختري و محاصره غزه پایان می دهد.
همچنین بر اساس آن، باید تحریم هایی اعمال شود تا اطمینان حاصل شود رژیم صهیونیستی دیوار حائل را (در کرانه باختري) خراب
می کند و به حق مردم فلسطین که در حقوق بین الملل قید شده براي بازگشت به خانه هاي شان احترام می گذارد. در این طرح به
گزارش هاي گروه هاي حقوق بشري استناد شده که به صراحت به این نتیجه رسیده اند اسرائیل در حال ارتکاب جنایت آپارتاید طبق
تعریف سازمان ملل متحد است. «بوریس جانسون» نخست وزیر انگلیس در نامه اي به «دوستان محافظه کار اسرائیل» (یک سازمان

پرنفوذ هوادار رژیم صهیونیستی) با این تحقیقات بشدت مخالفت کرد و در ادعایی، آن را حمله به اسرائیل خواند.



79 موافقت اصولی براي احداث تأسیسات اقامتی در خوزستان صادرشد

منبع: خوزناشماره خبر:  39  |  تاریخ: 1400/07/07

سرپرست معاون گردشگري اداره کل میراث فرهنگی، گردشگري و صنایع دستی خوزستان گفت: 79 موافقت اصولی براي

 
احداث تأسیسات اقامتی در سطح خوزستان تدربازه زمانی مهر پارسال تا پایان شهریور امسال توسط این اداره کل صادر شده است. 

به گزارش روابط عمومی اداره کل میراث فرهنگی، گردشگري و صنایع دستی خوزستان، پیمان نبهانی همزمان با هفته گردشگري با
تشریح عملکرد این معاونت در یک سال گذشته بیان کرد: تعداد 34 هزارو 682 نفر گردشگر داخلی از اول مهر پارسال تا پایان سال

 
99 به اخوزستان وارد شدند و از آغاز سال جاري تاکنون نیز 31هزار 148 نفر به استان سفر کردند. 

وي درخصوص گردشگران خارجی نیز افزود: تعداد گردشگران ورودي خارجی به استان در نیمه دوم پارسال یک هزار 858 نفر و از

 
آغاز امسال تاکنون یک هزار و 990 نفر بوده است. 

سرپرست معاون گردشگري اداره کل میراث فرهنگی، گردشگري و صنایع دستی خوزستان بیان کرد: هم اکنون 71 پروژه فعال در
حوزه تأسیسات گردشگري شامل هتل هاي یک تا پنج ستاره، اقامت گاه هاي بوم گردي، مهمان پذیر، سفره خانه سنتی، مجتمع
خدمات رفاهی و گردشگري، مرکز آب درمانی، مناطق نمونه گردشگري، اردوگاه و مراکز سرگرمی ـ تفریحی با حجم سرمایه گذاري

 
36هزار میلیارد و 858 میلیون ریال در سطح استان فعال است . 

وي افزود: میزان اشتغال پیش بینی شده براي این تعداد پروژه سه هزار 731 نفر است؛ ضمن اینکه از این تعداد پروژه فعال، تعداد 30

 
پروژه با مبلغ سرمایه گذاري سه هزار و 417 میلیاردریال و اشتغال 506 نفر تا پایان امسال به بهره برداري خواهند رسید. 

وي در ادامه با اشاره به وضعیت کنونی تأسیسات و اماکن اقامتی و گردشگري بیان کرد: در نیمه دوم پارسال ، سه پروانه دفتر و
شرکت خدمات مسافرتی و گردشگري بند (ب) در خوزستان صادر شد و این آمار در نیمه نخست امسال به شش دفتر و شرکت

 
افزایش یافته است. 

وي اضافه کرد: پارسال پروانه بهره برداري بند (ب) 17 دفتر خدمات مسافرتی و گردشگري در خوزستان تعلیق شد که این تعداد در

 
نیمه نخست امسال به 2 مورد تقلیل یافت. 

سرپرست معاون گردشگري اداره کل میراث فرهنگی خوزستان با بیان اینکه پارسال به دلیل شیوع کرونا، براساس بخشنامه وزارتخانه،
همه گواهینامه هاي حرفه اي در حوزه گردشگري سلامت به مدت یک سال تمدید شدند گفت: امسال تاکنون تعداد 9 گواهینامه در

 
این حوزه صادر، چهار گواهینامه تمدید و 2 گواهینامه درحال طی مراحل صدور هستند. 

نبهانی گفت: پارسال براي یک هتل و 28 خانه مسافر پروانه بهره برداري صادر شد و در همین سال پروانه بهره برداري 20 هتل، دو
مهمانپذیر، دو بوم گردي، دو مرکز تفریحی ـ سرگرمی و دو مجتمع گردشگري نیز تمدید شد؛ ضمن اینکه امسال تاکنون پروانه بهره
برداري براي یک هتل و پنج خانه مسافر صادر شد و پروانه بهره برداري سه هتل، 2 مهمانپذیر و سه مرکز تفریحی ـ سرگرمی تمدید

 
شد. 

وي ادامه داد: در یک سال گذشته، شرکت هاي "حافظان مسیر گردشگري" در اهواز و "هیوااعتماد اروند" در خرمشهر نیز به عنوان



 
عامل تطبیق استانداردهاي کیفیت خدمات تأسیسات گردشگري در خوزستان تعیین شدند و براي آن ها پروانه فعالیت صادر شد. 

سرپرست معاون گردشگري اداره کل میراث فرهنگی خوزستان بیان کرد: در ایام نوروز 1400، 2هزار و هشت نفر در مراکز اقامتی

 
اقامت داشتند که به منظور نظارت بر اقدامات این مراکز، 351 بازدید نظارتی نیز انجام شد. 

وي ادامه داد: پارسال، تعداد 58 موافقت اصولی براي تأسیسات اقامتی شامل هتل، هتل آپارتمان، مجتمع گردشگري، بوم گردي صادر
شد و این در حالی است که امسال تاکنون 21 موافقت اصولی صادر شده است. همچنین در سال گذشته براي چهار طرح گردشگري

 
مجوز ایجاد و اصلاح صادر شد که امسال تاکنون این تعداد به هشت طرح افزایش یافت. 

نبهانی با بیان این که در یکسال گذشته، شش مجتمع تفریحی ـ گردشگري آبی در حوزه هاي آبگیر سدها و دریاچه هاي شهرستان
هاي اندیکا، لالی و مسجدسلیمان تقاضاي صدور مجوز داشتند افزود: در بخش گردشگري دریایی، باتوجه به اهمیت ایجاد و توسعه
گردشگري دریایی پایدار در رشد اقتصادي و فرهنگی شهرهاي ساحلی از اروندکنار تا هندیجان، طرح مطالعات براي ایجاد کمپ هاي
دریایی توسط اداره کل بنادر و دریانوردي با همکاري اداره میراث فرهنگی، گردشگري و صنایع دستی ماهشهر با موضوع بررسی و
مطالعه جامع به منظور تهیه بسته پیشنهادي گردشگري دریایی انجام شده است که این طرح در راستاي ایجاد بستر مناسب با هدف

 
جذب سرمایه گذاران و تحقق گردشگري دریایی پایدار در منطقه صورت پذیرفته است. 

وي افزود: شهرداري ماهشهر با همکاري اداره میراث فرهنگی، گردشگري و صنایع دستی این شهرستان، انجام مطالعات زیربنایی
گردشگري دریایی را درخصوص جانمایی اسکله ها و لایه روبی خورها به منظور تسهیل تردد شناورها و جانمایی ایجاد کمپ

 
گردشگري در دریا روي طیف ها (جزایر کوچک که هنگام مد یک متر زیر آب می روند) انجام داده است. 

سرپرست معاون گردشگري اداره کل میراث فرهنگی خوزستان درباره تسهیلات پرداخت شده به تأسیسات گردشگري گفت: پارسال
هشت میلیارد و 500 میلیون ریال با ایجاد 11 نفر اشتغال مستقیم به 2 مرکز سفره خانه و مضیف سنتی(بوم گردي) و آژانس
گردشگري پرداخت شد و امسال تاکنون مبلغ 29میلیارد و 785میلیون ریال تسهیلات به پنج مجتمع گردشگري، خدمات رفاهی و

 
بوم گردي خوزستان با ایجاد اشتغال مستقیم 23 نفر پرداخت شد. 

وي با اشاره به جشنواره هاي برگزارشده توسط این معاونت در یک سال گذشته بیان کرد:جشنواره چاي ترش در روستاي علوه در
شهرستان کارون، گل نرگس در شهرستان بهبهان و انار شیوند در شهرستان ایذه در سال 1399 به دلیل شیوع ویروس کرونا به
صورت مجازي برگزار شدند و در همین سال با رعایت شیوه نامه هاي بهداشتی، جشنواره انار در روستاي میرعالی اندیمشک توسط

 
انجمن حامیان طبیعت زاگرس آن شهرستان برگزار شد. 

وي افزود: امسال تاکنون یز جشنواره انگور به صورت خانوادگی و در گروه هاي چهارنفره با رعایت دستورالعمل هاي بهداشتی در
روستاي غزاویه شهرستان کارون اجرا شد و در همین سال جشنواره خرما نیز در همان شهرستان با حضور گردشگران و رعایت

پروتکل هاي بهداشتی برپا شد.



انواع مواد پتروشیمی چیست و چه کاربردي دارند؟

منبع: رجانیوزشماره خبر:  40  |  تاریخ: 1400/07/07

 
 

صنعت پتروشیمی، زیرمجموعه صنایع شیمیایی است که از مواد خام حاصل از نفت یا گاز طبیعی، فرآورده هاي شیمیایی را تولید
میکند. بعضی از ترکیبات شیمیایی وجود دارند که از سوخت هاي فسیلی دیگر مثل ذغال سنگ و یا از منابع تجدید پذیر مثل ذرت،
نیشکر و یا میوه خرما ساخته شده اند. در یک تعریف کلی میتوان گفت مواد پتروشیمی بخشی از محصولات شیمیایی هستند که با
تغییر شکل و طی یک فعل و انفعالاتی از هیدروکربورهاي نفت یا گاز طبیعی با سایر مواد تولید میشوند. واژه پتروشیمی از دو کلمه ي
پترول و شیمی ساخته شده است که به معناي مواد شیمیاییِ ساخته شده از نفت است.جهت خرید و یا مشاهده لیست قیمت مواد

 
پتروشیمی، سایت ایران کایسا را با خیال راحت انتخاب کنید. 

به طور کلی پلیمرهاي مهندسی به خاطر کاربردهاي فوق العاده اش نسبت به بقیه پلیمرها داراي قیمت بالاتري است و داراي ارزش
افزوده بیشتري است. قیمت روز مواد پتروشیمی در بازار امروز و در بورس براساس بازار مصرفی، تنوع و پیچیدگی هاي فرآورده هاي

 
تولیدي تعیین می شود. در ادامه عوامل موثر بر لیست قیمت مواد پتروشیمی هاي ایران را براي شما آورده ایم. 

تاریخچه صنعت پتروشیمیحدود چهارهزار و پانصد سال پیش در سرزمین میان رودان، اقوام متمدن دوران باستان با برخی مواد نفتی
آشنا بودند. آنها از قیر بعنوان ماده غیرقابل نفوذ استفاده میکنند. رومی ها و یونانی ها از مواد قیزي براي غیرقابل نفوذ کردن بدنه ي

 
کشتی هایشان بهره میبردند. در آن زمان، از مواد نفتی براي روشنایی و گرم کردن نیز استفاده میشد. 

در اواسط قرن نوزدهم با پیشرفت در زمینه حفاري و پالایش نفت جهش چشمگیري رخ داد. امروزه صنایع پتروشیمی عهده دار نقش

 
بسیار مهم و حیاتی در رفع نیاز مردم و جامعه است. 

کاربرد مواد پتروشیمیدر اوایل قرن بیستم نفت خام و گاز طبیعی جایگاه ویژه اي، براي مواد اولیه در ساخت بسیاري از نیازهاي
انسان، پیدا کردند. قبل از آن نفت نقش آنچنانی در زندگی انسان ها نداشت. امروزه فرآورده هاي نفتی کاربردهاي مهمی در جامعه
دارند. بعنوان مثال، در ساخت بسیاري از قطعات مورد نیاز وسائل نقلیه نقشی اساسی دارند؛ علاوه بر اینکه این فرآورده ها سالیان سال



است که سوخت همین وسایل را تامین میکنند. در حال حاضر با استفاده از صنایع پتروشیمی محصولات مفیدي از جمله پلاستیک،

 
لاستیک مصنوعی، چسب، حلال، کود، دارو، مواد افزودنی و مواد منفجره تولید میشوند. 

صنعت پتروشیمی در:رنگ هااتومبیلتولید کاغذبسته بندیساخت لولهفلزات اولیهپالایش نفتلوازم الکتریکیکالاهاي خانگیتجهیزات
پزشکیمواد پاك کنندهمصالح ساختمانیپوشاك و منسوجاتمواد اولیه ي داروها حتی آنتی بیوتیک هاساخت بسیاري از قطعات در
محصولات کشاورزي و صنایع خدماتیساخت قطعات داخلی موشک هاي هدایت کننده، فضانوردها و ماهواره ها و تامین سوخت آنها
نقش ارزنده اي دارد.علاوه بر اینها پلیمر و پلاستیک، پلی اتیلن، پلی پروپیلن، پلی وینیل کلراید، پلی اتیلن ترفتالات، پلی استایرن و

 
پلی کربنات از جمله تولیداتی هستند که از مواد پتروشیمی ساخته شده اند. 

کاربرد محصولات پتروشیمیاز لباسی که میپوشیم گرفته تا مصالحی که در ساخت منزمان بکار گرفته شده، بسته بندي هاي مختلف
در مواد غذایی و نوشیدنی ها، مواد شیمیایی و پلاستیک ها، لوازم خانگی و تجهیزات الکترونیکی و هزاران هزار وسایلی که روزانه با آن

 
سروکار داریم از جمله تولیدات صنعت پتروشیمی هستند. 

 
با ما همراه باشید تا نقش مواد پتروشیمی در صنایع و وسایل مختلف دقیق تر بررسی کنیم. 

- محصولات خانگیدر بسیاري از وسایل خانه از الیاف، پارچه، پلاستیک، لاستیک مصنوعی و ... استفاده شده است که تمامی این مواد

 
از مواد پتروشیمی تولید شده اند. از این محصولات میتوان به فرش، مواد شوینده، لباس، عطر و ... اشاره کرد. 

- غذاییدر تولید بسیاري از شکلات ها و آب نبات ها از مواد پتروشیمی استفاده میکنند. همچنین براي تولید مواد نگهدارنده که مواد
غذایی را در قوطی تازه نگه میدارند، از مواد پتروشیمی استفاده میشود. رنگ خوراکی نیز از این مواد تولید میشود. رنگ خوراکی در

 
محصولات مختلفی از جمله چیپس، غذاهاي بسته بندي و کنسروها و ... استفاده میشود. 

- کشاورزیگفتیم از مواد پتروشیمی براي تولید ورق هاي پلاستیکی استفاده میشود. از پلاستیک براي ساخت ریسمان، سیلاژ و لوله

 
هاي آبیاري استفاده میشود. از مواد پتروشیمی، کود هاي شیمیایی ( جهت دفع سموم و آفات ) تولید میشود. 

 
- پزشکی 

 
مواد پتروشیمی در تجهیزات پزشکی نقش بسیار مهمی دارند. 

از فنل و کومن براي ایجاد ماده پنی سیلین که یک آنتی بیوتیک معروف است که احتمالا شما هم اسم آن را شنیده اید، استفاده



میشود.از رزینهاي پتروشیمی براي تصفیه و ساخت دارو استفاده میشود. این کار باعث افزایش روند تولید و کاهش هزینه ها
میشود.براي ساخت دستگاه هایی براي پوست و اندام هاي مصنوعی، از پلاستیک ها و رزین هاي تولید شده از مواد پتروشیمی
استفاده میکنند.پلاستیک که از جمله محصولات تولیدي مواد پتروشیمی است، نقشی اساسی در پزشکی دارد. براي تولید تمامی
بطري ها، سرنگ هاي یکبارمصرف و ... از پلاستیک استفاده میشود. بررسی چند محصول مهم در صنعت پتروشیمی:متان : یک نوع
گاز گلخانه اي است که میتوان از آن بعنوان سوخت استفاده کرد.بنزن : از این ماده در تولید و ساخت انواع دارو، مبلمان، وسایل
الکترونیکی و بسته بندي مواد غذایی استفاده میکنند.متانول : در عایق بندي حرارتی و مصالح ساختمانی سودمند است.بوتادین : در
ساخت لاستیک هاي مصنوعی نقش اساسی دارد.اتیلن : در ساخت پلاستیک، شوینده هاي مختلف، روان کننده هاي مصنوعی و
استایرن ها استفاده میشود.دسته بندي مواد پتروشیمی:محصولات شیمیایی پایهانواع کودآروماتیک هاانواع پلیمرانواع سوختتقسیم

 
بندي صنایع پتروشیمیمحصولاتی که از مواد پتروشیمی ساخته میشوند را میتوان به طور کلی به 5 دسته تقسیم بندي کرد: 

واحد بالادستی: خوراك واحدهاي بنیادي هستند که شامل هیدروکربن هاي سبک خطی اشباع و غیراشباع موجود در نفت یا گاز
میشوند که از پالایشگاه هاي نفت و گاز به واحدهاي بالادستی فرستاده میشوند.واحد بنیادي: مانند گوگرد، آمونیاك، بنزین، اتیلن،
پروپیلن و ... این دسته از محصولات پایه و اساس بسیاري از محصولات پتروشیمی دیگر هستند.واحد میانی: این محصولات از
محصولات بنیادي ساخته شده اند و در واقع مواد اولیه ي محصولات نهایی هستند مثل ملامین، پلی کلروروینیل و ...واحد نهایی: این
محصولات براي تهیه و تولید وسایل و لوازم مورد افراد صنایع و افراد استفاده میشوند. محصولاتی مثل: الیاف مصنوعی، پلاستیک،
لاستیک و سایر موارد اشاره شده.واحد پایین دستی: وقتی فرآورده هاي نهایی به این واحد میرسند به محصولات مصرفی مذکور
تبدیل میشوند.نقش پتروشیمی در اقتصاد کشورتا اینجا از کاربرد مواد پتروشیمی در صنایع و ساخت مواد مخلتف گفتیم. از طرفی به
دسته بندي محصولات پتروشیمی اشاره کردیم. واضح است که با این وجود، این مواد نقش بسیار مهمی در اقتصاد کشور دارند. صنعت
پتروشیمی از مهم ترین و پرسودترین بخش هاي اقتصاد کشور است چرا که این مواد و مشتقات آن میتواند درصد زیادي از بودجه

 
کشور را تامین کند. 

 
مواد پتروشیمی از مشتقات نفت است که به دلیل ارزانی و فراوانی، میتوان از آن استفاده هاي زیادي کرد. 

تامین مواد اولیه صنایع مختلف، احداث پالایشگاه هاي بزرگ و ... تاثیر به سزایی در اشتغال زایی، افزایش ارزش افزوده و پیشرفت

 
اقتصادي در یک کشور دارند. 

در بین 71 صنعت اقتصادي یک کشور، صنعت پتروشیمی رتبه ششم را دارد. اگر این صنعت را از صنایع کشور حذف کنیم، اقتصاد

 
کشور حدود 88.3 درصد افت پیدا میکند و این مسئله ضربه بزرگی به تمامی صنایع وابسته به مواد پتروشیمی میزند. 

 



آیا مواد پتروشیمی در بانک هاي کشور نقش دارند؟مواد پتروشیمی در صنعت پتروشیمی درآمدي را ایجاد میکنند که این درآمد به
بانک ها میرود. بانک با این درآمد و سرمایه، به مردم براي آغاز کسب و کار هاي جدید و درآمدزایی وام میدهند و این روند باعث

 
پیشرفت اقتصاد کشور، توسعه صنایع و ایجاد مشاغل زیادي میشود. 

پتروپالایشگاهپتروپالایشگاه، نسل جدیدي از پالایشگاه ها هستند که تاکید بسیاري بر یکپارچگی بین مجتمع هاي پالایش و
پتروشیمی دارند. در مجتمع هاي پتروپالایشگاهی علاوه بر تولید سوخت، محصولات فراورده هاي ویژه و خوراك مورد نیاز مجتمع

 
هاي پلیمري و شیمیایی نیز تولید میشود. 

در مجتمع هاي پتروپالایش نفت خام، خوراك بسیاري از واحد هاي مختلف است که سبب تولید محصولات سوختی و پتروشیمی

 
میشود. این امر باعث شده که مجتمع هاي پتروپالایش نیازمند بکارگیري واحد هاي فرآیندي خاصی شوند. 

براي مشاهده قیمت انواع مواد شیمیایی کلیک کنید.



سهم ناچیز آذربایجان شرقی از گردش مالی مس سونگون

منبع: هفته نامه راهبردنامهشماره خبر:  41  |  تاریخ: 1400/07/07

نادر ارسلانی روز سه شنبه در بازدید از معدن مس انجرد یکی از نیازهاي عمومی کشورمان به خصوص منطقه اهر و ارسباران
را اشتغال پایدار براي جوانان این منطقه به خصوص در حوزه معدن ذکر و بر ضرورت حمایت از طرح هاي اشتغال زایی

منطقه، به خصوص در این حوزه تاکید کرد. وي این مجموعه تولیدي و صنعتی را یکی از ...

نادر ارسلانی روز سه شنبه در بازدید از معدن مس انجرد یکی از نیازهاي عمومی کشورمان به خصوص منطقه اهر و ارسباران را
اشتغال پایدار براي جوانان این منطقه به خصوص در حوزه معدن ذکر و بر ضرورت حمایت از طرح هاي اشتغال زایی منطقه، به

 
خصوص در این حوزه تاکید کرد. وي این مجموعه تولیدي و صنعتی را یکی از ظرفیت هاي عظیم معدنی (...) 

نادر ارسلانی روز سه شنبه در بازدید از معدن مس انجرد یکی از
نیازهاي عمومی کشورمان به خصوص منطقه اهر و ارسباران را
اشتغال پایدار براي جوانان این منطقه به خصوص در حوزه معدن
ذکر و بر ضرورت حمایت از طرح هاي اشتغال زایی منطقه، به

 
خصوص در این حوزه تاکید کرد. 

وي این مجموعه تولیدي و صنعتی را یکی از ظرفیت هاي عظیم
معدنی آذربایجان شرقی و منطقه ارسباران در حوزه اشتغال و

کارآفرینی برشمرد و گفت: متاسفانه با وجود معادن منحصر به فرد مس و طلا و سایر معادن، این منطقه همچنان از رشد مناسبی

 
برخوردار نیست. 

وي خام فروشی فرآورده هاي معدنی را یکی از مشکلات صنعت مس عنوان کرد و افزود: سال هاي سال است مس به صورت کنسانتره
از استان و حتی از کشور خارج می شود که اگر تدبیر لازم براي ایجاد صنایع جنبی انجام شود، به طور قطع شاهد افزایش  اشتغال

 
پایدار و کاهش نرخ بیکاري در این منطقه خواهیم بود.  

معاون علمی سپاه عاشورا تاکید کرد: انتظار داریم دستگاه هاي مرتبط و مدیران ارشد مجتمع هاي معدنی اعم از دولتی و خصوصی به

 
امر مهم ایجاد صنایع تبدیلی و پائین دست مس ورود جدي کنند و با مواد اولیه این محصول، گام هاي عملی در این زمینه بردارند. 

ارسلانی با انتقاد از برخی کم لطفی ها در حق مردم آذربایجان از آمادگی معاونت علمی سپاه عاشورا براي تامین نیازمندي هاي این

 
معدن و ارائه ایده هاي مرتبط توسط نخبگان بسیجی فعال در حوزه معدن خبر داد. 

وي خاطرنشان کرد: نخبگان بسیجی می توانند مشکلات حوزه هاي مختلف را به درستی شناسایی کرده و راهکارهاي مربوط به
اجراي آن را مطرح و حتی دلائل عدم عملیاتی شدن آن را نیز بررسی کنند تا راهکارهاي رفع مشکلات نیز به دست آید و حوزه معدن

یکی از این حوزه ها می باشد. 



 وي نتیجه فعالیت هاي بسیج علمی، پژوهشی و فناوري آذربایجان شرقی را  تبدیل شرکت هاي نوپا به شرکت هاي دانش بنیان،

 
کمک به تسهیل چرخه ایده تا ثروت، اشتغال پایدار، افزایش ارزش افزوده محصولات و اقتصاد دانش بنیان عنوان کرد. 

به گزارش راهبردنیوز، معدن مس سونگون در 100 کیلومتري شمال شرق تبریز و 25 کیلومتري شهرستان ورزقان واقع شده است و
بر اساس برآوردهاي صورت رفته با ایجاد صنایع پایین دستی و نیز اجراي طرح هاي توسعه اي در این مجتمع، توانایی اشتغالزایی

 
200 هزار نفري به طور مستقیم و غیرمستقیم در این صنعت وجود دارد. 

 
این مجتمع معدنی با ظرفیت 150 هزار تن کنسانتره در سال، نیمه دوم سال 1385 به بهره برداري رسید. 

ذخیره احتمالی این معدن بیش از یک میلیارد تن و ذخیره قابل استخراج آن حدود 796 میلیون تن برآورد شده است که در مجموع

 
کل ذخایر قطعی، احتمالی و ممکن در محدوده کانسار سونگون ورزقان حدود 1٫7 میلیارد تن سنگ مس با عیار 61/. درصد است. 

 
در این معدن غیر از فلز با ارزش مس، مولیبدن، طلا، نقره و دیگر عناصر با اهمیت به صورت فلزات همراه وجود دارد. 

راهبردنامه



جذاب تر از سودآوري

منبع: روزنامه دنیاي اقتصادشماره خبر:  42  |  تاریخ: 1400/07/07

نوشته: Guy Raz برگرفته از کتاب: چگونه این (کسب وکار) را ساختم در ابتداي کارآفرینی، گاهی فقط یک ایده می تواند
شما را به پیش ببرد. تمرکز بر آن ایده و تلاش براي خلق و عملی سازي آن، شما را به پیش خواهد برد و می تواند مانع از تسلیم
شدن در برابر شکست ها و ناکامی هاي مختلف شود، اما در نهایت، میزان انطباق آن ایده با ارزش هاي اخلاقی و ماموریت هاي
شخصی و اجتماعی شما تعیین می کند تا چه حد پیش خواهید رفت. آیا کارها و تلاش هایتان در راستاي ارزش هایتان است و به

 
دیگران کمک می کند که آنها هم پیش بروند؟ 

اگر اهداف شما با ارزش هایتان همخوانی نداشته باشد، اگر ماموریت خود را گم کنید، اگر چشم از آینده بردارید، ممکن است پس از
طی مسیر طولانی و دور شدن از نقطه آغاز کارآفرینی، دچار احساس پوچی شوید. ممکن است با تمام دستاوردهاي مالی باز هم
احساس موفقیت و کامیابی به شما دست ندهد. شرکت هاي موفق و چابک، اغلب یک آرمان و هدف عالی (یا یک ماموریت اجتماعی)
در محور خود دارند؛ ماموریتی که بنیان گذار آنها تعریف کرده و پس از آن در خلال نسل هاي مختلف از آن محافظت می کنند.
هدفی که شاید خدمت رسانی یا گره گشایی از مشکلات جامعه است و آن را در خلال بحران ها و برهه هاي دشوار راهنمایی می کند.

 
گم کردن این هدف یا به ورشکستگی می انجامد یا به احساس پوچی. 

جن هایمن یکی از کارآفرینانی است که اگر سودآوري را هدف خود قرار داده بود، نمی توانست ره به جایی ببرد. او در سال 2009 به
دنبال سرمایه توسعه اي معادل 75/ 1 میلیون دلاري براي کسب وکار کرایه لباس مجلسی خود بود. هایمن یک کسب وکار آنلاین (با
نام Rent the Runway) راه اندازي کرده بود که مشتریانش زنان بودند. آنها می توانستند به جست وجوي آنلاین لباس هاي
مجلسی گاه چند هزار دلاري پرداخته و با پرداخت کسري از قیمت، آن را براي چند روز کرایه کنند. سپس لباس را درب خانه تحویل

 
می گرفتند و پس از گذراندن مراسم آن را براي وب سایت پس می فرستادند. 

این کسب وکار، اکنون بیش از 1200 پرسنل و بیش از 100 میلیون دلار درآمد سالانه دارد. اما سال 2009 که جن به همراه هم

 
بنیان گذارش، جنیفر فلیس به دنبال سرمایه می گشت، پاسخ هاي ناامیدکننده و گاه غیرمنتظره دریافت می کرد. 

او براي من توضیح داد: «گفت وگوهاي افاده آمیز بسیاري داشتیم. یکی از این مکالمات با یکی از شرکاي اصلی یک شرکت سرمایه
گذاري پرآوازه بود. او به من گفت: خیلی بامزه است. شما می خواهید لباس هایی بسیار زیبا بپوشید. مطمئن هستم که برایتان جذاب

 
است.» 

شرکت هاي سرمایه گذاري، تحت تسلط مردان بودند و بسیاري از آنها 40 یا 50 سال سن داشتند. آنها از لباس مجلسی چیزي نمی
دانستند. حتی با افراد بادانش در این حوزه هم مشورت نمی کردند. جن و جنیفر استراتژي خود را تغییر دادند. آنها فیلم هایی
ساختند و حتی سرمایه گذاران را به مراسم و رویدادهاي کسب وکار خود دعوت کردند تا آنها از نزدیک بتوانند با محصول و ایده شان
آشنا شوند. مشاهده اشتیاق مشتریان براي خرید از وب سایت آنها سرمایه گذاران را متقاعد کرد و بالاخره منابع مالی لازم به سمت
کسب وکار روانه شد. هنوز تردیدها وجود داشت، اما کسب وکار آنها توانست در عرض چند هفته، به درآمد هدف گذاري شده 5 ساله

 
خود دست یابد. سپس نیویورك تایمز با تصویري از آنها روي جلد نخست به تشریح کسب وکارشان پرداخت. 



اما رمز موفقیت جن هایمن این است که جنسیت زدگی، خودبرترپنداري و گستاخی هاي شرکت هاي سرمایه گذاري را با هدف
پولدار شدن تحمل نکرد. او هر دو دوره تحصیلات دانشگاهی خود را در دانشگاه هاروارد گذرانده بود و براي پولدار شدن، راه هاي
میانبر بسیاري داشت. او اگر قصد دستیابی به پول داشت، می توانست به پیشنهادها و انتقادهاي سرمایه گذاران هم توجه کند. کافی

 
بود کسب وکاري مطابق نظر آنها راه بیندازد. 

اما جن به دنبال پول و سود نبود. او با یک هدف راهش را آغاز کرده بود. او در امتحان ایده اش متوجه شده بود که هر لباس، حسی
خاص به افراد می دهد. به گفته خودش «اثر احساسی لباس را بر زنان می دیدم. زمانی که براي امروز، یک لباس خاص به آنها ارائه
می دادیم، حس اعتماد به نفس آنها، احساس زیبایی شان و حس رضایت را می شد حتی از زبان بدن آنها مشاهده کرد.» جن با
مشاهده این تغییرات احساسی متوجه شد که کسب وکار آنها قرار نیست فقط یک پیشنهاد منطقی و عاقلانه براي مشتریان داشته
باشد، قرار است احساس و روحیه اي متفاوت به زنان عرضه کند؛ حتی براي یک روز. این هدفی بود که او و جنیفر را براي مبارزه با

 
مشکلات دلگرم کرد. 

در سال 2019 براي گفت وگو با کارآفرینان درینک ورکز (Drinkworks) دعوت شدم. درینک ورکز یک شرکت سرمایه گذاري
مشترك بود که یک ماشین تولید نوشیدنی ساخته بود. این ماشین، در ابعاد کوچک (مانند یک قهوه ساز) انواع نوشیدنی هایی را که
در کافه ها ارائه می شود، به شما می داد. به عنوان مثال، اگر موهیتو می خواستید، این ماشین به شما می گفت چه لیوانی بردارید،

 
چه مقدار یخ در آن بریزید و سپس آن لیوان را از موهیتو پر می کرد. 

به نظر من محصول خوبی ساخته بودند، ثبت اختراعش را گرفته و خط تولید ماشین را راه انداخته بودند. همچنین با تبلیغات و کلیپ
هاي اینترنتی خود حسابی سر زبان ها افتاده بودند. با این حال، ورود به صنعت نوشیدنی آمریکا کار آسانی نیست. هر کدام از ایالت ها
قوانین و مقررات خاص خود را دارند. با آنکه مشتریان بالقوه آنها نام این ماشین نوشیدنی را شنیده بودند، فقط در صورتی می
توانستند آن را بخرند که در ایالت هاي فلوریدا و میسوري ساکن باشند. معمولا عبور از چنین مشکل بزرگی با هدف کسب سود امکان

 
پذیر نیست. 

پس از اعضاي شرکت پرسیدم هدف و ماموریت آنها چیست. یکی از آنها گفت تولید باکیفیت ترین محصول هدفشان است. دیگري
گفت می خواهند بهترین نوشیدنی ها را براي مشتریانشان به ارمغان بیاورند. هیچ کدام از این پاسخ ها نه من و نه اعضاي شرکت را به
وجد نیاورد. همه سرخورده و مایوس نشسته بودند تا در نهایت یکی گفت: «خب، این چطور؟ ماموریت ما می تواند تولید محصولی
براي دورهم جمع کردن مردم باشد. محصولی که بتوان با آن میهمانی راه انداخت و نه لازم باشد که ثروتمند باشید و نه خانه بزرگی
داشته باشید. مانند نقشی که آبسردکن شرکت ها در دورهم جمع کردن کارکنان دارد. می توانیم حس خوش اجتماعی بودن را به

مشتریان تقدیم کنیم.» شعارگونه به نظر می رسید، اما اهداف و ماموریت هاي ارزشمند چنین هستند. آنها شما را به وجد می آورند.



برون سپاري صادرات

منبع: تفاهم آنلاینشماره خبر:  43  |  تاریخ: 1400/07/07

درنگاه کلی می توان گفت : واژه برون سپاري به واگذاري انجام فرایندها یا فعالیت هاي داخلی یک کسب و کار به یک تأمین
کننده خارجی تحت قرارداد مشخص اطلاق می شود .درواقع برخی از سازمان ها و یا شرکت ها با توجه به وضعیت فعالیت

شان ،برخی از امور و یا فرایندهاي کسب و کار خود ... نوشته برون سپاري صادرات ...

 
 برون سپاري صادرات 

درنگاه کلی می توان گفت : واژه برون سپاري به واگذاري انجام فرایندها یا فعالیت هاي داخلی یک کسب و کار به یک تأمین کننده
خارجی تحت قرارداد مشخص اطلاق می شود .درواقع برخی از سازمان ها و یا شرکت ها با توجه به وضعیت فعالیت شان ،برخی از
امور و یا فرایندهاي کسب و کار خود را به عرضه کننده اي در بیرون از شرکت یا سازمان خود واگذار می کنند . این عمل را برون
سپاري می نامند.البته برون سپاري یک فعالیت کارآفرینانه می تواند دلایل متعددي از جمله صرفه جویی در هزینه ، بازسازي هزینه ،

 
بهبود کیفیت ، افزایش ظرفیت براي نوآوري و موارد دیگري باشد. 

خلق و توسعه کسب و کارهاي جدید و تقویت هرچه بیشتر فعالیت هاي کارآفرینانه، در راستاي صادرات، براي تسریع فرآیند رشد
اقتصادي کشورها بسیار مهم و حائز اهمیت است. چرا که صادرات نیز به  نوبه خود، بطور فزاینده اي بر کمیت نرخ ارز و شکوفایی بین
المللی آن تاثیر می گذارد و باعث توسعه و رشد صنعت، بهره وري و اشتغال می شود. از اینرو کشورها به صادرات توجه ویژه اي دارند
و آن را تشویق می کنند و در راستاي ترویج و توسعه صادرات تصمیمات مهمی را اتخاذ می کنند و به طور کلی می خواهند میزان
صادرات را نسبت به واردات افزایش بدهند. کشورها معمولاً از حمایت هاي تجاري متشکل از تعرفه، براي افزایش قیمت واردات
استفاده می کنند تا به صنایع خود در بازارها برتري بدهند. علاوه براین، همچنین با کاهش حمایت از تجارت و ایجاد روابط تجاري
سودمند با دیگر کشورها با آن ها در مورد توافق نامه هاي تجاري مذاکره می کنند. تسهیل شرایط صادرات می تواند فرصت مناسبی
براي کارآفرینان و صاحبان کسب و کارها ي کوچک و بزرگ باشد که با شناخت دقیق و صحیح بازارهاي خارجی در این حیطه وارد

 
شوند. 



برون سپاري صادراتدر این حوزه با دو مقوله ي مهم مواجه خواهیم شد،
نخست کارآفرینانی که محصولات خود را تولید می کنند و براي فروش محصولات خود متوسل به بازارهاي صادراتی شده و در واقع با
بازاریابی در آن سوي مرزها، به دنبال مشتریان خود هستند. گروه دوم به نوعی از طریق مهندسی معکوس به این حیطه نگاه می کنند
و به دنبال کارآفرینی صادراتی هستند. این افراد با نگاه تولید، هرگز به دنبال نیروي کار و ساخت کارخانه و استفاده از سرمایه هاي
عظیم براي کارآفرینی نیستند.یکی از مهم ترین موارد قبل از صادرات کالا، تحقیق بازار صادراتی یا به عبارتی بازاریابی صادراتی در
کشورهاي هدف است. آن ها با نگاهی عمیق و بررسی بازارهاي صادراتی و نیاز سنجی صادراتی بازارهاي خارجی و البته پتانسیل هاي
تولید داخل، با کمترین سرمایه ،بیشترین بازده ي کارآفرینی را به خود اختصاص می دهند. بله، آن ها به دنبال استفاده از اضافه
ظرفیت کارخانه هایی که موجود هستند، می باشند و از طریق برند سازي و تبلیغات فضا را براي فعالیت هاي کارآفرینانه مهیا می
نمایند. شرایط اقتصادي این چند سال اخیر ،بسیاري از کارخانه هاي گوشه و کنار کشور را دچار ورشکستگی و کاهش ظرفیت هاي
تولید نموده است. از اینرو کارآفرینان می توانند، روي بازار هدف خود کار نمایند و مشتریان صادراتی خود را پیدا کرده و محصولات
خود را به آن ها ارائه نمایند. در این شرایط شما به جاي آنکه توجه خود را بر روي مشکلات تولید متمرکز نمایید، می توانید در زمینه
صادرات و فروش هر چه بیشتر محصولات تان کار کنید. در واقع افرادي که داراي خلاقیت هستند ،وقت خود را براي ایجاد کارخانه
صرف نمی کنند، بلکه با استفاده از توان اجرایی کارخانه ها براي عملیاتی کردن ظرفیت هاي خلاق خود بهره می برند و در این میان
براي بهره برداري از مجموعه شبکه تولید، باید همواره از استراتژي توسعه و برون سپاري استفاده نمایند. کارآفرینان جوان به یاد
داشته باشند که تولید با کیفیت، پشتوانه صادرات موفق است. رقبا در کمین شما هستند و با کوچکترین ضعف، می توانند شما را از
گردونه ي رقابت خارج نمایند. در بازار امروز، کارآفرینان برتر دنیا حتی با دارا بودن موقعیتی پایدار در بازار داخلی باز هم در حال
جهانی شدن هستند. در پایان باید گفت:امروزه بسیاري از سازمان ها به نوعی برون سپاري را امري ضروري و حتی نجات دهنده یک
شرکت یا سازمان  می دانند و به بالتبع  بسیاري دیگر آن را کاري غیرمنطقی و مضر می پندارند و ترجیح می دهند تا خود تمامی

 
کارها را انجام دهند. در این میان باید تجزیه و تحلیل  نمود تا در زمینه موفقیت  کسب و کار ،رویکردي مناسب را اتخاذ کرد. 

مهسا صالحی – کارشناس ارشد بازاریابی



درآمدزایی 500 درصدي مراکز رشد دانشگاه آزاد

منبع: آناشماره خبر:  44  |  تاریخ: 1400/07/07

به عبارت بهتر اینکه چه مقدار براي توسعه فناوري در واحد دانشگاهی در مرکز رشد هزینه و چه میزان درآمد ایجاد شده
است. با بررسی مجموع این سه معیار امتیاز نهایی براي یک واحد دانشگاهی در نظر گرفته شده است.

به عبارت بهتر اینکه چه مقدار براي توسعه فناوري در واحد دانشگاهی در مرکز رشد هزینه و چه میزان درآمد ایجاد شده است.

 
با بررسی مجموع این سه معیار امتیاز نهایی براي یک واحد دانشگاهی در نظر گرفته شده است. 

 
 

به گزارش گروه رسانه هاي دیگر خبرگزاري آنا، مراکز رشد دانشگاه آزاد اسلامی یکی از المان هاي اکوسیستم نوآوري و فناوري
هستند که خروجی آنها تولید محصولات و خدمات فناورانه است. مراکز رشد دانشگاه تلاش دارند در راستاي اشتغالزایی گام برداشته و
از کسب وکارهاي نوپا براي دانشجویان حمایت می کنند. این مراکز براي رسیدن به این هدف، وبینارها و کارگاه هاي آموزشی،

 
استارتاپ ویکندها، چالش هاي فناوري و رویدادهاي فناورانه را برگزار می کنند. 

بهمن ماه سال گذشته بود که معاون تحقیقات و فناوري دانشگاه آزاد اسلامی از سطح بندي این مراکز خبر داد؛ اقدامی که در راستاي
حمایت از مراکز رشد و ارزیابی وضعیت عملکردي آنها و همچنین براي حرکت به سمت ایجاد مراکز رشد تخصصی در دستور کار قرار
گرفت. مسئولان دانشگاه آزاد اسلامی با سطح بندي این مراکز به دنبال این هستند تا نقاط ضعف و قوت این مراکز را شناسایی کرده
و به منظور رفع آنها از طریق فعالیت هاي توانمندسازي مدیران مراکز رشد اقدام کنند. از سوي دیگر شناسایی مراکز رشد فعال به

 
ایجاد سراهاي نوآوري کمک می کند. 

بنابراین قرار شد مراکز رشد دانشگاه آزاد اسلامی براساس شاخص هاي مختلفی سطح بندي شده که فضاها، تعداد دوره هاي
برگزارشده، تعداد هسته هاي واحدهاي فناور و شرکت هاي دانش بنیان مستقر در مرکز رشد، تعداد محصولات تولیدشده، درآمدها و

 
هزینه هاي مرکز رشد ازجمله این شاخص ها بود. 

حالا دیروز نتایج این سطح بندي بالاخره اعلام شد و براساس گفته روح االله دهقانی فیروزآبادي معاون تحقیقات، فناوري و نوآوري
دانشگاه آزاد اسلامی مستندات ارسالی مراکز رشد کشور از طریق سامانه ارزیابی و سطح بندي مراکز رشد مورد بررسی قرار گرفته
است. این مستندات شامل قراردادهاي هسته ها/واحدهاي فناور و شرکت هاي دانش بنیان مستقر در مراکز رشد دانشگاه، تعداد



محصولات تولید شده، میزان درآمدها و هزینه هاي صورت گرفته در این مراکز، تعداد دوره هاي تخصصی و عمومی برگزار شده در
حوزه کسب وکار، استارتاپ ها، چالش هاي فناوري، تعداد اعضاي هیات علمی و دانشجویانی که در مراکز رشد در حال فعالیت

 
هستند، زیرساختارهاي فناوري در مراکز رشد و سایر موارد دیگر است. 

به گفته معاون تحقیقات، فناوري و نوآوري این دانشگاه مراکز رشد دانشگاه براساس مستندات ارسالی و بازدیدهاي میدانی توسط اداره
کل کارآفرینی و مراکز رشد ارزیابی شده و پس از تایید شوراي سیاستگذاري و راهبري مراکز رشد سطح بندي شده اند. با تایید رئیس

 
دانشگاه آزاد اسلامی از این پس میزان حق سرپرستی مدیران مراکز رشد دانشگاه براساس سطح بندي مرکز رشد تعیین می شود. 

 
جزئیات امتیازات کسب شده مراکز رشد دانشگاه آزاد اسلامی 

براساس نتایج ارزیابی ها، مراکز رشدي که امتیاز 600 و به بالا را اخذ کرده اند موفق به کسب سطح یک شده اند. مراکز رشد سطح
یک عبارت از مرکز رشد واحد اصفهان، قزوین، مرکز رشد گیاهان دارویی واحد اصفهان، مشهد، اراك، تهران جنوب، اهواز، علوم و

 
تحقیقات تهران و مرکز رشد واحد اردبیل هستند. 

مراکز رشدي که امتیاز 300 و به بالا را اخذ کرده، موفق به کسب سطح دو شده اند که عبارتند از: مرکز رشد واحد رودهن، کرج،
دورود، تهران شمال، زنجان، رشت، ساري، نجف آباد، سنندج، ایلام، سیرجان، دزفول، قائمشهر، زاهدان، بجنورد و مرکز رشد واحد
قوچان. همچنین مراکز رشدي که کمتر از 300 امتیاز را کسب کرده اند در سطح سه، قرار می گیرند. براساس بخشنامه، میزان حق

 
سرپرستی مدیران مراکز رشد براساس این سطح بندي است که باعث ایجادانگیزه در مدیران فعال و توانمند این مراکز خواهد شد. 

 
اولین هدف سطح بندي حمایت از مراکز رشد است 

قباد بهزادي پور، مدیرکل اداره کارآفرینی و مراکز رشد دانشگاه آزاد اسلامی در گفت وگو با «فرهیختگان» درخصوص هدف از سطح
بندي مراکز رشد گفت: «براساس تفاهمنامه با وزارت علوم، مراکز رشد دانشگاه آزاد اسلامی را سطح بندي کرده و براساس امتیازي که
در این سطح بندي کسب کنند از آنها حمایت می کنیم. بنابراین اولین هدف از سطح بندي مراکز رشد، حمایت از آنها خواهد بود؛ به

 
عبارت بهتر، به دنبال یک پایان نامه حمایتی براي حمایت از مراکز رشد دانشگاه هستیم.» 

او اضافه کرد: «دومین هدف از سطح بندي مراکز رشد در دانشگاه آزاد اسلامی، تعیین میزان حق سرپرستی مدیران مراکز رشد است؛
در واقع به دنبال این هستیم تا میزان حق سرپرستی براساس سطح مرکز رشد تعیین شود. میزان دریافتی و حق سرپرستی مدیر
مرکز رشدي که در سطح یک قرار بگیرد به اندازه رئیس دانشکده آن واحد دانشگاهی، میزان دریافتی مدیر مرکز رشدي که در سطح
دوم تعریف شود، به اندازه معاون دانشکده واحد دانشگاهی و میزان دریافتی مدیر مرکز رشدي که در دسته بندي سطح سوم قرار

 
بگیرد به اندازه دریافتی مدیرگروه خواهد بود.» 

 
ارزیابی سطح فناوري واحدها براساس سطح بندي مراکز رشد 

مدیرکل اداره کارآفرینی و مراکز رشد دانشگاه آزاد اسلامی ادامه داد: «به عبارت بهتر در مرحله اول سطح بندي تلاش شد تا انگیزه
مدیران مراکز رشد را افزایش داده و در مرحله دوم حمایت از واحد دانشگاهی براساس سطح بندي مرکز رشد در دستور کار قرار
گرفت. به بیان دیگر می توان گفت، سطح فناوري واحد دانشگاهی براساس سطح بندي مرکز رشد در آن واحد دانشگاهی تخمین زده

 
شده که براساس آن می توانیم مراکز رشد تخصصی و سراهاي نوآوري را در واحدها ایجاد کنیم.» 



 
سطح بندي مراکز چه شاخص هایی داشت؟ 

بهزادي پور در ادامه تصریح کرد: «شاخص هاي ارزیابی مراکز رشد شامل سه بخش است؛ یک بخش از این شاخص ها مربوط به بحث
زیرساخت مراکز رشد دانشگاه آزاد اسلامی است. زیرساخت ها شامل فضاي استقرار شرکت ها، تعداد اتاق هاي مجزا، تعداد دوره هاي
آموزشی (شامل استارتاپ، شرکت در جشنواره، نمایشگاه، وبینارها و کارگاه هایی که برگزار می شود)، تعداد جلسات شوراي مرکز رشد
در واحد دانشگاهی؛ ثبات مدیریت مرکز رشد و... ازجمله معیارهاي زیرساختی است که براي سطح بندي مراکز رشد در نظر گرفته می
شوند.» او درخصوص دومین بخش از شاخص هاي ارزیابی نیز صحبت به میان آورد و توضیح داد: «در بخش دوم بحث تعداد هسته
هاي فناور، واحدهاي فناور و شرکت هاي دانش بنیان مطرح است. هسته هاي فناور به تیم و دانشجویانی گفته می شوند که هنوز
شرکتی ثبت نکرده اند و در مرکز رشد ایده اي را دنبال کرده و در پی ساختن یک محصول هستند. واحدهاي فناور نیز به شرکت

 
هایی گفته می شود که داراي ماهیت حقوقی هستند و در حال فعالیت و تولید محصول است.» 

او اضافه کرد: «شرکت هاي دانش بنیان مستقر در مراکز رشد نیز شرکت هایی هستند که علاوه بر آن که توانسته اند محصول تولید

 
کرده و مجوزهاي لازم را دریافت کنند، تاییدیه دانش بنیان را نیز از معاونت علمی و فناوري ریاست جمهوري دریافت کردند.» 

مدیرکل اداره کارآفرینی و مراکز رشد دانشگاه آزاد اسلامی گفت: «یکی از ملاك هایی که براي ارزیابی در نظر گرفته شده تعداد
هسته ها، تعداد واحدهاي فناور و تعداد شرکت هاي دانش بنیانی است که در مراکز رشد مستقر هستند. همچنین تعداد محصولات
تولید شده، تعداد اعضاي هیات علمی و دانشجویانی که در این شرکت ها درحال فعالیت هستند نیز مدنظر قرار می گیرد. براي تمام

 
این معیارها بخشی در نظر گرفته و نمره دهی خاصی براي آنها لحاظ می شود.» 

 
سطح بندي مراکز چگونه صورت گرفت 

او درخصوص بخش سوم نیز توضیح داد: «بخش سوم بخش مالی است که در آن بحث هزینه و درآمدها در نظر گرفته می شود. به
عبارت بهتر اینکه چه مقدار براي توسعه فناوري در واحد دانشگاهی در مرکز رشد هزینه و چه میزان درآمد ایجاد شده است. با بررسی

 
مجموع این سه معیار امتیاز نهایی براي یک واحد دانشگاهی در نظر گرفته شده است.» 

بهزادي پور در ادامه با بیان اینکه سه سطح بندي براي مراکز رشد واحدهاي دانشگاهی در نظر گرفته شده است، بیان کرد: «مراکز
رشدي که بالاي 600 امتیاز کسب کردند به عنوان مرکز رشد سطح یک (9 واحد دانشگاهی)، مراکزي که بین 300 تا 600 امتیاز
کسب کردند به عنوان مرکز رشد سطح دوم (16 واحد دانشگاهی) و بقیه مراکز رشد نیز به عنوان مراکز رشد سطح سه درنظر گرفته

 
شدند.» 

 
حمایت هاي مالی براساس سطح مراکز خواهد بود 

او در پاسخ به این سوال که سطح بندي مراکز رشد چه تاثیري در فعالیت آنها خواهد داشت، توضیح داد: «ما به دنبال این هستیم که
براساس سطح بندي از مراکز رشد خود حمایت کنیم؛ به طور مثال گفته می شود مراکز رشد سطح یک و سطح دو می توانند در

 
آینده حساب مستقل داشته باشند. همچنین درصورت انجام حمایت مالی، این حمایت براساس سطح بندي مراکز رشد خواهد بود.» 

مدیرکل اداره کارآفرینی و مراکز رشد دانشگاه آزاد اسلامی با بیان اینکه به دنبال آن هستیم تا مراکز رشد روزبه روز در سطح بالاتري
قرار بگیرند، ادامه داد: «همچنین تلاش داریم شرکت هاي مراکز رشد افزایش پیدا کرده تا به دنبال آن فناوري در واحد دانشگاهی



 
توسعه پیدا کند.» 

 
تاثیرگذاري سطح بندي مراکز رشد در رتبه بندي واحدهاي دانشگاهی 

او با بیان اینکه در آینده سطح بندي مراکز رشد در رتبه بندي واحدهاي دانشگاهی تاثیرگذار خواهد بود بیان کرد: «به دنبال این
هستیم تا تمام کسانی که در یک واحد دانشگاهی حضور دارند، اعم از رئیس واحد دانشگاهی تا مدیر مرکز رشد انگیزه پیدا کرده و

 
تلاش کنند سطح مراکز رشد خود را بالا ببرند. به عبارت بهتر افزایش و توسعه فناوري در واحد دانشگاهی را پیگیري کنند.» 

 
سامانه اي کردن تمام دوره ها در دستورکار اداره کارآفرینی 

بهزادي پور در بخش دیگر سخنان خود درخصوص مهم ترین برنامه هاي اداره کارآفرینی و مراکز رشد در سال 1400 نیز صحبت به
میان آورد و گفت: «در سال 1400 سه برنامه اصلی را دنبال خواهیم کرد. برنامه اول بحث سامانه اي کردن تمام دوره هاست؛ درواقع
atium.ac.ir برگزاري وبینارها، کارگاه ها، استارتاپ ها، چالش و فناوري و پویش کارآفرینی از طریق سامانه مراکز رشد به نشانی
دنبال می شود.» او تصریح کرد: «روند کار نیز به این صورت است که مدیران مراکز رشد در این سامانه اطلاعات خود را بارگذاري
کرده و ما این دوره ها را با تمامی دانشگاه هاي کشور به اشتراك خواهیم گذاشت و اکثر دوره ها به صورت ملی برگزار می شود.

 
بنابراین این امکان وجود دارد که دانشجویان و اعضاي هیات علمی بتوانند از هرکدام از وبینارها، کارگاه ها و... بازدید کنند.» 

 
برگزاري 606 کارگاه ویژه مراکز رشد در سال 99 

مدیرکل اداره کارآفرینی و مراکز رشد دانشگاه آزاد اسلامی گفت که در سال گذشته 606 عنوان کارگاه براي مراکز رشد، هسته ها،

 
شرکت هاي دانش بنیان، اعضاي هیات علمی، دانشجویان و فارغ التحصیلان دانشگاه آزاد اسلامی برگزار شد. 

او درخصوص برنامه دوم و سوم اداره کل کارآفرینی و مراکز رشد در سال 1400 نیز گفت: «روي بحث به روزرسانی بخشنامه ها و
مدل قراردادهاي مراکز رشد نیز فعالیت کرده و اقداماتی را در دست اجرا داریم. برنامه سوم این اداره کل نیز درخصوص تفاهمنامه اي

 
خواهد بود که مراکز رشد با نهادهاي بیرونی و صنایع کشور منعقد می کنند.» 

او اضافه کرد: «سال گذشته با سازمان صنایع کوچک شهرك هاي صنعتی، وزارت علوم، تحقیقات و فناوري و صندوق تحقیقات و
توسعه فناوري هاي پیشرفته تفاهمنامه هایی منعقد شد. همچنین به دنبال انعقاد یک تفاهمنامه با جهاد کشاورزي و صنایع مختلف

 
دیگر خواهیم بود.» 

بهزادي پور درخصوص هدف از انعقاد این تفاهمنامه ها گفت: «هدف مان ایجاد کسب وکارهاي نوپا و افزایش تولید است؛ درواقع می

 
خواهیم شرکت هاي نوپا براساس فناوري و نوآوري در حوزه هاي صنایع مختلف ایجاد کنیم.» 

 
شرکت هاي دانش بنیان از 504 شرکت به هزار و 113 شرکت افزایش پیدا کرد 

مدیرکل اداره کارآفرینی و مراکز رشد دانشگاه آزاد اسلامی با بیان اینکه شرکت هاي مستقر در مراکز رشد دانشگاه به هزار و 113
شرکت افزایش پیدا کرده است، توضیح داد: «از شرکت هاي موجود در مراکز رشد دانشگاه تعداد 103 شرکت دانش بنیان وجود دارد

 
که مشغول فعالیت هستند.» 



او با بیان اینکه 472 واحد فناور در دانشگاه آزاد اسلامی حضور دارند، ادامه داد: «همچنین 538 هسته فناور در دانشگاه وجود دارد که
مجموعه هسته هاي فناور، واحدهاي فناور و شرکت هاي دانش بنیان هزار و 113 شرکتی خواهد بود که در مراکز رشد ما مشغول

 
فعالیت هستند.» 

 
درآمد مراکز رشد دانشگاه آزاد اسلامی نسبت به هزینه ها حدود 5 برابر 

او درخصوص محصولات مراکز رشد نیز گفت: «هزار و 414 محصول نیز در مراکز رشد ما تولید شده است، همچنین 606 دوره براي

 
توانمندسازي مدیران مراکز رشد برگزار شده و هزار و 267 عضو هیات علمی و دانشجو در مراکز رشد فعال هستند.» 

به گفته بهزادي پور نسبت درآمد به هزینه در سال 99 به 4.9 برابر رسیده است، به عبارت بهتر درآمد مراکز رشد دانشگاه آزاد

 
اسلامی نسبت به هزینه ها حدود پنج برابر بوده است. 

 
 

 
منبع: روزنامه فرهیختگان 
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دانشگاه آزاد اسلامی واحد لنجان | همجوار با صنعت، پیشتاز در آموزش

منبع: آناشماره خبر:  45  |  تاریخ: 1400/07/07

دانشگاه آزاد اسلامی واحد لنجان سال 1380 با هدف تربیت و تأمین بخشی از نیروهاي متخصص مورد نیاز کشور در سطوح
بالاي مهارتی و علمی راه اندازي شد.

دانشگاه آزاد اسلامی واحد لنجان سال 1380 با هدف تربیت و تأمین بخشی از نیروهاي متخصص مورد نیاز کشور در سطوح

 
بالاي مهارتی و علمی راه اندازي شد. 

 
 

به گزارش خبرنگار گروه استان هاي خبرگزاري آنا؛ دانشگاه آزاد اسلامی واحد لنجان سال 1380 با هدف تربیت و تأمین بخشی از
نیروهاي متخصص مورد نیاز کشور در سطوح بالاي مهارتی و علمی راه اندازي شد. این واحد دانشگاهی در مقایسه با بسیاري از
دانشگاه هاي استان، دانشگاهی جوان و در حال رشد بوده و در طول دوران فعالیت خود توانسته به صورت مؤسسه علمی پیشرو در
منطقه مطرح و جایگاه ارزشمندي پیدا کند و به عنوان مرکزي براي تبدیل رؤیاهاي جوانان منطقه به واقعیت هاي امروزي همواره

 
مورد تحسین جامعه باشد. 

هدف این واحد دانشگاهی، فراهم کردن محیطی علمی و پویا براي کسانی است که در راستاي کسب علم و دانش و مهارت هاي فنی
تلاش می کنند و پایگاه و نقطه اتکا و اعتماد آنانی بوده که واقعیات و حقایق علمی را درك کرده و براي نشان دادن آن به دیگران

 
کوشش می کنند. 

کارکنان دانشگاه آزاد اسلامی واحد لنجان هدف خویش را در اشاعه دانش کاربردي در محیطی کاملاً پویا قرار داده اند. این دیدگاه
سبب ارتقاي کیفی آموزش، پژوهش، و ارائه خدمات قابل توجه به جامعه شده و اکنون با 19 سال تجربه، مفتخر است که با یاري
خداوند بزرگ و تلاش استادان کارآمد و مجرب، محققان برجسته، و کارشناسان و کارمندان سخت کوش و بهره گیري از امکانات
کمک آموزشی و آزمایشگاه هاي مجهز توانسته فارغ التحصیلان مستعد خویش را در سطح کارآمدترین نیروهاي علمی و فنی به

 
جامعه ارائه کند. 

 
رشته هاي تحصیلی 



دانشگاه آزاد اسلامی واحد لنجان 11 بهمن 1380 در مساحتی به وسعت 7 هکتار در ورودي شهر سده لنجان راه اندازي شد و از مهر
1381 فعالیت خود را آغاز کرد و به تدریج با تجهیز آزمایشگاه ها و کارگاه ها و به کارگیري نیروهاي متخصص هم ازنظر کمّی و هم
ازنظر کیفی گسترش یافت. راه اندازي این واحد دانشگاهی با درخواست ها، پیگیري و مساعدت هاي مردم علم دوست شهرستان

 
لنجان -که از قدیم به دانش دوستی و عالم پروري شهره بوده اند- انجام شد. 

دانشگاه آزاد اسلامی واحد لنجان اکنون در 11 رشته کارشناسی ارشد (مهندسی صنایع-بهینه سازي سیستم ها، مهندسی صنایع-
کیفیت و بهره وري، مهندسی مالی، مخاطرات محیطی، مهندسی عمران-سازه، مهندسی نقشه برداري-سنجش از راه دور، مهندسی
برق-قدرت، مهندسی مکانیک-طراحی کاربردي، مهندسی سیستم هاي اقتصادي-اجتماعی، مهندسی صنایع-لجستیک و زنجیره
تامین، مهندسی نقشه برداري-سیستمهاي اطلاعات جغرافیایی) 13 رشته کارشناسی پیوسته و ناپیوسته (حقوق، مهندسی صنایع،
مهندسی عمران، مهندسی برق، مهندسی مکانیک، مهندسی کامپیوتر، مهندسی معماري، مهندسی تأسیسات حرارتی و برودتی) و
هفت رشته کاردانی (مدیریت خانواده، الکتروتکنیک، کامپیوتر، ساختمان، ساخت و تولید-ماشین افزار، ساخت و تولید-قالبسازي،

 
نقشه کشی معماري) دانشجو می پذیرد. 

رشته هاي دانشگاه آزاد اسلامی واحد لنجان با توجه به شناسایی نیازهاي بازار کسب وکار منطقه و صنایع مجاور راه اندازي شده اند و
در آینده نزدیک این رشته ها در مقاطع مختلف افزایش خواهند داشت. این واحد دانشگاهی در راستاي توسعه سبد رشته هاي

 
تحصیلی با افزایش رشته ها در پایه علوم انسانی و علوم تجربی به نیاز مردم شهرستان در این زمینه پاسخ خواهد داد. 

 
راه اندازي ساختمان شهداي فولادشهر 

دانشگاه آزاد اسلامی واحد لنجان با 19 سال سابقه موفق آموزشی و تربیت فارغ التحصیلان در مقاطع کاردانی، کارشناسی و
کارشناسی ارشد به درخواست مردم علم دوست شهر فولادشهر و حمایت مسئولان منطقه و با درایت هیئت امناي دانشگاه آزاد
اسلامی استان اصفهان و تأیید رئیس دانشگاه آزاد اسلامی، مسئولیت ایجاد فضاي آموزشی در فولادشهر را پذیرفت. شعبه فولادشهر
علاوه بر پذیرش دانشجو، استراتژي ارائه آموزش هاي کاربردي و فنی را نیز مدنظر دارد و با توجه به ظرفیت منطقه و حمایت هایی که

 
خواهد شد، گسترش مدارس سما با حمایت این واحد دانشگاهی در کل شهرستان لنجان را بر عهده خواهد گرفت. 

 
راه اندازي و توسعه مدارس سما 

 
هنرستان فنی و حرفه اي غیردولتی پسرانه سما لنجان 

پیرو برنامه راهبردي سازمان سما مبنی بر توسعه مدارس سما تا سال 1400 با هماهنگی و رایزنی انجام شده با اداره کل آموزش
وپرورش استان اصفهان و سیر مراحل قانونی، مجوز هنرستان فنی و حرفه اي پسرانه براي سال تحصیلی 1400-1399 از شوراي
نظارت و راهبردي آموزش وپرورش استان اخذ شد. با توجه به زیرساخت بسیار مناسب و امکانات و تجهیزات به روز در دانشگاه آزاد
اسلامی واحد لنجان این هنرستان در رشته هاي الکتروتکنیک (برق صنعتی)، مکانیک خودرو، ماشین ابزار و معماري داخلی راه

 
اندازي شد. 



 
 

 
پیش دبستان و دبستان پسرانه غیردولتی سماي فولادشهر 

پیش دبستان و دبستان پسرانه غیردولتی سماي فولادشهر وابسته به دانشگاه آزاد اسلامی واحد لنجان مهر 1399 فعالیت خود را آغاز
کرد. سازمان سما که در راستاي کمک به وزارت آموزش وپرورش در سال 1370 راه اندازي شد، اکنون با توجه به تنوع مخاطبان خود
و کسب افتخارات پی درپی و شرایط عالی همواره از ویژگی هاي منحصربه فردي برخوردار بوده و این واحد دانشگاهی با راه اندازي

 
سماي فولادشهر نقش مهمی در کاستن دغدغه فکري اولیا دارد. 

 
توسعه مدارس سما در سال 1400 

دانشگاه آزاد اسلامی لنجان در راستاي سیاست هاي آموزشی، پژوهشی، پرورشی و فرهنگی و با توجه به ظرفیت ها و زیرساخت هاي
شهرستان لنجان با برنامه ریزي مستمر در راستاي ارتقاي شرایط تحصیلی دانش آموزان مدارس سما و آموزشکده هاي سما در لنجان
با راه اندازي پیش دبستان و دبستان دخترانه در فولادشهر، هنرستان فنی حرفه اي غیردولتی پسرانه در فولادشهر، هنرستان فنی و
حرفه اي دخترانه در زرین شهر در طرح توسعه مهر 1400 مدارس سما شرایط تحصیلی دانش آموزان را فراهم می کند و رشته هاي
تحصیلی هنرستان فنی و حرفه اي لنجان با افزایش رشته هاي تحصیلی شامل تربیت بدنی، رباتیک، ماشین افزار، حسابداري و

 
کامپیوتر توسعه خواهد یافت. 

 
مدارس عالی مهارتی 

در عصر انقلاب اسلامی انتظارت زیادي از تعلیم و تربیت مطرح بوده که در سند اسلامی شدن دانشگاه ها و بیانیه گام دوم انقلاب
متبلور شده و یکی از نیازهاي اساسی و همیشگی جامعه، مهارت ورزي است که می تواند شرایط بهتري را براي اشتغال جوانان به ویژه
از طریق کارآفرینی، مهیا کند. به همین منظور مدارس عالی مهارتی با رویکرد ایجاد بسترهاي لازم براي مهارت آموزي و آموزش فنون

 
و حرفه در دانشگاه آزاد اسلامی راه اندازي شد. 

دانشگاه آزاد اسلامی واحد لنجان نیز در این راستا با توجه به بررسی هاي انجام شده از ظرفیت ها و نیازهاي منطقه اقدامات لازم را
براي راه اندازي مدارس عالی مهارتی در حوزه هاي مختلف از قبیل طراحی و دوخت، ایمنی و بهداشت، امور مالی و بازرگانی، رباتیک،

 
گیاهان دارویی آغاز کرده است. 

مدرسه عالی مهارتی طراحی و دوخت 



ازآنجایی که آموزش و کسب مهارت هاي لازم در به کارگیري استعدادهاي ویژه شهرستان و پرورش نیروي انسانی متخصص و مورد
نیاز جامعه، یکی از اهداف مهم نظارت آموزش عالی کشور است، دانشگاه آزاد اسلامی لنجان بهمن 1398 با راه اندازي مدرسه عالی
مهارتی طراحی و دوخت تلاش کرد در این مدرسه از استادانی استفاده کند که آموزش را با رویکرد نوین آموزش داده و هنرجویانی
که یادگیري مهارت را آغاز می کنند در پایان دوره با تیم مهارتی تولید در رشته اي که یاد گرفته اند، کارآموزي خود را گذرانده و با

 
شرکت در دوره هاي آموزشی مدرسه عالی مهارت وارد بازار کار شوند. 

 
مرکز رشد واحدهاي فناور 

مرکز رشد واحدهاي فناور دانشگاه آزاد اسلامی واحد لنجان از ابتداي سال 1392 به منظور تسریع امور با تشکیل شوراي مرکز رشد و
بررسی طرح هاي دریافتی براي راه اندازي شرکت هاي دانش بنیان فعالیت خود را به صورت غیررسمی آغاز کرد. در نهایت پس از
طی فرایند دوساله، برنامه کسب وکار مرکز رشد واحدهاي فناوري این واحد دانشگاهی در شانزدهمین جلسه شوراي راهبري و
سیاست گذاري مراکز رشد دانشگاه آزاد اسلامی (شوراي عالی تخصص مراکز رشد) خرداد 1394 با موضوع تخصصی «بهینه سازي و
اتوماسیون» مورد موافقت قرار گرفت و مجوز راه اندازي این مرکز به امضاي نمایندگان دانشگاه و وزارت علوم، تحقیقات و فناوري

 
رسید. 

مراسم افتتاح مرکز رشد واحدهاي فناور این واحد دانشگاهی با حضور احمدعلی فروغی دبیر هیئت امنا و رئیس وقت دانشگاه آزاد

 
اسلامی استان اصفهان در شهریور 1394 برگزار و فعالیت این مرکز به صورت رسمی آغاز شد. 

هدف از راه اندازي مرکز رشد دانشگاه آزاد اسلامی واحد لنجان توانمندسازي و حمایت از پژوهشگران، کارآفرینان و صاحبان ایده در
خلق ارزش جدید و ارائه راه حل هاي نوآورانه در صنایع تولیدي و خدماتی بوده است. این مرکز با تکیه بر تجارب و توانمندي
پژوهشگران و کارآفرینان و حمایت هاي دانشگاه آزاد اسلامی، تلاش می کند که از طریق کاربردي کردن و تجاري سازي ایده هاي
پژوهشگران و حمایت از شرکت هاي دانش بنیان و کارآفرینان، زمینه ساز ارتقاي سطح کیفی صنعت، دستیابی به فناوري هاي نوین و

 
بهبود وضع اقتصادي منطقه بوده و در برنامه عملیاتی پنج ساله به یکی از موفق ترین مراکز رشد در استان اصفهان تبدیل شود. 

مجاورت دانشگاه آزاد اسلامی واحد لنجان با صنایع و واحدهاي تولیدي فعال شهرستان، بستري بکر و مناسب را براي تشکیل گروه
هاي مختلف علمی-پژوهشی با حمایت مرکز رشد واحد لنجان براي ارائه خدمات در حوزه هاي مختلف فنی و مهندسی و کشاورزي
فراهم کرده است. مرکز رشد این واحد دانشگاهی درخواست شرکت هایی را که در زمینه هاي علوم فنی و مهندسی، مدیریت و بهره
وري، روباتیک و اتوماسیون، علوم کشاورزي و دامی فعالیت داشته باشند، مورد بررسی قرار می دهد. در این مرکز رشد چهار هسته و
سه واحد فناور حضور دارند که از سه واحد فناور دو واحد شرکت دانش بنیان بوده و هسته و واحدهاي مستقر در این مرکز رشد در

 
زمینه هاي علوم کامپیوتر، روباتیک و بینایی ماشین، مشغول به فعالیت هستند. 



 
 

با توجه به پیگیري هاي انجام شده تفاهم نامه اي با سراي نوآوري گیاهان دارویی اصفهان منعقد شده و با این تفاهم نامه در حوزه
گیاهان دارویی نیز هسته و واحدهاي فناور جذب می شوند. یکی از هسته هاي مستقر در این مرکز درباره طراحی، دوخت و صنایع
گردشگري در منطقه کار می کند. با توجه به اقوام مختلف موجود در منطقه، این هسته به صورت فعال در طراحی و مدل سازي لباس
با توجه به نوع اقوام در منطقه و ایران فعالیت می کند. با همکاري این هسته مدرسه عالی مهارتی دوخت در این واحد دانشگاهی راه

 
اندازي شده و اکنون در حال فعالیت است. 

 
سراهاي نوآوري 

سراي نوآوري نهادي اجتماعی است که از طریق ایجاد شبکه نوآوري شامل آموزش هاي فناوري و خلاقیت، مدارس کسب وکار، مراکز
نوآوري و شتاب دهنده ها، مراکز رشد، پارك علم و فناوري و بهره گیري از زیرساخت هاي آزمایشگاهی، کارگاهی و تحقیقاتی،
زیرساخت هاي تجاري سازي، زیرساخت هاي حقوقی، زیرساخت هاي مالی با تمرکز بر یک حوزه فناورانه منجر به پیشرفت جامعه در

 
آن حوزه می شود. 

 
اهدافی که سراهاي نوآوري دنبال می کنند به شرح زیر است: 

 
1- گسترش و تقویت اقتصاد منطقه اي در حوزه تخصصی فعالیت سراي نوآوري 

 
2- تلاشی پایدار به منظور رویارویی با نیازهاي حال و آینده و بسترسازي براي تکنولوژي هاي آینده 

2- تولید ثروت و افزایش کیفیت زندگی مردم، افزایش تولید ناخالص ملی و کاهش وابستگی کشور از طریق فناوري هاي تجاري شده

 
توسط دانشگاه 

 
3- ایجاد بستر مناسب براي تعاملات اجتماعی میان ذي نفعان مؤثر در حل مسائل کشور 

 
4- کاهش ریسک پذیري دانشگاه از ایجاد درآمدهاي غیر شهریه اي و متنوع سازي منابع درآمدي 

 
5- تقویت آموزش، پژوهش و فناوري واحد دانشگاهی در حوزه تخصصی فعالیت سرا 

 
6-کمک به شکل گیري اقتصاد مقاومتی و دانش بنیان 

در این راستا با توجه به شرایط قرارگیري دانشگاه در منطقه صنعتی و منطقه اي که از شرایط آب و هوایی و تاریخی می تواند به
عنوان منطقه گردشگري در نظر گرفته شود، این واحد دانشگاهی در نظر دارد با استفاده از ظرفیت هاي موجود در منطقه براي

 
تأسیس سراهاي نوآوري در حوزه صنعت فولاد و گردشگري اقدام کند. 



 
مراکز تحقیقاتی 

مراکز تحقیقاتی با هدف اعمال مدیریت متمرکز و اجراي فرایندهاي برنامه ریزي، اجرا و کنترل واحدهاي پژوهشی در مراکز واحدها
راه اندازي می شوند. این مراکز بازوي اجرایی پژوهشگاه و شوراي پژوهش و فناوري در راهبري شبکه هاي آزمایشگاهی و تحقیقاتی
هستند و مسئولیت اجرا و راهبري سیاست ها، راهبردها و برنامه هاي پژوهشگاه به منظور توسعه و پشتیبانی از فعالیت هاي واحدهاي

 
پژوهشی را بر عهده دارد 

دانشگاه آزاد اسلامی واحد لنجان نیز با توجه به قرارگیري در قطب صنعتی کشور و با توجه به کادر علمی و متخصص و دارابودن
آزمایشگاه هاي تخصصی در نظر دارد براي راه اندازي مراکز تحقیقاتی تخصصی در حوزه هاي برق، مکانیک و عمران و... با هدف ایجاد
بستري مناسب براي ارائه خدمات باکیفیت به پژوهشگران، شناسایی و مدیریت ظرفیت هاي ساختاري و تجهیزاتی دانشگاه در
پاسخگویی به نیازهاي جامعه، صنعت و دولت، استفاده بهینه از سرمایه انسانی و شناسایی افراد خلاق و کارآفرین، افزایش پویایی

 
واحدهاي پژوهشی و... و.براي ایجاد مراکز تحقیقاتی در حوزه هاي تخصصی اقدام کند. 

 
امکانات دانشگاه: 

 
مجموعه کارگاه ها و آزمایشگاه هاي شهید سپهبد سردار سلیمانی 

مجموعه کارگاه ها و آزمایشگاه هاي شهید سپهبد سردار سلیمانی این واحد دانشگاهی داري 12 کارگاه و 9 آزمایشگاه در فضایی به
متراژ یک هزار و 500 مترمربع مجهز به تجهیزات به روز، کارآمد و اختصاصی در رشته هاي فنی و مهندسی است که با بهره گیري از
استادان و کارکنان متعهد و متخصص سعی در پیشبرد سطح علمی دانش آموزان دانشجویان و پژوهشگران و باهدف مهارت آموزي در

 
قالب طرح پویش دارد. 

 
سامانه کتابخانه دانشگاه 

کتابخانه مرکزي دانشگاه آزاد اسلامی واحد لنجان بالغ بر 20 هزار جلد از جدیدترین و معتبرترین کتب روز و 20 عنوان نشریه داخلی

 
را در اختیار دانشجویان خود قرار می دهد. 

 
امکانات ورزشی 

دانشگاه آزاد اسلامی واحد لنجان داراي زمین روباز و سالن چندمنظوره ورزشی است که در سال 1391 و به مساحت بیش از 2 هزار

 
مترمربع به بهره برداري رسید و دانشجویان می توانند در آن به انجام تمرینات ورزشی بپردازند. 

 
تشکل هاي دانشجویی 

تشکل هاي دانشجویی دانشگاه آزاد اسلامی واحد لنجان محیطی را براي انجام فعالیت هاي اجتماعی مناسب در اختیار دانشجویان

 
قرار می دهد. 

 
تعدادي از این تشکل ها عبارت اند از: 

 
• انجمن هاي علمی (مهندسی صنایع، مهندسی برق، ....) 



 
• بسیج دانشجوئی 

 
• هیئت دانشجویی فاطمیون 

 
• کانون دانشجویی کوثر قرآن و عترت 

 
• کانون مهدویت 

 
• کانون جرعه نور 

 
• کانون شهروند مسئول 

 
باشگاه پژوهشگران جوان و نخبگان 

ازآنجا که دانشگاه آزاد اسلامی بخش مهمی از رسالت آموزش وپرورش استعدادهاي جوانان و نوجوانان را بر عهده دارد؛ بنابراین
دانشگاه آزاد اسلامی تلاش می کند تا تسهیلات و امکانات لازم را براي تشویق جوانان خلاق و کارآفرین و علاقه مند به دانش و
پژوهش از هر جهت در چارچوب امکانات موجود را فراهم سازد. باشگاه پژوهشگران جوان با هدف شناسایی و پرورش دانشجویان
ممتاز و علاقه مند، و فراهم کردن زمینه هاي مختلف علمی و محیطی مناسب براي انجام امور پژوهشی تأسیس شده؛ بنابراین براي

 
دست یابی به اهـداف تأمین شده سازمانی خود فعالیت هاي زیر را انجام می دهد: 

 
1. فعالیت هاي پژوهشی شامل: تشویق اعضا جهت انجام امور پژوهشی، سخنرانی هاي علمــی و بازدیدهاي علمی _ فرهنگی 

2. اعطاي تسهیلات به اعضاي فعال شامل: تخفیف شهریه، اعطاي بن کتاب، وام هاي تحقیقاتی و استفاده از امکانات رایانه اي و

 
اینترنت به صورت رایگان 

 
3. برگزاري کلاس هاي آموزشی 

 
4. ایجاد هسته هاي علمی و فعالیت اعضا در این هسته ها. 

انتهاي پیام/4121/4062/



تورم تراشی دولتی ممنوع

منبع: مشرقشماره خبر:  46  |  تاریخ: 1400/07/06

 
- اقتصاد 

 
تورم تراشی دولتی ممنوع 

امروز دکتر رئیسی تورم را خط قرمز دولت دانست و گفت دستگاه هاي اجرایی از

 
هرگونه اقدامی که منجر به افزایش تورم شود، پرهیز کنند. 

به گزارش مشرق، تکرار خطا در سیاست هایی که منجر به تشدید تورم در اقتصاد می
شود، این شائبه را تقویت کرده که تورم، ذي نفعان ثروتمند و صاحب نفوذي در
اقتصاد ایران دارد، از این رو قریب به اتفاق کارشناسان اقتصادي به دولت سیزدهم
توصیه کردند از طریق اصلاح سیاست هاي اقتصادي پولی و مالی و همچنین کنترل

بودجه و ریخت و پاش هاي دستگاه هاي اجرایی و بانک ها و شرکت ها، کانال هاي ایجاد تورم را مسدود کند، در همین راستا روز
گذشته آیت االله رئیسی تورم را خط قرمز دولت دانست و گفت دستگاه هاي اجرایی از هرگونه اقدامی که منجر به افزایش تورم شود،

 
پرهیز کنند. 

دولت دوازدهم شیوه اي از سیاستگذاري اقتصادي را عملیاتی کرد که علاوه بر تشدید تورم ماهانه، کسري بودجه و بدهی هاي زیادي
را به یادگار گذاشت. این کسري بودجه و بدهی ها به مثابه بمب هاي عمل نکرده تورمی هستند که آثار انفجاري خود را در دولت

 
سیزدهم به نمایش می گذارند. 

در چنین شرایطی کارشناسان اقتصادي می گویند وقتی اقتصاد با تورم بیش از 50 درصدي نقطه به نقطه روبه رو است و سیاست
هاي اعمالی دولت دوازدهم هنور اثر تورمی خود را در اقتصاد تخلیه نکرده است، دولت سیزدهم باید ضمن اصلاح سیاست هاي پولی و

 
مالی از اقداماتی که به تشدید تورم منجر می شود نیز پرهیز کند. 

 
ذي نفعان تورم 

قریب به اتفاق کارشناسان اقتصادي معتقدند تورم دو رقمی در اقتصاد ایران صاحب ذي نفعانی است که این ذي نفعان از طریق
سیاست هاي پولی و مالی اقدام به خلق تورم می کنند، به طور نمونه دولت هر چقدر بودجه خود را با کسري بودجه بیشتري ببندد یا
بانک ها هر چقدر ترازنامه هایشان ناتراز شود، دامنه خلق تورم وسعت پیدا می کند، به طور نمونه بدهکاران بانکی که با تسهیلات
بانکی اقدام به خرید کالاهاي سرمایه اي کرده اند، ذي نفعان رشد تورم هستند، زیرا با افزایش تورم در واقع بدهی آن ها به بانک

 
کوچک و کوچک تر می شود. 



از سوي دیگر برخی کارشناسان اقتصادي معتقدند سیاستگذار اقتصادي به تصور آنکه عایدي فعالیت هاي اقتصادي رسمی و غیررسمی
در اقتصاد ایران هزینه می شود، خیلی روي شناسایی تمامی دارایی ها و درآمدها و عایدي سرمایه اشخاص و همچنین اخذ مالیات
حساسیت ندارد، اما شواهد در حوزه خروج سرمایه از ایران و همچنین چسبندگی و وابستگی بنگاه ها در حوزه سرمایه در گردش به
نظام بانکی نشان می دهد که بسیاري از فعالان اقتصادي سود تحصیلی را صرف اموري می کنند که به توسعه و رشد اقتصادي منتج

 
نمی شود و گاه با خروج این منابع از کشور هزینه هاي ارزي براي اقتصاد ایران نیز پدید می آید. 

از این رو کارشناسان بر این باورند نظام مالیاتی کنونی به کار اقتصاد ایران نمی آید و باید روي تمامی دارایی ها و درآمدها و گردش
ریال تسلط و اشراف اطلاعاتی داشته باشد تا از این رهگذر مالیات دریافتی در چرخه توسعه و رشد و پیشرفت اقتصادي هزینه شود، نه
اینکه برخی فعالان اقتصادي منابعی را که از اقتصاد ایران تحصیل کرده اند از کشور خارج و حتی با وام دریافتی از بانک هاي ایرانی

 
در سایر کشورها کارخانه تأسیس کنند. 

 
رئیس جمهور: تورم خط قرمز دولت است 

خوشبختانه روز گذشته آیت االله سیدابراهیم رئیسی رئیس جمهور در جلسه ستاد هماهنگی اقتصادي دولت در راستاي کنترل تورم،

 
بانک مرکزي را موظف کرد سیاست هاي پولی را متناسب با مدیریت نقدینگی و کنترل تورم پیگیري کند. 

 
وي تورم را خط قرمز دولت دانست و گفت: دستگاه هاي اجرایی از هرگونه اقدامی که منجر به افزایش تورم می شود، پرهیز کنند. 

رئیس جمهور همچنین تصریح کرد: سازمان برنامه و بودجه موظف است بودجه سال 1401 را با تأکید بر اصلاح ساختار و حذف

 
هزینه هاي غیرضروري بودجه تدوین کند. 

آیت االله رئیسی با بیان اینکه حمایت از تولید داخل در اولویت سیاست ها و برنامه هاي اقتصادي دولت قرار دارد، گفت: وزارت صنعت،
معدن و تجارت برنامه ریزي و سیاست هاي متناسب با این اولویت به ویژه توسعه تولیدات داخلی و بی نیازي از واردات کالاي خارجی
و اعمال محدودیت و ممنوعیت براي ورود کالاهاي خارجی داراي مشابه داخلی یا کالاهاي وارداتی غیرضروري را در دستور کار خود

 
قرار دهد. 

در این جلسه سازمان برنامه و بودجه و ستاد اقتصادي دولت گزارشی از منابع و مصارف بودجه1400 ارائه کردند که بر اساس این
گزارش ظرفیت هاي قانونی براي تأمین منابع بودجه عمومی مشخص و مقرر گردید تمامی دستگاه هاي اجرایی نسبت به انجام
تکالیف مندرج در بودجه سال 1400 به نحوي اقدام کنند که منابع بودجه، تأمین شده و از این محل مخاطره اي که نتیجه آن

 
افزایش نقدینگی باشد، ایجاد نگردد. 

در این جلسه همچنین سازمان برنامه و بودجه موظف شد با اولویت بندي هزینه ها، حداکثر صرفه جویی در اعتبارات هزینه اي را به

 
عمل آورد. 

 
خوش چهره: با تک نوازي نمی شود تورم را کنترل کرد 

در همین رابطه دکتر محمد خوش چهره، اقتصاددان در گفتگو با «جوان» یادآور شد: همه متغیرهاي کلان اقتصادي باید مشخص و
هدف هاي اصلی تعیین شود، زیرا رشد اشتغال با کنترل تورم و کاهش آن متناقض و در تضاد است، از این رو دولت باید هدف هاي



اصلی کوتاه، میان مدت و بلندمدت خود را مشخص کند. همه هدف هاي آنی و کوتاه مدت را نمی شود یکجا در نظر گرفت، به عنوان
مثال در یک دوره کشور آلمان دغدغه رفع بیکاري را داشت و نرخ تورم برایش اهمیتی نداشت، اما در انگلیس دغدغه نرخ تورم در
اولویت بود، از این رو ساده گرفتن مسائل و صرف اینکه به دستگاه ها دستور دهیم تورم کنترل شود و از سوي دیگر دغدغه رفع

 
بیکاري داشته باشیم، قطعاً موفق نخواهیم بود. 

دکتر خوش چهره تأکید کرد: در کشور ما رکود تورمی حاکم است، یعنی در عین حال که رونقی در اقتصاد و کسب و کارها نیست،
قیمت ها نیز رو به افزایش است. اوج این رکود تورمی در بخش مسکن در سال هاي اخیر نمایان شده است، به عبارت دیگر در حالی
که هیچ یک از متغیرهاي مسکن اعم از زمین و مصالح ساختمانی، وارداتی نیست، اما متغیرهاي غیراقتصادي با سوداگري سازماندهی
شده در زمین باعث شدند نه خرید و فروش رونق داشته باشد، نه ساخت و ساز، اما فشار روحی و تورمی بر بازار رهن و اجاره و اقشار

 
کم درآمد کشیده شده است. 

خوش چهره گفت: در چهار سال نخست ریاست جمهوري روحانی، دولت روي کنترل تورم متمرکز شد، اما به دلیل مشخص نبودن
اهداف کوتاه مدت و بلندمدت نتوانست سایر عوامل تأثیرگذار بر تورم را کنترل کند و رکود و تورم باهم رشد کرد. در دوره دوم، دولت
اعلام کرد که رونق اقتصادي می خواهد به راه بیندازد، یعنی بیماري را که هم تب داشت و هم لرز همزمان می خواست مداوا کند، در

 
حالی که مداواي مریض به یک متخصص نیاز داشت که در دولت به کار گرفته نشد. 

وي افزود: در شرایطی که بانک مرکزي رئیس ندارد و داراي انسجام نیست، چطور می شود از آن توقع داشت که تورم را مهار کند؛
بانکی که تصمیماتش به سایر شاخص هاي اقتصادي، سیاست هاي پولی، ارزي، تجاري و مالیاتی مربوط است و با تک نوازي و

 
مشخص نبودن هدف ها قطعاً نمی شود، تورم را کنترل کرد. 

دکتر خوش چهره از تعلل دولت در تصمیمات ضربتی در اقتصاد ابراز نگرانی کرد و گفت: در حال حاضر دولت با دیگر قوا یکپارچه
شده و حتی نهادهاي نظامی هم به کمکش آمده اند، از این رو فرصت طلایی براي دولت سیزدهم به وجود آمده و دستورات رئیس

 
جمهور با اعلام برنامه مشخص امکانپذیر است، وگرنه در حد همان دستور باقی خواهد ماند. 

 
سپانلو: کسري بودجه شدید دولت کنترل تورم را مشکل تر کرده است 

همچنین هادي سپانلو، مدیر طرح و برنامه بانک ملت در پاسخ به سوال روزنامه «جوان» درباره اینکه چه راهکاري براي مهار تورم در
کوتاه مدت و بلندمدت پیشنهاد می کنید، اظهار داشت: مهار تورم با توجه به شرایط فعلی اقتصادي و بانکدار بودن خود دولت نیاز به

 
کار کارشناسی و آگاهی از برخی اطلاعات محرمانه و اتفاقاتی دارد که در صحنه سیاست در ماه هاي آتی ممکن است اتفاق بیفتد. 

وي گفت: اتفاقاتی که در مذاکرات بین الملل اتفاق می افتد، تعیین تکلیف دلارهایی که در عراق و کره و سایر کشورها داریم،
هیجاناتی را به همراه خواهد داشت که بسیار بر نرخ تورم تأثیرگذار خواهد بود. اگر نتیجه مذاکرات مثبت باشد، در کوتاه مدت قیمت
ها و نرخ تورم کاهش می یابد. مردم ذخایر دلار، سکه و طلاشان را وارد بازار می کنند و با کاهش تقاضا تورم ثبات می یابد. وي افزود:
هر چند دلارهاي موجود در سایر کشورها را پیشخور کردیم و ریال آن را برداشت کردیم، هر وقت دلارها به کشور برگردانده شود، باید
تحویل بانک مرکزي شود، از این رو با توجه با پالس هاي منفی که در حال حاضر در اقتصاد وجود دارد، مهار نرخ تورم مشکل است و

اگر تیم اقتصادي دولت بتواند نرخ را ثابت نگه دارد، کار بسیار بزرگی کرده است.



عوامل موفقیت قانون "جهش تولید مسکن"

منبع: روزنامه ایرانشماره خبر:  47  |  تاریخ: 1400/07/06

عوامل موفقیت قانون "جهش تولید مسکن"

 
کارشناسان در گفت و گو با ""ایران"" مطرح کردند 

 
عوامل موفقیت قانون "جهش تولید مسکن" 

 
سهیلا یادگاري 

 
خبرنگار 

قانون «جهش تولید مسکن» که در مجلس تصویب شده، هفته گذشته توسط رئیس جمهوري براي اجرا ابلاغ شد تا این قانون اصلی
ترین برنامه دولت در بخش مسکن نام بگیرد. طرح ها و برنامه هاي متعددي، در دولت هاي گذشته براي بخش مسکن تدوین و اجرا
شده است. هدف همه این برنامه ها، تأمین مسکن براي اقشار جامعه بویژه اقشار کم درآمد و جلوگیري از افزایش قیمت مسکن بوده
است. اما با توجه به افزایش مداوم قیمت مسکن و کاهش دسترسی مردم بخصوص دهک هاي متوسط و پایین به مسکن، به نظر می
رسد برنامه هاي بخش مسکن نتوانسته به طور کامل به اهداف خود برسد. تحلیلگران و کارشناسان اقتصادي عوامل مختلفی را در
محقق نشدن اهداف برنامه ساخت مسکن در دولت هاي گذشته را سهیم می دانند اما به اعتقاد آنها نبود قانونی جامع که تمام ابعاد
برنامه هاي بخش مسکن را در بربگیرد و بی توجهی به این موضوع که مسکن حوزه اي وابسته به حوزه هاي مختلف اقتصادي و
اجتماعی است، مهم ترین دلایل کاهش موفقیت برنامه هاي بخش مسکن است. با توجه به اجراي قانون جدید در بخش مسکن، توجه
به تجارب برنامه هاي قبل و مشکلات ساختاري طرح هاي ساخت مسکن، به زعم کارشناسان و فعالان این حوزه می تواند چشم انداز

 
اجراي برنامه جهش تولید مسکن را موفقیت آمیز نشان دهد. 

 
جهش تولید مسکن، قانونی الزام آور 

 
پارسا گوهري 

 
رئیس بخش مسکن اتاق تعاون 

تاکنون قانونی به صراحت و محکمی قانون جهش تولید براي بخش مسکن نداشتیم. حتی طرح اقدام ملی هم در قالب آیین نامه ابلاغ
شد.موضوع مهم در موفقیت قوانین بخش مسکن، همکاري دستگاه هاي مختلف است. چون مسکن حوزه اي چند بخشی است. مثلاً
تأمین زمین مسکن بر عهده دستگاه هاي مختلف است، تسهیلات را بانک ها می پردازند، زیرساخت هایی مانند برق و آب را وزارت
نیرو تأمین می کند و صدور مجوزها و پروانه با شهرداري ها است. یعنی همزمان و با حضور دستگاه هاي مختلف برنامه ساخت مسکن
موفقیت آمیز خواهد بود. حالا اگر این برنامه در بطن قانون نباشد، همکاري دستگاه هاي مختلف به همان نسبت کم می شود. حتی
قانون واضح و همه جانبه اي براي طرح مسکن مهر نداشتیم. برنامه هاي این طرح مثلاً در مورد بیمه، مالیات وانشعابات بتدریج با
پیشرفت کار ابلاغ می شد و براي هر مشکل، بعد از ایجاد آن، قانونی وضع می شد. در قانون جهش تولید مسکن، موضوعات مختلف
دیده شده است. مثلاً براي تأمین زمین، دستگاه هاي مختلف موظف هستند مشارکت کنند در غیر این صورت متخلف خواهند بود.
حتی قدرت اجرایی قانون طوري دیده شده که وزارت راه و شهرسازي بعد از مدتی از امتناع دستگاه ها از عرضه زمین، می تواند اقدام
به تصرف زمین کند. در این قانون تأمین زمین با جزئیات کامل دیده شده است. یکی دیگر از چالش هاي برنامه ساخت و عرضه



مسکن، عدم مشارکت بانک ها بود. اما در قانون جهش تولید، ایجاد صندوقي براي تمرکز تسهیلات دیده شده است و چارچوب هزینه
هاي این صندوق مشخص است. تمام تجاربی که در 15 سال اخیر در زمینه مشکلات برنامه هاي مسکن داشتیم، درقانون جهش
تولید دیده شده است. معافیت براي عوارض، صدور پروانه، بیمه، مالیات در قانون جهش تولید مشخص شده است و نگرانی در مورد
این موضوعات در اجراي قانون جهش مسکن وجود ندارد. برنامه هاي قبلی بخش مسکن معمولاً به صورت آیین نامه داخلی وزارت راه
و شهرسازي بود که دستگاه هاي دیگر الزامی براي همکاري نداشتند. اما قانون جهش تولید تکلیف تمام دستگاه ها را مشخص کرده
است و سر باز زدن از آن خلاف قانون خواهد بود. در مورد قیمت ساخت نیز در قانون جهش تولید، تقریباً متوسط هزینه ساخت متري
5 میلیون تومان در نظر گرفته شده است که این قیمت البته امکان تعدیل دارد. افزایش تسهیلات ساخت از 150 میلیون در طرح
هایی مانند مسکن ملی، به 300 و حتی 400 میلیون تومان در مراکز استان ها، در قانون جهش تولید ملی، نشان می دهد در این
قانون به تورم و افزایش هزینه ساخت توجه شده است. در قانون جهش تولید پیش بینی شده است 80درصد هزینه ساخت مسکن
توسط تسهیلات بانکی تأمین شود.یکی از علت هاي افزایش هزینه ساخت سود تسهیلات است. در قانون جهش تولید تسهیلات با
سود 12 درصد به جاي سود 18درصدي در نظر گرفته شده است که تأثیر زیادي در کاهش قیمت تمام شده خواهد داشت. در قانون
جهش تولید معافیت هاي خاصی براي مجوزهاي مختلف و صدور پروانه در نظر گرفته شده است. تأمین مصالح به صورت مستقیم از
تولیدکننده نیز در قانون جهش تولید آمده است که این موارد نیز قطعاً موجب کاهش هزینه ساخت و قیمت تمام شده خواهد شد.
برنامه این است که در طرح هاي حمایتی ساخت مسکن، تأمین مصالح مستقیم از تولیدکننده به علاوه سود معقول باشد تا با قطع
نقش واسطه ها، مصالح با قیمت کمتري در ساخت مسکن هاي حمایتی به کار برود.بنابراین به نظر می رسد این الزامات قانونی،
موفقیت برنامه جدید براي بخش مسکن را بیشتر کند و هدف اصلی برنامه یعنی تأمین مسکن با قیمت مناسب براي دهک هاي پایین

 
را محقق سازد. 

 
مسکن و همه مشکلات برنامه هاي گذشته و تکرار آن در آینده 

 
علی نوذرپور 

 
رئیس سابق کمیته آمایش، مسکن و شهرسازي دبیرخانه مجمع تشخیص مصلحت نظام 

در کشور برنامه هاي مختلفی در بخش مسکن به اجرا درآمده است اما همه این برنامه ها مشکلات ساختاري داشته اند که در سالیان
گذشته در بخش ساخت و عرضه مسکن تکرار شده و مانع کامیابی دولت ها در بخش مسکن بوده است.در برنامه 5ساله چهارم، طرح
جامع مسکن در دولت هشتم تهیه و به تصویب رسید که طرح تقریباً جامعی بود و ابعاد مختلف ساخت مسکن مانند تأمین زمین
شهري، تسهیلات بانکی، شهرسازي، اقتصاد... در این طرح دیده شده بود. یکی از برنامه هاي طرح جامع مسکن، تأمین مسکن براي
نیازمندان و محرومان بود که در دولت بعدي عنوان آن طرح مسکن مهر نام گرفت. طرح مسکن مهر در واقع اجراي طرح جامع بود اما
بسیاري از فاکتورهاي طرح جامع در مسکن مهر دیده نشد. به همین خاطر هرچند تولید مسکن در طرح مسکن مهر شکل گرفت اما
مشکلات اساسی مانند کیفیت ساخت، جانمایی خارج از محدوده و حریم شهرها بدون وجود زیرساخت ها، در مسکن مهر بود. برنامه
هاي دیگر ساخت مسکن در دولت هاي مختلف اجرا شده است اما هیچکدام از این برنامه ها نتوانسته مقصود نهایی از حل مشکل
مسکن باشد چون به جامعیت موضوع مسکن در این برنامه ها توجه نشد. مسکن متغیري وابسته است و مستقل نیست تا به تنهایی و
جدا از سایر متغیرهاي اقتصادي و اجتماعی دیده شود. وقتی به موضوع مسکن می پردازیم نمی توانیم به موضوع اقتصاد و درآمد،
فاصله دهک هاي درآمدي، سهم مسکن در سبد هزینه خانوار و... بی توجه باشیم. نمی توانیم بگوییم ما مسکن می سازیم و مردم با
هر سطح درآمدي از مسکن عرضه شده بهره برداري کنند. اگر تسهیلات مناسب براي ساخت مسکن نباشد، مثلاً تسهیلاتی مانند
اجاره به شرط تملیک که در زمانی در کشور اجرا شده است، بخش ضعیف و محروم جامعه، نمی تواند از مسکن ساخته شده بهره
ببرد. در حوزه مسکن، زمین نقش اساسی دارد. در محدوده شهرها، هزینه زمین شهري در تولید زمین باید صفر شود یعنی زمین
رایگان باید براي طرح هاي ساخت مسکن تأمین شود. دولت باید ببیند آیا می تواند زمین مجانی در اختیار طرح هاي انبوه ساخت
مسکن اجتماعی قرار دهد؟یا در مورد بافت هاي فرسوده و ناکارآمد شهري، اولویت تأمین مسکن، نوسازي و کارآمدسازي همین بافت



ها است. هم بافت نوسازي می شود وهم مسکن در جایی ساخته می شود که دسترسی ها و زیرساخت ها را دارد و فضاهاي عمومی
شهري وارد این بافت ها خواهد شد. حتی در زمانی که طرح مسکن مهر شروع شد و دولت عوامل مختلف براي ساخت مسکن انبوه را
در اختیار داشت، به طور متوسط 700 هزار واحد مسکن در دولت نهم و دهم ساخته شد و حتی با توجه به مشکلات این مسکن،
تجربه اي نامناسب تر از تجربه ساخت شهرهاي جدید را در مسکن مهر دیدیم. تجربه شهرهاي جدید هم تجربه موفقی نبود. چرا؟
چون میزان جمعیت پذیري شهرهاي جدید در حال حاضر به اندازه جمعیت یکی از روستاهاي اطراف تهران که در دو دهه اخیر به
صورت چشمگیري افزایش یافته، نیست. شهرهاي جدید در زمین هاي فاقد هویت احداث شد و مردم به قصد خوابگاهی بودن صرف
نمی توانند در این شهرها مستقر شوند. در این شهرها به اقتصاد، اشتغال، درآمد، فرهنگ و... توجه نشده است. این شهرها عموماً به
عنوان خوابگاه هاي شاغلان کلانشهرها استفاده می شود. تکرار مشکلات متعدد در برنامه هاي مسکن، تجربه اي ناخوش آیند است. ما
نباید اجازه دهیم این تجربه ناخوش آیند در برنامه هاي آینده بخش مسکن دوباره تکرار شود. براي ساخت مسکن انبوه، باید تمام

بخش هاي اقتصادي مرتبط، حضور داشته باشند تا مسکنی درخور و شایسته با قیمتی مناسب به مردم تحویل داده شود.
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ایران در ایران 

 
900 دانش آموز عشایري در استان همدان تحصیل می کنند 

ایران زمین - همدان: معاون آموزش ابتدایی اداره کل آموزش و پرورش همدان گفت: در سال تحصیلی 1401-1400، حدود 900
دانش آموز در مدارس عشایري این استان تحصیل می کنند که این تعداد به دلیل جابه جایی عشایر به استان هاي دیگر در طول سال

 
کاهش می یابد. 

معصومه خدابنده لو افزود: براساس شیوه نامه بازگشایی مدارس و دستورالعمل وزارت آموزش و پرورش، کلاس هاي آموزشی عشایري

 
با رعایت کامل پروتکل هاي بهداشتی و با اولویت سلامت دانش آموزان و عوامل اجرایی مدرسه برگزار می شود. 

به گفته خدابنده لو، در سال تحصیلی جاري حدود 900 دانش آموز عشایري استان به صورت حضوري در داخل و خارج استان تحت
آموزش قرار می گیرند. وي خاطرنشان کرد: 10 کلاس عشایري از ابتداي سال تحصیلی جاري در استان همدان ساماندهی شده است
و این کلاس ها تا پایان آبان ماه در داخل چادر عشایري تشکیل می شود.در پایان آبان به دلیل سرد شدن هوا و کوچ عشایر، ادامه

 
کلاس ها در استان هایی همچون لرستان، خوزستان، ایلام و کرمانشاه برگزار می شود. 

وي با اشاره به اینکه عشایر از اسفندماه بازگشت به همدان را آغاز می کنند، گفت: دانش آموزانی که در خوزستان ثبت نام کرده اند
اما در حال حاضر در همدان ساکن هستند، کلاس هایشان در همدان تشکیل شده است. دوره متوسط اول و دوم ویژه دانش آموزان

 
عشایري نداریم و این دانش آموزان براي ادامه تحصیل باید به نزدیک ترین دبیرستان محل اسکان خود مراجعه کنند. 

 
روي آوردن کشاورزان 

 
خراسان جنوبی به پرورش ماهی 

پرورش ماهی در آب و هواي کویري خراسان جنوبی با وجود کم آبی چند سالی است که رونق گرفته و با استفاده از ظرفیت آب هاي

 
شور و احداث استخرهاي دومنظوره براي آبزي پروري کمک شایانی به اشتغال و افزایش کیفیت محصولات کشاورزي نیز می شود. 

مدیرعامل شرکت تعاونی نواندیشان آبزي پرور قهستان در این باره به خبرنگار ایرنا گفت: در حال حاضر بیشتر کشاورزان به کشاورزي
صنعتی روي آورده اند و در چاه هاي کشاورزي استخر دومنظوره احداث کردند که این استخرها ظرفیت خوبی براي پرورش ماهی
است. رضا جوهري گفت: گرانی خوراك ماهی را در یک سال گذشته داشته ایم اما قیمت ماهی هم به همان نسبت افزایش پیدا کرده
و مشکل حادي براي فعالان این صنعت ایجاد نشده است. جوهري گفت: «توصیه من به کشاورزان این است که در کنار کشاورزي،
پرورش ماهی را نیز شروع کنند چرا که علاوه بر صرفه اقتصادي، بیشترین مزایا را براي باغ ها و مزارع دارد و پرورش ماهی در

 
استخرهاي دومنظوره، استفاده از کود شیمیایی را کاهش می دهد.» 

 
35 هزار دانش آموز کرمانشاهی واکسینه شدند 



کرمانشاه- معاون مرکز بهداشت استان کرمانشاه از واکسیناسیون حدود 35 هزار دانش آموز 12 تا 18 سال در سطح استان خبر داد و

 
گفت: «تاکنون عارضه جدي در اثر تزریق این نوع واکسن در سطح استان گزارش نشده است.» 

به گزارش ایسنا، دکتر سارا شاه آبادي، با اشاره به تداوم روند واکسیناسیون دانش آموزان 12 تا 18 ساله در استان گفت: این تعداد

 
نشان می دهد که حدود 24 درصد دانش آموزان در این رده سنی تاکنون دوز اول واکسن کرونا را دریافت کرده اند. 

شاه آبادي با تأکید بر لزوم تسریع در واکسیناسیون دانش آموزان گفت: به احتمال زیاد موج جدید کرونا آبان ماه از راه می رسد و در

 
این شرایط نیاز است که تمام افراد هرچه سریعتر در برابر کرونا واکسینه شوند. 

وي خاطرنشان کرد: نوجوانان و کودکان هم مانند بزرگسالان در معرض خطرات این ویروس قرار دارند و تعدادي از آنها جان خود را از

 
دست داده و برخی ماه هاست که با عوارض مختلف این بیماري دست به گریبانند. 

این مسئول تصریح کرد: در حال حاضر بیماران بدحال کرونا از میان کسانی هستند که واکسن تزریق نکرده اند و از همین حالا هشدار
می دهیم که والدین هرچه سریع تر براي تزریق واکسن کروناي فرزندان خود مراجعه کنند تا بعداً در صورت مبتلا شدن فرزندشان

 
دچار حسرت و پشیمانی نشوند. 

شاه آبادي به احتمال بازگشایی مدارس در آبان ماه هم اشاره کرد و افزود: شرط حضور در مدرسه داشتن کارت واکسیناسیون است،

 
بنابراین والدین باید هرچه سریع تر براي واکسیناسیون فرزندان خود اقدام کنند. 

معاون مرکز بهداشت استان کرمانشاه با بیان اینکه «سینوفارم» یکی از ایمن ترین واکسن هاي کرونا در جهان است که هم اکنون
براي کودکان تزریق می شود، گفت: این نوع واکسن از ویروس کشته شده تهیه شده که کم ترین عوارض را در میان واکسن هاي

کرونا دارد.



مردمی و انقلابی بودن از ملاك هاي انتخاب استانداران است
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مردمی و انقلابی بودن از ملاك هاي انتخاب استانداران است

 
وزیر کشور در مراسم معارفه استاندار جدید کهگیلویه و بویر احمد: 

 
مردمی و انقلابی بودن از ملاك هاي انتخاب استانداران است 

گروه سیاسی/ با حضور وزیر کشور در یاسوج، سید علی احمد زاده به عنوان استاندار جدید استان کهگیلویه و بویراحمد معارفه شد.
احمدزاده داراي مدرك کارشناسی ارشد و دکترا در رشته حقوق خصوصی به ترتیب از دانشگاه هاي قم و تربیت مدرس و نیز
کارشناسی ارشد در رشته مدیریت دولتی و کارشناسی حقوق قضایی به ترتیب از مرکز مدیریتی دولتی و دانشگاه قم است. او متولد
شهرستان باشت از توابع استان کهگیلویه و بویراحمد است. به گزارش ایسنا، احمد وحیدي دیروز در بدو ورود به فرودگاه یاسوج در
خصوص رویکرد وزارت کشور گفت: مسأله اصلی ما این است که به نیازها و خواسته ها و مطالبات مردم پرداخته شود، در رأس این
مسائل، مسائل اقتصادي، حل مشکلات استان ها و رفع محرومیت و بسیج امکانات در این راستاست. وحیدي در رابطه با ملاك انتخاب
استانداران، بیان کرد: لایق، متعهد، مردمی بودن، انقلابی بودن، کارآمد بودن، داشتن قدرت حل مسائل مردمی و مدیریت معارضات
محلی و منطقه اي از مهم ترین ملاك انتخاب استانداران است.وزیر کشور همچنین در دیدار با نماینده ولی فقیه در کهگیلویه و
بویراحمد اظهار داشت: استاندار جدید این استان از فرزندان این خطه هستند و باید راهی که در دوره هاي قبلی آغاز شده را ادامه
دهند. حجت الاسلام سیدنصیر حسینی هم در این دیدار گفت: زیرساخت هاي بسیاري به برکت نظام جمهوري اسلامی ایران در
استان ایجاد شده است. امید است با تلاش هاي استاندار جدید تولید و اشتغال بیش از پیش در استان رونق یابد. حسینی تأکید کرد:

 
استان کهگیلویه و بویراحمد ظرفیت هاي بسیاري دارد که باید احصا شوند. 

 
گفت وگوي تلفنی وزراي کشور ایران و ترکیه 

وزیر کشور همچنین در گفت وگوي تلفنی با همتاي ترکیه اي خود، ایران و ترکیه را دو قدرت مهم منطقه توصیف و تأکید کرد: ایجاد

 
امنیت درونزا در منطقه، مسئولیت مشترکی است که برعهده دو کشور است. 

به گزارش ایرنا، احمد وحیدي شامگاه دوشنبه در گفت وگو با «سلیمان سویلو» وزیر کشور ترکیه ضمن ابراز امیدواري نسبت به اینکه
در دوره پیش رو روابط گسترده تري میان دولت ها و ملت هاي دو کشور پایه ریزي شود، گفت: دولت جناب آقاي رئیسی رئیس
جمهوري اسلامی ایران، سیاست همسایگی و ارتقاي روابط همسایگی را سیاست قطعی خود می داند و ما این سیاست را نه فقط به

 
عنوان یک جبر جغرافیایی بلکه یک ضرورت فرهنگی اعتقادي عمیق، بین دو کشور می دانیم. 

وحیدي در این گفت وگو مرزهاي دو کشور را مرزهاي دوستی و تبادلات فرهنگی و اقتصادي توصیف کرد و خواستار تدوین و طراحی
یک نقشه راه مشترك، براي توسعه همکاري دو کشور شد. او با دعوت از سویلو براي سفر به ایران، ابراز امیدواري نمود در دیدار با
وزیر کشور ترکیه در تهران، پیرامون ادامه و تعمیق همکاري ها و نیز تدوین نقشه راه این روند، گفت وگوهاي بیشتري بین وزراي

 
کشور جمهوري اسلامی ایران و جمهوري ترکیه صورت پذیرد. 

وزیر کشور ترکیه نیز در این تماس تلفنی بر اراده ترکیه براي تعمیق روابط با ایران تأکید کرد و با اشاره به روابط خوب و گسترده
ایران و ترکیه، لزوم تقویت و توسعه همکاري هاي دو وزارت کشور ایران و ترکیه را مورد توجه قرار داد و براي برنامه ریزي مشترك
این روند ابراز تمایل کرد. او همچنین آمادگی خود براي سفر به ایران و گفت وگوهاي بیشتر با همتاي ایرانی در هفته هاي پیش رو را

ابراز داشت.
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کارگروه قضایی می تواند به تدوین قوانین حوزه استارتاپ ها کمک کند

 
کارشناسان فاوا در گفت وگو با "ایران": 

 
کارگروه قضایی می تواند به تدوین قوانین حوزه استارتاپ ها کمک کند 

 
سوسن صادقی 

 
خبرنگار 

«بتازگی عیسی زارع پور وزیر ارتباطات و فناوري اطلاعات از تشکیل کارگروه حمایت قضایی براي رفع مشکلات قضایی استارتاپ ها
خبر داد و گفت: براساس تجربه حضور در قوه قضائیه، مشکلات قضایی استارتاپ ها را با تعامل حل می کنیم.» روزنامه ایران نظر

 
فعالان و کارشناسان حوزه کسب و کارهاي آنلاین درباره تشکیل چنین کارگروهی را جویا شده است. 

 
ضرورتی اجتناب ناپذیر 

فرشاد وکیل زاده دبیر اتحادیه کسب و کارهاي مجازي اعتقاد دارد چون وزیر ارتباطات از قوه قضائیه به وزارت ارتباطات آمده و
تعاملات خوبی با قوه قضائیه دارد بنابراین به نظر می رسد تشکیل کارگروه حمایت قضایی بتواند مشکلات قضایی استارتاپ ها را حل

 
کرده و مؤثر واقع شود. 

وکیل زاده گفت: قوانین حوزه کسب و کارهاي استارتاپی قدیمی است و با شرایط حال حاضر کسب و کارها تطابق ندارد و از سوي

 
دیگر در خیلی از بخش ها خلأ قانونی وجود دارد پس پتانسیل بالایی براي شکل گیري مشکلات قضایی و قانونی وجود دارد. 

وي افزود: بسیاري از قضات کشور شناخت مناسبی از ساختار کسب و کارهاي اینترنتی ندارند و حتی ذهنیت منفی نسبت به این

 
دسته از کسب و کارها دارند به همین دلیل هرگونه حمایت و پیگیري در این حوزه بسیار ضروري و اجتناب ناپذیر است. 

این فعال کسب و کارهاي آنلاین با بیان اینکه 3 گروه باید در این کارگروه حضور فعال داشته باشند، گفت: گروه اول افراد مؤثر در قوه
قضائیه هستند تا بتوانند خروجی هاي کارگروه را در آن قوه پیاده سازي کنند؛ در این بخش با توجه به بحث استقلال قضات در
کشور، راهکارهاي استخراجی کارگروه باید به نحوي باشد که صرفاً در حد دستورالعمل باقی نماند پس برگزاري جلسات تعاملی بین

 
کسب و کارها، قضات و مسئولان قضایی، حداقل در سطح دادسراهاي تخصصی می تواند اقدام عملی مثبتی باشد. 

به اعتقاد وي، گروه دوم خود استارتاپ ها یا کسب و کارهاي اینترنتی هستند. افرادي که سال ها مشکلات و دغدغه ها را از نزدیک

 
لمس کرده و می توانند آنها را در کارگروه بدرستی بیان کنند. 

به گفته وکیل زاده، گروه سوم باید نمایندگانی از قواي مجریه و مقننه باشند تا در نهایت بتوانند با درك کاملی از مشکلات،

 
راهکارهاي اصولی و اساسی را استخراج و از طریق لایحه یا طرح در مجلس، به قانون تبدیل کنند. 

مدیرعامل فروشگاه آنلاین زنبیل مهم ترین چالش کسب و کارهاي آنلاین را برخوردهاي قضایی نامتناسب با اتهام وارد شده شامل

 
فیلترشدن وب سایت، بستن حساب هاي بانکی و حتی بازداشت مدیران و مؤسسان کسب و کارهاي اینترنتی عنوان کرد. 

وي گفت: ساختار کسب و کارهاي اینترنتی متشکل از جوانان نوآور و خلاقی است که لزوماً شناخت خوبی در حوزه قوانین بخصوص
قوانین جزایی و کیفري ندارند و این نبود آگاهی در پیگیري هاي قضایی براي آنها تا حد زیادي دردسرساز است و اینکه قضات نیز

 
فرقی بین یک کسب وکار شناخته شده در کشور با یک کلاهبردار اینترنتی قائل نمی شوند از این رو این مسائل نیز باید حل شود. 

 
یک اقدام رو به جلو 



محمدجواد شکوري مدیرعامل هلدینگ صباایده نیز معتقد است تشکیل کارگروه تخصصی قضایی در وزارت ارتباطات و فناوري
اطلاعات یک اتفاق مثبت و رو به جلویی است و باید از تشکیل آن حمایت کرد، چرا که کارگروه در کنار نهاد قضایی می تواند میزان

 
خسارت و آسیب هاي پلتفرم ها را کم کند. 

شکوري گفت: باید تعاملات کسب وکارها و کارآفرینان استارتاپی با تصمیم گیرندگان نهاد قضایی بیشتر شود تا تصمیمات منصفانه تر

 
و درست تري در این فضا گرفته و فعالیت اکوسیستم نوآوري کشور کمتر تضعیف شود. 

به گفته وي نیز ذي نفعان مختلف اکوسیستم نوآوري و استارتاپی ایران از جمله نهادهاي صنفی مانند سازمان نظام صنفی رایانه اي،
اتحادیه کسب و کارهاي مجازي، انجمن وي سی، کمیسیون هاي مرتبط با تجارت الکترونیک اتاق بازرگانی که آشنایی خوبی با
ظرفیت هاي این فضا و ماهیت کسب و کارهاي مجازي دارند، باید نماینده اي در این کارگروه داشته باشند تا به خروجی هاي بهتر

 
منجر شود. 

شکوري مهم ترین چالش کسب و کارهاي حوزه تکنولوژي را عقب ماندن قانون از سرعت تحولات فناوري عنوان کرد و گفت: قوانینی
که به روز نیستند و کارایی لازم را در موارد مهم ندارند، می توانند آسیب زیادي به کسب وکارهاي نوآور وارد کنند بنابراین تفسیر از
قوانین نیز باعث شده تاکنون شاهد تصمیم هاي قضایی غیرمتعارفی در حوزه کسب و کارهاي آنلاین باشیم که کمتر در اکوسیستم

 
هاي استارتاپی جهان مشاهده می شود. 

به اعتقاد وي نزدیک شدن دیدگاه ها و برداشت هاي حقوقی و قضایی از ماهیت و سازوکار جدید کسب و کارها در قوه قضائیه می

 
تواند یک دستاورد براي این کارگروه باشد. 

به باور وي، بزرگترین مشکلی که کسب وکارهاي آنلاین و استارتاپ ها با آن رو به رو هستند رویکردها و قوانینی هستند که پیش از
به وجود آمدن این کسب وکارها و نوآوري ها شکل گرفته اند و هنوز مرجع قضاوت عملکرد یا خطاهاي استارتاپ ها محسوب می

 
شوند. 

شکوري معتقد است اگرچه بعضی از قوانین را می توان با تفاسیر جدید بر کسب و کارها اعمال کرد اما لازم است قضات کشور با
تحولات کسب و کارهاي آنلاین بیشتر آشنا شوند بنابراین این کارگروه می تواند با همفکري ذي نفعان استارتاپی کشور به شکل گیري
این شناخت و تدوین قوانین براي نسخه هاي جدیدتر کسب و کار ها کمک کند. وي در ادامه گفت: این کارگروه می تواند مواجهه
نظام قضایی ما را با جامعه استارتاپی نیز بهتر و مهربانانه تر کند و موجب هم افزایی بیشتر آنها در اقتصاد کشور شود، چرا که در حال
حاضر سرعت گیرهاي زیادي پیش پاي استارتاپ ها و کسب وکارهاي نوآور ایران و کارآفرینان قرار دارد و همین موانع باعث شده تا
کسب وکارها نتوانند در تولید، اشتغال و تحول اقتصاد دیجیتال کشور به اهداف موردنظر خود برسند بنابراین رفع این موانع می تواند

 
یک دستاورد بزرگ براي چنین کارگروهی باشد. 

 
مشکلی به نام عدم درك فناوري 

محمد جعفر نعناکار کارشناس حقوقی معتقد است هر وزارتخانه اي داراي قانون و تشکیلات مربوط به خود است و باید براساس آن

 
ورود کند؛ و ورود 

وزارت ارتباطات و فناوري اطلاعات به بخش قضایی ذاتاً جزو تشکیلات آنها نیست و این موضوع وظیفه ذاتی قوه قضائیه و شورا و

 
اصناف و مرکز رقابت، معاونت حقوقی ریاست جمهوري، وزارت کار یا وزارت صمت و... است. 

نعناکار گفت: تشکیل کارگروه قضایی براي حمایت از استارتاپ ها به شرط مشورتی و آن هم با حضور قضات، وکلا و کارشناسان
رسمی، مشاوران حقوقی و نمایندگان آنها می تواند مفید باشد تا مشکلات استارتاپ ها را بررسی کرده و راه حل پیشنهاد دهند و

 
موضوع را پیگیري کنند. 

این کارشناس حقوقی مهم ترین چالش را نبود درك درست سیستم قضایی از فناوري نوین عنوان کرد و گفت: باید ادبیاتی در این
زمینه شکل بگیرد؛ ادبیاتی که مبتنی بر مسائل نوآوري فناوري و مسائل زیرساختی و نرم افزاري باشد و این با آموزش مدام و

 
بازآموزي امکانپذیر است. 

بهداد عباسی جرم شناس سایبري نیز معتقد است نظام قضایی داراي استقلال است و طبق این اصل قاضی موظف است (به غیر از
استثناهاي تصریح شده در اصل 167 قانون اساسی) حکم هر قضیه را براساس قوانین صادر کند و طبعاً قاضی تحت تأثیر نهاد یا



کارگروه ها قرار نمی گیرد چون حتی قوانینی که بر اساس بخشنامه صادر شد در عمل قضات دادسراها و محاکم به علت مغایرت
بخشنامه ها با قوانین از اجراي آن سر باز زدند، چرا که خود را بحق و مبتنی بر نظام قضایی مکلف به اجراي قوانین می دانند. به باور
وي، وزیر فاوا در زمینه تشکیل کارگروه و حمایت قضایی از استارتاپ ها را می توان به فال نیک گرفت ولی اصولاً مقامات اجرایی از

 
اختیار زیادي برخوردار نیستند مگر اختیاراتی که قوانین به آنها بدهد. 

به اعتقاد عباسی اگر «فاوا»، قصد تشکیل کارگروه قضایی را هم داشته باشند باید با محوریت بخش خصوصی و استارتاپ ها که
بزرگترین دغدغه ها را دارند انجام شود تا نقش مؤثري در بهبود فضاي کسب و کار ایجاد شود تا آنها با گسترش فناوري ها در کشور،

 
بتوانند قدمی رو به جلو بردارند. 

رضا ایازي پژوهشگر حقوق سایبري نیز معتقد است که تشکیل کارگروه قضایی اقدام خوبی است و می تواند براي استارتاپ ها مفید

 
واقع شود. 

ایازي گفت: استارتاپ ها با مباحث قضایی و حقوقی درگیر هستند از آنجایی که کارشان جدید است و مابه ازاي فیزیکی ندارند معمولاً
به صورت ساختارشکنانه رفتار می کنند و این شائبه به وجود می آید که در حال نقض قوانین هستند، بنابراین احتمال اینکه برخورد
قضایی با کسب وکارهاي نوین صورت بگیرد، زیاد است، از این رو باید مورد حمایت قرار گیرند. وي افزود: تا استارتاپ ها مراحل کار
خود را نگذرانند و شرکتی تأسیس نکنند به علت نداشتن مدیرعامل و... مشخص نیست مسئولیت با کیست بنابراین تشکیل کارگروه
قضایی می تواند به این بخش کمک کند. به گفته ایازي در این کارگروه باید نمایندگانی از معاونت دادستانی فضاي مجازي کشور،
مرکز ملی فضاي مجازي، وزارت ارتباطات و فناوري اطلاعات، وزارت صمت، پلیس فتا، سازمان نظام صنفی رایانه اي و اتحادیه کسب

 
وکارهاي مجازي حضور داشته باشند تا براي مشکلات قضایی و حقوقی استارتاپ را احصا کرده و براي آنها راه حل هایی ارائه دهند. 

به اعتقاد وي، استارتاپ نیز ابتدا باید مشکل خود را به این کارگروه ارجاع داده تا این کارگروه بتواند با حضور همه اعضاي آن اعلام
نظر حقوقی کند بعد در صورت لزوم مراحل قضایی طی شود.
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وحیدي: مردمی و انقلابی بودن از ملاك هاي انتخاب استانداران است

 
استاندار جدید کهگیلویه و بویر احمد معارفه شد 

 
وحیدي: مردمی و انقلابی بودن از ملاك هاي انتخاب استانداران است 

گروه سیاسی/ با حضور وزیر کشور در یاسوج، سید علی احمد زاده به عنوان استاندار جدید استان کهگیلویه و بویراحمد معارفه شد.
احمدزاده داراي مدرك کارشناسی ارشد و دکترا در رشته حقوق خصوصی به ترتیب از دانشگاه هاي قم و تربیت مدرس و نیز
کارشناسی ارشد در رشته مدیریت دولتی و کارشناسی حقوق قضایی به ترتیب از مرکز مدیریتی دولتی و دانشگاه قم است. او متولد
شهرستان باشت از توابع استان کهگیلویه و بویراحمد است. به گزارش ایسنا، احمد وحیدي دیروز در بدو ورود به فرودگاه یاسوج در
خصوص رویکرد وزارت کشور گفت: مسأله اصلی ما این است که به نیازها و خواسته ها و مطالبات مردم پرداخته شود، در رأس این
مسائل، مسائل اقتصادي، حل مشکلات استان ها و رفع محرومیت و بسیج امکانات در این راستاست. وحیدي در رابطه با ملاك انتخاب
استانداران، بیان کرد: لایق، متعهد، مردمی بودن، انقلابی بودن، کارآمد بودن، داشتن قدرت حل مسائل مردمی و مدیریت معارضات
محلی و منطقه اي از مهم ترین ملاك انتخاب استانداران است.وزیر کشور همچنین در دیدار با نماینده ولی فقیه در کهگیلویه و
بویراحمد اظهار داشت: استاندار جدید این استان از فرزندان این خطه هستند و باید راهی که در دوره هاي قبلی آغاز شده را ادامه
دهند. حجت الاسلام سیدنصیر حسینی هم در این دیدار گفت: زیرساخت هاي بسیاري به برکت نظام جمهوري اسلامی ایران در
استان ایجاد شده است. امید است با تلاش هاي استاندار جدید تولید و اشتغال بیش از پیش در استان رونق یابد. حسینی تأکید کرد:

 
استان کهگیلویه و بویراحمد ظرفیت هاي بسیاري دارد که باید احصا شوند. 

 
گفت وگوي تلفنی وزراي کشور ایران و ترکیه 

وزیر کشور همچنین در گفت وگوي تلفنی با همتاي ترکیه اي خود، ایران و ترکیه را دو قدرت مهم منطقه توصیف و تأکید کرد: ایجاد

 
امنیت درونزا در منطقه، مسئولیت مشترکی است که برعهده دو کشور است. 

به گزارش ایرنا، احمد وحیدي شامگاه دوشنبه در گفت وگو با «سلیمان سویلو» وزیر کشور ترکیه ضمن ابراز امیدواري نسبت به اینکه
در دوره پیش رو روابط گسترده تري میان دولت ها و ملت هاي دو کشور پایه ریزي شود، گفت: دولت جناب آقاي رئیسی رئیس
جمهوري اسلامی ایران، سیاست همسایگی و ارتقاي روابط همسایگی را سیاست قطعی خود می داند و ما این سیاست را نه فقط به

 
عنوان یک جبر جغرافیایی بلکه یک ضرورت فرهنگی اعتقادي عمیق، بین دو کشور می دانیم. 

وحیدي در این گفت وگو مرزهاي دو کشور را مرزهاي دوستی و تبادلات فرهنگی و اقتصادي توصیف کرد و خواستار تدوین و طراحی
یک نقشه راه مشترك، براي توسعه همکاري دو کشور شد. او با دعوت از سویلو براي سفر به ایران، ابراز امیدواري نمود در دیدار با
وزیر کشور ترکیه در تهران، پیرامون ادامه و تعمیق همکاري ها و نیز تدوین نقشه راه این روند، گفت وگوهاي بیشتري بین وزراي

 
کشور جمهوري اسلامی ایران و جمهوري ترکیه صورت پذیرد. 

وزیر کشور ترکیه نیز در این تماس تلفنی بر اراده ترکیه براي تعمیق روابط با ایران تأکید کرد و با اشاره به روابط خوب و گسترده
ایران و ترکیه، لزوم تقویت و توسعه همکاري هاي دو وزارت کشور ایران و ترکیه را مورد توجه قرار داد و براي برنامه ریزي مشترك
این روند ابراز تمایل کرد. او همچنین آمادگی خود براي سفر به ایران و گفت وگوهاي بیشتر با همتاي ایرانی در هفته هاي پیش رو را

ابراز داشت.



اهتمام وزارت نفت دولت سیزدهم به آبادانی
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اهتمام وزارت نفت دولت سیزدهم به آبادانی

 
مرور تأکیدهاي وزیر نفت بر ایفاي مسئولیت اجتماعی در 30 روز نخست 

 
اهتمام وزارت نفت دولت سیزدهم به آبادانی 

وزیر نفت دولت سیزدهم در مدت زمان کوتاهی که فعالیتش را آغاز کرده، رویکردي مثبت به موضوع مسئولیت اجتماعی در پیش

 
گرفته و دستورهاي پرشماري در این زمینه داشته؛ رویکردي که نویدبخش اهتمام نفت به آبادانی در مناطق میزبان این صنعت است. 
به گزارش اقتصاد سرآمد،تأکید بر تأمین بهینه سوخت زمستانی در سفر به عسلویه: جواد اوجی پس از کسب رأي اعتماد از مجلس
شوراي اسلامی و آغاز فعالیت در رأس وزارت نفت، در نخستین سفر کاري، راهی پایتخت انرژي کشور شد تا ضمن بررسی جریان
فعالیت ها در پارس جنوبی، از دیگر طرح ها و پروژه هاي صنعت نفت در عسلویه نیز بازدید کند. هدف اصلی اوجی از این سفر،

 
ارزیابی شرایط به منظور بررسی روند تأمین سوخت در ماه هاي سرد سال بود. 

وي از بهره برداري نخستین ردیف شیرین سازي پالایشگاه فاز 14 پارس جنوبی در زمستان امسال خبر داد و ابراز امیدواري کرد با

 
حداکثر بهره برداري از پارس جنوبی و انجام اقدام هاي لازم، کشور زمستان را بدون مشکل پشت سر گذارد. 

هم اکنون 70 درصد گاز مصرفی کشور از میدان مشترك پارس جنوبی تأمین می شود و گازرسانی در پهنه گسترده ایران، از مصادیق

 
بارز مسئولیت هاي اجتماعی صنعت نفت است. 

وزیر نفت به جز پیگیري مستمر امور به منظور کسب اطمینان از تأمین سوخت زمستانی، در سفر به عسلویه تأکید کرد که وزارت
نفت مصمم است مسئولیت هاي اجتماعی را در این دولت با جدیت اجرایی کند و منطقه ویژه پارس در این زمینه، از جمله مناطق

 
داراي اولویت است. 

موافقت با تخصیص میلیاردها تومان اعتبار به پروژه هاي عمرانی خوزستان: اوجی در دومین سفر کاري، 26 شهریورماه امسال راهی
پایتخت نفتی کشور شد و در نشستی با حضور نمایندگان استان خوزستان در مجلس شوراي اسلامی، دستور تأمین 780 میلیارد
تومان اعتبار پروژه هاي عمرانی این استان را بدون در نظر گرفتن محدودیت مالی صادر و تأکید کرد این رقم باید به طور کامل در

 
سال جاري تخصیص یابد. 

وزیر نفت پیش از این سفر نیز با خرید 2 میلیون سرنگ براي تسهیل واکسیناسیون در استان خوزستان موافقت کرد و مقرر شد

 
سرنگ ها از سوي شرکت ملی نفت ایران خریداري و در اختیار دانشگاه علوم پزشکی اهواز قرار داده شود. 

اوجی در سفر به اهواز گفت: اعتبارهاي خوبی براي استان خوزستان در نظر گرفتیم و پروژه هایی در حوزه هاي آموزشی، بهداشتی و
فرهنگی مدنظر دستگاه هاي اجرایی استان بوده که روند این پروژه ها دنبال می شود و برنامه وزارت نفت، اولویت دادن به پروژه هاي

 
مسئولیت اجتماعی است تا مردم استان از توسعه پروژه هاي نفت و گاز بهره مند شوند. 

وي اضافه کرد: تأمین اعتبار واحدهاي مسکونی در مسجدسلیمان هم که توسط بنیاد مسکن انقلاب اسلامی انجام می شود نیز تکمیل
شده است.دستور تأمین اعتبار در مسیر آبادانی یکی از توابع کرمان: وزیر نفت در حوزه مسئولیت هاي اجتماعی، دستور دیگري نیز
صادر و به مدیریت نظارت بر طرح هاي عمرانی مناطق نفت خیز شرکت ملی نفت ایران ابلاغ کرد که مبلغ 7 میلیارد تومان اعتبار به

 
طرح تکمیل مجتمع فرهنگی ورزشی سردار سپهبد قاسم سلیمانی در استان کرمان اختصاص یابد. 

درست است که شرکت ملی نفت ایران، رویکرد مسئولانه خود در قبال جامعه پیرامونی را با تمرکز بر مناطق همجوار تأسیسات نفت و



گاز دنبال می کند، اما دیگر مناطق کشور را نیز براي ایفاي مسئولیت هاي اجتماعی مدنظر دارد که تخصیص اعتبار براي تکمیل

 
مجتمع فرهنگی ورزشی در یکی از توابع استان کرمان، از نمونه هاي حاکمیت نگاهی جامع در صنعت نفت است. 

اجراي بیش از 100 پروژه و تأمین بیش از 200 میلیارد تومان اعتبار در ایلام: وزیر نفت در سومین سفر کاري خود، دوم مهرماه
امسال به ایلام رفت و ضمن بازدید از مهم ترین طرح ها و پروژه هاي صنعت نفت در این استان، در فرمانداري ایلام با مردم نیز دیدار

 
و گفت وگو کرد. 

اوجی با تأکید بر اهمیت مسئولیت هاي اجتماعی وزارت نفت، اعلام کرد: 117 پروژه مسئولیت اجتماعی با ارزش حدود 200 میلیارد
تومان در استان ایلام تعریف شده که در این میان، حدود 100 میلیارد تومان از این اعتبار براي بهسازي جاده هاي حادثه خیز در نظر

 
گرفته شده است. 

وي با بیان اینکه اختصاص سهم 4 درصدي استان از اجراي طرح هاي توسعه اي نیز ادامه می یابد، در واکنش به مشکل اشتغال در
استان، بر ارتقاي سطح علمی و تخصصی جوانان ایلامی تأکید کرد و گفت: وزارت نفت از راه اندازي آموزشگاه فنی و حرفه اي در این

 
منطقه حمایت می کند و هزینه هاي لازم براي ارتقاي فنی و علمی جوانان منطقه را تقبل خواهد کرد. 

او این را هم گفت که وزارت نفت همه تلاش خود را براي تصویب خواهی طرح توسعه میدان چنگوله به کار خواهد بست و اطمینان

 
داد که با آغاز توسعه این میدان، بخشی از مشکل اشتغال جوانان منطقه رفع شود. 

دستور احداث مرکز آموزشی در ایذه به نام شهید علی لندي: وزیر نفت در تازه ترین اقدام، دستور داده مرکز آموزشی اي که قرار است
با اعتبارات شرکت ملی نفت ایران در شهرستان ایذه استان خوزستان احداث و تجهیز شود، به نام «شهید علی لندي» نام گذاري شود.
این مرکز آموزشی با 60 میلیارد ریال اعتبار تخصیص یافته از سوي مدیریت نظارت بر عمران مناطق نفت خیز شرکت ملی نفت ایران

در ایذه احداث و تجهیز می شود.
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نخستین دوره آشنایی با اهداف توسعه پایدار در صنعت پتروشیمی برگزار شد 

نخستین دوره تخصصی آشنایی با اهداف توسعه پایدار و راهبردهاي حوزه مسئولیت اجتماعی به میزبانی دبیرخانه مسئولیت اجتماعی
شرکت ملی صنایع پتروشیمی برگزار شد.به گزارش اقتصاد سرآمد ، نخستین دوره تخصصی آشنایی با اهداف توسعه پایدار با حضور
مدیران، مشاوران و کارشناسان صنعت پتروشیمی به میزبانی شرکت ملی صنایع پتروشیمی برگزار شد.براساس این گزارش، در این
دوره تخصصی که با رویکرد همسوسازي الگوهاي تعالی سازمانی (EFQM) با اهداف هفده گانه توسعه پایدار برگزار شد، راهکارها و
ارزیابی پروژه هاي مورد نیاز براي دستیابی به اهداف و تحقق و پیاده سازي آن براساس راهبردها و برنامه هاي مسئولان اجتماعی در
صنعت پتروشیمی تشریح و تدوین شد.از عناوین و سرفصل هاي این دوره می توان به تاریخچه و تعریف توسعه پایدار، شاخص توسعه
انسانی (HDI) در سال 2020، تغییرات آب و هواي، گازهاي گلخانه اي و اثرکربن، EFQM2020 و اهداف توسعه پایداري و اهداف
هفده گانه توسعه پایدار از منظر سازمان ملل، زیرهدف ها، وضع موجود، شاخص ها و اعداد و ارقام، همچنین اقدام ها و پروژه هاي
مورد نیاز براي دستیابی به اهداف اشاره کرد.به دلیل استقبال از دوره و درخواست متقاضیان، دبیرخانه مسئولیت اجتماعی صنعت
پتروشیمی به دنبال برگزاري برنامه هاي آموزشی مجدد در هفته هاي آتی است که برنامه زمان بندي آن اعلام و اطلاع رسانی می
شود.براساس این گزارش، اهداف هفده گانه توسعه پایدار مواردي نظیر ریشه کنی فقر، ریشه کنی گرسنگی، بهداشت خوب و رفاه،
آموزش کیفی، برابري بین زنان و مردان، آب پاك و بهداشت، انرژي پاك و مقرون به صرفه، اشتغال شرافتمندانه و رشد اقتصادي،
صنعت، نوآوري و زیربنا، کاهش نابرابري ها، شهرها و جوامع پایدار، تولید و مصرف مسئولانه، اقدام براي اقلیم، حیات زیر آب، حیات

روي زمین، صلح، عدالت و قوانین مستحکم و مشارکت و همکاري براي تحقق اهداف را شامل می شود
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وزیر جهاد کشاورزي: کشاورزي قراردادي جایگزین خرید تضمینی می شود 

وزیر جهاد کشاورزي گفت: جایگزینی کشاورزي قراردادي به جاي خرید تضمینی از محوري ترین برنامه هاي وزارت جهاد کشاورزي
است.به گزارش اقتصادسرآمد، سید جواد ساداتی نژاد در نشست صبحانه کاري با نمایندگان تشکل هاي صنایع غذایی و کشاورزي در
اتاق بازرگانی، صنایع، معادن و کشاورزي تهران اظهار داشت: ایران با برخورداري از ظرفیت هاي کم نظیر منابع طبیعی و انسانی در
حوزه کشاورزي باید در منطقه جنوب غرب آسیا داراي اقتدار غذایی باشد.وزیر جهاد کشاورزي افزود: تشکل هاي بخش کشاورزي باید
قدرتمند، یکپارچه و سراسري باشند و در سیاستگذاري و اجراي تصمیم گیري هاي بخش، مشارکت کنند.وي با بیان اینکه حمایت از
تولیدکننده، حمایت از مصرف کننده است، گفت: جایگزینی کشاورزي قراردادي به جاي خرید تضمینی از محوري ترین برنامه هاي
وزارت جهاد کشاورزي در دولت سیزدهم است.وزیر جهاد کشاورزي افزود: واگذاري اختیارات به استان ها به منظور کاهش بروکراسی و
رفع مشکلات بخش کشاورزي در دستور کار قرار دارد؛ همچنین سرمایه گذاري در صنعت کشاورزي باید افزایش یابد و اتاق بازرگانی
می تواند در این زمینه سهیم باشد.وي ادامه داد: با توجه به وجود 15 کشور همسایه و حدود 600 میلیون نفر جمعیت آنها، دیپلماسی
غذایی ایران با تحول در کشاورزي باید تقویت شود.ساداتی نژاد گفت: همچنین حوزه شیلات ارزآور، اشتغال زا و در امنیت غذایی موثر
است و باید از مرزهاي آبی و سواحل براي افزایش تولید آبزیان استفاده شود. سهم آبزیان در سبد غذایی مردم باید افزایش یابد.وي
تاکید کرد: توسعه کشاورزي دیم و بهره گیري از آب سبز به ویژه در مناطق مستعد غرب کشور از جمله برنامه هاي وزارت جهاد

کشاورزي است.
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اقتصاد مبتنی بر دریا سهم قابل توجهی را امروزه در جهان دارد و بعضی از کشورها، سند توسعه را بر اساس اقتصاد دریایی تنظیم و

 
تدوین کرده اند. 

خلیج فارس سرشار از ظرفیت ها و فرصت هاي ممتازي است که همجواري با تنها چند کیلومتر آن براي بسیاري از کشورها یک آرزو
است، اما استان بوشهر بیش از 900 کیلومتر مرز با این دریا دارد و از این میزان شهرستان گناوه با 150 کیلومتر بیشترین طول نوار
مرزي دریایی را در این استان به خود اختصاص داده است.اقتصاد دریا محور که از شعارهاي مورد تاکید حجت الاسلام رئیسی رئیس
جمهوري در زمان تبلیغات انتخابات ریاست جمهوري ایشان بوده است، می تواند افق هاي تازه اي را پیش روي کشور براي برون رفت
از اقتصاد متکی به نفت ایجاد کند و زمینه ساز توسعه پایدار کشور باشد که شهرستان گناوه در این زمینه می تواند نقش آفرینی
کند.طبق اعلام کارشناسان در زمان حاضر حدود 95 درصد واردات و 85 درصد صادرات کشور از طریق بنادر انجام می شود، بنابراین
با توجه به این حجم گسترده، توسعه بنادر به عنوان دروازه هاي ارتباطی کشور در راستاي توسعه دریا محور امري الزامی است.در سال
هاي پس از انقلاب اسلامی در استان بوشهر که استانی زرخیر و آرمیده بر بستر نفت و گاز است و نیز بخش قابل توجهی از صادرات
نفتی و گازي از این استان صورت می گیرد، هیچ جایگزینی براي شغل دریانوردي براي مردم این مناطق استان از جمله مردم
شهرستان گناوه در نظر گرفته نشده است و چنین عواملی باعث شده تا 80 درصد معیشت مردم به دریا و تجارت دریایی با لنج هاي
سنتی گره بخورد.عمده پایه اقتصاد مردم گناوه بر اساس تجارت با کشورهاي حاشیه خلیج فارس و عمده ساکنان این منطقه از این راه
امرار معاش می کنند.تقویت اقتصاد دریا محور در کنار سایر مطالبه هاي مردم یکی از ضرورت هاي راهبردي در این شهرستان به
شمار می رود که می تواند علاوه بر کمک به رفع بیکاري در اقتصاد استان بوشهر هم نقشی پررنگ ایفا کند.باتوجه به اینکه بخش
عمده اي از مردم گناوه از طریق تجارت و در امر صادرات و واردات کالا مشغول بکار هستند، می طلبد که براي استفاده بهینه از
اقتصاد متکی به دریا، زیرساخت هاي بندري و دریایی این منطقه تقویت و توسعه یابد.اگرچه طرح جامع بندرهاي گناوه و ریگ در
شمال استان بوشهر امسال تصویب شده است، اما باید هرچه زودتر عملیاتی شود ت بتواند نقشی بارز و مهم در رونق و توسعه بیشتر

 
این منطقه داشته باشد. 

تجارت دریایی یک شغل در گناوه است که آبا و اجدادي در این خطه از گذشته هاي خیلی دور انجام شده است و به علت ایجادنشدن
فرصت هاي شغلی از جمله احداث کارخانه ها و صنایع پایین دستی در حوزه نفت و گاز تاکنون این شغل به دل مردم وابسته است و
راهی جز این ندارند و از این فرصت و موقعیت خدادادي براي امرار معاش و تامین مایحتاج اولیه زندگی استفاده می کنند. دریا، نعمت
خدادادي به عنوان پل ارتباطی ایران و راه دسترسی آسان لنج هاي چوبی سنتی به کشورهاي حاشیه خلیج فارس است که فرصتی
مناسب براي ساحل نشینان استان بوشهر از دیرباز بوده و هست تا از این طریق بتوانند زندگی خود را بچرخانند.یکی از قابلیت هاي
بندري و ساحلی شهرستان گناوه و همجواري آن با خلیج فارس که شرایطی خوب براي درآمدزایی، ایجاد اشتغال و رونق اقتصادي کل
کشور ایجاد کرده است، وجود شناورهاي سنتی (لنج) از قدیم تاکنون است. لنج هاي چوبی، سمبل سنتی کارورزي و کارآفرینی و
معیشت مردم این دیار به شمار می آیند.نام خلیج فارس که به زبان می آید شاید تصویر لنج هاي چوبی و ناخدایانی که سکان آن را
در این دریاي نیلگون به حرکت درمی آورند، در ذهن آدمی پدیدار شود، لنج هایی که تنها کالا با خود حمل نکرده بلکه می توان آنها



را سفیرانی دانست که فرهنگ و سنن ایران زمین را با خود به کشورهاي دیگر برده و عظمت و قدمت میراث داران خلیج فارس را به
سایر نقاط جهان انتقال داده اند.گناوه ازقدیمی ترین و بزرگ ترین بنادر سنتی تجارتی نه تنها در کشور بلکه جهان است که زندگی
مردم آن از دیرباز وابستگی شدیدي به مبادلات تجاري با کشورهاي همسایه از طریق خلیج فارس دارد، طوریکه شغل عمده ساکنان
این شهرستان صادرات و واردات کالا است که با شناورهاي سنتی در این زمینه فعالیت می کنند.در روزگاري که خبري از جی پی
اس، رادار و تجهیزات مدرن امروزي ناوبري در کشتی ها نبود، دریانوردان بندر گناوه شناورهاي دریایی را با توجه به موقعیت خورشید،
ماه و ستاره ها و همچنین با استفاده از عرض و طول جغرافیایی و همین طور عمق آب و پیش بینی هاي هواشناسی به حرکت درمی
آوردند و بر همین اساس، کار لنج رانی آن قدر پیچیدگی دارد که خبره شدن در آن، کار هرکسی نیست.عمده مردم این بندر با اندك
سرمایه هاي شخصی خود و بدون استفاده از تسهیلات دولتی، لنج هاي سنتی را به صورت فردي یا مشارکتی براي امرار معاش ساخته
اند که می توان از آن به عنوان حکم کارگاه هاي زود بازده یاد برد.کالاي همراه ملوان ( ته لنجی) نوعی واردات کالا است که در جنوب
ایران از دیرباز رواج داشته و به کالایی گفته می شود که صاحبان لنج و خدمه مجاز به واردات آن با معافیت از پرداخت عوارض
گمرکی هستند که به عنوان امتیازي براي توسعه مناطق مرزي و محروم به برخی بنادر و شهرهاي مرزي ایران براي گذران زندگی
ساحل نشینان در سال هاي دور اعطا شده است.ته لنجی زنجیره اقتصادي وسیعی را در بنادر استان بوشهر از جمله شهرستان گناوه
ایجاد کرده که شامل ملوانان، لنج داران، کارگران، ماشین هاي حمل بار و مغازه دارها می شود و اصلی ترین راه معاش مردم بنادر
استان بوشهر است.داد و ستد مردم ساکن در مناطق مرزي نوار ساحلی جنوب کشور از جمله شهرستان گناوه حتی قبل از انقلاب
اسلامی با کشورهاي حاشیه خلیج فارس و صادرات و واردات کالاهاي اساسی از جمله ته لنجی رایج بوده است و همه نیز بر این امر
واقف هستند.حیات اقتصادي بسیاري از بنادر جنوبی ایران، بویژه شهرها و بنادري مثل گناوه وابسته به سهمیه کالایی است که ملوانان
می توانند در سفرهاي دریایی خود از کشورهاي حاشیه خلیج فارس به ارمغان بیاورند. خیلی ها از مردم بنادر استان بوشهر بویژه
گناوه از بازار ته لنجی نان می خورند از خدمه شناور گرفته تا صاحبان خودروهاي باربري و از بازاري گرفته تا حتی کسی که در زمینه
گردشگري فعال است و به بازارگردانی که به هواي خرید کالاي ارزان قیمت به بنادر این استان سفر می کنند.باوجود اینکه ته لنجی،
راه درآمد بسیاري از ملوانان این استان از سال هاي دور مطرح است و بسیاري از شغل ها در کنار آن به وجود آمده است، اما در سال
هاي اخیر همواره دچار فرازونشیب هاي زیادي شده است.اکثر شهرستان هاي استان بوشهر که از این امتیاز برخوردار هستند توانسته
اند پیشرفت چشمگیري در حوزه گردشگري و اقتصادي داشته باشند و بازارهایی با بهره از کالاهایی با کیفیت را توسعه ببخشند.در
واقع بیش از 900 شناور سفاري و باري در شهرستان ساحلی گناوه در استان بوشهر فعالیت دارند که هرکدام از این لنج ها با دارابودن
6 تا 8 ملوان هزاران نفر را بطور مستقیم مشغول بکار کرده اند.جدا از این شما هزاران نفر نیز در بازار، اسکله و وانت بارها و دیگر
صنوف از طریق واردات کالاي ملوانی فعالیت اقتصادي و امرار معاش می کنند.در حالی که بخش صنعتی براي ایجاد اشتغال در این
مناطق وجود ندارد، ته لنجی اشتغال بسیار خوبی را چه کاذب یا واقعی بصورت مستقیم و غیرمستقیم در شهرهاي مرزي ایجاد کرده
است.اگرچه اشکالات و ایراداتی به واردات ته لنجی از سوي مرکزنشینان وارد شده و هر از چندگاهی دستخوش تغییر و با محدودیت
ها و اعمال قانون هایی مواجه می شود اما همچنان امید زندگی مرزنشینان بوده و درصورتیکه تعطیل شود، عده زیادي بیکار و منطقه
از رونق اقتصادي بازخواهد ایستاد و معیشت مرزداران با مشکل روبرو خواهد شد. رشد قاچاق و ناهنجاري هاي اجتماعی، بیکارشدن
هزاران نفر، گرانی سرسام آور و رکود بازار تجاري از پیامدهاي مهم حذف ته لنجی در مناطق ساحلی استوتداوم فعال بودن واردات
کالاي همراه ملوان نقشی مهم در بازدارندگی از بیکاري و کسب در آمد مردم این مناطق در برهه کنونی که کشور با شیوع ویروس
کرونا درگیر شده دارد.ساحل نشینان این دیار توقع دارند، ته لنجی براي همیشه قانونمند و ساماندهی شود تا به دور از هرگونه دلهره
و اضطراب و با آرامش خاطر از این فرصت و ظرفیت به کسب و کار بپردازند و در جوار آب هاي نیلگون خلیج فارس زندگی بدون
دغدغه اي را سپري کنند.مردم این دیار از دولت سیزدهم توقع و انتظار دارند همانگونه که حجت الاسلام سید ابراهیم رئیسی در گفت
وگوي تلویزیونی زمان تبلیغات انتخاب ریاست جمهوري با مردم استان بوشهر یکی از شعارهاي خود را تاکید بر اقتصاد دریا محور و
ساماندهی ته لنجی عنوان کرد ، ابن وعده ها محقق و جامه عمل پوشانده شود. گناوه از شهرهاي ساحلی استان بوشهر با دارابودن
150 کیلومتر نوار مرزي ساحلی در زمینه طرح هاي توسعه آبزي پروري گام هاي خوبی برداشته و هم اینک با دارابودن سه سایت



پرورش میگو به عنوان بزرگترین تولید کننده این آبزي در این استان محسوب می شود و علاوه بر این طرح هاي جدیدي نیز پیش
بینی شده است.



باز طراحی مبدل هاي حرارتی پمپ آب تغذیه بویلر در نیروگاه بندرعباس

منبع: خبرگزاري برق آبشماره خبر:  56  |  تاریخ: 1400/07/06

مدیر عامل نیروگاه بندرعباس از عقد قرارداد پژوهشی با موضوعیت باز طراحی مبدل هاي حرارتی پمپ آب تغذیه بویلر با
دانشگاه هرمزگان خبر داد. به گزارش روابط عمومی شرکت مدیریت تولید برق هرمزگان، حسین سلیمی بیان کرد: با توجه به

اهمیت تعامل صنعت و دانشگاه، مجموعه مدیریتی نیروگاه بندرعباس همچون گذشته ارتباط ...

مدیر عامل نیروگاه بندرعباس از عقد قرارداد پژوهشی با
موضوعیت باز طراحی مبدل هاي حرارتی پمپ آب تغذیه

 
بویلر با دانشگاه هرمزگان خبر داد. 

به گزارش روابط عمومی شرکت مدیریت تولید برق
هرمزگان، حسین سلیمی بیان کرد: با توجه به اهمیت
تعامل صنعت و دانشگاه، مجموعه مدیریتی نیروگاه
بندرعباس همچون گذشته ارتباط موثر و کارآمد خود را با
حوزه تحقیقاتی حفظ کرده و در این زمینه قرارداد باز
طراحی مبدل هاي حرارتی پمپ آب تغذیه بویلر در

نیروگاه بندرعباس را در آینده نزدیک منعقد نماید که با عملیاتی شدن این طرح بخشی از نیاز هاي صنعت برق بومی سازي شده و از

 
وابستگی فنی به خارج از کشور کاسته خواهد شد. 

مدیرعامل نیروگاه بندرعباس افزود: با انعقاد این قرارداد نیاز هاي فنی و علمی در تثبیت اهداف مشترك صنعت و دانشگاه برطرف

 
شده و همچنین ارتباطی پویا در بخش علمی رقم خواهد خورد. 

مدیرعامل نیروگاه بندرعباس در پایان خاطرنشان کرد : از مزایاي این قرارداد، رفع محدودیت هاي تولید و صرفه جویی ارزي و بومی
سازي قطعات در داخل، ایجاد اشتغال براي متخصصین دانشگاهی و همچنین صرفه جویی زمانی در پیشبرد روند تولید در صنعت برق

 
می باشد. 

true



عملیات خروج از افغانستان شکست راهبردي بود

منبع: برنا نیوزشماره خبر:  57  |  تاریخ: 1400/07/06

ژنرال مارك میلی رییس ستاد مشترك ارتش آمریکا با اعتراف به اینکه عملیات خروج از افغانستان یک شکست راهبردي بود،
گفت بازسازي مجدد القاعده یا داعش با آرزوي حمله به آمریکا یک احتمال بسیار واقعی است.

عملیات خروج از افغانستان شکست راهبردي بود ژنرال
مارك میلی رییس ستاد مشترك ارتش آمریکا با اعتراف به
اینکه عملیات خروج از افغانستان یک شکست راهبردي
بود، گفت بازسازي مجدد القاعده یا داعش با آرزوي حمله

 
به آمریکا یک احتمال بسیار واقعی است. 

به گزارش برنا، این مقام ارشد نظامی آمریکایی روز سه
شنبه به وقت محلی در سناي آمریکا همچنین با تروریستی
خواندن گروه طالبان اظهار داشت که آنها روابط خود را با

 
القاعده قطع نکرده اند. 

ژنرال مارك میلی رییس ستاد مشترك ارتش آمریکا به همراه لوید آستین وزیر دفاع این کشور روز سه شنبه به وقت محلی با حضور
در کمیته خدمات نیروهاي مسلح در سناي آمریکا، مقابل سناتورها در خصوص خروج آشفته این کشور از افغانستان شهادت و پاسخ

 
دادند که از شبکه هاي مختلف تلویزیونی آمریکا پخش می شد. 

به گزارش سی ان ان، وي تصریح کرد عملیات ارتش آمریکا در روزهاي پایانی ماه اوت سال جاري که منجر به خارج کردن بیش از

 
100 هزار نفر از افغانستان شد، یک موفقیت از نظر تجهیزات و تدارکات بود اما آن یک شکست راهبردي نیز محسوب می شد. 

 
  

 
وبگردي 

 
ژنرال مارك میلی 

 
لینک کوتاه : کپی شد 

 
با دوستان خود به اشتراك بگذارید: 

 
دیدگاه تان را بنویسید نام شما رایانامه 

 
دیدگاه خود را اینجا بنویسید: ارسال دیدگاه 

ویژه برنا 1400/07/06 06:27 1402 سال حضور جوانان در سیاست است/ اصلاحات در کادرسازي پیشگام شود/ احزاب سیاسی به



 
موضوع جوانان و جوان سازي سیاست بیشتر از قبل توجه خواهند کرد 

1 1400/07/06 06:06 مسئله بین الملل باید با تدبیر حل شود نه با عجله/ تا به حال از احزاب ثمره قابل توجهی ندیده ایم/

 
اصولگرایی نداریم که نگذارد رئیسی موفق شود 

2 1400/07/06 06:04 وجود مشکلاتی در تهیه لوازم توانبخشی به دلیل تحریم ها/ سمعک کاملا وارداتی است/ تهیه 27 هزار ویلچر

 
براي معلولان با کمک ستاد اجرایی 

 
3 1400/07/06 05:45 آخرین اخبار از خرید سربازي/ سربازان مدافع سلامت فوق العاده عملیاتی می گیرند 

 
4 1400/07/06 05:33 عملکرد تیم والیبال جوانان خوب نبود/ انتقاد درست و سازنده افراد را قوي تر می کند 

5 1400/07/06 05:21 سالیانه 250 هزار نفر به جمعیت استان تهران از طریق مهاجرت افزوده می شود/ سیر جمعیت به سمت

 
قرچک و شهریار/ شناسایی 800 میلیارد تومان اموال مازاد در تهران/ آمار دقیقی از اشتغال در فضاي مجازي نداریم 

6 1400/07/06 00:39 مانع از این شویم که زمان به نفع آمریکا و سایر کشورها تغییر کند/ ایران در زمینه برجام هنوز به جمع بندي

 
نرسیده است 

 
7 1400/07/06 00:10 حیف شد که حذف شدیم/ غیبت طیبی را حس کردیم/ صمیمی یکی از ستاره هاي تیم ملی بود 

8 1400/07/05 13:51 حضور شرکت شهر سالم براي واکسیناسیون عمومی در مسیر راهپیمایی جاماندگان اربعین/ انجام

 
واکسیناسیون اتباع رسمی و غیر رسمی 

 
9 1400/07/05 12:40 باب گفت وگو با عربستان در ماه هاي آینده کاملا باز می شود/ عربستان در حالتی تدافعی قرار گرفت 

10 1400/07/05 06:31 کل پروانه هاي ساخت برج باغ در پایتخت زیر 1000 پلاك است/ هنوز 62 پرونده پروانه ساخت برج باغ

 
نگرفته اند 

11 1400/07/05 06:29 اشکالات سامانه شاد به زودي رفع خواهد شد/ واکسیناسیون معلمان در وهله اول ضرورتی براي خودشان

 
است 

12



کاروان گیاهان دارویی از رودسر تا مشهد

منبع: روزنامه گیلان امروزشماره خبر:  58  |  تاریخ: 1400/07/06

 
مریم ساحلی 

بازنشستگی پایان نیست. می توان از دور دست ها آمد و به سرزمین پدري سلام گفت. می شود با مهربانی به تماشاي گلهاي روییده

 
بر دامن خاك ایستاد و به جوانانی اندیشید که بیکاري روزگارشان را تیره و تار کرده است. 

«زهرا دهقان» بانویی کارآفرین است که این گونه سرمشقِ پویایی و امید را در حافظه ي گیلان زمین تحریر کرده است. وي عمري
معلم بود و با کتاب و دفتر و تحصیل دانش آموزانش سر و کار داشت، اما در همه ي این سال ها زمین پدري و رنگ وعطر گل هاي

 
زادگاهش را از یاد نبرد و سرانجام از مشهد راهی گیلان شد تا کارخانه ي عرقیات گیاهی تاسیس کند. 

او که صدایش از آن سوي خطوط مخابرات، موجی از سرزندگی و امید به همراه دارد، می گوید: معلم باز نشسته هستم. اهل روستاي
«بندبن» واجارگاه از توابع بخش کلاچاي شهرستان رودسر، اما سال هاي متمادي در مشهد زندگی کردم. گذشته ام از 31 سال

 
خدمت در آموزش و پرورش نشان دارد و حدود 25 سال از آن را مدیر بوده ام. 

زهرا بانو که همه ي سال هاي عمرش به کار و تلاشِ بسیار پیوند خورده است، بازنشستگی را زمانی براي استراحت ندانست و راهی

 
زادگاهش شد. 

او ادامه می دهد: مشهد که بودم با همکاران بصورت سنتی عرق گیاهان را می گرفتیم. پس از درگذشت پدرم، زمینی از او به ارث

 
رسید و من به فکر احیاي آن افتادم. بنابراین راهیِ روستاي پدري شدم و کارخانه ي عرقیات گیاهی مختار را دایر کردم. 

 
مختار نام پدر مرحومش است که از او با لفظ «آقاجان» یاد می کند. 

این بانوي توانمند و کوشا یادآورمی شود: وقتی ازمشکل بیکاري جوانان می شنیدم، همیشه به این موضوع فکر می کردم که آیا یک
معلم می تواند براي چند نفر ایجاد اشتغال کند؟ بعدتر دیدم بله، به یاري خدا یک معلم هم می تواند فراز و نشیب ها را پشت

 
سربگذارد و براي چند نفر دیگر امکان اشتغال پدید آورد. 

 
ظرفیت هاي از یاد رفته ي گیلان 

وي اظهار می دارد: عرق گیري از انواع گیاهان دارویی نظیر، نعنا، رازیانه، بهارنارنج، کاسنی، آویشن، شاه تره، خارمریم، خارشتر بر

 
اساس مجوزهایی که از سازمان هاي جهاد کشاورزي، غذا و دارو و همچنین استاندارد دریافت داشته ایم، صورت می گیرد. 

او درباره ي تهیه گیاهان مورد نیاز کارخانه بیان می کند: گل لازم براي گلاب گیري را از شفت، جیرده و گیلده تهیه می کنیم.



گیاهان مورد نیاز دیگر را هم از اشکور، رحیم آباد و ییلاقات می خریم و گیاهانی مانند زنیان، زیره و رازیانه که در گیلان نیست یا

 
خارمریم و خار شتر که در گیلان دیده ام اما جمع آوري نمی شود را از مشهد تهیه می کنیم. 

این بانوي کارآفرین با تصریح بر کیفیت عرقیات گیاهی این کارخانه و بازتاب هاي مثبتی که از مشتریانش داشته است، می افزاید: تا
سال 1400 حدود 13 نفر در این کارخانه مشغول بکار بودند اما حالا به دنبال ضعف و رکود بازار این تعداد به 8 نیرو کاهش یافته

 
است. 

 
بازار فروش محصولات 

از یا نباید برد که حمایت از تولیدات بومی، نقش موثري در حمایت از تولیدکنندگان ، اشتغال زایی و بهبود اوضاع اقتصادي استان می
تواند داشته باشد. اما صحبت از فروش محصولات که به میان می آید، زهرا بانو از کم توجهی عطاري هاي گیلان نسبت به عرضه ي

 
تولیدات کارخانه اش گلایه می کند. 

این کارآفرین در بخشی از سخنانش یادآورمی شود: مسوولیت فروش محصولات مان در مشهد با دخترم است و خواهرم نیز در تهران
این مسوولیت را بر عهده دارد. من براي فروش محصولاتمان در گیلان به عطاري هاي مختلفی در رودسر و رشت مراجعه کرده ام، اما
این عطاري ها معمولا مایل بودند تا جنس در فروشگاه شان بماند و پس از فروش، قیمتش را بپردازند. متاسفانه بکارگیري بازاریاب و
تبلیغات در فضاي مجازي و صحبت با عطاران هم نتیجه ي مناسبی در این راستا نداشت؛ در حالی که انتظار می رود عطاري ها دستِ

 
کم کیفیت محصول را امتحان کنند و سپس براي عرضه یا عدم عرضه ي آن تصمیم بگیرند. 

وي میزان تولید کارخانه را درگرو تقاضاي بازار دانسته و تصریح می کند: هم اکنون بازار ضعیف است و به همین نسبت تولید ما
کاهش یافته است. بعنوان مثال یکی از دیگ هاي کارخانه که می تواند روزانه حدود 600 تا 700 لیتر تولید داشته باشد از ابتداي آغاز
بکار این کارخانه در سال 1397 تا کنون اصلا روشن نشده است. در این میان همه گیري بیماري کرونا نیز بر روند کار ما تاثیر

گذاشته، چرا که از یک سو ارتباط من با مردم و بازار ضعیف شده و از سوي دیگر قدرت خرید مردم کاهش یافته است.



شاخص هایی براي انتخاب استانداران

منبع: بلاغشماره خبر:  59  |  تاریخ: 1400/07/06

به گزارش بلاغ، دولت ها بعد از شروع بکار، رو به پیاده سازي برنامه هاي وعده داده شده می
آورند که در این راستا ،یکی از اصلی ترین پازل هاي دولت در جامه عمل پوشاندن به برنامه

 
هاي اعلام شده، توسط استانداران می باشد که لازم هست تا این اشخاص حائز شاخص هایی باشند. 

 
_هنر استاندار : 

داشتن برنامه تحولی نامزدین تصدي استانداري تنها یک قسم از سایر اقسام براي توسعه استان هست، اصلی ترین هنر استاندار باید

 
توان و هنر پیاده سازي برنامه ها و بسیج همه امکانات منابع انسانی و تجهیزات براي توسعه استان باشد. 

 
_ برنامه تحولی : 

استانداران در کنار برنامه ششم توسعه، بخشنامه هاي ابلاغی فرادست، آمایش سرزمین، و... نیاز هست خود نیز داراي برنامه هاي

 
مطالعاتی که مغایر با موارد پیش گفته نباشد فراخور استان باشند 

 
_ شیوه دستیابی به برنامه ها : 

نامزدهاي استانداري می توانند با بهره گیري از برنامه نویسان اقتصادي، دانشگاهی، صنعتی، و... کتابی قطور از برنامه ها تقدیم نمایند
و استناد به اسناد بالادستی هم بکنند، اما برنامه ها نباید شعاري و رنگین کمانی باشد بلکه مبتنی بر واقعیت ها و با نگاه به بودجه

 
کشور، توان بخش خصوصی، وضعیت تحریم، فائق آمدن بر تحریم و دیگر مکانیسم ها باشدو شیوه هاي پیاده سازي نیز مهم است 

 
_ غذا و لباس : 

هر انسانی براي ادامه حیات نیاز به مواد غذایی و لباس دارد اما وقتی نگاه به مازندران می کنیم کارخانجات نساجی سالهاست از اوج به
زیر کشیده شده اند، مزارع کشاورزي، باغات، تورهاي صیادي،زنبورداري، گلخانه ها، دامپروري، دامداري، مرغداري،پرورش ماهی،
پرورش قارچ، محصولات لبنی و پروتئینی، جالیز و مرکبات، در تراز خود نیستند با توجه به اینکه دنیا و بازار داخلی نیازمند غذا و
لباس مرغوب هست، استاندار آتی اگر با کمک دولت و مجلس و بخش خصوصی بتواند طرحی نو در اندازد بی گمان پیوست آن

 
اشتغال و اقتصاد و صادرات خواهد بود 

_ عبور از خام فروشی : سالهاست گردوغبار برخی از معادن براي شهرنشینان و روستانشینانِ اطراف معادن هست ولی ترانزیت مواد
خام معدنی به دیگر دیار راحت ترین کار معدن داران کانی و کاشی و زغال و.... هست، وقتی صداي ارتعاش و آلودگی محیط زیست
نصیب مردمان این دیار هست، چرا احداث کارخانجات مشتقات معدنی براي محصولات نهایی در کنار معادن یا شهرستان و استان

 
مبدأ نباشد، استانداران باکمک دولت و سرمایه گذاران خصوصی در این بخش باید حرف براي گفتن داشته باشند 



 
_ فرصت زراعت چوب و کشت داروهاي گیاهی : 

دو دهه کامل بسیاري از جوانان که بعضی از ایشان هیچ مهارت تخصصی نداشتند، به برکت مدارك دانشگاهی سوداي پشت میز
نشینی داشتند اما دیگر دریافتند صندلی اداري بسیار کمتر از سرشماري مدارك دانشگاهی هست لذا فرصت زمین 15 ساله و 25
ساله توسط استانداران با همکاري سازمان جنگل ها، مراتع و آبخیزداري براي زراعت چوب، کشت داروهاي گیاهی، پرورش طیور

 
محلی و آبزیان و... در برنامه استانداران قرار گیرد 

 
_آشنایی نامزدهاي استانداري با آمایش سرزمینی و اطلاع از حوزه استحفاظی: 

 
استانداران قابلیت تک تک شهرستانهاي ماموریتی خویش را بشناسند 

 
_ سهمی از یک میلیون مسکن : 

با توجه به عزم دولت براي ساخت 1 میلیون مسکن، نامزدین تصدي استانداري باید توان برنامه تحویل زمین را براي تمامی

 
شهرستانها جهت ساخت مسکن را دارا باشند 

 
_ پدیده برج سازي در روستاها : 

روستاهاي خوش آب و هوا و بکر مورد طمع سرمایه داران واقع گردیده و روستاهایی که طی 3 دهه متروکه شده بودند اکنون شهرك
هاي با آپارتمانهاي بلند مرتبه شده اند، شاید کوتاه مدت املاك به چندین برابر قیمت به اوج رسیده باشد اما تا 5 سال دیگر هیچ
روستایی قادر به خرید ملک در روستاي خود بواسطه افزایش قیمت کاذب نخواهد بود هر چند ریشه این کار را در رویکرد نادرست
دولت هاي قبل باید جستجو کرد که روستایی مجبور به فروش خاك خود می شود تا شغل و مسکنی براي آینده فرزندش دست و پا
کند اما نمی داند آینده خویش را ویران می کند. هر چند امکانات زیرساخت به روستا رفت اما شغل و درآمد پایدار، حمایت دولت و

 
پیشگیري از مهاجرت و فروش املاك، حلقهذهاي مفغوده این امکانات بوده 

 
_ شعار نخ نما شده ارتباط با همسایگان و صادرات : 

در تمامی دولت ها ي قبل، استانداران، هیئت دولت به ارتباط و صادرات و واردات با کشورهاي شمالی یا بازاریابی در عراق و... تأکید
داشتند اماواقعیت تلخ این هست؛ وقتی دفتر صادرات به آن کشورها، بازار هدف براي ایرانیان و استان هاي شمالی را در کشورهاي
همسایه دریاي خزر ورق می زنیم می بینیم، استانداران ،وزارت امورخارجه، وزارت صمت، اتاق بازرگانی، تجار ایرانی، و... نتوانستند
بازار در حد انتظاري براي صادرات کالاهاي منسوجات نساجی،صنایع دستی، مواد غذایی، صنعتی،مشتقات نفتی و معدنی، خودرویی،

 
و... فراهم کنند 

 
_ تهدید و تنش آبی و خشکسالی : 

عده اي از مدیران طی سالیان، ظاهر رودخانه هاي خروشان و آب هاي سطحی سرگردان را می بینند، هر چند وظیفه روتین خود را
در مطبوعات و فضاي مجازي به رخ می کشند اما فارغ از کاري ماندگار و اساسی براي سفره هاي زیرزمینی، بهره گیري از نعمت

 
رودخانه، ساماندهی آب هاي سطحی و... عزم ملی و دولتی براي این خطر با محوریت استانداران باید در عمل نه در شعار حاکم شود 

 
_ نیروگاه برق شهید سلیمی نکا : 

اکنون که سالیان مشکل برق را که دلائل متعددي نیز دارد را طی می کنیم، استاندار باید بتواند با کمک وزارت نیرو، سازمان برنامه و

 
بودجه و... وضعیت نیروگاه نکا را تامین بخشی از برق ایران را بعهده دارد را ارتقائ بخشد 

 
_شجاعت در برابر برخی از توصیه ها در انتصابات : 



گاها می شنویم دستهاي پشت پرده یا خداي نخواسته محدود منتخبین یا صاحب منصبی یا... از قدرت اثرگذاریش می خواهد فلان
فعال ستاد انتخابیش یا فلان فامیل و دوستش را در منصبی بگمارد که احتمالا توانمند و کاردان هم نیست،اینجا ظرافت تعامل و

 
شجاعت نه گفتن معنا می یابد. 

 
_ انتصابات : 

نامزد تصدي استانداري علاوه بر اینکه از برنامه هاي خود باید دفاع کند، در برنامه هاي خویش اشاره به شاخص هاي انتصاب معاونین
خویش، مدیران کل، مدیران عامل، فرمانداران و بخشداران و تسلیم نشدن در برابر لابی هاي رانت خواهی سیاسی و انتخاباتی نیز ارائه

 
دهد 

 
_برنامه براي گردشگري : 

اگر نگاهی به آمار برخی از کشورها ي همسایه مازندران نظیر ترکیه،گرجستان و...بیندازیم متوجه می شویم حتی دوران کرونا ویروس
البته با رعایت مباحث تزریق واکسن کرونا و بهداشتی، درآمد خوبی از راه گردشگري و توریست نصیب ایشان میشود اتفاقا مسافرتهاي
سیاحتی زیادي از همین مازندران هم به آنجا می شود.لذا براي بخش صنعت اقتصاد توریسم، براي گردشگري، آثار باستانی، صنایع

 
دستی، برنامه ارائه دهد 

 
_ ستاد رفع موانع تولید : 

بسیاري از کارخانجات شهرك صنعتی، کارخانجات خارج از شهرك، کارگاه ها، تولیدي ها ورشکسته یا در حال تعطیلی هستند، هنر
بعضی از جلسات ستاد کارگروه تسهیل و رفع موانع تولید، فشردن پاي مدیران بانک ها بر گلوي سرمایه گذاران یا واگذاري بغیر

 
هست، استانداران براي رفع موانع تولید و تزریق تسهیلات کم بهره بانکی باید برنامه قابل دستیابی داشته باشند 

 
_ جذب سرمایه گذاران : 

 
نامزدین تصدي استانداري جذب سرمایه گذاران صنعتی، تبدیلی، مشتقات معدنی، و... را در رئوس امور لحاظ نمایند 

_جلوگیري از واردات بی رویه : استانداران با مشورت از خانه کشاورز و اتحادیه باغداران و ستاد تنظیم بازار و....با رایزنی در سطوح

 
عالی دولت مانع از واردات مازاد بر مصرف اقلام کشاورزي، باغی، پروتئینی و.... شوند 

_برنامه براي نظام ارزیابی و مقابله با فسادهاي اداري : گاهی با چنان آمارها،مصاحبه ها وهمایشهایی مواجه می شویم؛ شرح وظائف
یومیه که براي آن حقوق دریافت می شود بولد می گردد گویی هیچ کاستی وجود ندارد،استاندار نباید اسیر آمار و نمودار شود بلکه

 
نظر مردم را جویا شود و آمارها را رصد، آنالیز واقعی و راست آزمایی کند همچنین آسیب ها و فسادهاي اداري را ریشه کن نماید 

 
_ پژوهش بجاي همایش : 

استاندار داراي این عزم باشد که همایش هاي نمایشی و رستوران هاي لاکچري بعد از همایش را تعطیل و پژوهش محوري را استوار

 
نماید 

 
_ مشاوران کار بلد : 

 
مشاوران استاندار نباید به صرف همفکري سیاسی گزینش شوند بلکه بواسطه علم، دانش، تخصص، تعهد، مهارت، تجربه و... باشند 



 
_ توجه به زیر ساختهاي استانی : 

استاندار آتی همچو یک وزیر برنامه ارائه دهد که براي تسریع پروژه هاي عمرانی، جاده اي ،رایزنی باوزارتخانه ها وسازمان برنامه و

 
بودجه و...براي زیرساختهاي عمرانی دربخشهاي آب،برق ،جاده ،گاز و...چه برنامه اي دارد 

 
_توجه به روستاها،شهرهاي کوچک و محرومیت زدایی : 

ارائه برنامه براي ساماندهی تولیدات روستایی و ترویج هنرهاي سنتی و صنایع دستی روستا و ارائه امکانات رفاهی و زیرساختی به
شهرهاي کوچک بالاخص تجهیز بیمارستانها و تامین کادر درماي و اعزام متخصصین پزشکی، تعریض و ترمیم محورهاي مواصلاتی

 
شهري و روستایی، گسترش خدمات زیرساختی و عمرانی در این نواحی 

 
_سوابق علمی و تجربی : 

دارا بودن سوابق ممتاز اجرایی در رده هاي استانی و کشوري،حائز بودن بینش سیاسی،اجتماعی، فرهنگی ،اجرایی ، صنعتی و... ،

 
سوابق کلان اجرایی در رده هاي ملی،مشروعیت مردمی و...نیز درخور اهمیت هست. 

 
_تریاژ و اولویت بندي نیازهاي استان : 

 
سقف آرزوها و مطالبات بلند هست و امکانات کم لذا جهت ایجاد تغییرقابل محسوس اولویت بندي مهم هست. 

 
_ توجه به پدیده هاي اجتماعی : 

کودکان کار و نیازمندان سر چهارراه ها با متکدیان حرفه اي باید منفک شوند و ریشه اي براي کودکان کار و نیازمندان خدمت ارائه

 
شود. 

 
_ نیاز سنجی مبتنی بر سلیقه بازار داخلی و خارجی : 

استاندار آتی باید براي سنجش زائقه بازار داخلی و خارجی تیم مشورتی تخصصی داشته باشد و براي راه اندازي خط تولید و....

 
برحسب نیاز و سلیقه بازار و با افزودن بر کیفیت برنامه دهد. 

 
_ منطقه آزاد و منطقه ویژه اقتصادي : 

استاندار براي 2 فاکتور مهم یادشده و رسیدن به شاخص هاي مورد نیاز و استقرار واقعی نه اسمی این دو تلاش کند بگونه اي که این

 
امتیازات با اندازي براي واردات نباشد بلکه صادرات ارجح باشد. 

 
_ شرکت هاي دانش بنیان و ارتباط دانشگاه با صنعت و محیط زیست : 

اگر بهانه تکنولوژي نوین، تحریم هست که صد البته وزراي صنعت و امور خارجه براي واردات تکنولوژي باید تدبیري کنند، اما وزیر
علوم و معاونت علمی و فناوري رئیس جمهور و استانداران نیز باید از پتانسیل شرکت هاي دانش بنیان و فرصت و امتیاز و حمایت

 
دادن به ایشان و ورود مدیران گروه دانشگاه ها از تئوري به عمل برنامه ریزي کنند. 

 
_ بهره گیري از خانه ها، کانون ها و نظام هر در میدان عمل : 

استانداران برخی از کانون هایی مثل کانون روانشناسان، نظام مهندسی، کانون مهندسین، نظام کشاورزي، خانه کشاورز، اتاق بازرگانی،
و... را با برنامه ریزي دقیق وارد میدان عملی تر در مشاوره و اجرا و تصمیم گیري و... دهند و برخی از تشکلاتی که در حد تشریفات

 
جلسات مانده اند را نیز از رکود تشریفات پایان دهند و به تحرك وادارند. 



عبداالله شهمیر شورمستی



دوره هاي آموزش صنایع دستی براي مددجویان ایلامی برگزار شد

منبع: باشگاه خبرنگاران جوانشماره خبر:  60  |  تاریخ: 1400/07/06

شنبه زاده گفت: با توجه به برگزاري دوره هاي آموزشی صنایع دستی براي زندانیان ، در تابستان امسال 230 نفر از
مددجویان آموزش هاي لازم را فرا گرفتند.

به گزارش خبرنگار گروه استان هاي باشگاه خبرنگاران
جوان از ایلام ، عبدالمالک شنبه زاده مدیرکل میراث
فرهنگی، گردشگري و صنایع دستی ایلام ، گفت: در
راستاي تفاهم نامه فی مابین با اداره کل امور زندان هاي
استان مبنی بر برگزاري دوره هاي آموزشی صنایع دستی
براي زندانیان ، در تابستان امسال 230 نفر از مددجویان

 
آموزش هاي لازم را فرا گرفتند. 

او افزود: آموزش ها در رشته هاي گیوه بافی، معرق چوب، قلاب بافی، تراش سنگ هاي قیمتی و نیمه قیمتی و تولیدات چرمی برگزار

 
شد. 

شنبه زاده بر لزوم و ضرورت آموزش زندانیان فاقد مهارت در راستاي فراهم نمودن زمینه هاي اشتغال پایدار و جلوگیري از تکرار جرم
و کاهش بزهکاري و کمک به ایجاد اشتغال مولد تأکید کرد و ادامه داد: آموزش صنایع دستی به خصوص صنایع بومی با تأمین

 
امکانات لازم در مکان آموزشی در محل زندان شهر ایلام و دیگر شهرستان هاي تابعه با حضور مربیان صنایع دستی انجام می شود. 

او در ادامه کسب مهارت، ایجاد درآمد در زندان براي زندانیان و خانواده آن ها و برخورداري از حرفه صنعتگري پس از خروج از زندان
را از جمله مزایاي برگزاري این کارگاه ها عنوان کرد و گفت: علاوه بر صدور کارت مهارت صنعتگري براي زندانیان که دوره می بینند،
اداره میراث فرهنگی با همکاري اداره امور زندان ها در زمینه بازاریابی، تبلیغات و برپایی نمایشگاه عرضه و فروش محصولات این

 
زندانیان نیز همکاري و مساعدت هاي لازم را به عمل خواهد آورد. 

شنبه زاده اظهار کرد: در پایان دوره گواهینامه آموزشی به زندانیان داده می شود که پس از آزادي بتوانند وارد بازار کار شوند.



طیب نیا، مدیر جوان، نخبه و انقلابی سکان فولاد مبارکه را در دست گرفت

منبع: خبر فوريشماره خبر:  61  |  تاریخ: 1400/07/06

محمدیاسر طیب نیا، مدیر جوان، نخبه و انقلابی با تصویب هیات مدیره شرکت فولاد مبارکه سکاندار بزرگترین بنگاه اقتصادي
کشور شد.

محمدیاسر طیب نیا، مدیر جوان، نخبه و انقلابی با تصویب
هیات مدیره شرکت فولاد مبارکه سکاندار بزرگترین بنگاه

 
اقتصادي کشور شد. 

با تصویب هیات مدیره شرکت فولاد مبارکه، محمد یاسر
طیب نیا جایگزین حمید رضا عظیمیان شد تا بر صندلی
مدیرعاملی این شرکت تکیه زند. انتخابی که باید آن را با
توجه به حضور پر رنگ و موفقی که وي در سال هاي

 
گذشته در صنعت فولاد کشور داشته است، بسیار شایسته و در خور توجه دانست. 

این در حالی بوده که مروري بر کارنامه کاري وي نیز نشان می دهد؛ این مدیر موفق و جوان تجارب ارزنده اي در حوزه صنعت و

 
معدن دارد. به طور نمونه می توان به فعالیت وي در شرکت هاي معدنی و صنعتی چادر ملو و گل گهر اشاره کرد. 

علاوه براین طیب نیا در هیات مدیره ذوب آهن اصفهان حضور داشته است. عضویت در هیات مدیره شرکت ریل پردازسیر، اشتغال در
سمت معاون خرید و امور معدنی شرکت فولاد مبارکه و قائم مقام مدیرعامل ذوب آهن از دیگر مواردي است که می توان به آنها اشاره

 
کرد. 

ضمن اینکه باید گفت؛ سابقه حدود دو دهه خدمت وي در حوزه صنعت و معدن نشان می دهد؛ طیب نیا از مدیران خوش نام و جوان

 
در این بخش به شمار می رود. 

وي همچنین از جمله مدیرانی بوده که در مواجهه با تحریم هایی که علیه فولاد مبارکه از سوى آمریکا اعمال شد، تلاش کرد تا این

 
تحریم ها تاثیري در روند فعالیت هاي شرکت فولاد مبارکه نداشته باشد. 

از دیگر فعالیت وي در این زمینه را می توان نقش آفرینی در زنجیره تامین با اقدامات قابل توجهی که در زمینه عمومی سازي در بازه
زمانی سه تا چهار سال اخیر در این بخش صورت گرفته دانست که در راستاي کاهش چشمگیر وابستگی به خارج از کشور در این

 
صنعت صورت گرفته است. 

ضمن اینکه نباید از یاد برد که وي جوان انقلابی و با تجربه در صنعت فولاد بوده که اکنون با انتخابی شایسته بر کرسی مدیریت

 
بزرگترین بنگاه اقتصادي کشور نشسته است. 

نکته قابل تامل دیگر این بوده که طیب نیا از آن دسته اشخاص بله قربان گو نیست، بلکه فردي مقتدر، انقلابی و از فعالان انجمن
اسلامی بوده است. آنچه که باید آن را نشانه مثبت و در خور توجهی در آینده صنعت و معدن کشور دانست.



منفعت بی نظیر کره اي ها از ممنوعیت واردات با ورود کالا از طریق کولبران/

موافقان و مخالفان واردات ال جی و سامسونگ چه می گویند؟

منبع: اقتصاد آنلاینشماره خبر:  62  |  تاریخ: 1400/07/06

سخنگوي انجمن صنفی تولیدکنندگان لوازم خانگی با بیان اینکه اکنون تا 50 درصد بازار کنونی لوازم خانگی در دست
برندهاي قاچاق خارجی است، گفت: به اجبار تحریم و مضیقه ارزي واردات ممنوع شد.

سخنگوي انجمن صنفی تولیدکنندگان لوازم خانگی با بیان
اینکه اکنون تا 50 درصد بازار کنونی لوازم خانگی در دست
برندهاي قاچاق خارجی است، گفت: به اجبار تحریم و

 
مضیقه ارزي واردات ممنوع شد. 

به گزارش اقتصادآنلاین، مرسل صدیق- رییس انجمن
سازندگان قطعات لوازم خانگی در کلاب هاوس

اقتصادآنلاین گفت: صنعت ایران در دهه 60 شروع به رشد کردن و براي واردات ماشین آلات تسهیلات خوبی گرفتند و در دهه 80

 
اوج شکوفایی صنایعی مثل لوازم خانگی بود و اکنون برندهاي ارزشمند در این حوزه فعال هستند. 

وي افزود: کالاي ال جی و سامسونگ بر اثر گرایش مردم و ترفندهاي خاص واردکنندگان با قیمت بسیار بالا به فروش برسند در
حالیکه تولیدات داخلی در قیمت منطقی قرار گرفته است. کالاي داخلی کیفیت خوبی دارد و تا 50 درصد ارزان تر از کالاي خارجی
است و از همه مهمتر در حوزه اشتغال نیز توانسته به خوبی شکل بگیرد پس برگشت ال جی و سامسونگ باعث می شود که تولید

 
داخلی صدمه ببیند چرا که قرار است به جاي ارز بلوکه شده قرار است لوازم خانگی وارد کشور بشود. 

به گفته صدیق دولت باید حمایت خود را از صنعت لوازم خانگی ادامه دهد و این دغدغه واحد هاي صنعتی است که با واردات اشتغال
آنها تحت تاثیر قرار دهد؛ این در حالی است که قطعات تولیدي این صنعت باکیفیت هستم و فقط خلا تکنولوژیکی داریم از دهه 60 تا
90 تحول بزرگی در حوزه صنعت لوازم خانگی داشتیم و اکنون نرخ بهره بالا در کنار تورم ناشی از سیاست هاي کلی پولی و ارزي
دولت، براي صنعت آزاردهنده است. بازار نباید به سمت خرید کالاهاي خارجی برود و این اگر زمانی رخ دهد که اشتغال دچار مشکل

 
می شود. 

تا قبل سال 97 به خاطر تحریم آمریکا بازار ایران در سیطره لوازم خانگی خارجی بود حمیدرضا غزنوي- سخنگوي انجمن صنفی
تولیدکنندگان لوازم خانگی در کلاب هاوس اقتصاد آنلاین گفت: تا قبل سال 97 به خاطر تحریم آمریکا بازار ایران در سیطره لوازم
خانگی خارجی بود و درها باز گذاشته شد و هم خطوطی شکل گرفت که سرمایه گذار ایرانی برندهاي خارجی را براي تولید و مونتاژ
به ایران آوردند. افکاري که می گفتند رقابت باید باشد تا تولید ایران رقابتی شود توانست تا قبل سال 97 این ایده را پیاده کند و
عمده بازار هم در اختیار کره اي ها بودند و در سال 97 با تحریم، بازار لوازم خانگی که تا 70 درصد در دست خارجی ها بود، از حضور

 
خارجی ها تهی شد. 



وي ادامه داد: تولیدکنندگان ایرانی تا پیش از سال 97 ضعیف نگه داشته شدند و عایدي این حضور خارجی ها اخراج کارگران و
مهندسان ایرانی و بیکاري بود و برخی با تفکر اینکه بازار رقابتی باشد جنگ تمام عیار اقتصادي به راه انداختند. یک طرف آنقدر بزرگ

 
شد و کشور را در اختیارش قرار دادیم که اجاره نداد طرف دیگر که تولیدکننده ایرانی است، رشد کند. 

غزنوي افزود: ما به اجبار تحریم و مدیریت منابع ارزي واردات را ممنوع کردیم و امروز تولیدکنندگان لوازم خانگی داخلی افزایش
اشتغال داشتیم و بازار را به خوبی کنترل رسیدیم و تولیدکنندگان به مقیاس اقتصادي رسیدند. امروز در صنعت لوازم خانگی این
دستاورد را به دست آوردیم؛ اگرچه قاچاق هم اکنون وجود دارد و تا 50 درصد بازار کنونی در اختیار کالاهاي خارجی است که به
صورت قاچاق وارد کشور می شود. امروز به جاي یازده میلیون 15 میلیون دستگاه لوازم تولید شده ما انحصارگرا نیستیم و از شراکت

 
با تولیدکنندگان خارجی براي انتقال تکنولوژي استقبال می کنیم. 

اولین مولفه براي مصرف کننده قیمت است اسلامیان، نایب رییس انجمن توزیع کنندگان لوازم خانگی در کلاب هاوس اقتصادآنلاین
گفت: در 5 سالی که تحریم بودیم و اجازه واردات نبود همه این محصولات به صورت غیرقانونی وارد می شد اما این کالاها خدمات

 
پس از فروش نداشتند و فقط کره اي ها هزینه کمتري پرداخت کردند و کالاهاي آنها بدون گارانتی وارد کشور می شود 

وي ادامه داد: ممنوعیت واردات سبب شد که کارگران بیکار شوند و جاي خود را به کوله برات بدهند و این به نفع کره اي ها شده
است و دولت هم از محل تعرفه ها درآمد حاصل نکرداین تفکر که واردات باید ممنوع شود در هیچ جاي دنیا دیده نمی شود و اگرچه

 
برخی از کشورها توان تولید همه کالاها را دارند؛ اما صرفه اقتصادي تولید را نادیده نمی گیرند. 

اسلامیان افزود: اگرچه برخی از کالاهاي خارجی گارانتی ندارند اما مردم ترجیح می دهند کالاي خارجی بخرند و اکنون فروشندگان
در بازار براي فروش کالاي ایرانی خود مشکل داریم چراکه قیمت کالاي ایرانی همپاي کالاي قاچاق خارجی است و مصرف کننده

 
براي خرید کالاي خارجی مراجعه می کنند. 

وي گفت: اولین مولفه براي مصرف کننده قیمت است و براي مردم این فاکتور خیلی مهم است و مصرف کننده نهایی قیمت، برند و

 
کیفیت را در نظر دارد. برندهاي خوب ایرانی را به پایانه مرزي انتقال می دهند و با برند خارجی مجدد به بازار داخلی برمی گردانند. 

ایران باید با رویکرد حمایت از تولید ملی با دنیا تعامل کند عباس هاشمی، دبیر انجمن صنایع لوازم خانگی در کلاب هاوس
اقتصادآنلاین گفت: ایران باید با رویکرد حمایت از تولید ملی با دنیا تعامل کند و نباید به بهانه سلیقه مصرف کننده منافع ملی را با
گشودن درهاي واردات نادیده گرفت پیشنهاد این است که کالاهاي نهایی لوازم خانگی را در یک دوره مشخص پذیرش نکنیم و ادامه
این ممنوعیت براي واردات کالا را براي زمان مشخص ادامه دهیم؛ اما ما باید رشد اقتصادي کشور را مشخص کرده و روند را رصد

 
نماییم. 

وي افزود: باید مشکل تحریم را به طور جد حل نماییم و عدم امکان توافق با دنیا امکان تحقق اهداف حمایت از تولید و آزادسازي

 
منابع ارزي کشور وجود ندارد. 

هاشمی گفت: تمرکز مدیران صنعت لوازم خانگی به موضوعات روزمره شده و سهولت واردات و تامین مالی و فرایند تولید را پیگیري

 
می کنند در حالیکه باید در حوزه نوآوري و ایجاد زنجیره ارزش و نه صرفا زنجیره تامین کار را پیش برند. 



 
این خبر در حال تکمیل است... 

پربیننده ترین مدیرعامل فولاد مبارکه منصوب شد کشمکش بر سر بازار 8میلیارد دلاري لوازم خانگی / تولیدکنندگان یا واردکنندگان،
کدامیک پیروز میدان خواهند شد؟ لوازم خانگی مشمول قیمت گذاري نیست / مقام مسئول در وزارت صمت: انحصار در بازار لوازم
خانگی را قبول نداریم نحوه ترخیص یک ماهه کامیون هاي وارداتی زیر سه سال ساخت با ممنوعیت واردات لوازم خانگی، تنها

تولیدکننده نماها رشد می کنند



خودمان تلاش نکنیم، تاریخ علم ما را با انبوهی از تحریف می نویسند!

منبع: جوان آنلاینشماره خبر:  63  |  تاریخ: 1400/07/06

به مناسبت انتشار کتاب «پژوهش هایی درباره آثار علمی و فلسفی ابن سینا» که اخیراً از سوي انتشارات رمز منتشر شده
است، با گردآورنده و ویراستار این اثر دکتر جعفر آقایانی چاوشی، عضو هیئت علمی دانشگاه صنعتی شریف مصاحبه اي

ترتیب دادیم تا از زبان ایشان با این اثر و جوانب کمتر بررسی شده ابن سینا بیشتر ...

به مناسبت انتشار کتاب «پژوهش هایی درباره آثار علمی و فلسفی ابن سینا» که اخیراً از سوي انتشارات رمز منتشر شده است،
با گردآورنده و ویراستار این اثر دکتر جعفر آقایانی چاوشی، عضو هیئت علمی دانشگاه صنعتی شریف مصاحبه اي ترتیب دادیم تا از
زبان ایشان با این اثر و جوانب کمتر بررسی شده ابن سینا بیشتر آشنا شویم. پیش از این نیز با همین عنوان از نویسنده کتابی منتشر
شده بود، اما کتاب حاضر به رغم تشابه اسمی، مستقل از کتاب پیشین بوده و مقالاتی متفاوت و تخصصی تر را در بر گرفته است. این

 
کتاب شناخت جدیدي از ابن سینا به دست خوانندگان می دهد. متن زیر حاصل این گفتگو است. 

آقاي دکتر لطفاً اندکی در باره این کتاب توضیح دهید و بگویید آیا این کتاب با آثاري که پیش از این در ایران منتشر شده اند تفاوتی

 
ماهوي دارد یا خیر؟ 

سؤال خوبی است، اما براي پاسخ به آن ذکر چند نکته ضروري است. نکته اول اینکه ما ایرانیان چنانکه باید و شاید، بزرگان علمی و
فلسفی خود را عموماً و ابن سینا را خصوصاً نشناخته ایم و همین عدم شناخت موجب گردیده تا نتوانیم مطاع ارزشمند خود را در بازار
جهانی عرضه کنیم؛ در حالی که غربیان در این زمینه به شدت از ما پیشی گرفته اند. مثلاً اگر کار هایی را که انگلیسی ها درباره
نیوتن، ایتالیایی ها در مورد لئوناردو داوینچی و فرانسویان در مورد دکارت کرده اند با کار هایی که ما در مورد ابن سینا کرده ایم،
مقایسه کنید، آن وقت متوجه می شوید که ما چقدر از آن ها فاصله داریم. آن ها از تولید فیلم ها و سریال هاي تلویزیونی گرفته تا
چاپ کتاب و برپایی سمینار ها براي بزرگداشت بزرگانشان به نحو احسن بهره برده اند، ولی ما یک فیلم سینمایی هم که درباره ابن
سینا ساخته ایم، از واقعیات به دور و به افسانه شبیه است. اگر هم هالیوود در سال هاي اخیر فیلمی از ابن سینا را ساخته است، نه
براي بزرگداشت این فیلسوف ایرانی بلکه به خاطر ضربه زدن به او و ایران بوده است. بنابراین اگر ما خودمان تلاش نکنیم، دشمن
تاریخ علم ما را هم خواهد نگاشت، آن هم با انبوهی از تحریفات! در این صورت ما هیچ گاه قادر به اصلاح و مقابله با این تحریفات

 
نخواهیم بود. 

با این حال ابن سینا به جهت گستردگی ابعاد و غناي آثارش، همواره چه در شرق و چه در غرب مطرح و به قول امروزي ها مد روز
بوده است و این هم باز به برکت دانشمندان منصف و برجسته غربی است که شب و روز خود را براي پژوهش درباره آثار این اعجوبه
همه اعصار گذاشته اند تا از پرتو آن بتوانند به برخی از مسائل علمی و فلسفی روز پاسخ دهند. در پاسخ به پرسش شما باید بگویم که
انگیزه اصلی من از تدوین این کتاب، ترجمه و چاپ برخی از این گونه مقالات بوده است و شما هم با مروري در مقالات این کتاب با

 
من هم عقیده خواهید بود. 

 
چه عاملی موجب شد که شما به این کار مبادرت ورزید؟ آیا رشته تحصیلی جنابعالی سبب این گرایش شد؟ 

براي پاسخ به این سؤال باید حدود 40 سال به عقب برگردم، یعنی اوایل انقلاب و زمان جنگ تحمیلی که من در فرانسه و در دوره
کارشناسی ارشد در دانشگاه ژوسیو (پاریس 7) به تحصیل اشتغال داشتم. یکی از درس هاي اجباري ما درباره فلسفه دکارت بود. استاد
ما هم آقاي دکتر دومینیک لوکور از دکارت شناسان برجسته فرانسه بود که این درس را ارائه می داد. درس هاي استاد بسیار جالب و
کلاس هم مملو از دانشجویان فرانسوي و از دیگر ملیت ها بود. من براي اینکه درس ها خوب در حافظه ام جایگزین شوند، آن ها را
ضبط می کردم، هنوز هم نوار هاي کاست قدیمی از این درس ها را دارم. در روز اول درس که استاد قصد معرفی دکارت را داشت،



سؤالی را براي دانشجویان بدین گونه مطرح کرد: «چرا دکارت با فلاسفه دیگر فرانسوي، چه قبل و چه بعد از او فرق دارد و در واقع
تافته اي جدا بافته است؟» این مطلب را در پرانتز بگویم که فرانسویان همواره خود را عقل گرا معرفی می کنند و این عقل گرایی خود

 
را هم به دکارت نسبت می دهند. 

با طرح این سؤال سکوتی بر کلاس حاکم شد. برخی از دانشجویان پاسخی بر زبان آوردند که مورد قبول استاد واقع نشد. بعد خود
استاد، کلاس را با پاسخ عجیب خود که براي من هم شگفت انگیز بود از تعلیق بیرون آورد. آن روز ها مصادف با روز هاي آغازین
انقلاب و جنگ تحمیلی بود و رسانه هاي فرانسه نیز روز و شب اخبار جنگ و انقلاب ایران را با جزئیات پخش می کردند و به تفصیل
درباره آن ها به مباحثه می نشستند. استاد گفت: «اگر عوامل انقلاب ایران را ریشه یابی کنید به مذهب تشیع می رسید که بر خلاف
مذاهب دیگر اسلامی، انقلابی است و همواره با شاهان و حاکمان سر ستیز داشته است و آن ها را به رسمیت نشناخته است. ابن سینا
فیلسوف بزرگ ایرانی هم که غرب قرون وسطایی، وامدار دانش و فلسفه اوست، متعلق به همین مذهب انقلابی شیعه است. او هم به
دلیل وابستگی به همین مذهب انقلابی بود که در زمانش با حاکمان قدرت درافتاد و آواره شهر و دیار شد» و بعد هم چنین ادامه داد:
«به نظر من دکارت که یکی از خوانندگان آثار فلسفی ابن سینا به زبان لاتین بوده، نه تن ها در علم و فلسفه بلکه در شیوه زندگی نیز
je pense,) از سلف ایرانی اش تأثیر پذیرفته است.» بعد هم گفت: «بنیان فلسفی دکارت که در جمله «من می اندیشم، پس هستم
donc je suis)» خلاصه می شود، متأثر از یک اثر فلسفی ابن سینا درباره انسان معلق است. گذشته از این بهره گیري علمی و
فلسفی می بینیم که دکارت در طول زندگی اش آرام و قرار نداشت؛ از این شهر به آن شهر و از این کشور به آن کشور می گریخت تا
منزل امنی بیابد و در سایه آن به کار پژوهشی بپردازد و چنین به نظر می رسد که در این رفتار هم خواهی نخواهی از ابن سینا الگو

 
پذیرفته است». 

من در کلاس درس بسیار خوشحال بودم که استاد این همه از ابن سینا تجلیل می کند، ولی متأسف بودم که ما ایرانیان نمی توانیم
نمونه اي از کار هایی را که فرانسویان در مورد دکارت کرده اند، درباره ابن سینا انجام دهیم. همین باعث شد که تألیف کتابی در مورد

 
ابن سینا را با نگاهی نو در برنامه پژوهشی خود در آینده قرار دهم. 

آیا همین درس استاد فرانسوي و نگاه انقلابی اش به ابن سینا شما را به نگاهی انقلابی در پژوهش درباره کار هاي اندیشمند بلند آوازه

 
ایرانی واداشت؟ 

بله، من بعد از پایان تحصیلاتم به ایران برگشتم و همزمان با تدریس در دانشگاه صنعتی شریف، در پژوهشگاه علوم انسانی و مطالعات
فرهنگی هم کار تحقیق درباره دانشمندان اسلامی ایران را دنبال می کردم. در این زمان دکتر مهدي گلشنی ریاست پژوهشگاه را
برعهده داشت و من هم چند ویژه نامه درباره خیام و خواجه نصیر منتشر کردم. پس از این کار، پروژه ابن سینا را به دست گرفتم و از
داخل و خارج ایران مقاله درخواست کردم. متأسفانه اندکی پس از آغاز کار، دکتر گلشنی از ریاست پژوهشگاه برکنار شد. دوره رئیس
جدید برایم بسیار دشوار و طاقت فرسا بود تا حدي که نمی توانستم با خیال راحت به پژوهش خود ادامه دهم و بدین سبب مجبور به
استعفا شدم. بعد هم براي چاپ همین کتاب به سراغ مؤسسه حکمت و فلسفه رفتم که مسئول انتشاراتش به این دلیل که اغلب این
مقالات ترجمه است از چاپ آن عذر خواست! با میانجیگري دکتر گلشنی کتاب را به پژوهشگاه فرهنگ و اندیشه اسلامی در قم
سپردم، به امید آنکه در آنجا به زیور چاپ آراسته گردد. مدیر انتشارات آنجا هم پس از یکسال که مرا معطل کرد سرانجام از من
خواست که آن قسمت از مقدمه را که من رنجنامه نامیده ام، حذف کنم. من هم جواب رد دادم و کتاب را از آن ها پس گرفتم و با
این اندیشه خود را تسلی می دادم که سرانجام ناشري که قدر این اثر را بداند، پیدا خواهد شد. این گوهرشناس را که جوانی پر شور،
وطن دوست و دوست دار عظمت ایران اسلامی به نام کامبیز خالقی بود، سر انجام پیدا کردم که با چاپ کتاب به طرز بسیار زیبایی

 
تمام خستگی چند ساله مرا از تن بیرون کرد. 

 
مختصري درباره تفاوت این اثر با کار هاي گذشته در مورد ابن سینا بگویید. 

البته باید از تلاش هاي بزرگانی که در این عرصه قلم زده اند به ویژه شادروانان آیت االله مطهري، استاد حسن ملکشاهی، آیت االله
حسن زاده آملی و آیت االله مصباح یزدي قدردانی کرد که پیشکسوتان ابن سینا شناسی اند؛ با این حال این بزرگان توجه خود را



بیشتر به مباحث متافیزیکی و عرفان ابن سینا معطوف کرده بودند، در صورتی که در غرب ابعاد دیگري از ابن سینا مورد مطالعه قرار
می گرفت که عبارت بودند از ریاضیات، نجوم، کیهان شناسی و موسیقی. من هم مایل بودم که با ارائه ترجمه این گونه کارها، تلنگري

 
به ابن سیناشناسی معاصر در کشورم بزنم. البته نمی دانم تا چه حد توانسته ام به هدف خود نزدیک شوم. 

 
اندکی در مورد نویسندگان مقالات نیز صحبت کنید. 

هم نویسندگان و هم مترجمان کتاب از نویسندگان برجسته و متخصص در حوزه پژوهشی خود هستند. متأسفانه در طول مدتی که
این کتاب دست به دست می چرخید، آقاي دکتر ساسان سپنتا، نویسنده ایرانی و آقاي مورو زونتا (Mauro Zonta) نویسنده
فرانسوي بدرود حیات گفتند و نتوانستند انتشار مقاله خود را شاهد باشند. آقاي قسام فینیآنوس (Ghassam Finianos) نویسنده
سوریه اي یکی از مقالات هم بر اثر حمله داعش و گروه هاي تروریستی به سوریه، محل قبلی خود را ترك کرده و من اکنون اثري از
او ندارم. یکی از مقالات خوب این کتاب متعلق به آقاي دکتر گلشنی و شاگرد ایشان آقاي دکتر جمالی است که درباره آگاهی و رابطه
ذهن و مغز از نگاه ابن سینا است. خود من هم دو مقاله درباره کار هاي نجومی ابن سینا یکی به فارسی و دیگري به فرانسه نوشته ام
که امیدوارم مورد توجه قرار گیرد. مقالاتی هم درباره منطق موجهات از نگاه ابن سینا توسط منطق دانان خارجی داریم که توسط

استادان ایرانی به فارسی ترجمه شده اند و این مقالات نیز نگاهی تازه به مباحث منطقی ابن سینا دارند.



لزوم آموزش کشاورزي در مراکز فنی و حرفه اي استان قزوین

منبع: خبرگزاري صدا و سیماشماره خبر:  64  |  تاریخ: 1400/07/06

مدیرکل آموزش فنی و حرفه اي استان قزوین با بیان اینکه 180مرکز آموزش فنی و حرفه اي در استان فعالیت می کنند،
ابراز امیدواري کرد که این مراکز در زمینه کشاورزي هم به متقاضیان آموزش بدهند.

به گزارش خبرگزاري صداوسیما مرکز قزوین، مددي، مدیرکل آموزش فنی حرفه اي استان قزوین در برنامه گفتگوي ویژه خبري
شبکه قزوین گفت: اداره کل آموزش فنی و حرفه اي استان با
دستگاه هایی که در زمینه اشتغال فعالیت دارند، براي آموزش
علاقه مندان به رشته هاي فنی و حرفه اي، آمادگی همکاري

 
دارد. 

وي با بیان اینکه در سند تحول آموزش و پرورش به آموزش هاي
مهارتی توجه ویژه اي شده است افزود: طرح ایران مهارت را به
آموزش و پرورش پیشنهاد داده ایم و دانش آموزان 12ساله، از

دوره دوم ابتدایی تا دیپلم، باید 60ساعت دوره آموزش فنی و حرفه اي و یا مهارت را بگذارنند تا بتوانند در انتخاب رشته تحصیلی

 
شان، موفق تر باشند. 

مدیرکل آموزش فنی حرفه اي استان قزوین با بیان اینکه این 60 ساعت در یک تا سه سال می تواند گذرانده شود، خاطرنشان کرد: به

 
دلیل شیوع کرونا طرح ایران مهارت به کندي پیش رفت و امیدواریم با ریشه کنی کرونا این طرح مجدداً از سر گرفته شود. 

وي با بیان اینکه طرح ایران مهارت در آموزشگاه هاي دولتی به صورت رایگان برگزار می شود، افزود: این طرح همچنین از طریق

 
آموزشگاه هاي آزاد و دریافت شهریه بسیار جزئی، برگزار می شود و در مناطق محروم هم، شهریه اي از داوطلبان دریافت نمی شود. 

مددي با بیان اینکه مراکز آموزش فنی و حرفه اي در شهرستان هاي بوئین زهرا، البرز، قزوین، آبیک و تاکستان وظیفه آموزش
داوطلبان را بر عهده دارند، تصریح کرد: در شهرستان قزوین مرکز آموزش فنی و حرفه اي برادران بسیار فعال است، اما متأسفانه

 
بخش خواهران فعال نیست. 

مدیرکل آموزش فنی و حرفه اي استان قزوین گفت: 180 آموزشگاه فنی و حرفه اي در استان فعالیت می کنند و انتظار داریم این

 
آموزشگاه ها بیشتر در بخش هاي کشاورزي، به متقاضیان آموزش بدهند. 

وي افزود: حدود 70درصد از مراجعان به مراکز آموزش فنی و حرفه اي با توجه به شیوه هاي متنوع آموزشی، پس از فارغ التحصیلی،

 
وارد بازار کار می شوند. 

مددي تأکید کرد: طرح آموزشی مهارت و کارآفرینی، به صورت پایلوت در استان قزوین اجرا می شود تا متقاضیان با مهارت هاي
کسب و کار و بازار آشنا شوند و پس از فارغ التحصیلی جذب بازار کار شوند. 



مدیرکل آموزش فنی و حرفه اي استان قزوین خاطرنشان کرد: از خدمات خیران و ظرفیت وقف براي آموزش هاي مهارتی و فنی و

 
حرفه اي در استان قزوین استفاده می شود. 

وي افزود: سازمان آموزش فنی و حرفه اي، گواهینامه هاي مدت دار بین المللی فنی و حرفه اي را صادر می کند که مورد تأیید کشور

 
هاي عضو آي ال او یا کار است تا فارغ التحصیلان بتوانند در سایر کشور هاي دنیا به فعالیت هاي فنی بپردازند. 

به گفته مددي، امسال حدود 8هزار نفر آموزش فنی و حرفه اي دیدند و فقط 4هزار و 800نفر توانستند در آزمون هاي کتبی و عملی،

 
نمره قبولی کسب کردند. 

وي افزود: در سیستم آموزش کار در محیط واقعی، حداکثر 3نفر به مراکز کارگاهی براي آموزش استاد - شاگردي معرفی می شوند و

 
پس از گذراندن دوره می توانند در آزمون دریافت گواهینامه شرکت کنند. 

مدیرکل آموزش فنی و حرفه اي استان قزوین گفت: درصدد هستیم طرح نخبگان مهارتی را تصویب کنیم و افرادي که در مسابقات

 
جهانی مهارت، مدال هاي رنگارنگ دریافت می کنند، به این بنیاد می پیوندند. 

وي افزود: المپیاد کشوري رباتیک نیز در استان قزوین برگزار می شود.



تهدید کرونا را به فرصت ارتقاي فناوري آموزش تبدیل کردیم/ لزوم توجه به

آموزش ترکیبی

منبع: ایسناشماره خبر:  65  |  تاریخ: 1400/07/06

معاون آموزشی وزارت علوم، آموزش الکترونیکی را دستاورد بزرگی براي آموزش عالی کشور دانست و گفت: آموزش
الکترونیکی یکی از مصادیق تبدیل تهدید به فرصت است، یعنی تهدید کرونا را به فرصت ارتقاي فناوري در آموزش جامعه

دانشگاهی تبدیل کردیم.

دکتر علی خاکی صدیق در مراسم مجازي آغاز سال
تحصیلی جدید در دانشگاه گیلان، با بیان اینکه بیماري
کرونا تعدادي از همکاران دانشگاهی و دانشجویان ما را
گرفت، اظهار کرد: امیدواریم سال تحصیلی جدید همراه با
موفقیت و سلامت براي جامعه دانشگاهی و آموزش عالی

 
کشور باشد. 

وي با اشاره به جایگاه خوب دانشگاه گیلان در بین دانشگاه 
هاي جامع کشور طی سال هاي اخیر، افزود: دانشگاه گیلان
در رتبه بندي اخیر ISC بین 15 دانشگاه جامع اول کشور

 
بوده است. 

معاون آموزشی وزارت علوم، تحقیقات و فناوري، رتبه بندي ISC را جامع و کلان دانست و تصریح کرد: بسیاري از نظام هاي رتبه بندي
دانشگاهی بین المللی بر پایه مقالات است، اما در رتبه بندي مذکور شاخص هاي متنوعی دیده شده تا عملکرد دانشگاه را در ابعاد
آموزشی، انتشارات، پژوهش هاي کاربردي و حل مسئله، فناوري، کارآفرینی، دانش آموختگان، مسئولیت هاي اجتماعی و... مورد ارزیابی
قرار دهد؛ همچنین براي نخستین بار دو شاخص اخلاق حرفه اي و اخلاق پژوهش نیز در قالب امتیاز منفی براي مقالات ري ترکت

 
شده مورد ارزیابی قرار گرفته است. 

صدیق، با بیان اینکه جایگاه دانشگاه گیلان سمت و سوي مثبت شاخص هاي آموزشی را نشان می دهد، عنوان کرد: تداوم این دستاورد

 
مستلزم همراهی مدیریت دانشگاه با اساتید و رفع نقاط ضعف در مقایسه با سایر دانشگاه هاست. 

وي با اشاره به تداوم شیوع کرونا و برگزاري الکترونیکی ترم جاري، خاطرنشان کرد: دانشگاه ها و موسسات آموزش عالی کشور در

 
حوزه آموزش الکترونیکی خوب عمل کردند و شاهد دستاوردهاي مثبتی در این بخش هستیم. 

معاون آموزشی وزارت علوم، با بیان اینکه زیرساخت هاي خوبی براي آموزش الکترونیکی ایجاد شده و اساتید عمدتا بر این فضا و نرم 
افزارهاي مربوطه تسلط پیدا کردند، گفت: با توجه به گذشته 19 ماه از شیوع کرونا، نباید شاهد آموزش آفلاین و ارسال فایل
پی.دي.اف براي دانشجویان باشیم و لذا باید بتوانیم از مزایاي آموزش الکترونیکی و محدود نبودن به زمان و مکان استفاده کنیم و

 
آموزش آنلاین را داشته باشیم. 



وي از افزایش رضایتمندي اساتید و دانشجویان از آموزش الکترونیکی خبر داد و اضافه کرد: طی سال گذشته سه دوره نظرسنجی
انجام دادیم که شاهد روند صعودي رضایت هستیم. به زودي ارزیابی دقیق تري در دستور کار وزارت علوم با شاخص هاي تخصصی تر
قرار دارد تا بتوانیم در پساکرونا و بحران هاي آتی نیز فرمان آموزش الکترونیکی را در دست داشته باشیم و دانشگاه ها بتوانند براساس

 
جایگاه خود در این ارزیابی دانشجوي الکترونیکی داخلی و بین المللی پذیرش کنند و دوره هاي جدید را داشته باشند. 

صدیق، آموزش الکترونیکی را دستاورد بزرگی براي آموزش عالی کشور دانست و گفت: آموزش الکترونیکی یکی از مصادیق تبدیل

 
تهدید به فرصت است، یعنی تهدید کرونا را به فرصت ارتقاي فناوري در آموزش جامعه دانشگاهی تبدیل کردیم. 

معاون آموزشی وزارت علوم، با بیان اینکه حتی در شرایط طبیعی بعد از کرونا نباید دستاورد بزرگ آموزش الکترونیکی را از دست
بدهیم، خاطرنشان کرد: اکنون زیرساخت ها ایجاد شده و تجربیات فراوانی را کسب کردیم و لذا باید به سمت آموزش ترکیبی برویم،
یعنی نه آموزش الکترونیکی جاي آموزش حضوري را بگیرد و نه آموزش حضوري آموزش الکترونیکی را تعطیل کند و بناست از

 
مزایاي هر دو روش براي ارتقاي فناوري آموزش استفاده کنیم و کیفیت دانشگاه ها را بالا ببریم. 

انتهاي پیام



به اجبار تحریم و مضیقه ارزي واردات لوازم خانگی ممنوع شد

منبع: اقتصاد آنلاینشماره خبر:  66  |  تاریخ: 1400/07/06

سخنگوي انجمن صنفی تولیدکنندگان لوازم خانگی با بیان اینکه اکنون تا 50 درصد بازار کنونی لوازم خانگی در دست
برندهاي قاچاق خارجی است، گفت: به اجبار تحریم و مضیقه ارزي واردات ممنوع شد.

سخنگوي انجمن صنفی تولیدکنندگان لوازم خانگی با بیان
اینکه اکنون تا 50 درصد بازار کنونی لوازم خانگی در دست
برندهاي قاچاق خارجی است، گفت: به اجبار تحریم و

 
مضیقه ارزي واردات ممنوع شد. 

به گزارش اقتصادآنلاین، مرسل صدیق- رییس انجمن
سازندگان قطعات لوازم خانگی در کلاب هاوس اقتصاد
آنلاین گفت: صنعت ایران در دهه 60 شروع به رشد کردن

و براي واردات ماشین آلات تسهیلات خوبی گرفتند و در دهه 80 اوج شکوفایی صنایعی مثل لوازم خانگی بود و اکنون برندهاي

 
ارزشمند در این حوزه فعال هستند. 

وي افزود: کالاي ال جی و سامسونگ بر اثر گرایش مردم و ترفندهاي خاص واردکنندگان با قیمت بسیار بالا به فروش برسند در
حالیکه تولیدات داخلی در قیمت منطقی قرار گرفته است. کالاي داخلی کیفیت خوبی دارد و تا 50 درصد ارزان تر از کالاي خارجی
است و از همه مهمتر در حوزه اشتغال نیز توانسته به خوبی شکل بگیرد پس برگشت ال جی و سامسونگ باعث می شود که تولید

 
داخلی صدمه ببیند چرا که قرار است به جاي ارز بلوکه شده قرار است لوازم خانگی وارد کشور بشود. 

به گفته صدیق دولت باید حمایت خود را از صنعت لوازم خانگی ادامه دهد و این دغدغه واحد هاي صنعتی است که با واردات اشتغال
آنها تحت تاثیر قرار دهد؛ این در حالی است که قطعات تولیدي این صنعت باکیفیت هستم و فقط خلا تکنولوژیکی داریم از دهه 60 تا
90 تحول بزرگی در حوزه صنعت لوازم خانگی داشتیم و اکنون نرخ بهره بالا در کنار تورم ناشی از سیاست هاي کلی پولی و ارزي
دولت، براي صنعت آزاردهنده است. بازار نباید به سمت خرید کالاهاي خارجی برود و این اگر زمانی رخ دهد که اشتغال دچار مشکل

 
می شود. 

تا قبل سال 97 به خاطر تحریم آمریکا بازار ایران در سیطره لوازم خانگی خارجی بود حمیدرضا غزنوي- سخنگوي انجمن صنفی
تولیدکنندگان لوازم خانگی در کلاب هاوس اقتصاد آنلاین گفت: تا قبل سال 97 به خاطر تحریم آمریکا بازار ایران در سیطره لوازم
خانگی خارجی بود و درها باز گذاشته شد و هم خطوطی شکل گرفت که سرمایه گذار ایرانی برندهاي خارجی را براي تولید و مونتاژ
به ایران آوردند. افکاري که می گفتند رقابت باید باشد تا تولید ایران رقابتی شود توانست تا قبل سال 97 این ایده را پیاده کند و
عمده بازار هم در اختیار کره اي ها بودند و در سال 97 با تحریم، بازار لوازم خانگی که تا 70 درصد در دست خارجی ها بود، از حضور

 
خارجی ها تهی شد. 



وي ادامه داد: تولیدکنندگان ایرانی تا پیش از سال 97 ضعیف نگه داشته شدند و عایدي این حضور خارجی ها اخراج کارگران و
مهندسان ایرانی و بیکاري بود و برخی با تفکر اینکه بازار رقابتی باشد جنگ تمام عیار اقتصادي به راه انداختند. یک طرف آنقدر بزرگ

 
شد و کشور را در اختیارش قرار دادیم که اجاره نداد طرف دیگر که تولیدکننده ایرانی است، رشد کند. 

غزنوي افزود: ما به اجبار تحریم و مدیریت منابع ارزي واردات را ممنوع کردیم و امروز تولیدکنندگان لوازم خانگی داخلی افزایش
اشتغال داشتیم و بازار را به خوبی کنترل رسیدیم و تولیدکنندگان به مقیاس اقتصادي رسیدند. امروز در صنعت لوازم خانگی این
دستاورد را به دست آوردیم؛ اگرچه قاچاق هم اکنون وجود دارد و تا 50 درصد بازار کنونی در اختیار کالاهاي خارجی است که به
صورت قاچاق وارد کشور می شود. امروز به جاي یازده میلیون 15 میلیون دستگاه لوازم تولید شده ما انحصارگرا نیستیم و از شراکت

 
با تولیدکنندگان خارجی براي انتقال تکنولوژي استقبال می کنیم. 

اولین مولفه براي مصرف کننده قیمت است اسلامیان، نایب رییس انجمن توزیع کنندگان لوازم خانگی در کلاب هاوس اقتصاد آنلاین
گفت: در 5 سالی که تحریم بودیم و اجازه واردات نبود همه این محصولات به صورت غیرقانونی وارد می شد اما این کالاها خدمات

 
پس از فروش نداشتند و فقط کره اي ها هزینه کمتري پرداخت کردند و کالاهاي آنها بدون گارانتی وارد کشور می شود 

وي ادامه داد: ممنوعیت واردات سبب شد که کارگران بیکار شوند و جاي خود را به کوله برات بدهند و این به نفع کره اي ها شده
است و دولت هم از محل تعرفه ها درآمد حاصل نکرداین تفکر که واردات باید ممنوع شود در هیچ جاي دنیا دیده نمی شود و اگرچه

 
برخی از کشورها توان تولید همه کالاها را دارند؛ اما صرفه اقتصادي تولید را نادیده نمی گیرند. 

اسلامیان افزود: اگرچه برخی از کالاهاي خارجی گارانتی ندارند اما مردم ترجیح می دهند کالاي خارجی بخرند و اکنون فروشندگان
در بازار براي فروش کالاي ایرانی خود مشکل داریم چراکه قیمت کالاي ایرانی همپاي کالاي قاچاق خارجی است و مصرف کننده

 
براي خرید کالاي خارجی مراجعه می کنند. 

وي گفت: اولین مولفه براي مصرف کننده قیمت است و براي مردم این فاکتور خیلی مهم است و مصرف کننده نهایی قیمت، برند و

 
کیفیت را در نظر دارد. برندهاي خوب ایرانی را به پایانه مرزي انتقال می دهند و با برند خارجی مجدد به بازار داخلی برمی گردانند. 

 
این خبر در حال تکمیل است... 

پربیننده ترین مدیرعامل فولاد مبارکه منصوب شد کشمکش بر سر بازار 8میلیارد دلاري لوازم خانگی / تولیدکنندگان یا واردکنندگان،
کدامیک پیروز میدان خواهند شد؟ لوازم خانگی مشمول قیمت گذاري نیست / مقام مسئول در وزارت صمت: انحصار در بازار لوازم
خانگی را قبول نداریم نحوه ترخیص یک ماهه کامیون هاي وارداتی زیر سه سال ساخت با ممنوعیت واردات لوازم خانگی، تنها

تولیدکننده نماها رشد می کنند



حمایت حزب کارگر انگلیس از تحریم رژیم صهیونیستی به دلیل ارتکاب «جنایت

آپارتاید»

منبع: دانشجوشماره خبر:  67  |  تاریخ: 1400/07/06

به گزارش گروه بین الملل خبرگزاري دانشجو، «کِر استارمر» رهبر حزب کارگر انگلیس روز دوشنبه در کنفرانس حزبی خود
با یک روز فاجعه بار روبرو شد، زیرا نمایندگان حاضر در کنفرانس سالانه این حزب در برایتون، طرحی جسورانه در خصوص

فلسطین را پیش بردند و یکی از اعضاي کابینه سایه با بیانیه اي خشمگینانه در ...

به گزارش گروه بین الملل خبرگزاري دانشجو، «کِر
استارمر» رهبر حزب کارگر انگلیس روز دوشنبه در
کنفرانس حزبی خود با یک روز فاجعه بار روبرو شد، زیرا
نمایندگان حاضر در کنفرانس سالانه این حزب در برایتون،
طرحی جسورانه در خصوص فلسطین را پیش بردند و یکی
از اعضاي کابینه سایه با بیانیه اي خشمگینانه در

 
محکومیت رهبري استارمر استعفا کرد. 

در کنفرانس حزب کارگر با اکثریت قاطع به طرحی راي
داده شد که از این حزب خواست تا از تحریم ها علیه اسرائیل به دلیل اقدامات غیرقانونی اش تحت قوانین بین المللی حمایت کند،

 
تجارت اسلحه انگلیس با رژیم صهیونیستی و تجارت با شهرك هاي غیرقانونی در سرزمین هاي اشغالی فلسطین را متوقف کند. 

به نوشته وبگاه خبري «میدل ایست آي»، این راي براي استارمر مایه شرمساري بود که از زمان جانشینی «جرمی کوربین» مسئله

 
فلسطین را کم اهمیت جلوه داده است. 

«اندي مک دونالد» معاون وزیر اشتغال در سایه در خصوص استعفاي خود در طول کنفرانس گفت که استارمر تعهدات خود هنگام

 
انتخاب به عنوان رهبر حزب براي متحد کردن آن پیرامون سیاست هاي سوسیالیستی را شکسته است. 

به گزارش روزنامه انگلیسی «ایندیپندنت»، نمایندگان حزب کارگر با حمایت از تحریم علیه اسرائیل به دلیل اجراي سیستم آپارتاید در

 
قبال فلسطینی ها، در مقابل رهبري این حزب قرار گرفتند. 

این طرح خواستار اقدامی است که ساختمان شهرك ها را متوقف می کند، هرگونه الحاق را لغو می کند و به اشغال کرانه باختري و

 
محاصره غزه پایان می دهد. 

همچنین، بر اساس آن، باید تحریم هایی اعمال شود تا اطمینان حاصل گردد که رژیم صهیونیستی دیوار حائل را (در کرانه

 
باختري)خراب می کند و به حق مردم فلسطین که در حقوق بین الملل قید شده براي بازگشت به خانه هایشان احترام می گذارد. 

در این طرح به گزارش هاي گروه هاي حقوق بشري استناد شده که به صراحت به این نتیجه رسیده اند که اسرائیل در حال ارتکاب



 
جنایت آپارتاید طبق تعریف سازمان ملل متحد است. 

در ماه مارس، دادگاه کیفري بین المللی تحقیقات در خصوص جنایات جنگی از سوي اسرائیل در سرزمین هاي فلسطینی را آغاز کرد.
«بوریس جانسون» نخست وزیر انگلیس در نامه اي به «دوستان محافظه کار اسرائیل» یک سازمان پرنفوذ هوادار رژیم صهیونیستی با

 
این تحقیقات به شدت مخالفت کرد و در ادعایی، آن را حمله به اسرائیل خواند. 

«لارنس ویلکرسن» سرهنگ بازنشسته آمریکایی و رئیس دفتر وزیر خارجه این کشور در دوران «کالین پاول» در ماه ژوئن در سخنانی
گفت رژیم صهیونیستی 20 سال دیگر وجود نخواهد داشت، زیرا در حال مشروعیت زدایی از خود و مطرح شدن به عنوان یک رژیم

آپارتاید است.



جلسه هم اندیشی روساي هیاتهاي ورزشی استان هرمزگان

منبع: برنا نیوزشماره خبر:  68  |  تاریخ: 1400/07/06

بمناسبت سومین دوره استعداد هاي برتر ورزشی کشور،جلسه هم اندیشی روساي هیاتهاي ورزشی هرمزگان باحضور امیاري
مدیرکل ورزش و جوانان استان وجمعی از روسا و نواب روساي هیاتهاي ورزشی در سالن اجتماعات دانشگاه آزاد اسلامی

بندرعباس برگزارشد .

بمناسبت سومین دوره المپیاد استعدادهاي برتر ورزشی
کشور برگزار شد؛ جلسه هم اندیشی روساي هیاتهاي
ورزشی استان هرمزگان بمناسبت سومین دوره استعداد
هاي برتر ورزشی کشور،جلسه هم اندیشی روساي هیاتهاي
ورزشی هرمزگان باحضور امیاري مدیرکل ورزش و جوانان
استان وجمعی از روسا و نواب روساي هیاتهاي ورزشی در
سالن اجتماعات دانشگاه آزاد اسلامی بندرعباس برگزارشد .

به گزارش خبرگزاري برُنا در هرمزگان، مدیرکل ورزش و جوانان هرمزگان در نشست هم اندیشی روساي هیاتهاي ورزشی استان
بااشاره به در پیش بودن سومین دوره  المپیاد استعدادهاي برتر گفت : روساي هیات ها باید از هم اکنون فعالیت ها، برنامه ریزي ها و
استعدادیابی هاي خود را در جهت حضور چشمگیر در المپیاد انجام دهند تا شاهدموفقیت هاي بیش از پیش ورزشکاران استان در این

 
عرصه باشیم. 

محمودرضا امیاري افزود: در شرایط کنونی که جامعه با ویروس کرونا درگیر بوده و از طرفی نیز با محدودیت هایی براي انجام فعالیت

 
هاي ورزشی مواجه هستیم، شاهد موفقیت هاي ورزشکاران هرمزگان در سطح کشور و جهانی هستیم. 

وي خطاب به روساي هیاتهاي ورزشی تصریح کرد:می بایست با همدلی و وحدت کامل در توسعه ورزش قهرمانی گام هاي مثبت و

 
اصولی برداشت و در همین زمینه المپیاد فرصت مناسبی براي شکوفایی استعدادهاي بالقوه  را فراهم کنیم. 

امیاري بیان داشت: هیئت هاي ورزشی باید برنامه ریزي هاي لازم را درخصوص برنامه هاي مختلف مربوطه خود داشته باشند و اداره

 
کل وظیفه نظارت بر برنامه هاي هیئت هاي ورزشی را نیز دارد. 

متولی ورزش و جوانان استان با تاکید بر لزوم حمایت و پرورش استعدادهاي ورزشی رشته هاي مختلف ورزشی ، استعدادیابی را موتور

 
محرك و تولید ورزش عنوان کرد. 

وي با بیان این که "تلاشمان این است که استعدادهاي مختلف ورزشی را موردحمایت قراردهیم" گفت: هیئت هاي ورزشی هر ایده و

 
پیشنهاد اثرگذاري رادرحوزه ورزش داشته باشندرا پذیراهستیم و قطعا حمایت لازم را خواهیم داشت. 



مدیرکل ورزش و جوانان استان هرمزگان با تأکید بر لزوم استفاده مناسب از فضاي پایگاه قهرمانی براي پرورش استعدادها عنوان کرد:
هیئت هاي ورزشی استان می بایست تمام تلاش خود را بکار خواهند بست تا در سال جاري نیز عناوین و موفقیت هاي بهتر و

 
شایسته تري را بدست آورند. 

گفتنی است؛ باتوجه به شرایط کرونا و رعایت پروتکل هاي بهداشتی 22هیات ورزشی استان دراین جلسه حضورداشتندکه ستاد
سومین دوره المپیاد استعداد هاي برتر ورزشی را تشکیل می دهند وهمچنین نشست هم اندیشی 23 هیات ورزشی دیگر درروز

 
یکشنبه مورخ 11مهرماه جاري برگزار می شود . 

 
  

 
وبگردي 

 
بمناسبت سومین دوره المپیاد استعدادهاي ورزشی کشور 

 
لینک کوتاه : کپی شد 

 
با دوستان خود به اشتراك بگذارید: 

 
دیدگاه تان را بنویسید نام شما رایانامه 

 
دیدگاه خود را اینجا بنویسید: ارسال دیدگاه 

ویژه برنا 1400/07/06 06:27 1402 سال حضور جوانان در سیاست است/ اصلاحات در کادرسازي پیشگام شود/ احزاب سیاسی به

 
موضوع جوانان و جوان سازي سیاست بیشتر از قبل توجه خواهند کرد 

1 1400/07/06 06:06 مسئله بین الملل باید با تدبیر حل شود نه با عجله/ تا به حال از احزاب ثمره قابل توجهی ندیده ایم/

 
اصولگرایی نداریم که نگذارد رئیسی موفق شود 

2 1400/07/06 06:04 وجود مشکلاتی در تهیه لوازم توانبخشی به دلیل تحریم ها/ سمعک کاملا وارداتی است/ تهیه 27 هزار ویلچر

 
براي معلولان با کمک ستاد اجرایی 

 
3 1400/07/06 05:45 آخرین اخبار از خرید سربازي/ سربازان مدافع سلامت فوق العاده عملیاتی می گیرند 

 
4 1400/07/06 05:33 عملکرد تیم والیبال جوانان خوب نبود/ انتقاد درست و سازنده افراد را قوي تر می کند 

5 1400/07/06 05:21 سالیانه 250 هزار نفر به جمعیت استان تهران از طریق مهاجرت افزوده می شود/ سیر جمعیت به سمت

 
قرچک و شهریار/ شناسایی 800 میلیارد تومان اموال مازاد در تهران/ آمار دقیقی از اشتغال در فضاي مجازي نداریم 

6 1400/07/06 00:39 مانع از این شویم که زمان به نفع آمریکا و سایر کشورها تغییر کند/ ایران در زمینه برجام هنوز به جمع بندي

 
نرسیده است 

 
7 1400/07/06 00:10 حیف شد که حذف شدیم/ غیبت طیبی را حس کردیم/ صمیمی یکی از ستاره هاي تیم ملی بود 

8 1400/07/05 13:51 حضور شرکت شهر سالم براي واکسیناسیون عمومی در مسیر راهپیمایی جاماندگان اربعین/ انجام

 
واکسیناسیون اتباع رسمی و غیر رسمی 

 
9 1400/07/05 12:40 باب گفت وگو با عربستان در ماه هاي آینده کاملا باز می شود/ عربستان در حالتی تدافعی قرار گرفت 

10 1400/07/05 06:31 کل پروانه هاي ساخت برج باغ در پایتخت زیر 1000 پلاك است/ هنوز 62 پرونده پروانه ساخت برج باغ

 
نگرفته اند 



11 1400/07/05 06:29 اشکالات سامانه شاد به زودي رفع خواهد شد/ واکسیناسیون معلمان در وهله اول ضرورتی براي خودشان

 
است 

12



تقدیر از عملکرد بانک آینده در رونق تولید و رشد اشتغال

منبع: درآمد نیوزشماره خبر:  69  |  تاریخ: 1400/07/06

درآمد نیوز - نماینده مردم کرمان و رئیس کمیسیون اقتصادي مجلس شوراي اسلامی از عملکرد بانک آینده در راستاي
اقتصاد مقاومتی و کمک به رونق تولید و ایجاد اشتغال و هم چنین حضور مؤثر در کارگروه هاي استانی، قدردانی نمود. نوشته

تقدیر از عملکرد بانک آینده در رونق تولید و رشد اشتغال اولین بار در درآمد نیوز. ...

درآمد نیوز &– نماینده مردم کرمان و رئیس کمیسیون
اقتصادي مجلس شوراي اسلامی از عملکرد بانک آینده در
راستاي اقتصاد مقاومتی و کمک به رونق تولید و ایجاد
اشتغال و هم چنین حضور مؤثر در کارگروه هاي استانی،

 
قدردانی نمود. 

نماینده مردم کرمان و رئیس کمیسیون اقتصادي مجلس شوراي اسلامی از عملکرد بانک آینده در راستاي اقتصاد مقاومتی و کمک به

 
رونق تولید و ایجاد اشتغال و هم چنین حضور مؤثر در کارگروه هاي استانی، قدردانی نمود. 

درآمد نیوز ـ در بخشی از پیام تقدیر دکتر محمد رضا پورابراهیمی، چنین آمده است: “دورنماي ایرانی آباد، سرافراز، توسعه یافته و

 
عدالت پرور با عزم راسخ و همت مدیران دلسوز و خدمت گزار، تحقق می یابد. 

به باور عضو شوراي هماهنگی اقتصادي سران قوا سابقه طولانی در عرصه بانکداري نشان از ریشه دار بودن خدمت گزاري در این سنگر

 
اقتصادي است. 

وي همچنین در نامه خود اظهار امیدواري کرد: بانک آینده هم چنان در راستاي تحقق شعار «تولید؛ پشتیبانی ها و مانع زادیی ها»،
گام هاي مؤثري بردارد.



راه اندازي اپلیکیشن قانون جامع خدمت رسانی به خانواده هاي شهدا

منبع: خبرگزاري دفاع مقدسشماره خبر:  70  |  تاریخ: 1400/07/06

«محمد زارع» رئیس کمیسیون ایثار و شهادت مجمع جوانان استان
البرز در گفت وگو با خبرنگار دفاع پرس در کرج از طراحی اپلیکیشن
قانون جامع خدمت رسانی به خانواده هاي شهدا و ایثارگران مصوب
سال 1386 که با توجه به نیاز خانواده هاي شهدا جهت سهولت
دسترسی آن ها براي اطلاع از حق وحقوق خود توسط کمیسیون
ایثار و شهادت مجمع جوانان استان البرز و قرارگاه شهید حاج قاسم

 
سلیمانی خبر داد. 

وي عنوان کرد: این اپلیکیشن شامل قوانین مسکن، کلیات، اداري و استخدامی، بهداشت و درمان، معیشت و رفاه، اشتغال و
کارآفرینی، منابع مالی و نظارت و امور فرهنگی، آموزشی و ورزشی و ترویج فرهنگ و ایثار و شهادت است. اپلیکیشن قانون جامع
خدمت رسانی به خانواده هاي شهدا و ایثارگران با وجود نواقص و کاستی ها به علت عدم حمایت برخی نهادها و مسئولان، در هفته

 
دفاع مقدس رونمایی شد. 

رئیس کمیسیون ایثار و شهادت مجمع جوانان استان البرز اضافه کرد: همکاري و تعامل ارگان ها، نهادها و مسئولان مربوطه با
کمیسیون ایثار و شهادت مجمع جوانان استان البرز در راستاي تسریع در مرتفع شدن نواقص این نرم افزار جهت ارائه خدمات

 
کاربردي به جامعه هدف ضرورت دارد. 

انتهاي پیام/



رفع مشکلات مناطق محروم بوشهر با خدمات 1100 گروه جهادي

منبع: جوان آنلاینشماره خبر:  71  |  تاریخ: 1400/07/06

اردو هاي جهادي از جمله فعالیت هاي ترویج یافته از فرهنگ انقلاب اسلامی به شمار می آیند که براي ارتقاي سطح
معیشت، رفع نیاز ها و تحقق مطالبات مردم همواره با محوریت بسیج در دستور کار دانشگاه ها، مؤسسات و مراکز مختلف

قرار داشته است

سرویس ایران جوان آنلاین: اردو هاي جهادي از جمله فعالیت هاي ترویج یافته از فرهنگ انقلاب اسلامی به شمار می آیند که
براي ارتقاي سطح معیشت، رفع نیاز ها و تحقق مطالبات مردم همواره با محوریت بسیج در دستور کار دانشگاه ها، مؤسسات و مراکز
مختلف قرار داشته است. اردو هایی که در حوزه هاي عمرانی، آموزشی، فرهنگی، کمک هاي مؤمنانه پزشکی و بهداشتی و اشتغالزایی
به همت جوانان بسیجی و داوطلب اغلب در مناطق محروم برگزار می شود. طی سال هاي اخیر، یکی از اصلی ترین حوزه فعالیت اردو
هاي جهادي، عرصه فرهنگ و هنر اسلامی بوده که داوطلبان با ایجاد فضاي صمیمی و تشکیل کلاس هاي دوره اي سعی در ترویج
فرهنگ و فعالیت هاي انسانی در بین مردم مناطق محروم کرده و می کنند. هم اکنون یک هزار و 168 گروه جهادي در استان بوشهر
وجود دارد که در اقشار 22 گانه بسیج تشکیل شده و در مناطق محروم به ارائه خدمات مختلف می پردازند. آنچه در اردو هاي جهادي
چشمگیر است اثر متقابل جهادگران و ساکنان مناطق کم برخوردار است که علاوه بر رشد فکري و عملی جهادگران، سبب رفع بخشی

 
از محرومیت آنان می شود. 

سال هاست که بسیجیان و جهادگران بوشهري در میدان خدمت به هموطنان و هم استانی هاي خود حاضر و طی ماه هاي اخیر علاوه
بر کمک در جهت جلوگیري از شیوع و از بین بردن ویروس منحوس کرونا، به مناطق محروم نیز اعزام شده و به رفع مشکلات و

 
گرفتاري هاي ساکنان این مناطق پرداخته اند. 

به گفته مسئول بسیج سازندگی بوشهر هم اکنون یک هزار و 168 گروه جهادي در اقشار 22 گانه بسیج این استان سازماندهی شده

 
اند که این گروه ها در سه ماه نخست امسال 12 پروژه با 4 میلیارد تومان اعتبار در نقاط محروم بوشهر اجرا کرده اند. 

سرهنگ ذوالفقار عباسی فر نقش مهم بسیج سازندگی در عرصه هاي خدمات رسانی و محرومیت زدایی را بی بدیل می خواند و می
گوید: «در خدمات رسانی به جامعه هدف بهره گیري از اقشار مختلف بسیج در تخصص هاي مختلف مورد توجه قرار دارد. در همین
رابطه بسیج در زمینه مبارزه با کرونا نقش مهم و تأثیرگذاري ایفا کرد و اقشار مختلف آن براي کمک رسانی به جامعه از هیچ کاري

 
دریغ نکرده اند.» 

وي با بیان اینکه گروه هاي جهادي تخصصی در نقاط مختلف استان تشکیل شده است، تصریح می کند: «از آغاز همه گیري ویروس
کرونا بسیج سازندگی ضمن تأمین و توزیع بسته هاي معیشتی میان خانوار هاي آسیب دیده از کرونا، در عرصه ضدعفونی، تولید و

 
توزیع ماسک و مواد ضدعفونی نقش مهمی ایفا کرده است.» 

عباسی فر با تأکید بر اینکه تشکیل یک هزار و 168 گروه جهادي آن هم در اقشار مختلف به این معنی است که می توانیم در
کمترین زمان به کل جامعه خدمات رسانی یا مشکلاتشان را رفع کنیم، می گوید: «گروه هاي جهادي براي خدمات رسانی پزشکی،

 
علمی، آموزشی، بهداشت و درمان، فرهنگی، اجتماعی و حوزه درمان سازماندهی شده اند.» 

مسئول بسیج سازندگی بوشهر با اشاره به اجراي طرح هاي عمرانی و محرومیت زدایی در نقاط مختلف استان خاطر نشان می کند:
«اجراي 10 طرح جاده اي بین مزارع به طول 20 کیلومتر، ساخت استخر ذخیره آب شرب در مزارع پرورش میگو و راه اندازي کارگاه

 
عبابافی در روستاي بحیري دشتی از جمله پروژه هاست.» 

وي برآورد هزینه اجراي کارگاه عبابافی در روستاي بحیري دشتی را 4 میلیارد ریال عنوان می کند و می گوید: «با تکمیل این پروژه و



 
فعال شدن 15 دستگاه عبابافی و ریسندگی، اشتغال پایدار روستایی فراهم می شود.» 

به گفته مسئول بسیج سازندگی بوشهر، اجراي طرح هاي اشتغالزایی یکی از راه هاي محرومیت زدایی روستاهاست و گروه هاي
جهادي متشکل از اقشار بسیج در زمینه هاي علمی، آموزشی، بهداشت و درمان، فرهنگی و عمران و زیرساخت در روستا ها و مناطق

 
کم برخوردار استان در حال خدمات رسانی هستند. 

 
اقدام در راستاي گام دوم انقلاب 

هرچند چنین تصور می شد کرونا سطوح فرهنگی و فعالیت جهادي در تشکیل اردو هاي جهادي را از بین ببرد، اما با این وجود، شاهد

 
فعالیت گسترده گروه هاي محرومیت زدایی و جهادي در مناطق مختلف کشور هستیم. 

گروه جهادي ذوالفقار شهرستان جم در استان بوشهر و جنوب کشور از جمله گروه هایی است که با همدلی قشر هاي مختلف جامعه
تشکیل شده و توانسته طی ماه هاي اخیر اقدامات ماندگاري از خود بر جاي بگذارد. رویکرد عملیاتی این گروه جهادي در راستاي گام
دوم انقلاب شکل گرفته و به صورت افتخاري در حال انجام فعالیت در مناطق محروم است. احمد حمیدي نیا، مسئول گروه جهادي
ذوالفقار شهرستان جم است که انگیزه تشکیل این گروه را حمایت از طرح مقام معظم رهبري در ایجاد گروه هاي محرومیت زدایی
عنوان می کند و می گوید: «عمده فعالیت این گروه جهادي در امور عمرانی و ساخت خانه هاي محرومان بوده که در این راستا از

 
کارشناسان عمرانی استفاده می کنیم و هم اکنون بیش از 100 نفر با گروه جهادي ذوالفقار همکاري می کنند.» 

وي با اشاره به جمع آوري هفتگی کمک هاي 4 تا 7 میلیون تومانی به خانواده هاي کم برخوردار براي محرومیت زدایی عمرانی می
گوید: «بیش از 90 درصد حمایت هایی که از این گروه جهادي صورت می گیرد، مردمی است و در این راستا کمیته امداد امام

 
خمینی (ره)، بهزیستی، بسیج و سپاه پاسداران نیز از جمله مراکز حمایتی گروه جهادي ذوالفقار محسوب می شوند.» 

حمیدي نیا با اشاره به فعالیت این گروه جهادي در ایام کرونا خاطر نشان می کند: «در عرصه مقابله با کرونا در ایام شیوع این بیماري

 
گروه جهادي ذوالفقار در تولید ماسک، فعالیت کرد که در این حوزه انواع ماسک تولید شد و در اختیار جامعه هدف قرار گرفت.» 

 
گروه هاي جهادي بهزیستی در خدمت مددجویان 

سازمان بهزیستی از جمله مراکز خدماتی به شمار می آید که با تشکیل اردو هاي جهادي در راستاي ارائه خدمات لازم به مددجویانش
و گروه هاي هدف با محوریت مشارکت هاي مردمی گام برمی دارد. اردو هاي جهادي بهزیستی، در طول چند سال اخیر آثار بسیار

 
مثبتی در برطرف کردن مشکلات مددجویان داشته و در همین زمینه، تشکیل این گروه ها حتی در شرایط کرونایی نیز ادامه داشت. 

نیازسنجی مددجویان براي هدایتشان به مراکز خدمت رسانی بهزیستی و کمک به معیشت آنان از جمله اقداماتی است که در اردو

 
هاي جهادي بهزیستی انجام می گیرد. 

رئیس بهزیستی بوشهر در این خصوص می گوید: «تشکیل اردو هاي جهادي سازمان بهزیستی با رویکرد آسیب شناسی و محرومیت

 
زدایی در بخش هاي فرهنگی و معیشتی، براي مددجویان داراي اهمیت است.» 

آرزو منوچهري با اشاره به هدف برگزاري اردو هاي جهادي ادامه می دهد: «رسیدگی بیشتر به نیازمندان و معلولان بوشهر و ارتقاي
سطح بهداشت، پیشگیري از آسیب هاي اجتماعی با ایجاد اشتغال معلولان و افراد تحت پوشش در نقاط حاشیه شهر ها و روستاها،

 
گامی مهم در راستاي اجراي عدالت اجتماعی است.» 

با اینکه بوشهر جزو مناطق محروم کشور به شمار می رفت، اما طی سال هاي اخیر و با حضور و خدمات گروه هاي جهادي تغییرات

 
زیادي در نقاط کم برخوردار آن به وجود آمده است. 

گروه هاي جهادي بوشهر در عرصه هاي مختلف نقش آفرینی کرده اند که در این راستا اجراي طرح هاي تولیدي و اشتغالزایی،
رسیدگی به نقاط محروم، انجام پروژه هاي عمرانی، فرهنگی، آموزشی و هنري در روستا ها و شهر ها با اولویت مناطق محروم کاملاً

 
مشهود است. 

در همین رابطه اجراي بیش از 18 هزار طرح محرومیت زدایی با همکاري بسیج و سپاه از جمله کار هایی است که رئیس بسیج
سازندگی استان بوشهر به آن ها اشاره می کند. همچنین ساخت مسکن محرومان، اجراي خطوط انتقال آب، طرح هاي آبرسانی، لوله
گذاري، ساخت پل، مرمت مدارس، تکمیل مساجد، ساخت خانه هاي عالم در روستا ها و نقاط محروم از دیگر فعالیت گروه هاي

 
جهادي است. 



همین چند ماه پیش بود که 636 پروژه عمرانی کوچک و عام المنفعه شامل طرح هاي عمرانی و مسکن مددجویان در نقاط مختلف

 
استان بوشهر افتتاح شد. 

 
بوشهر در لیست پایگاه هاي برتر کشور 

نقش مهم پایگاه ها، حوزه ها و نواحی مقاومت در اجراي طرح هاي محرومیت زدایی غیر قابل چشم پوشی است. بر همین اساس

 
پایگاه هاي مقاومت بوشهر در جشنواره سراسري مالک اشتر بسیج شرکت کردند و موفق به کسب رتبه برتر شدند. 

فرمانده پایگاه مقاومت ریحانه النبی دشتستان که در این جشنواره رتبه خوبی کسب کرده است به فعالیت این پایگاه اشاره می کند و

 
می گوید: «در بخش فرهنگی، یادواره شهداي محله و شهداي زن در مناسبت هاي مختلف در محله و شهر برازجان برگزار شد.» 

نصرت خوزم دیدار با خانواده شهدا، جانبازان و پاسداران محله را از دیگر فعالیت هاي این پایگاه عنوان می کند و ادامه می دهد:
«برگزاري نمایشگاه هفته دفاع مقدس در سه سال متوالی با همکاري حوزه فاطمه الزهرا (س)، برگزاري ایستگاه صلواتی، مراسمات

 
مذهبی و فرهنگی، ترویج فرهنگ نهج البلاغه از دیگر برنامه هاي انجام شده ماست.» 

به گفته این جهادگر، جمع آوري و تدوین کتاب از خاطرات، زندگینامه و وصیتنامه شهدا از زبان خانواده ها هم در لیست اقدامات

 
فرهنگی این پایگاه قرار دارد. 

فرمانده پایگاه مقاومت ریحانه النبی دشتستان به فعالیت در بخش بهداشت و درمان نیز اشاره می کند و می گوید: «در بخش بهداشت
و درمان هماهنگی هاي لازم براي ویزیت رایگان و معرفی افراد به پزشکان متخصص، تزریق رایگان آمپول و انسولین به متقاضیان،

 
اندازه گیري فشارخون و پیگیري نیاز هاي بهداشتی با مدیریت مسئولان بهداشتی پایگاه صورت گرفت.» 

خوزم ادامه می دهد: «در حوزه اشتغال نیز ایجاد کارگاه جوراب بافی، تولید گل و گیاه گلخانه اي، تهیه مواد غذایی و گیاهی، ادویه
جات خانگی، خیاطی، تولید انواع شیرینی جات و غذا هاي محلی مورد توجه قرار گرفت که ضمن ایجاد شغل براي جوانان و ساکنان

 
این مناطق، رونق خاصی به محلات داده شد.» 

وي، تهیه و تعمیر کولرگازي خانواده هاي نیازمند، آموزش کلاس خیاطی و کامپیوتر برگزاري نشست هاي بصیرتی، سیاسی و تربیتی
را از دیگر کار ها عنوان و تأکید می کند: «فراخوانی و سازماندهی گردان کوثر، برگزاري میقات صالحین، برگزاري کلاس هاي حلقه

 
صالحین در فضاي حقیقی و مجازي از فعالیت هاي یک سال گذشته پایگاه حضرت فاطمه زهرا (س) شهر برازجان است.» 

این جهادگر بسیجی تصریح کرد: «پیگیري بازگشت دانش آموزان بازمانده از تحصیل به مدارس، تهیه پوشاك، کیف و کفش، لوازم
التحریر و پرداخت شهریه مدرسه، آموزش نهج البلاغه، آموزش و برگزاري کلاس هاي تقویتی و راه اندازي کارگاه دخترانه و مادرانه از

جمله طرح هایی بود که در دستور کار قرار گرفت و به نتیجه رسید.»



توسعه کشاورزي سمنان با دهکده اقتصاد مقاومتی پیامبر اعظم (ص)

منبع: جوان آنلاینشماره خبر:  72  |  تاریخ: 1400/07/06

توجه به اقتصاد مقاومتی و برنامه ریزي براي تولیدات بیشتر و بهینه با این روش در دستور کار بسیاري از نهاد ها و سازمان ها
قرار گرفته است

توجه به اقتصاد مقاومتی و برنامه ریزي براي تولیدات بیشتر و بهینه با این روش در دستور کار بسیاري از نهاد ها و سازمان ها
قرار گرفته است. به طوري که بسیج سازندگی هم با تکیه بر اقتصاد مقاومتی طرح هاي زیادي را در دستور کار قرار داده است. بر
همین اساس مجموعه دهکده اقتصاد مقاومتی پیامبر اعظم (ص) متعلق به بسیج سازندگی سپاه استان سمنان یک مجموعه عظیم از

 
عمل به شعار اقتصاد مقاومتی است که به دنبال رونق تولید و اشتغال و جامه عمل پوشاندن به شعار جهاد اقتصادي است. 

مجموعه دهکده اقتصاد مقاومتی پیامبر اعظم (ص) در استان سمنان مجموعه اي عظیم براي توسعه بخش کشاورزي به شمار می آید.
رئیس سازمان بسیج سازندگی استان سمنان در گفتگو با «جوان» با بیان اینکه در راستاي اجرایی نمودن منویات مقام معظم رهبري
در بخش اقتصاد مقاومتی و توسعه بخش کشاورزي، بسیج سازندگی از مدت ها قبل وارد میدان کار جهادي در این حوزه شده است،
می گوید: «احداث دهکده اقتصاد مقاومتی پیامبر اعظم (ص) در جنوب شهرستان سمنان نمونه اي از این اقدامات است که قصد

 
گسترش و توسعه آن را داریم.» 

مهدي کاشفی ادامه می دهد: «اقتصاد مقاومتی براي اینکه استقرار یابد ابتدا باید به شکل باور درونی و مطلوبیت ذهنی درآید و

 
نهادینه شدن تفکر جهادي نقطه شروع این راه است.» 

وي با بیان اینکه بسیج با اجراي طرح هاي اقتصادي قدم هاي خوبی در مسیر تحقق اقتصاد مقاومتی در مناطق مختلف برداشته
تصریح می کند: «مردمی کردن اقتصاد، افزایش تولید، کمک به امنیت غذایی کشور و اشتغالزایی از مهم ترین اهداف اجراي طرح هاي

 
اقتصاد مقاومتی بسیج سازندگی سپاه می باشد.» 

رئیس سازمان بسیج سازندگی استان با اشاره به برداشت بیش از 10 تن ذرت و 10 تن جو از مزارع دهکده اقتصاد مقاومتی بسیج
سازندگی استان طی روز هاي اخیر می گوید: «برداشت این حجم از محصولات کشاورزي از مزارع بسیج سازندگی نشان از تلاش
بسیج براي عملی کردن اهداف اقتصاد مقاومتی و رونق تولید دارد. مجموعه دهکده اقتصاد مقاومتی پیامبر اعظم (ص) متعلق به بسیج
سازندگی سپاه استان یک مجموعه عظیم از عمل به شعار اقتصاد مقاومتی است و در فرهنگ بسیج سازندگی رونق تولید و اشتغال در

 
مسیر استقرار اقتصاد مقاومتی و در واقع جهاد اقتصادي محسوب می شود.» 

وي با اشاره به تلاش و استفاده از همه ظرفیت ها براي افزایش تولید در این مجموعه می افزاید: «اجراي الگوي اقتصاد مقاومتی با
ایجاد بستر و فضاي افزایش تولید داخلی محصولات کشاورزي استراتژیک و اساسی (جو، ذرت، گندم و...) جایگزینی واردات، ایجاد
اشتغال و زمینه سازي براي افزایش صادرات غیرنفتی خواهد بود.» به گفته کاشفی، رونق یا رکود در حوزه کشاورزي می تواند تأثیر
زیادي بر استان و کشور داشته باشد به طوري که افزایش آن باعث پیشرفت و آبادانی کشور می شود و همین امر نقش بسزایی را در

اقتصاد ایفا می کند.



رفع مشکلات مناطق محروم بوشهر با خدمات 1100 گروه جهادي

منبع: جوان آنلاینشماره خبر:  73  |  تاریخ: 1400/07/06

سرویس ایران جوان آنلاین: اردو هاي جهادي از جمله فعالیت هاي ترویج یافته از فرهنگ انقلاب اسلامی به شمار می آیند که
براي ارتقاي سطح معیشت، رفع نیاز ها و تحقق مطالبات مردم همواره با محوریت بسیج در دستور کار دانشگاه ها، مؤسسات و مراکز
مختلف قرار داشته است. اردو هایی که در حوزه هاي عمرانی، آموزشی، فرهنگی، کمک هاي مؤمنانه پزشکی و بهداشتی و اشتغالزایی
به همت جوانان بسیجی و داوطلب اغلب در مناطق محروم برگزار می شود. طی سال هاي اخیر، یکی از اصلی ترین حوزه فعالیت اردو
هاي جهادي، عرصه فرهنگ و هنر اسلامی بوده که داوطلبان با ایجاد فضاي صمیمی و تشکیل کلاس هاي دوره اي سعی در ترویج
فرهنگ و فعالیت هاي انسانی در بین مردم مناطق محروم کرده و می کنند. هم اکنون یک هزار و 168 گروه جهادي در استان بوشهر
وجود دارد که در اقشار 22 گانه بسیج تشکیل شده و در مناطق محروم به ارائه خدمات مختلف می پردازند. آنچه در اردو هاي جهادي
چشمگیر است اثر متقابل جهادگران و ساکنان مناطق کم برخوردار است که علاوه بر رشد فکري و عملی جهادگران، سبب رفع بخشی

 
از محرومیت آنان می شود. 

سال هاست که بسیجیان و جهادگران بوشهري در میدان خدمت به هموطنان و هم استانی هاي خود حاضر و طی ماه هاي اخیر علاوه
بر کمک در جهت جلوگیري از شیوع و از بین بردن ویروس منحوس کرونا، به مناطق محروم نیز اعزام شده و به رفع مشکلات و

 
گرفتاري هاي ساکنان این مناطق پرداخته اند. 

به گفته مسئول بسیج سازندگی بوشهر هم اکنون یک هزار و 168 گروه جهادي در اقشار 22 گانه بسیج این استان سازماندهی شده

 
اند که این گروه ها در سه ماه نخست امسال 12 پروژه با 4 میلیارد تومان اعتبار در نقاط محروم بوشهر اجرا کرده اند. 

سرهنگ ذوالفقار عباسی فر نقش مهم بسیج سازندگی در عرصه هاي خدمات رسانی و محرومیت زدایی را بی بدیل می خواند و می
گوید: «در خدمات رسانی به جامعه هدف بهره گیري از اقشار مختلف بسیج در تخصص هاي مختلف مورد توجه قرار دارد. در همین
رابطه بسیج در زمینه مبارزه با کرونا نقش مهم و تأثیرگذاري ایفا کرد و اقشار مختلف آن براي کمک رسانی به جامعه از هیچ کاري

 
دریغ نکرده اند.» 

وي با بیان اینکه گروه هاي جهادي تخصصی در نقاط مختلف استان تشکیل شده است، تصریح می کند: «از آغاز همه گیري ویروس
کرونا بسیج سازندگی ضمن تأمین و توزیع بسته هاي معیشتی میان خانوار هاي آسیب دیده از کرونا، در عرصه ضدعفونی، تولید و

 
توزیع ماسک و مواد ضدعفونی نقش مهمی ایفا کرده است.» 

عباسی فر با تأکید بر اینکه تشکیل یک هزار و 168 گروه جهادي آن هم در اقشار مختلف به این معنی است که می توانیم در
کمترین زمان به کل جامعه خدمات رسانی یا مشکلاتشان را رفع کنیم، می گوید: «گروه هاي جهادي براي خدمات رسانی پزشکی،

 
علمی، آموزشی، بهداشت و درمان، فرهنگی، اجتماعی و حوزه درمان سازماندهی شده اند.» 

مسئول بسیج سازندگی بوشهر با اشاره به اجراي طرح هاي عمرانی و محرومیت زدایی در نقاط مختلف استان خاطر نشان می کند:
«اجراي 10 طرح جاده اي بین مزارع به طول 20 کیلومتر، ساخت استخر ذخیره آب شرب در مزارع پرورش میگو و راه اندازي کارگاه

 
عبابافی در روستاي بحیري دشتی از جمله پروژه هاست.» 

وي برآورد هزینه اجراي کارگاه عبابافی در روستاي بحیري دشتی را 4 میلیارد ریال عنوان می کند و می گوید: «با تکمیل این پروژه و

 
فعال شدن 15 دستگاه عبابافی و ریسندگی، اشتغال پایدار روستایی فراهم می شود.» 

به گفته مسئول بسیج سازندگی بوشهر، اجراي طرح هاي اشتغالزایی یکی از راه هاي محرومیت زدایی روستاهاست و گروه هاي



جهادي متشکل از اقشار بسیج در زمینه هاي علمی، آموزشی، بهداشت و درمان، فرهنگی و عمران و زیرساخت در روستا ها و مناطق

 
کم برخوردار استان در حال خدمات رسانی هستند. 

 
اقدام در راستاي گام دوم انقلاب 

هرچند چنین تصور می شد کرونا سطوح فرهنگی و فعالیت جهادي در تشکیل اردو هاي جهادي را از بین ببرد، اما با این وجود، شاهد

 
فعالیت گسترده گروه هاي محرومیت زدایی و جهادي در مناطق مختلف کشور هستیم. 

گروه جهادي ذوالفقار شهرستان جم در استان بوشهر و جنوب کشور از جمله گروه هایی است که با همدلی قشر هاي مختلف جامعه
تشکیل شده و توانسته طی ماه هاي اخیر اقدامات ماندگاري از خود بر جاي بگذارد. رویکرد عملیاتی این گروه جهادي در راستاي گام
دوم انقلاب شکل گرفته و به صورت افتخاري در حال انجام فعالیت در مناطق محروم است. احمد حمیدي نیا، مسئول گروه جهادي
ذوالفقار شهرستان جم است که انگیزه تشکیل این گروه را حمایت از طرح مقام معظم رهبري در ایجاد گروه هاي محرومیت زدایی
عنوان می کند و می گوید: «عمده فعالیت این گروه جهادي در امور عمرانی و ساخت خانه هاي محرومان بوده که در این راستا از

 
کارشناسان عمرانی استفاده می کنیم و هم اکنون بیش از 100 نفر با گروه جهادي ذوالفقار همکاري می کنند.» 

وي با اشاره به جمع آوري هفتگی کمک هاي 4 تا 7 میلیون تومانی به خانواده هاي کم برخوردار براي محرومیت زدایی عمرانی می
گوید: «بیش از 90 درصد حمایت هایی که از این گروه جهادي صورت می گیرد، مردمی است و در این راستا کمیته امداد امام

 
خمینی (ره)، بهزیستی، بسیج و سپاه پاسداران نیز از جمله مراکز حمایتی گروه جهادي ذوالفقار محسوب می شوند.» 

حمیدي نیا با اشاره به فعالیت این گروه جهادي در ایام کرونا خاطر نشان می کند: «در عرصه مقابله با کرونا در ایام شیوع این بیماري

 
گروه جهادي ذوالفقار در تولید ماسک، فعالیت کرد که در این حوزه انواع ماسک تولید شد و در اختیار جامعه هدف قرار گرفت.» 

 
گروه هاي جهادي بهزیستی در خدمت مددجویان 

سازمان بهزیستی از جمله مراکز خدماتی به شمار می آید که با تشکیل اردو هاي جهادي در راستاي ارائه خدمات لازم به مددجویانش
و گروه هاي هدف با محوریت مشارکت هاي مردمی گام برمی دارد. اردو هاي جهادي بهزیستی، در طول چند سال اخیر آثار بسیار

 
مثبتی در برطرف کردن مشکلات مددجویان داشته و در همین زمینه، تشکیل این گروه ها حتی در شرایط کرونایی نیز ادامه داشت. 

نیازسنجی مددجویان براي هدایتشان به مراکز خدمت رسانی بهزیستی و کمک به معیشت آنان از جمله اقداماتی است که در اردو

 
هاي جهادي بهزیستی انجام می گیرد. 

رئیس بهزیستی بوشهر در این خصوص می گوید: «تشکیل اردو هاي جهادي سازمان بهزیستی با رویکرد آسیب شناسی و محرومیت

 
زدایی در بخش هاي فرهنگی و معیشتی، براي مددجویان داراي اهمیت است.» 

آرزو منوچهري با اشاره به هدف برگزاري اردو هاي جهادي ادامه می دهد: «رسیدگی بیشتر به نیازمندان و معلولان بوشهر و ارتقاي
سطح بهداشت، پیشگیري از آسیب هاي اجتماعی با ایجاد اشتغال معلولان و افراد تحت پوشش در نقاط حاشیه شهر ها و روستاها،

 
گامی مهم در راستاي اجراي عدالت اجتماعی است.» 

با اینکه بوشهر جزو مناطق محروم کشور به شمار می رفت، اما طی سال هاي اخیر و با حضور و خدمات گروه هاي جهادي تغییرات

 
زیادي در نقاط کم برخوردار آن به وجود آمده است. 

گروه هاي جهادي بوشهر در عرصه هاي مختلف نقش آفرینی کرده اند که در این راستا اجراي طرح هاي تولیدي و اشتغالزایی،
رسیدگی به نقاط محروم، انجام پروژه هاي عمرانی، فرهنگی، آموزشی و هنري در روستا ها و شهر ها با اولویت مناطق محروم کاملاً

 
مشهود است. 

در همین رابطه اجراي بیش از 18 هزار طرح محرومیت زدایی با همکاري بسیج و سپاه از جمله کار هایی است که رئیس بسیج
سازندگی استان بوشهر به آن ها اشاره می کند. همچنین ساخت مسکن محرومان، اجراي خطوط انتقال آب، طرح هاي آبرسانی، لوله
گذاري، ساخت پل، مرمت مدارس، تکمیل مساجد، ساخت خانه هاي عالم در روستا ها و نقاط محروم از دیگر فعالیت گروه هاي

 
جهادي است. 

همین چند ماه پیش بود که 636 پروژه عمرانی کوچک و عام المنفعه شامل طرح هاي عمرانی و مسکن مددجویان در نقاط مختلف

 
استان بوشهر افتتاح شد. 



 
بوشهر در لیست پایگاه هاي برتر کشور 

نقش مهم پایگاه ها، حوزه ها و نواحی مقاومت در اجراي طرح هاي محرومیت زدایی غیر قابل چشم پوشی است. بر همین اساس

 
پایگاه هاي مقاومت بوشهر در جشنواره سراسري مالک اشتر بسیج شرکت کردند و موفق به کسب رتبه برتر شدند. 

فرمانده پایگاه مقاومت ریحانه النبی دشتستان که در این جشنواره رتبه خوبی کسب کرده است به فعالیت این پایگاه اشاره می کند و

 
می گوید: «در بخش فرهنگی، یادواره شهداي محله و شهداي زن در مناسبت هاي مختلف در محله و شهر برازجان برگزار شد.» 

نصرت خوزم دیدار با خانواده شهدا، جانبازان و پاسداران محله را از دیگر فعالیت هاي این پایگاه عنوان می کند و ادامه می دهد:
«برگزاري نمایشگاه هفته دفاع مقدس در سه سال متوالی با همکاري حوزه فاطمه الزهرا (س)، برگزاري ایستگاه صلواتی، مراسمات

 
مذهبی و فرهنگی، ترویج فرهنگ نهج البلاغه از دیگر برنامه هاي انجام شده ماست.» 

به گفته این جهادگر، جمع آوري و تدوین کتاب از خاطرات، زندگینامه و وصیتنامه شهدا از زبان خانواده ها هم در لیست اقدامات

 
فرهنگی این پایگاه قرار دارد. 

فرمانده پایگاه مقاومت ریحانه النبی دشتستان به فعالیت در بخش بهداشت و درمان نیز اشاره می کند و می گوید: «در بخش بهداشت
و درمان هماهنگی هاي لازم براي ویزیت رایگان و معرفی افراد به پزشکان متخصص، تزریق رایگان آمپول و انسولین به متقاضیان،

 
اندازه گیري فشارخون و پیگیري نیاز هاي بهداشتی با مدیریت مسئولان بهداشتی پایگاه صورت گرفت.» 

خوزم ادامه می دهد: «در حوزه اشتغال نیز ایجاد کارگاه جوراب بافی، تولید گل و گیاه گلخانه اي، تهیه مواد غذایی و گیاهی، ادویه
جات خانگی، خیاطی، تولید انواع شیرینی جات و غذا هاي محلی مورد توجه قرار گرفت که ضمن ایجاد شغل براي جوانان و ساکنان

 
این مناطق، رونق خاصی به محلات داده شد.» 

وي، تهیه و تعمیر کولرگازي خانواده هاي نیازمند، آموزش کلاس خیاطی و کامپیوتر برگزاري نشست هاي بصیرتی، سیاسی و تربیتی
را از دیگر کار ها عنوان و تأکید می کند: «فراخوانی و سازماندهی گردان کوثر، برگزاري میقات صالحین، برگزاري کلاس هاي حلقه

 
صالحین در فضاي حقیقی و مجازي از فعالیت هاي یک سال گذشته پایگاه حضرت فاطمه زهرا (س) شهر برازجان است.» 

این جهادگر بسیجی تصریح کرد: «پیگیري بازگشت دانش آموزان بازمانده از تحصیل به مدارس، تهیه پوشاك، کیف و کفش، لوازم
التحریر و پرداخت شهریه مدرسه، آموزش نهج البلاغه، آموزش و برگزاري کلاس هاي تقویتی و راه اندازي کارگاه دخترانه و مادرانه از

جمله طرح هایی بود که در دستور کار قرار گرفت و به نتیجه رسید.»



توسعه کشاورزي سمنان با دهکده اقتصاد مقاومتی پیامبر اعظم (ص)

منبع: جوان آنلاینشماره خبر:  74  |  تاریخ: 1400/07/06

توجه به اقتصاد مقاومتی و برنامه ریزي براي تولیدات بیشتر و بهینه با این روش در دستور کار بسیاري از نهاد ها و سازمان ها
قرار گرفته است. به طوري که بسیج سازندگی هم با تکیه بر اقتصاد مقاومتی طرح هاي زیادي را در دستور کار قرار داده است. بر
همین اساس مجموعه دهکده اقتصاد مقاومتی پیامبر اعظم (ص) متعلق به بسیج سازندگی سپاه استان سمنان یک مجموعه عظیم از

 
عمل به شعار اقتصاد مقاومتی است که به دنبال رونق تولید و اشتغال و جامه عمل پوشاندن به شعار جهاد اقتصادي است. 

مجموعه دهکده اقتصاد مقاومتی پیامبر اعظم (ص) در استان سمنان مجموعه اي عظیم براي توسعه بخش کشاورزي به شمار می آید.
رئیس سازمان بسیج سازندگی استان سمنان در گفتگو با «جوان» با بیان اینکه در راستاي اجرایی نمودن منویات مقام معظم رهبري
در بخش اقتصاد مقاومتی و توسعه بخش کشاورزي، بسیج سازندگی از مدت ها قبل وارد میدان کار جهادي در این حوزه شده است،
می گوید: «احداث دهکده اقتصاد مقاومتی پیامبر اعظم (ص) در جنوب شهرستان سمنان نمونه اي از این اقدامات است که قصد

 
گسترش و توسعه آن را داریم.» 

مهدي کاشفی ادامه می دهد: «اقتصاد مقاومتی براي اینکه استقرار یابد ابتدا باید به شکل باور درونی و مطلوبیت ذهنی درآید و

 
نهادینه شدن تفکر جهادي نقطه شروع این راه است.» 

وي با بیان اینکه بسیج با اجراي طرح هاي اقتصادي قدم هاي خوبی در مسیر تحقق اقتصاد مقاومتی در مناطق مختلف برداشته
تصریح می کند: «مردمی کردن اقتصاد، افزایش تولید، کمک به امنیت غذایی کشور و اشتغالزایی از مهم ترین اهداف اجراي طرح هاي

 
اقتصاد مقاومتی بسیج سازندگی سپاه می باشد.» 

رئیس سازمان بسیج سازندگی استان با اشاره به برداشت بیش از 10 تن ذرت و 10 تن جو از مزارع دهکده اقتصاد مقاومتی بسیج
سازندگی استان طی روز هاي اخیر می گوید: «برداشت این حجم از محصولات کشاورزي از مزارع بسیج سازندگی نشان از تلاش
بسیج براي عملی کردن اهداف اقتصاد مقاومتی و رونق تولید دارد. مجموعه دهکده اقتصاد مقاومتی پیامبر اعظم (ص) متعلق به بسیج
سازندگی سپاه استان یک مجموعه عظیم از عمل به شعار اقتصاد مقاومتی است و در فرهنگ بسیج سازندگی رونق تولید و اشتغال در

 
مسیر استقرار اقتصاد مقاومتی و در واقع جهاد اقتصادي محسوب می شود.» 

وي با اشاره به تلاش و استفاده از همه ظرفیت ها براي افزایش تولید در این مجموعه می افزاید: «اجراي الگوي اقتصاد مقاومتی با
ایجاد بستر و فضاي افزایش تولید داخلی محصولات کشاورزي استراتژیک و اساسی (جو، ذرت، گندم و...) جایگزینی واردات، ایجاد
اشتغال و زمینه سازي براي افزایش صادرات غیرنفتی خواهد بود.» به گفته کاشفی، رونق یا رکود در حوزه کشاورزي می تواند تأثیر
زیادي بر استان و کشور داشته باشد به طوري که افزایش آن باعث پیشرفت و آبادانی کشور می شود و همین امر نقش بسزایی را در

اقتصاد ایفا می کند.



قیمت مرغ و تخم مرغ، یک روزه تنظیم نمی شود

منبع: جوان آنلاینشماره خبر:  75  |  تاریخ: 1400/07/06

ماه هاست که وزراي جهاد و صمت (در دولت سابق و فعلی) از برنامه هاي جدیدشان براي تنظیم بازار مرغ و تخم مرغ سخن
می گویند، اما همچنان قیمت ها گران است.

سرویس اقتصادي جوان آنلاین: ماه هاست که وزراي جهاد و صمت (در دولت سابق و فعلی) از برنامه هاي جدیدشان براي
تنظیم بازار مرغ و تخم مرغ سخن می گویند، اما همچنان قیمت ها گران است. مرغ هایی که در بسته بندي شان 24500 تومان درج
شده با قیمت 38 تا 40 هزار تومان به دست مصرف کننده می رسد و تخم مرغ نیز بین 45 تا 50 هزار به فروش می رسد. هر چند که
با توزیع مرغ دولتی در روز هاي تعطیل تلاش شد قیمت ها تعدیل شود، اما مگر چند درصد مردم به مرغ دولتی دسترسی دارند تا
بتوانند با قیمت دولتی خریداري کنند. فعالان بازار همچنان از فعالیت دلالان در این بازار سخن می گویند و با وجود سازمان هاي
عریض و طویل نظارتی هنوز دست واسطه ها از این بازار پرسود کوتاه نشده است. وزیر جهاد کشاورزي معتقد است قیمت این دو کالا

 
یک روزه تنظیم نمی شود و نیاز به زمان دارد، مگر اینکه واردات را از سر بگیریم تا بازار اشباع شود. 

داستان گرانی مرغ و تخم مرغ و تشکیل مافیا در این بازار ها بیش از یک سال است که آغاز شده و تمامی ندارد، زیرا وزارت جهاد و
وزارت صمت و نهاد هاي نظارتی گسترده در یک سال اخیر نتوانستند دست دلالان را از این بازار کوتاه کنند. مرغداران همچنان مرغ
هاي شان را با قیمت دولتی توزیع می کنند، اما به دلیل سیستم توزیع بیمار و فسادزا مرغ هاي 24 هزار و 500 تومانی با قیمت هاي
38 تا 40 هزار تومان به دست مصرف کننده می رسد. وزارت جهاد در 10 روز اخیر با توزیع مرغ دولتی در روز هاي تعطیل در
میادین میوه و تره بار تلاش کرد قیمت مرغ را متعادل کند، اما روز یک شنبه، روز قبل از اربعین به یکباره قیمت از 34 هزار تومان به
40 هزار تومان افزایش یافت. به عبارت دیگر ضعف نظارتی بر بازار مرغ و تخم مرغ همچنان وجود دارد و دولت نمی تواند دست
دلالان را از بخش توزیع کوتاه کند. روز گذشته وزیر جهاد کشاورزي به جمع پارلمان بخش خصوصی رفت و وعده هایی مانند
جایگزینی خرید تضمینی با قراردادي، حمایت از بخش خصوصی، آزاد سازي قیمت ها و... داد. هرچند که تمامی این وعده ها به

 
نقدینگی بالایی نیاز دارند و ممکن است فقط در حد وعده باقی بماند. 

 
سهم خرید قراردادي در کشور هاي دیگر 40 برابر ایران است 

به گزارش باشگاه خبرنگاران جوان، سیدجواد ساداتی نژاد وزیر جهاد کشاورزي، در این نشست گفت: من اعتقادي به قیمت دستوري
ندارم، اما چند مشکل وجود دارد که باید آن را حل کنیم. تشکل هاي کشاورزي ما قدرتمند و یکپارچه نیستند؛ در واقع متفاوت
صحبت می کنند. این موضوع باعث می شود تا تصمیم گیري و سیاست گذاري هم دچار سردرگمی شود. وزارت جهاد کشاورزي، اتاق
بازرگانی و وزارت تعاون، کار و رفاه اجتماعی در حوزه کشاورزي مجوز تشکل می دهند و این یعنی، متمرکز نبودن و عدم قدرت.
ساداتی نژاد توضیح داد: تشکل باید قدرتمند باشد تا بتواند بازار را درست کند. درست است که من هم اعتقاد به قیمت دستوري
ندارم، اما اگر اتحادیه ها و تشکل ها یک حرف واحد بزنند، می توانند درخواست خود را اعلام کنند. در مورد مرغ گوشتی چند تا

 
تشکل داریم؟ هر بار که ما این بخش را دعوت کردیم، یک نفر با رویکرد متفاوت آمد. 

وي بیان کرد: در خصوص بحث خرید قراردادي، این خرید را بر خرید تضمینی داراي اولویت می دانیم. در همین امسال هم تلاش
کردیم و این اتفاق رخ داد. یک درصد خرید قراردادي در کشور کم است در حالی که در دیگر کشور ها، 40 درصد است. نمی شود ما
پیاز تولید کنیم و وقتی دیدیم مازاد تولید داریم، ببینیم که حالا باید چه کار کنیم. باید براي هر تولیدمان برنامه داشته باشیم. یعنی

 
وقتی می گوییم خرید قراردادي، باید با کشاورزان قرارداد بسته شود. 

ساداتی نژاد گفت: در این دوره، یکی از کار هایی که شروع شده، واگذاري اختیارات است به طوري که اکنون، معاون این کار را در



شهرستان ها انجام می دهد. یکی از مشکلات، کمبود سرمایه گذاري در این بخش است. میزان سرمایه گذاري در کشاورزي به اندازه

 
GDP در کشور نیست. اتاق بازرگانی باید کمک کند تا سهم سرمایه گذاري افزایش یابد. 

 
قیمت تخم مرغ، یک روزه تنظیم نمی شود 

ساداتی نژاد گفت: تولید مرغ و تخم مرغ این گونه نیست که امروز تصمیم گرفته شود و فردا قیمت تغییر کند مگر اینکه در بحث

 
واردات بخواهیم کاري کنیم تا در روند تغییر قیمت ها تأثیر بگذارد. 

وي در رابطه با کشت پنبه گفت: محصولات صنعتی کشاورزي ایجاد ارزش افزوده می کنند و تولیدات و اشتغال را نیز به همراه دارند.
میزان تولید پنبه در کشور وضعیت بسیار مناسبی داشت، اما به دلیل عدم حمایت ها و واردات رو به کاهش رفت. چند سالی است که
حمایت از پنبه داخلی شروع شده و با کشت قراردادي می تواند وضعیت مطلوبی را به دست آورد. وزیر جهاد کشاورزي در رابطه با
لبنیات توضیح داد: با توجه به اینکه نهاده هاي دامی با ارز 4200 تومان وارد می شود باید بتوانیم آن را به دست دامدار برسانیم. او
ادامه داد: در بخش تولید لبنیات هیچ یارانه اي به آن تعلق نمی گیرد، پس در این شرایط دامداري که یک بنگاه اقتصادي است نمی
تواند تولیداتش را ادامه دهد و شرایط این گونه می شود که دام هاي مولد به کشتارگاه می رود. این موضوع یعنی دامدار از عهده آن
دام برنمی آید. ساداتی نژاد توضیح داد: اگر ما نهاده را با ارز 4200 تومان هم بدهیم نمی توانیم قیمت شیر را پایین بیاوریم، پس

 
6400 تومانی که براي بحث شیر قیمت گذاري شد در ستاد تنظیم بازار، می تواند بازار را تنظیم کند. 

 
قیمت گذاري دستوري اشتباهی در تمام دولت ها بود 

در ادامه نشست نمایندگان بخش خصوصی مشکلات خود را عنوان کردند. رئیس اتاق بازرگانی تهران گفت: دوره اي که در دولت
جدید شروع شده، یکی از سخت ترین و بحرانی ترین شرایط اقتصادي است. از یک طرف تحریم هاي فلج کننده و از طرف دیگر با
منفی بودن رشد سرمایه گذاري، خروج سرمایه از کشور و تورم نزدیک به 40 درصد که هر روز موجب افزایش قیمت ها می شود و

 
منجر به عدم ثبات در اقتصاد شده است، مواجه ایم. 

مسعود خوانساري افزود: سه معضلی که اقتصاد کشور به ویژه بخش کشاورزي با آن مواجه بوده تورم بالا، عدم سرمایه گذاري و
سیاست قیمت گذاري دستوري است که توسط دولت انجام می شود. یک اشتباهی که در همه دولت ها بوده، این است که فکر می
کنند می توان با قیمت گذاري دستوري تورم و افزایش قیمت ها را حل کرد. در حالی که این موضوع یک خطاي بزرگ است که در
حق اقتصاد می شود و تولید را دچار مشکل می کند. او گفت: همچنین ارز چند نرخی از جمله 4200 تومانی تبدیل به آفت اقتصاد
کشور به ویژه در حوزه کشاورزي شده و چرخه اکثر بخش هاي تولیدي را دچار مشکل کرده است که امیدواریم وزیر جهاد کشاورزي

 
حذف ارز 4200 تومانی از اقتصاد کشور را دنبال کند. 

 
تولید 700 میلیون جوجه یک روزه طی 9 ماه گذشته 

صدیق پور دبیر انجمن تولیدکنندگان جوجه یک روزه نیز اظهار کرد: گله هاي ما پیر شده اند و هزینه هاي نگهداري آن ها 30 تا 40
درصد بیشتر از یک گله عادي است. بی توجهی به جوجه یک روزه شرایط بدي را به وجود آورده است. از دي ماه تا به امروز، 700

 
میلیون جوجه یک روزه تولید کرده ایم. 

او ادامه داد: به تغییر قیمت از سال گذشته توجهی نشده و شاید این قیمت، هزار تومان روي قیمت مرغ تأثیرگذار باشد، اما بی توجهی
به این موضوع، باعث می شود تا تولیدکننده ها کنار بروند و قیمت نیز، ناخودآگاه رشد کند.



بستري 286 بیمار کرونایی در گلستان و چند خبر کوتاه

منبع: ایرناشماره خبر:  76  |  تاریخ: 1400/07/06

گنبدکاووس - ایرنا - بستري 286 بیمار کرونایی در مراکز درمانی گلستان، اعمال قانون بیش از پنج هزار دستگاه وسیله نقلیه
پارك شده در پیادروها و تدارك 43 هزار تن بذر براي کشت پاییزه در استان و نیز کشف مقدار سه تن چوب جنگلی قاچاق

در رامیان از مهمترین اخبار کوتاه امروز سه شنبه این استان شمالی است.

گنبدکاووس - ایرنا - بستري 286 بیمار کرونایی در مراکز
درمانی گلستان، اعمال قانون بیش از پنج هزار دستگاه
وسیله نقلیه پارك شده در پیادروها و تدارك 43 هزار تن
بذر براي کشت پاییزه در استان و نیز کشف مقدار سه تن
چوب جنگلی قاچاق در رامیان از مهمترین اخبار کوتاه

 
امروز سه شنبه این استان شمالی است. 

رییس دانشگاه علوم پزشکی و خدمات بهداشتی درمانی
گلستان گفت که تعداد بیماران بستري مبتلا به کرونا در
مراکز درمانی استان به 286 نفر رسید که در مقایسه با روز

 
گذشته هشت نفر کمتر شده است. 

عبدالرضا فاضل افزود: از این تعداد 59 نفر در بخش مراقبت هاي ویژه به سر می برند و 29 نفر نیز با دستگاه ونتیلاتور نفس می

 
کشند. 

وي با موثر دانستن توجه مردم به رعایت پروتکل هاي بهداشتی و تسریع در انجام واکسیناسیون در فروکش کردن پیک سخت و

 
بحرانی پنجم کرونا، ابراز امیدواري کرد: روزهاي تلخ این پیک دیگر تکرار نشود. 

فاضل اضافه کرد: تا کنون 738 هزار و 887 نفر در استان نوبت اول و 382 هزار و 782 نفر نیز نوبت دوم واکسن کرونا را دریافت

 
کردند. 

رییس اداره منابع طبیعی و آبخیزداري رامیان گفت که سه تن چوب قاچاق از گونه درختان بلوط هر کدام به قطر 50 سانتی متر در

 
گشت و بازرسی نیروهاي حفاظت این اداره با همکاري نیروي انتظامی از 2 متخلف کشف شد. 

یداالله رجبلو افزود: برخورد قضایی با متخلفان و افراد سودجو در عرصه هاي منابع طبیعی آخرین اقدام در مسیر حفاظت از انفال است.

وي با تاکید بر حفظ مجدانه عرصه هاي ملی، اضافه کرد: برخورد قاطعانه ماموران یگان حفاظت منابع طبیعی با قاچاق انواع چوب
جنگلی به عنوان یکی از منابع ارزشمند و ثروت ملی در دستور کار قرار دارد. 



رجبلو اظهارداشت: برخی افراد به دلیل نا آگاهی در خصوص قوانین حمل چوب، درختان باغی را قطع و بدون دریافت مجوز اقدام به
حمل این چوب ها به مناطق دیگر براي فروش می کنند که در صورت مشاهده، طبق ماده 48 قانون حفاظت و بهره برداري از جنگل

 
ها و مراتع با متخلفان برخورد می شود. 

کارشناس هواشناسی گلستان گفت: طبق بررسی نقشه هاي پیش یابی هواشناسی، امروز و فردا آسمان استان صاف تا قسمتی ابري
همراه با گاهی افزایش ابر است و از روز پنجشنبه با شمالی شدن جریانات جوي احتمال بارندگی، وزش باد نسبتا شدید و رعد و برق

 
در استان وجود دارد. 

 
سمیه ملاحی افزود: شرایط ناپایدار جوي همراه با کاهش دما تا اوایل هفته آینده در استان ادامه خواهد داشت. 

فرماندار بندرترکمن گفت: امسال اعتبارات ابلاغی مشاغل خانگی براي این شهرستان 17 میلیارد و 800 میلیون ریال است که 9
میلیارد و 800 میلیون ریال آن از طریق بانک توسعه تعاون و هشت میلیارد ریال نیز از طریق بانک رفاه کارگران به متقاضیان واجد

 
شرایط پرداخت خواهد شد. 

سیدصادق شیرنگی افزود: سال گذشته سقف مبلغ وام خود اشتغالی یا مشاغل خانگی 100 میلیون ریال بود اما امسال این رقم به

 
200 میلیون ریال افزایش یافته است. 

وي اظهارداشت: متقاضیان براي کسب اطلاعات بیشتر درباره چگونگی دریافت وام اشتغال خانگی باید به اداره تعاون، کار و رفاه

 
اجتماعی شهرستان مراجعه کنند. 

معاون بهبود تولیدات گیاهی سازمان جهاد کشاورزي گلستان بابیان اینکه براي تامین بذر امسال هیچ مشکلی وجود ندارد، گفت که
43 هزار تن بذر گندم، جو و کلزا براي کشت پاییزه در استان آماده شده است و در صورت افزایش تقاضا براي تامین مشکلی وجود

 
ندارد. 

محمدرضا عباسی افزود: کشاورزان می توانند از 15 مهر به بعد براي دریافت بذر به مراکز خدمات و کارگزاري هاي استان گلستان

 
مراجعه کنند. 

وي اظهارداشت: براي کشت کلزا اکنون 170 تن بذر بوجاري شده و براي کشت گندم هم روزانه بین 700 تا هزار تن بذر بوجاري و

 
ضد عفونی می شود. 

 
کشت دانه روغنی کلزا در گلستان از نیمه دوم مهرماه و کشت گندم و جو نیز از اواسط آبان آغاز می شود. 

به گفت هادي تقی زاده، رییس هیات هندبال گلستان، تیم وارناي استان در رقابت هاي هندبال جوانان باشگاه ها و دسته جات آزاد

 
کشور به میزبانی شهر یاسوج حضور خواهد داشت. 

وي افزود: رقابت هاي هندبال جوانان باشگاه ها و دسته جات آزاد کشور در بخش آقایان از 6 تا 12 مهرماه با شرکت 19 تیم برگزار

 
می شود. 



سرهنگ ابوالفضل وزیري، فرمانده انتظامی رامیان گفت که با اجراي طرح ارتقاي امنیت اجتماعی 79 نفر از متهمان تحت تعقیب این

 
شهرستان دستگیر و براي سیر مراحل قانونی تحویل مراجع قضایی شدند. 

رییس پلیس راهور گلستان با بیان اینکه پارك کردن وسیله نقلیه در پیاده روها خلاف مقررات است، گفت: از ابتداي سال جاري تا

 
کنون بیش از پنج هزار دستگاه وسیله نقلیه که در پیاده روهاي استان توقف کردند، اعمال قانون شدند. 

سرهنگ عباس مهاجر بسطامی افزود: در گلستان به ازاي هر سه نفر یک وسیله نقلیه وجود دارد لذا ضروري است به منظور تقویت

 
انضباط ترافیکی در جامعه، شهروندان نسبت به رعایت قوانین کوشا باشند. 

فرمانده انتظامی گنبدکاووس نیز گفت که با تلاش پلیس شهرستان در 48 ساعت گذشته، 10سارق با سابقه 75 فقره سرقت شناسایی

 
و دستگیر شدند. 

 
سرهنگ محمود علی فر افزود: در بازرسی از مخفیگاه سارقان مقادیري اموال مسروقه کشف و به مالباختگان تحویل داده شد. 

وي ادامه داد: ماموران در پاکسازي پنج پاتوق محل تجمع مجرمان نیز 10 خرده فروش موادمخدر را به همراه مقادیري مواد افیونی

 
دستگیر کردند. 

سرهنگ علی فر، کشف هزار و 383 عدد انواع قرص هاي غیرمجاز، توقیف 62 دستگاه موتورسیکلت و خودروهاي پلاك مخدوش و

 
دستگیري 126 متهم تحت تعقیب مراجع قضایی را از دیگر اقدامات پلیس گنبدکاووس در 48 ساعت گذشته برشمرد. 

 
استان گلستان 1.9 میلیون نفر جمعیت دارد که در 14 شهرستان سکونت دارند. 

 
برچسب ها 

 
- گنبدکاووس 

 
- بندرترکمن 

 
- ویروس کرونا 

 
- واکسن کووید 19 

 
- رامیان 

 
- کشاورزي 

 
- گلستان 

 
- کالاي قاچاق 

- انتظامی



علل تمایل بنیاد شهید به مدیریت مناطق آزاد چیست؟

منبع: شعار سالشماره خبر:  77  |  تاریخ: 1400/07/06

شعار سال:معاون رییس جمهوري و رییس بنیاد شهید و امور ایثارگران کشور گفت: این بنیاد آمادگی کامل براي مدیریت
سازمان منطقه آزاد اروند را دارد. سید امیرحسین قاصی زاده هاشمی دوشنبه شب در آیین انعقاد قرارداد تفاهم نامه بین

بنیاد شهید و امور ایثارگران کشور و مناطق آزاد کشور که در منطقه آزاد اروند ...

شعار سال:معاون رییس جمهوري و رییس بنیاد شهید و امور ایثارگران کشور گفت: این بنیاد آمادگی کامل براي مدیریت

 
سازمان منطقه آزاد اروند را دارد. 

سید امیرحسین قاصی زاده هاشمی دوشنبه شب در آیین انعقاد قرارداد تفاهم نامه بین بنیاد شهید و امور ایثارگران کشور و مناطق
آزاد کشور که در منطقه آزاد اروند برگزار شد، افزود: از دولت می خواهیم اختیارات منطقه آزاد را به بنیاد شهید بسپارد تا را در این

 
منطقه مستقر شویم و به اقتصاد و اشتغال آن رونق دهیم. 

 
وي ادامه داد: غیرت مردم این منطقه مربوط به تمام تاریخ است زیرا مردم آن در تمامی زمینه ها مجاهدت هاي زیادي داشته اند. 

رییس بنیاد شهید و امور ایثارگران کشور گفت: عمده رزمندگان کشور در جبهه هاي جنوب مقابل دشمن قرار گرفتند و جان خود را

 
فداي وطن کردند. 

وي با بیان اینکه مردم این منطقه در ایثار و شهادت ریشه دارند، افزود: مردم این منطقه دین زیادي به گردن کشور دارند و شرایط

 
فعلی آبادان و خرمشهر زیبنده مردم این شهرها نیست. 

قاضی زاده هاشمی اظهارداشت: منطقه آزاد اروند کمبودي از لحاظ زیرساخت ندارد و ضعف مدیریت منسجم با وجود منابع عظیم

 
مانند نفت، پتروشیمی و راه هاي ارتباطی دچار عقب ماندگی شده است. 

وي افزود: این آمادگی را داریم تا با تزریق امکانات شرایط را براي ایجاد زیرساخت ها و جذب سرمایه گذار فراهم کنیم تا مردم آبادان

 
و خرمشهر به حق خود برسند البته این مهم با قرارداد طولانی مدت میسر خواهد بود تا بتوان مدیریت یکپارچه را تدوین کرد. 

رییس بنیاد شهید و امور ایثارگران کشور با انتقاد از دوگانگی حاکمیتی در منطقه آزاد اروند گفت: این منطقه باید به مدیریت یک

 
پارچه برسد تا از بحران کنونی خارج شود. 

یکی از نمایندگان مردم آبادان در مجلس شوراي اسلامی نیز گفت: معنی دفاع مقدس از خانواده شهدا نشات می گیرد ولی این

 
خانواده ها در منطقه ثروتمند اروند مشکلات زیادي دارند. 

سید محمد مولوي افزود: شرکت هاي زیرمجموعه بنیاد شهید باید خدمات را در آبادان و خرمشهر ارائه دهند تا مشکل اشتغال و

 
مسکن خانواده شهدا رفع شود. 



وي منطقه آزاد اروند را فرصتی براي شرکت زیرمجموعه بنیاد شهید دانست و ادامه داد: این شرکت ها می توانند به دولت مستمري

 
دهند، درآمد این شرکت ها باید بررسی و مشخص شود چه مقدار به خانواده شهدا سرویس دهی شده است. 

مولوي آبادان و خرمشهر را نیازمند توجه ویژه دولتمردان دانست و گفت: نقطه به نقطه منطقه آزاد اروند با خون شهدا مزین شده ولی

 
مورد توجه نیست. 

وي خواستار ساماندهی و یکپارچگی مدیریت در منطقه آزاد اروند شد و افزود: این منطقه همه چیز دارد ولی همچنان در فقر و فلاکت

 
غرق است. 

رییس بنیاد شهید و امور ایثارگران کشور یکشنبه شب وارد خوزستان شد و در بدو ورود در یادمان شهداي گمنام استانداري

 
خوزستان حضور یافت و به این شهداي والا مقام اداي احترام کرد. 

وي در دومین روز از سفر خود به خوزستان با آیت االله سید علی شفیعی نماینده مردم خوزستان در مجلس خبرگان رهبري دیدار و از

 
مجتمع فرهنگی ورزشی و توانبخشی ایثار اهواز بازدید کرد و در مجلس یادبود علی لندي در شهرستان ایذه حضور یافت. 

 
آبادان چهار هزار شهید را در هشت سال دفاع مقدس تقدیم میهن اسلامی کرد. 

www.irna.ir،84485977 ، :شعارسال، با اندکی تلخیص و اضافات برگرفته از خبرگزاري ایرنا ، تاریخ انتشار: 5 مهر 1400، کدخبر



اخبار
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اخبار

 
اخبار 

 
رئیس خانه صمت تهران: 

 
خریدکالاهاي خارجی رابه بخش خصوصی بسپاریم 

رئیس خانه صمت تهران گفت: متاسفانه نمایندگان دولت در خرید کالاهاي خارجی نبوغی ندارند از این رو درخواست می کنم که

 
خرید کالاهاي خارجی را به بخش خصوصی بسپاریم. 

محمد مرتضوي دیروز در نشست هیات نمایندگان اتاق بازرگانی تهران که با حضور وزیر جهاد کشاورزي برگزار شد، اظهار داشت: در
بخش صنایع تبدیلی خرید تضمینی کالاهاي کشاورزي توسط شرکت هاي دولتی باید جاي خود را به خرید قراردادي توسط واحدهاي

 
صنعتی تولیدي بدهد. باید مثلث بین واحدهاي تولیدي، بانک و کشاورزي به وجود بیاید تا بتوانیم این ساماندهی را به وجود بیاوریم. 

رئیس خانه صمت استان تهران افزود: وقتی واحد تولیدي می خواهد محصولی را بخرد باید محصول یک ساله را بخرد. بنابراین نیاز به

 
سرمایه هایی خارج از سرمایه خود دارد که این موضوع می تواند کمک زیادي به دولت و واحدهاي تولیدي باشد. 

وي ادامه داد: همچنین نوسان قیمت هاي جهانی و تاثیر آن بر قیمت واحدهاي صنایع تبدیلی موضوعی است که باید بیش از گذشته
مورد توجه قرار بگیرد زیرا ما میلیون ها تن غله وارد می کنیم و قیمت ها دائم در نوسان است؛ باید مکانیسمی داشته باشیم که نوسان

 
قیمت جهانی را در قیمت محصولات واحدهاي تولیدي در نظر بگیریم. 

مرتضوي گفت: طی 40 سال گذشته که براي خرید کالاهاي خارجی با نمایندگان دولت به صورت رسمی و غیررسمی به سفر رفتم،
متاسفانه نبوغی در نمایندگان دولت براي خرید کالاها ندیدم، از این رو درخواست می کنم خرید کالاهاي خارجی را به بخش

 
خصوصی بسپارید. 

رئیس خانه صمت استان تهران گفت: همچنین درخواست دارم در مورد سرمایه گذاري در ارتباط با کاهش هزینه رساندن محصولات
کشاورزي به بازارهاي مصرف تدبیري دقیق بیندیشید و این حوزه را مدیریت کنید. به عنوان مثال سیب طالقان 15 هزار تومان است

 
اما وقتی به بازار تهران می رسد با قیمت 40 هزار تومان فروخته می شود. 

مرتضوي گفت: قیمت سبوس نیز نیاز به مدیریت دارد. این سیستم حواله اي سیستم فاسدي بوده و این حواله ها در درب کارخانجات

 
آرد به راحتی خرید و فروش می شود و به سفره مردم نمی رسد. 

رئیس خانه صمت استان تهران افزود: سبوسی که حواله کشی می شود به سفره مردم نمی رسد، ما با دامداران در باره این موضوع به
توافق رسیدیم اما افرادي از وزارت جهاد کشاورزي با دامداران تماس گرفتند و آنها را تهدید کردند که شیر به قیمت قبلی برگردد این

 
در حالی است که دامداران قبلا پذیرفته بودند که سبوس در قیمت شیر دیده شود. 

 
با ممنوعیت واردات لوازم خانگی، تنها تولیدکننده نماها رشد می کنند 

دبیرکل اتاق مشترك بازرگانی ایران و عراق با بیان اینکه با ممنوعیت بلندمدت واردات، تنها تولیدکننده نماها در صنعت لوازم خانگی
رشد می کنند، گفت: برخی به نام تولیدکننده، با ممنوعیت واردات رسمی، قطعات لوازم خانگی را با روش هاي خاص خود، از

 
گمرکات مختلف وارد کرده و نام خود را تولیدکننده می گذارند. 

جهانبخش سنجابی در میزگرد تخصصی حفاظت از بازار لوازم خانگی در مقابل مافیاي واردات، گفت: در شرایط خاص، ممنوعیت



واردات می تواند یک فضاي مناسب براي تولیدکنندگان ایجاد نماید، اما باید به این نکته توجه داشت که حذف رقابت دو خروجی دارد

 
که بر اساس آن، قیمت کالا را افزایش داده و تمایل به قاچاق را هم بالا می برد. 

وي افزود: اگر رقابت از صنایع گرفته شود، کالبد صنعت عفونی شده و افت کیفیت، قیمت تمام شده بالا و ناخوشایندي را براي مصرف
کننده به دنبال خواهد داشت.سنجابی با اشاره به بازار صادراتی 300 میلیون دلاري لوازم خانگی به عراق و افغانستان گفت: 60 درصد

 
این سهم به عراق اختصاص دارد پس نباید این بازار را از دست داد. 

سنجابی گفت: باید شاخص داخلی سازي 20 تا 30 درصد باشد؛ پس نباید فکر کرد با ممنوعیت واردات مشکلات حل می شود؛ بلکه
باید انتظار داشت که تولیدکننده نما را رشد می دهد؛ به نحوي که برخی به نام تولیدکننده، با ممنوعیت واردات رسمی، قطعات لوازم
خانگی را با روش هاي خاص خود، از گمرکات مختلف وارد کرده و نام خود را تولیدکننده می گذارند.وي افزود: نباید به بهانه حمایت
از تولید داخلی سر خود کلاه بگذاریم؛ چرا که برخی راه دور زدن تعرفه هاي گمرکی را می دانند و اس کی دي وارد می کنند؛ پس
اس کی دي سازها لقب تولیدکننده می گیرند. دبیرکل اتاق بازرگانی مشترك ایران و عراق افزود: در این میان سه عنصر قیمت،
کیفیت و شبکه خدمات پس از فروش باید مورد توجه قرار گیرد.وي تصریح کرد: ذائقه مشتري است که شکل دهنده روند بازار بوده و
به این دلیل ممنوعیت واردات لوازم خانگی به نفع تولیدکننده داخلی نیست.سنجابی گفت: مصرف کننده باید ذائقه خود را با روش
هاي مبتکرانه تولیدکنندگان داخلی تغییر دهد؛ در غیر اینصورت قاچاق باز هم جاي تولیدکنندگان داخلی را خواهد گرفت.همچنین
علی حیات نیا، اقتصاددان نیز با بیان اینکه ظرفیت تولید لوازم خانگی 20 میلیون دستگاه است، گفت: صنعت لوازم خانگی بعد از نفت
و خودرو سومین صنعت پرسود دنیا است؛ اما لوازم خانگی شرایط متفاوتی دارد که اگر بسترهاي مناسب براي توسعه بازار ایجاد شده و
الگوي مصرف داخلی به سمت و سوي صنایع برود، می توان جایگاه خوبی را کسب کرد.وي افزود: کیفیت تولیدات داخلی لوازم خانگی

 
برابري با سایر کشورها خواهد کرد؛ ضمن اینکه در بازارهاي پیرامون ظرفیت صادرات بالایی دارد. 

حیات نیا گفت: باید با توجه به اینکه صنعت لوازم خانگی یک صنعت تکنولوژیک است، پس باید ارتباط صنعت و دانشگاه برقرار شود
تا تغییرات تکنولوژیک در این حوزه پوشش داده شود.وي افزود: لوازم خانگی می تواند به صنعت اول کشور تبدیل بشود؛ یعنی
تولیدکنندگان باید خود را با شرایط دنیا وفق دهند.حیات نیا گفت: راهکار اصلی براي حضور در بازار لوازم خانگی، سرمایه گذاري
مشترك با کشورهاي خارجی است؛ این در حالی است که برخی مناطق آزاد و ویژه اقتصادي پتانسیل بالایی براي کار مشترك با
خارجی ها دارند، به نحوي که به عنوان نمونه بانه به یک هاب لوازم خانگی تبدیل شده ولی اکنون در جهت واردات است؛ اما باید به
سمت اقدامات مشترك و تولید حرکت کرد.وي معتقد است در ایران سیاست جایگزینی واردات در ایران انجام شد ولی توسعه صادرات
شکل نگرفت.حیات نیا با بیان اینکه صنعت لوازم خانگی باید بازارهاي متفاوت را به لحاظ عرضه و کیفیت متفاوت ببیند، گفت: باید

 
شرایط را براي حضور قدرتمندتر تولیدکنندگان داخلی فراهم کرد. 

 
کارشناس بازار کار و کارگري در گفت و گو با «اخبار صنعت»؛ 

 
گزینش ها و فیلترهاي بعد از اعطاي مجوز طرح تسهیل صدور مجوز را دور می زند! 

کارشناس بازار کار و کارگري گفت: انحصار، فساد و رانت یکی از موانع جدي است که در کشور وجود دارد، طرح تسهیل صدور کسب

 
و کارهاي مجلس ضمن مبارزه با فساد موجب افزایش انگیزه هاي کارآفرینی در کشور می شود. 

به گزارش اخبار صنعت، یکی از طرح هاي خوب مجلس در هفته هاي اخیر، تسهیل صدور مجوز برخی کسب و کارها بود که
اقتصاددانان و کارشناسان بازار کار به خوبی از آن یاد کردند و آن را قدم مثبتی براي افزایش بسترهاي ایجاد شغل و نوآوري در کشور
عنوان کردند. حمید حاج اسماعیلی کارشناس بازار کار و کارگري در گفت وگو با اخبار صنعت به چند موضوع حول این مصوبه اشاره

 
کرده است. 

حمید حاج اسماعیلی کارشناس بازار کار و کارگري در گفت و گو با اخبار صنعت در خصوص مزایاي طرح تسهیل صدور برخی
مجوزهاي کسب و کار گفت: تصویب طرح تسهیل صدور مجوزها در مجلس را باید یک گام بزرگ و موثر دیگر در جهت بهبود فضاي
کسب و کار در کشور تلقی کرد. قطعا این تلاش ها، تلاش هاي خوبی است که براي بهبود فضاي کسب و کار در کشور انجام می شود.
در سال گذشته هم چنین اقداماتی صورت گرفته بود، یعنی براي بهبود فضاي کسب و کار نیز گام هایی براي تحقق چنین طرحی



برداشته شده است اما پیچیدگی فضاي کسب و کار و ابهامات گسترده ي حوزه کسب و کار کشور، نیازمند تلاش هاي بسیار گسترده

 
اي است تا در هر گام آن بخشی از موانع برطرف شود. 

وي در این باره افزود: بنابراین این طرح را باید حتما به فال نیک گرفت و آن را یک گام موثر تلقی کرد هر چند در حال حاضر فقط
کلیات این طرح تصویب شده و هنوز جزئیات طرح مانده، لذا انتظار می رود جزئیات طرح به درستی و کامل در مجلس تصویب شود و
مراحل قانونی خود را طی کند که ما آن را در اجرا در مرحله آزمایش و عمل ببینیم تا بتواند در خصوص توسعه بازار کار در کشور

 
مفید واقع شود. 

کارشناس بازار کار وکارگري در این باره توضیح داد: این طرح گرچه در راستاي همان اقدامات و تلاش هایی است که در گذشته انجام
شده است اما می دانید که ما در سال هاي گذشته چنین درگاهی که طرح مجلس آن را دنبال می کند در وزارت امور اقتصاد و دارایی
تعریف کرده بودیم، اما آنگونه که انتظار می رفت مورد استقبال قرار نگرفت. فرق این درگاه اینترنتی براي ثبت نام صدور مجوز این
است که بسیاري از کسب و کارها که به صورت مبهم و انحصاري در اختیار طبقه و گروه خاصی بود در این طرح تسهیل صدور

 
مجوزها در مجلس دیده شده است. 

وي در این باره خاطر نشان کرد: تفاوت این طرح با درگاه اینترنتی و طرح قبلی این موضوع است که از جمله جنبه هاي مثبت این
طرح به شمار می رود چرا که برخی از رشته هاي شغلی را مشخص کرده که انحصارا در اختیار گروه خاص بود و بروکراسی بسیار

 
پیچیده و سختی داشت که افراد نمی توانستند از آن مشاغل استفاده کنند. 

حمید حاج اسماعیلی کارشناس بازار کار با بیان اینکه طرح تسهیل صدور برخی مجوزهاي کسب و کار قابل تقدیر است گفت: این
مزیت طرح مجلس قابل تقدیر است که با گذشته فرق کرده است. قطعا انحصار فساد و رانت یکی از موانع جدي است که در کشور
وجود دارد. علاوه بر این که مانع توسعه ظرفیت هاي بازار کار می شود باعث سرکوب انگیزه هاي کارآفرینی و اشتغال در کشور می
شود که خود عامل جدي در مهاجرت ها می شود وبه شدت به ترویج بی عدالتی در جامعه دامن می زند. وي در این باره گفت:
همچنین باعث توزیع ناعادلانه امکانات در کشور می شود که گروهی خاص از امکانات و امتیازات برخوردار می شوند. موجب از بین

 
رفتن کیفیت و رقابت می شود و در عین حال قیمت ها و دسترسی مردم را براي خدمات ارزان و آسان را تحت الشعاع قرار می دهد. 

حاج اسماعیلی دراین باره توضیح داد: طرح تسهیل صدور مجوزهاي کسب و کار مجلس این موانع را هدف گرفته که به نظر بنده باید

 
از جمله مزایاي طرح تاسیس صدور مجوزهاي مجلس تلقی شود. 

وي دراین باره گفت: در این طرح مصوب مجلس برخی از رشته هاي خاص که صدور مجوزهاي آنها با رانت انجام می شود و با
بروکراسی بیشتر توام است و بعد از آن در کشور این دسته از مجوزها با قیمت هاي کلان خرید و فروش می شود تقریبا این موارد را

 
به شدت تعدیل می کند، بنابراین این موضوع را می توان از مزایاي این طرح نامید. 

حاج اسماعیلی گفت: افراد بسیاري می تواند وارد این حوزه ها شوند که بدان علاقه و براي وارد شدن به آن شغل انگیزه و دانش
زیادي دارند. چون تا پیش از تصویب این طرح موانع زیادي وجود داشته و این طرح می تواند این موارد را برطرف کند و منجر به
افزایش مشارکت شود و می تواند موجب افزایش ظرفیت و توسع بازار کار شود. در عین حال امکان دسترسی مردم به این خدمات از

 
طریق افراد بیشتري که وارد این حوزه ها می شوند افزایش می یابد. 

وي خاطر نشان کرد: وقتی افراد بیشتري وارد این حوزه ها می شوند در عین حال کیفیت افزایش پیدا می کند. افرادي توانایی هاي
بالاتر با دانش بالاتر می تواند واحد این حوزه ها شوند و می توانند آن رشته خدمات را ارتقاء دهند این موارد همگی جزو و ا مزایاي

 
این طرح به شمار می رود. 

کارشناس بازار کار و کارگري گفت: قطعاً هنوز فعالیت هاي بیشتري براي بهبود فضاي کسب و کار در کشور باید انجام شود. به هر
حال صدور مجوز همه کار نیست. مجوزها که صادر می شود با وجود اینکه یک سري مشاغل خاص در خود طرح دیده شده که بعد از
اینکه مجوزها صادر شد می توانند کسب و کار خود را شروع کنند. هر چند برخی از آنها هنوز با مشکلاتی مواجه هستند، حتی در
همین حوزه وکالت و سردفتري که به صورت مشخص در این طرح ذکر شده هنوز امتحانات و فیلترهاي متعددي که ناشی از گزینه ها
و انتخابات در دوایر دولتی و سازمان هاي مختلف وجود دارد، لذا مجلس براي این موارد هم باید چاره اندیشی کند چرا که خیلی از
بروکراسی هاي اداري همین گزینش هاي ناعادلانه اي است که متأسفانه با سفارش و دیدگاه هاي تنگ نظرانه مانع ورود بسیاري از



 
مردم به رشته ها و مشاغل مورد علاقه آنها می شود. 

کارشناس بازار کارگري در ادامه خاطر نشان کرد: لذا امیدواریم این طرح بتواند جنبه هاي مانع زایی صدور مجوز را از بین ببرد و در
حوزه گزینش ها موانع موجود را برطرف کند. اگر بخواهیم اجازه بدهیم همه افرادي که دانش و نمره لازم را دارند و در امتحانات خود
موفق بوده اند براي اینکه وارد حوزه وکالت یا سردفتري بشوند بتوانند از گزینش ها و فیلترها هم عبور کنند بنابراین باید وسعت این
تنگ نظري ها هم دیده شود مانع زدایی ها انجام شود تا مشکلات براي افراد مشارکت کننده برطرف شود این موضوع هم یکی از

 
موارد مهم است که باید در جزئیات طرح در مجلس باید براي آن چاره اندیشی شود. 

 
معاون بازرگانی فولاد سنگان خبرداد: 

 
راه اندازي سامانه مدیریت ارتباط با تامین کنندگان 

معاون بازرگانی شرکت فولاد سنگان از طراحی و راه اندازي" سامانه مدیریت ارتباط با تامین کنندگان " در شرکت فولاد سنگان خبر

 
داد. 

بهمن زاده با بیان اینکه این سامانه بعنوان پل ارتشباطی بین تامین کنندگان داخلی و شرکت فولاد سنگان است، افزود: این سامانه
منجر به گسترش فرصت هاي همکاري، استفاده از توانمندي شرکت ها و پیمانکاران منطقه اي یا کشوري خواهد شد. وي در ادامه به
نقش سامانه مدیریت ارتباط با تامین کنندگان در تقویت و ارتقاء صنعت بومی سازي قطعات و تجهیزات اشاره داشت و تصریح کرد:
این سامانه درگاه آنلاین جهت خود اظهاري قابلیت هاي ساخت کارگاه ها و سازندگان از هر نقطه از کشور می باشد و خوشبختانه
شرکت صنایع معدنی فولاد سنگان خراسان اولین شرکت در گروه هلدینگ مبارکه است که این سامانه را در بستر تکنولوژي مدرن و
به روز (Apex) در اختیار دارد. معاون بازرگانی و امور بین الملل فولاد سنگان در خصوص طراحی و پیاده سازي این سامانه عنوان
کرد: با هدف مدیریت زنجیره ي تامین کالا و خدمات و در راستاي سیاست هاي گروه فولاد مبارکه به منظور حذف محدودیت هاي
زمانی و مکانی، دسترسی به بازارهاي جهانی، بهینه سازي زمان و هزینه هاي عملیاتی، چابک سازي و افزایش قابلیت انعطاف پذیري
زنجیره، اقدام به طراحی و پیاده سازي این سامانه شده است. مدیر پروژه راه اندازي در خصوص این سامانه اضافه کرد: کسب وکارها
براي بقا و رشد خود نیاز به ارتباط موثر با ذي نفعان خود شامل سهام داران، مشتریان، نیروي انسانی، جامعه و تامین کنندگان دارند و
تنظیم روابط با هر کدام از آنها نیاز به سازوکارهاي خاص خود دارد و قطعا فرایند تامین هم بعنوان یکی از پیچیده ترین گروه فرایند
هاي سازمانی با تعریف و طراحی کانال هاي مناسب ارتباطات با تامین کنندگان از طریق شفافیت در ورود به لیست تامین کنندگان و
انجام معاملات می تواند موجبات رشد کسب و کارها و صنعتی شدن منطقه اي را فراهم نماید. وي افزود : با هدف بیشینه سازي سود،
شرکت ها نیاز دارند در کم ترین زمان ممکن، تامین کننده ي مناسب را انتخاب، روابط استراتژیک را با تامین کنندگان افزایش و به
شیوه ي موثر با آن ها در تعامل بوده بطوریکه همراستایی استراتژیک به وجود آید و تجربه نشان داده که شرکت ها و سازمان هایی
موفق اند که روابط مستحکم و پایداري را با تامین کنندگان خود برقرار نمایند. مدیریت ارتباط با تامین کننده یا SRM مخفف عبارت
supplier relationship management و بخشی از مدیریت زنجیره تامین است که روابط هر شرکت را با تامین کنندگان
مختلف تنظیم و مدیریت می کند. در واقع این سیستم کمک می کند تا عملکرد تامین کنندگان به حداکثر رسیده و فرایندهاي
مابین آنها با شرکت بهبود و تسهیل یابد. گفتنی است ، راه اندازي SRM (سامانه ارتباط با تامین کنندگان) از فرآیند تامین شرکت
فولاد سنگان است که پس از بررسی هاي لازم توسط کارگروه هاي تخصصی و همچنین استفاده از تجارب شرکتهاي فولاد مبارکه و
فولادهرمزگان، بهبود یافته و تلاش و هماهنگی هاي واحد IT شرکت فولاد سنگان و پیمانکارانشان در طراحی و پیاده سازي نرم افزار

مذکور قابل تقدیر است.



واردات مستقیم خودرو

رئیس بنیاد شهید: 5 هزار خودرو براي جانبازان از طریق مناطق آزاد وارد

کشور می شود

منبع: دیجیاتوشماره خبر:  79  |  تاریخ: 1400/07/06

با توجه به گفته هاي رئیس بنیاد شهید و امور ایثارگران به زودي 5 هزار دستگاه خودرو خارجی براي تحویل به ...

با توجه به گفته هاي رئیس بنیاد شهید و امور ایثارگران به زودي 5 هزار دستگاه خودرو خارجی براي تحویل به جانبازان وارد

 
کشور خواهد شد که البته امکانات قانونی واردات این خودروها تنها در مناطق آزاد کشور فراهم است. 

سید امیر حسین قاضی زاده هاشمی در این خصوص توضیح داد: «هنوز مشخص نیست که این خودروها از یک منطقه یا چندین
منطقه آزاد وارد کشور خواهند شد اما براي ما راحت تر است که همگی خودروهاي مذکور از یک منطقه مانند منطقه آزاد اروند وارد

 
شوند. ضمن آنکه تعیین پلاك ثابت براي تردد این محصولات در سطح کشور نیز وابسته به تصمیم هیئت وزیران است.» 

وي ادامه داد: «در صورتی که مشکل تردد خودروهاي جانبازان رفع نشود دست کم می توان خودروهاي جانبازان خوزستانی را از

 
منطقه آزاد اروند وارد کرد.» 

دي ماه سال گذشته بود که برخی از رسانه ها اعلام کردند در راستاي تنظیم قیمت بازار، واردات خودروي سواري براي جانبازان بالاي

 
25 درصد و خانواده هاي شهدا مجاز اعلام شده است که البته این موضوع بلافاصله توسط معاون فنی گمرك ایران تکذیب شد. 

در طی چند سال گذشته بنیاد شهید و امور ایثارگران در راستاي کمک و قدردانی از خانواده هاي شهدا و
جانبازان تلاش کرده است که مشکل مسکن، خودرو و اشتغال این عزیزان را به خصوص در شهرهاي

آبادان و خرمشهر حل کند و در همین راستا نیز گاها شایعاتی در خصوص اختصاص مجوز به جانبازان براي واردات خودرو شنیده می

 
شود. 

با توجه به گفته هاي اخیر رئیس بنیاد شهید و امور ایثارگران این بنیاد در تلاش است تا با همکاري سازمان مناطق آزاد کشور امکان

 
واردات خودرو براي جانبازان را فراهم کند. 

در سال هاي ابتدایی دهه 90 به جانبازان بالاي 25 درصد جانبازي و فرزندان و همسران شهداء ساکن شهرهاي آبادان و خرمشهر
اجازه داده شد تا از طریق منطقه آزاد اروند نسبت به واردات خودرو با تعرفه 5 درصد اقدام کنند. این خودروهاي داراي پلاك منطقه

 
آزاد اجازه داشتند تا شعاع 40 کیلومتري حد فاصل شهرهاي خرمشهر و آبادان تردد کنند. 

گفتنی است که واردات خودرو با مجوزهاي جانبازي طی یک دهه گذشته سابقه داشته است و در زمان آزاد بودن واردات خودرو به
کشور تعداد زیادي از خودروهاي خاص نظیر ب ام و هاي X6 نیز ظاهرا به همین شیوه به کشورمان راه یافتند.



نظر وزیر کشور دولت نهم درباره سفرهاي استانی رئیسی

منبع: فردا نیوزشماره خبر:  80  |  تاریخ: 1400/07/06

وزیر کشور دولت نهم درباره سفرهاي استانی رئیسی اظهار کرد: نفس سفرهاي استانی رئیس جمهور خیلی خوب است و باید
برنامه ریزي صورت گیرد تا این سفرها پر بارتر شود.

وزیر کشور دولت نهم درباره سفرهاي استانی رئیسی اظهار کرد: نفس سفرهاي استانی رئیس جمهور خیلی خوب است و باید

 
برنامه ریزي صورت گیرد تا این سفرها پر بارتر شود. 

وزیر کشور دولت نهم درباره سفرهاي استانی رئیسی اظهار کرد:
نفس سفرهاي استانی رئیس جمهور خیلی خوب است و باید

 
برنامه ریزي صورت گیرد تا این سفرها پر بارتر شود. 

حجت الاسلام مصطفی پورمحمدي با اشاره به اقدامات سازنده
دولت سیزدهم گفت: امیدوارم که همچنان حرکت در مسیر
اعتمادسازي ادامه پیدا کند و دولت جدید در بخش هاي مختلف
مانند تهیه مایحتاج عمومی، ایجاد اشتغال، کنترل تورم، رونق
کسب و کار، تقویت همبستگی اجتماعی و توسعه روابط بیرونی

 
موفق عمل کند. 

وي افزود: دولت سیزدهم باید امکان تجارت و صادرات و واردات

 
را به شکل منطقی و معقول فراهم کند. 

وزیر کشور دولت نهم درباره سفرهاي استانی حجت الاسلام رئیسی اظهار کرد: نفس سفرهاي استانی رئیس جمهور خیلی خوب است

 
و باید برنامه ریزي صورت گیرد تا این سفرها پر بارتر شود. 

پورمحمدي ادامه داد: سفرهاي استانی رئیس جمهور می بایست همراه با مطالعه مناسب و طرح هاي توسعه اي و اشتغال زایی انجام

 
شود. 

دبیرکل جامعه روحانیت مبارز در پایان گفت: همه ما باید کمک کنیم و امیدوار باشیم تا تحول آفرینی در کشور صورت بگیرد./ انا



برگزاري 50 عنوان برنامه توسط بسیج جامعه زنان بهار در هفته دفاع مقدس

منبع: بسیج نیوزشماره خبر:  81  |  تاریخ: 1400/07/06

بهار-مسئول بسیج جامعه زنان شهرستان بهار از برگزاري بیش از 50 عنوان برنامه به همت بسیج جامعه زنان شهرستان بهار
در هفته دفاع مقدس خبر داد.

فاطمه کتابی اصل در گفت و گو با خبرنگار خبرگزاري
بسیج در بهار با تسلیت اربعین حسینی اظهار کرد: همزمان
با هفته دفاع مقدس بیش از 50 عنوان برنامه در سطح
شهرستان بهار به همت خواهران بسیجی حوزه هاي

 
مقاومت شهرستان بهار برگزار می شود. 

وي تصریح کرد: کارگاه اقتصاد مقاومتی فدك در راستاي
حمایت و پشتیبانی از اشتغال زنان و تحول در اقتصاد و
کسب و کارهاي کوچک و صنایع تبدیلی افتتاح خواهد
شد، تا با تکیه بر مشاغل خرد و خانگی روي پاي خود

 
بایستیم و بر فشارهایی که دشمن می خواهد از طریق اقتصادي بر ما وارد کند فائق آییم. 

مسئول بسیج جامعه زنان شهرستان بهار افزود: دیدار بسیجیان با ائمه جمعه شهرستان بهار، شرکت در نماز عبادي سیاسی جمعه،

 
نشست هاي بصیرتی و روشنگري با محوریت مقاومت و از خودگذشتگی از برنامه هاي این هفته است. 

وي تصریح کرد: مادران و همسران شهدا در دوران هشت سال دفاع مقدس نقش بی بدیلی در استمرار و تداوم انقلاب اسلامی داشتند
و با الگوگیري از مادر علمدار کربلا حضرت ام البنین (س) همسر و فرزندان خود را رهسپار جبهه ها می کردند تا با صیانت از خاك
وطن امنیت را براي ما جاودان کنند و در راستاي گرامیداشت یاد و خاطره شهدا سرکشی و دیدار از خانواده هاي شهیده زن و شهداي

 
شهرستان و غبار روبی مزار مطهر شهدا با حضور بسیجیان برگزار می شود. 

کتابی اصل عنوان کرد: رونمایی از سه کتاب شهداي زن شهرستان به همت کمیته زن و دفاع مقدس و رونمایی از تابلو نقاشی طرح
شهداي زن شهرستان، مراسم تجلیل از پیشکسوتان و ایثارگران زن دفاع مقدس و مدافعان سلامت (کادر درمان، بسیجیان طرح حاج

 
قاسم سلیمانی) از برنامه هاي شاخص این هفته است که در هفته دفاع مقدس برگزار می شود. 

وي اضافه کرد: اختتامیه جوانه هاي صالحین پایگاه هاي مقاومت، اردوهاي فرهنگی و تفریحی، برگزاري محافل انسی با قرآن،
مسابقات فرهنگی، قرآنی، ورزشی و نقاشی و فضاسازي و تبلیغات در فضاي حقیقی و مجازي نیز از دیگر برنامه هاي اجرایی است که

 
به همت بسیجیان و عموم خواهران برگزار می شود. 

انتهاي پیام/



پنل «استخدام و کاریابی آنلاین؛ تهدیدها و فرصت ها» در فضاي مجازي

برگزار شد/ دیوار، بستر کاریابی براي یقه آبی ها

منبع: خبرگزاري فارسشماره خبر:  82  |  تاریخ: 1400/07/06

اخبار شرکت ها؛ رفع مشکلات کاریابی چه براي کارفرما و
چه براي کارجو مسئله اي است که پلتفرم هاي آنلاین
پیوسته در تلاش هستند با روش هاي گوناگون آنها را
برطرف کرده و کیفیت سرویس دهی خود را افزایش دهند.
جامعه هدف آن ها کارفرمایانی است که به دنبال نیروي
کار مجرب می گردند و همچنین کارجویانی که با توجه به
تجارب، تحصیلات و توانایی هایشان می توانند در موقعیت
شغلی مورد نظرشان مشغول به کار شوند. در همین زمینه،

هفته نامه شنبه در جلسه اي در اتاقی مجازي با عنوان «استخدام و کاریابی آنلاین؛ تهدیدها و فرصت ها» در یکی از شبکه هاي
اجتماعی در فضاي مجازي این موضوع را با حضور مدیران محصول استخدام دیوار، تحلیلگر داده دیوار، مدیر ارشد بازاریابی دیوار و

 
همچنین جمعی از فعالان اکوسیستم و علاقه مندان به این موضوع برگزار کرد. 

در آغاز این نشست که در آن پیمان کاظمی، مدیر محصول استخدام دیوار، علی نقی زاده، راهبر ورتیکال استخدام و خدمات دیوار،
علی رسولی مدیر ارشد بازاریابی دیوار، شمیم طاهري، تحلیل گر داده هاي دیوار و جمعی از فعالان پلتفرم هاي آنلاین کاریابی حضور
داشتند، پیمان کاظمی، مدیر محصول استخدام و خدمات دیوار با اشاره به تقسیم بندي بازار استخدامی که در مرکز آمار ایران اعلام
شده است می گوید: «با توجه به داده هاي طرح آمارگیري نیروي کار در سال 1399 که مرکز آمار ایران منتشر کرده است، بیش از
60 درصد شاغلان در مشاغل یقه آبی فعالیت می کنند که شغل هاي تجربه محور هستند. کمتر از 40 درصد دیگر مربوط به مشاغل
یقه سفید هستند که که عموما شغل هایی با نیازمندي دانش آکادمیک هستند.. از همین درصد نیز بیش از نیمی از آنها به عنوان یقه
سفیدهاي ماهر عنوان شده است. بنابراین بخش زیادي از شغل هاي کشور نیاز به دانش آکادمیک بالایی ندارند و قشر وسیعی از

 
کارجویان در حوزه شغل هاي یقه آبی فعال هستند.» 

 
80 درصد مشاغل روي دیوار یقه آبی است 

بد نیست بدانید قریب به اتفاق آگهی هاي دیوار مربوط به مشاغل یقه آبی است و دیوار تلاشی براي ورود به مشاغل یقه سفید نداشته
است؛ مشاغل یقه آبی اي که در دیوار آگهی شده اند هم به شکل ارگانیک و به دلیل ظرفیت هاي دیوار در این پلتفرم معرفی می
شوند. کاظمی با اعلام این مساله، هدف دیوار را بهینه کردن ارتباط کارفرما و کارجو می داند و می گوید: «بیش از یک میلیون و 600
هزار آگهی ثبت شده در سال گذشته هم نشان می دهد دیوار به خوبی توانسته است به کارفرمایان براي پرکردن موقعیت شغلی خود

 
و به کارجویان براي یافتن شغل کمک کند.» 

مدیر محصول استخدام دیوار با استناد به تعداد آگهی هاي منتشرشده در بخش استخدام و کاریابی دیوار این بخش را بخشی رو به



رشد می داند. او می گوید: «امسال در طول روز به طور میانگین نزدیک به 6 هزار آگهی در دیوار ثبت می شود که این تعداد ماهانه به
180 هزار آگهی می رسد و با همین روند پیش از پایان سال از یک میلیون و 600 هزار آگهی سال گذشته بیشتر خواهد شد. بیش از
500 هزار کارفرما و نزدیک 6 میلیون کارجو در 6 ماهه اول امسال بر روي دیوار فعال بودند که این بخش بزرگی از جامعه کارجویان

 
کشور را شامل می شود..» 

پیمان کاظمی با تاکید بر این نکته که نزدیک 40 درصد از بازار استخدام و کاریابی در اختیار پلتفرم هاي آنلاین است، می گوید: «این
آمار نشان می دهد همچنان بخش بزرگی از بازار در فضاي آفلاین صورت می گیرد و فرصت هاي بسیاري براي جذب کارفرمایان و
کارجویان به بخش آنلاین وجود دارد. در حال حاضر مهمترین روش یافتن شغل معرفی از طریق آشنا است. این در حالیست که در
کشور نزدیک 60 درصد استخدام ها به صورت آفلاین و و بخش بزرگی از آن از طریق معرفی آشنا صورت می گیرد. در حالی که می

 
توان این روند را به سمت روند آنلاین شدن پیش برد.» 

 
بحران مهارت، مهم ترین بحران کارجویان 

مهارت، مهم ترین نیازي است که کارفرما در ارتباط با کارجو دارد. در واقع، کارجوي بی مهارت، نمی تواند نیروي کار مناسبی براي
کارفرمایان به شمار آید. پیمان کاظمی با تاکید بر ضرورت وجود مهارت در طرف کارجو معتقد است: «در شغل هاي یقه آبی ها که
نیاز کمتر به مهارت وجود داد، همچنان مشکل کمبود مهارت لازم وجود دارد. یکی از مهم ترین دلایل رد کارفرماها نداشتن مهارت
کافی کارجو است. مهارت آموزي یکی از نقطه هاي تاریک در بازار کار ایران است. علاوه بر بحث مهارت آموزي، ابزار بهینه سازي
فرآیند استخدام یکی از فرصت هاي دیگر براي پلتفرم هاي آنلاین است. لذا فرصت خوبی وجود دارد براي استارتاپ هایی که در زمینه
مهارت آموزي چه در بخش تخصصی چه نیمه تخصصی کار می کنند. در بخش تفکر نوآوري باز که اولویت امسال دیوار است؛
موضوعات مرتبط با استخدام از جمله مهارت آموزي نیز دیده شده تا با استارتاپ ها و شرکت هاي مختلفی که در این حوزه کار می

 
کنند همکاري از هر جنسی که امکان پذیر باشد انجام گیرد.» 

 
شناخت کارفرما و کارجو، کلیدواژه پیشرفت 

در ادامه این نشست، علی نقی زاده، راهبر ورتیکال استخدام و خدمات دیوار، با ذکر این نکته که تخمین ها می گویند در شش ماه
گذشته نزدیک به 310 هزار استخدام موفق از طریق دیوار داشته ایم وارد این گفتگوي مجازي می شود. او ایجاد اعتماد بین کارفرما و
کارجو را موتور محرکه بازار آفلاین به آنلاین می داند و می گوید: «روند آنلاین شدن روندي طبیعی ست که در کسب و کارها و
بازارهاي مختلف در حال اتفاق افتادن است و بازار استخدام هم از این قاعده مستثنی نیست، اما موضوعی که می تواند این فرایند را
سرعت ببخشد این است که پلتفرم هاي آنلاین بتوانند همان اعتمادي را که در فضاي آفلاین و از طریق معرفی آشنایان وجود دارند،
به نحو دیگري در فضاي آنلاین ایجاد کنند.؛ اما هنوز پلتفرم ها به این بلوغ کامل نرسیده اند که با شناخت کافی بین کارجو و کارفرما
این اعتماد را به وجود آورد و آن را پیش ببرد. تا چند سال آینده پلتفرم هاي آنلاین به این بلوغ خواهند رسید و اقبال به فضاي

 
آنلاین بیشتر خواهد شد.» 

نقی زاده فضاي آفلاین را بزرگترین رقیب دیوار می داند: «با اینکه شبکه هاي اجتماعی رقیب بالقوه هستند اما در حال حاضر سهم
بازار جدي ندارند و رقیب جدي تر فضاي آفلاین است که بزرگترین سهم بازار استخدام کشور را هنوز در اختیار دارد. دیوار در کنار
اینکه فضاي مناسبی براي کاریابی یقه آبی هاست جایگاه یگانه اي نیز در میان خانواده هاي ایرانی دارد و خانواده هاي ایرانی در
تصمیمات مهم شان مانند خرید خانه، ماشین و... با دیوار مشورت می کنند.» نقی زاده می گوید: «ماموریت کلی دیوار هم این است
که با کمک تکنولوژي و نوآوري دادوستد را در کالا و خدمات ساده تر، راحت تر و خوشایندتر کند.بنابراین هر جا که بتواند با حفظ



تمرکز و کیفیت سرویس در راستاي این ماموریت حرکت کند و براي خانواده هاي ایرانی ارزش ایجاد کند، می تواند نقطه شروعی
براي ورود دیوار باشد. لذا براي ورود به بازار مشاغل یقه آبی دیوار محدودیتی براي خود نمی بیند، اما با توجه به اینکه اعتقاد داریم
بازار مشاغل یقه آبی بازار بزرگی براي ارزش آفرینی است و هنوز جاي کار بسیاري براي بهبود سرویس در این حوزه وجود دارد، در

 
حال حاضر قصدي براي ورود به مشاغل یقه آبی نداریم.» 

راهبر ورتیکال استخدام و خدمات دیوار یکی از راهکارهاي دیوار براي بهبود ارتباط بین کارفرما و کارجوي یقه آبی را بالا بردن کیفیت
آگهی ها عنوان می کند: «با توجه به عدم توازنی که بین تعداد مشاغل و تعداد کارجویان وجود دارد و تعداد کارجوها از تعداد مشاغل
بیشتر است، که این مساله خود را در نرخ بیکاري نشان می دهد، انتظار می رود کارفرمایان براي پیدا کردن کارجوي مناسب مشکلی
نداشته باشند، اما در عمل بخشی از کارفرمایان نمی توانند کارجوي مناسب شغلشان را پیدا کنند و بخش دیگري به سختی و در زمان
طولانی می توانند کارجوي مورد نظرشان را پیدا کنند.  بررسی ها نشان می دهد دلیل این موضوع نبود مهارت کافی حداقلی در
بخش بزرگی از متقاضیان کار است. از این رو دیوار از همکاري با استارتاپ هایی که بتوانند در زمینه مهارت افزایی کارجویان یقه آبی

 
فعالیت داشته باشند استقبال خواهد کرد.» 

 
آموزش کارفرما در انتشار آگهی باعث جذب نیروي مناسب می شود 

فرآیند استخدام کارفرمایان و استفاده آنها از پلتفرم هاي انتشار آگهی هم از جمله موضوعات دیگري است که در این نشست مجازي
در فضاي مجازي درباره آن صحبت شد. در این خصوص، نقی زاده با بیان اینکه بالا بردن کیفیت آگهی کارفرماها و اضافه کردن
سرویس هاي جانبی از سوي پلتفرم ها براي کارفرماها و آموزش آنها در این زمینه نیز نکته مهمی ست معتقد است: «آموزش درست
کارفرما براي گذاشتن آگهی با کیفیت تر در کنار سرویس هاي مدیریت بهتر کارجویان و رزومه ها، بر عملکرد آنها براي استخدام
سریع تر نیرو تاثیر مستقیم خواهد گذاشت.» کاظمی نیز نیز با تاکید بر این نکته می گوید: «ایده آل این است کارفرما وقتی می
خواهد یک نفر استخدام کند یک کارجو پیدا و همان را استخدام کند. پلتفرم ها باید به این سمت بروند. انتشار آگهی با اطلاعات
کامل و شفاف تر کمک می کند کارجوي مرتبط به سراغ کارفرما برود و از طرف دیگر اگر بتوان با مهارت آموزي کیفیت کارجوها را

 
ارتقا داد، کارفرما سریعتر نیروي مناسب خود را می یابد و در نتیجه استخدام موفق با هزینه کمتر اتفاق می افتد.» 

 
رشد تحصیلات تکمیلی متناسب با نیاز بازار کار نیست 

از دیگر موضوعاتی که در این جلسه طرح شد، تحلیلی از آمار ارائه شده از سوي مرکز آمار ایران بود. شمیم طاهري، تحلیل گر داده
هاي دیوار با تاکید بر آماري که از مرکز آمار به دست آورده است می گوید: «مرکز آمار اطلاعات بازار کار را به صورت فصلی جمع
آوري می کند و نرخ بیکاري و اشتغال را از همین طریق به دست آورده و اعلام می کند. نرخ بیکاري از سال 84 تا 98 به طور متوسط
حدود 11 درصد بوده. سال 84 افرادي که داراي حداقل مدرك لیسانس بودند 4 میلیون اعلام شده که این تعداد در سال 98 به 11
میلیون نفر رسیده و اگر بخواهیم بر اساس تحصیلات، نرخ بیکاري را تفکیک کنیم یک جهش عمده در افراد تحصیل کرده وجود دارد؛
اما از آن طرف نرخ بیکاري تقریبا ثابت مانده و می توان حدس زد نرخ بیکاري افراد تحصیل کرده خیلی بیشتر از افراد با تحصیلات
زیر کارشناسی است. در سال 98 نرخ بیکاري افراد تحصیل کرده 17 درصد بوده و افرادي که تحصیلات دانشگاهی ندارند، 9 درصد

 
بوده؛ بنابراین نرخ بیکاري افراد تحصیل کرده تقریبا 2 برابر نرخ بیکاري افرادي است که تحصیلات دانشگاهی ندارند.» 

بنابر گفته هاي طاهري، اگر افراد با تحصیلات کارشناسی ارشد و دکترا را در نظر بگیریم، در سال 84 حدود 500 هزار نفر حداقل
مدرك کارشناسی ارشد را داشتند؛ در حالی که این عدد در سال 98 به حدود 2 میلیون و 300 هزار نفر رسیده و نرخ بیکاري این

 
افراد در سال 98 به بالاي 15 درصد رسیده است. 



تحلیل گر داده هاي دیوار همچنین با اشاره به وضعیت بیکاري در سال 1390 می گوید: «نرخ بیکاري افرادي که حداقل مدرك فوق
لیسانس داشتند کمتر از نرخ بیکاري افرادي بوده که تحصیلات تکمیلی نداشتند؛ اما با شروع از سال 1391 تا امروز نرخ بیکاري افراد
داراي تحصیلات تکمیلی از نرخ بیکاري متوسط و نرخ افرادي که تحصیلات تکمیلی نداشتند فراتر رفته. این یک معنی روشن و مهمی
دارد آن هم این است بیش از ظرفیت بازار کار، تحصیلات تکمیلی رشد داشته که متناسب با بازار کار نیست. پس بخش مهارت در

 
اینجا اهمیت پیدا می کند. چون کسی که تحصیلات دارد لزوما داراي مهارت نیست.» 

 
کارجویان یقه آبی در شبکه هاي اجتماعی فعال ترند 

کارجویان یقه آبی و کارجویان یقه سفید هر کدام در محیط هاي مشخصی در فضاي آنلاین فعال ترند. کارجویان و کارفرماها نیز
دسته بندي هایی دارند و به تبع، شامل تفاوت هایی نیز میِ شوند. علی رسولی، مدیر ارشد بازاریابی دیوار با اشاره به تفاوت هاي میان
کارفرمایان اظهار داشت: کارفرماها دو دسته هستند. بخشی از آن کارفرماها برند هستند و بخش دیگري نیز، کسب وکارهاي
کوچکتري دارند. این دو گروه داراي نیازهاي متفاوتی هستند و خصوصیات متفاوتی دارند. ممکن است دسته اول، استخدام آنلاین
برایشان موقعیت بهتري باشد و دوست داشته باشند سرنخ ها و مراجعینی که سمت شان می آید به صورت آنلاین باشد و کارجویان
براي آن ها رزومه پر کنند؛ در مجموع به نظر می رسد کسب وکارهاي بزرگ و برند بیشتر از فضاي آنلاین استفاده می کنند اما کسب

 
وکارهاي کوچک هم تمایل به استفاده از این فضا را دارند اما حضورشان همچنان کمرنگ تر است.» 

رسولی همچنین در خصوص تفاوت هاي میان کارجویان یقه آبی و یقه سفید می گوید: «داده ها اینطور می گوید کارجوها در مشاغل
یقه آبی، در سوشال مدیا بیشتر فعالند و وقتی می خواهند دنبال کار بگردند،مستقیما سراغ برندها و سایت هاي مطرح و شناخته شده
در حوزه کاریابی نمی روند. براي همین، در شبکه هاي اجتماعی و بطور کلی در  فضاهایی که تخصصی نیست، دنبال شغل می گردند
و احتمالا در کنار فعالیتی که در اینستاگرام و تلگرام دارند، همانجا به دنبال شغل هم می گردند. اما علاوه بر شبکه هاي اجتماعی،
جستجو در گوگل و مراجعه به نتایج جستجو نیز در بین یقه آبی ها رایج تر است، در حالی که جویندگان کار یقه سفید در اکثر موارد

 
شناخت خوبی نسبت به سایت هاي کاریابی دارند و مستقیما وارد آنها می شوند.» 

 
«جوانه» پذیراي ایده هاي جدید در استخدام و کاریابی آنلاین 

در بخش دیگري از این نشست، آرین افشار، مدیر سرمایه گذاري «جوانه» که یکی از شرکت هاي زیرمجموعه هلدینگ هزاردستان
است و رسالت آن ورود به حوزه هاي مختلف سرمایه گذاري است، با دعوت از صاحبان ایده هاي نوین در حوزه کاریابی و استخدام
آنلاین می گوید: «دعوت از استارتاپ ها در این حوزه موضوعی است که جوانه آن را از آغاز سال جاري در نظر گرفته است. ما این
آمادگی را اعلام می کنیم که هرکسی می خواهد در حوزه استخدام و کاریابی آنلاین ورود کند از آن استقبال خواهیم کرد؛ هر ایده
اي که بازار آنلاین را بزرگ تر کند و دیوار بتواند اهرم رشدي در این زمینه باشد با رویکرد بازي که در نظر گرفته ایم می توانیم آن را

 
پیش ببریم. فکر می کنیم مجموعه ها و شرکت ها باید باهم کار کنند تا اندازه بازار آنلاین را بزرگ تر کنیم.» 

انتهاي پیام/



عضو هیات علمی دانشگاه سمنان مشاور وزیر علوم شد

منبع: باشگاه خبرنگاران جوانشماره خبر:  83  |  تاریخ: 1400/07/06

«علی خیرالدین» عضو هیات علمی دانشگاه سمنان، طی حکمی از سوي وزیر علوم، تحقیقات و فناوري به عنوان مشاور وزیر
در امور علمی، تحقیقاتی و فناوري منصوب شد.

به گزارش گروه استان هاي باشگاه خبرنگاران جوان از
سمنان، به نقل از روابط عمومی دانشگاه سمنان، در حکمی
که از سوي محمدعلی زلفی گل، وزیر علوم، تحقیقات و
فناوري صادر شد آمده است: نظر به مراتب تعهد، تخصص
و تجارب ارزشمند جنابعالی در حوزه آموزش عالی، به
موجب این حکم به سمت «مشاور وزیر در امور علمی،

 
تحقیقاتی و فناوري» منصوب می شوید. 

همچنین در این حکم اهدافی مانند «آموزش و پژوهش هدفمند»، «مهارت افزایی در آموزش و پژوهش»، «مرجعیت و دیپلماسی
علمی»، «اشتغال و کار آفرینی»، «کاربردي سازي تحقیقات»، «تولید ثروت از دانش» و «پیگیري تاسیس معاونت فناوري و نوآوري»

 
تعیین و بر ارائه راهکار هایی عملی براي تحقق این اهداف تاکید شده است. 

خیرالدین از اساتید برجسته دانشگاه سمنان و تنها استاد ممتاز استان سمنان است که، بیش از 40 سال سابقه تدریس در آموزش

 
عالی را داراست. 

 
او مرداد ماه امسال به عنوان عضو هیات علمی نمونه کشور بر اساس ارزیابی هاي وزارت علوم انتخاب شد. 

خیرالدین داراي بیش از 20 دانش آموخته دکتري تخصصی، و ده ها دانش آموخته کارشناسی ارشد پس از ارتقاء به مرتبه استادي و
در مجموع داراي بیش از 12 کتاب تألیفی، بیش از 500 مقاله ISI و علمی -پژوهشی و چندین طرح بین المللی و ملی و ثبت اختراع

 
است. 

از دیگر افتخارات وي می توان به عنوان پژوهشگر برتر سازمان نظام مهندسی کشور، رئیس نمونه دانشگاه هاي سراسر کشور، مؤلف
کتاب برگزیده استان، سخنران کلیدي در بیش از 15 کنفرانس ملی و بین المللی، سوابق اجرایی درخشان، عضویت در مجامع علمی

 
بین المللی و کمیته ها و قطب هاي علمی اشاره کرد. 

همچنین او در تدوین و بازنگري «آئین نامه بتن ایران» که به تازگی منتشر شد، در جایگاه عضو کمیته فنی همکاري داشت.



30 طرح گردشگري استان سمنان با 6.7 هزار میلیارد ریال در حال اجرا است

منبع: باشگاه خبرنگاران جوانشماره خبر:  84  |  تاریخ: 1400/07/06

مدیرکل میراث فرهنگی استان سمنان گفت: 30 طرح سرمایه گذاري با هدف افزایش و توسعه زیرساخت هاي گردشگري با
سرمایه گذاري بیش از 6 هزار و 724 میلیارد ریال در حال اجرا است.

به گزارش گروه استان هاي باشگاه خبرنگاران جوان از
سمنان، حمیدرضا دوست محمدي مدیرکل میراث
فرهنگی، گردشگري و صنایع دستی استان سمنان گفت:
میانگین پیشرفت فیزیکی این طرح ها 40 درصد است که
پس از بهره برداري یکهزار و 479 شغل جدید ایجاد و
یکهزار و 338 تخت به ظرفیت اقامتی استان اضافه خواهد

 
شد. 

او بیان کرد: این طرح ها شامل ایجاد هتل، اقامتگاه سنتی، مجتمع گردشگري، اقامتگاه بوم گردي، تأسیسات اقامتی و پذیرایی واقع

 
در مجتمع خدماتی رفاهی و سفره خانه سنتی است. 

مدیرکل میراث فرهنگی، گردشگري و صنایع دستی استان سمنان با اشاره به اینکه از مجموع 30 طرح، هشت طرح با حجم سرمایه
گذاري چهار هزار و 970 میلیارد ریال با ظرفیت 836 تخت و پیش بینی اشتغال 860 نفر در استان از جمله طرح هاي شاخص در
دست احداث محسوب می شود، یادآور شد: پس از اتمام عملیات عمرانی و بهره برداري از این تاسیسات شاخص هاي گردشگري

 
استان افزایش اقبل توجهی خواهد داشت. 

دوست محمدي ادامه داد: 29 فقره موافقت اصولی طی یک سال گذشته از طریق سامانه موافقت اصولی براي ایجاد تأسیسات

 
گردشگري صادر شد که در مراحل مختلف اداري براي عملیاتی شدن روند اجرایی طرح در دست پیگیري قرار دارند. 

مدیرکل میراث فرهنگی، گردشگري و صنایع دستی استان سمنان خاطرنشان کرد: در این مدت هشت فقره مجوز ایجاد، اصلاح و
تکمیل با حجم سرمایه گذاري یکهزار و 435 میلیارد ریال با ظرفیت 286 تخت و پیش بینی اشتغال 322 نفر صادر و عملیات

 
ساختمانی طرح ها آغاز شد. 

305 واحد تاسیسات گردشگري با یکهزار و 92 اتاق در استان سمنان وجود دارد که زمینه اشتغال یکهزار. 195 نفر را فراهم کرده
است.



کمیته امداد استان سمنان امسال 600 فرصت شغلی ایجاد کرد

منبع: باشگاه خبرنگاران جوانشماره خبر:  85  |  تاریخ: 1400/07/06

معاون اشتغال و خودکفایی کمیته امداد استان سمنان گفت: 600 فرصت شغلی براي مددجویان و کارآفرینان با پرداخت 23
میلیارد 824 میلیون تومان در نیمه نخست 1400 ایجاد شد.

به گزارش گروه استان هاي باشگاه خبرنگاران جوان از
سمنان، علیرضا خدابنده معاون اشتغال و خودکفایی کمیته
امداد استان سمنان گفت: دوره هاي آموزشی فنی و حرفه
اي براي مددجویان تحت حمایت کمیته امداد در سرفصل
هاي مهارت آموزي، کارآفرینی و حرفه آموزي به دانش
آموزان از دیگر فعالیت هاي کمیته امداد سمنان براس

 
توسعه اشتغال است. 

او افزود: بعد از اجرایی شدن هر طرح اشتغال نظارت هاي بیش از سه سال با هدف پایداري و در صورت ضرورت اعطاي تسهیلات

 
تکمیلی انجام می شود. 

معاون اشتغال و خودکفایی کمیته امداد استان سمنان با اشاره به اینکه در 6 ماهه سال نخست 1400 تعداد 600 فرصت شغلی براي
مددجویان تحت حمایت کمیته امداد استان سمنان ایجادشد، خاطرنشان کرد: مددجویان کمیته امداد براي راه اندازي طرح هاي

 
اشتغال 23 میلیارد و 824 میلیون تومان تسهیلات اشتغال زایی دریافت کردند. 

خدابنده عمده مشاغل را در قالب طرح خدماتی، دامپروري، صنایع دستی، کشاورزي، فعالیت هاي صنعتی و معدنی برشمرد و گفت:

 
در این مدت یکهزار و 811 آموزش مهارتی در قالب آموزش هاي مقدماتی، پایدارسازي و مهارتی به مددجویان ارائه شد. 

 
او تصریح کرد: 262 نفر در این مدت از طریق دفاتر کاریابی استان سمنان به کارفرمایان معرفی و مشغول به کارشدند. 

معاون اشتغال و خودکفایی کمیته امداد استان سمنان، کانون خیرین اشتغال، راهبران شغلی، نظارت، آموزش و پرداخت تسهیلات
قرض الحسنه را از بازو هاي توانمند ایجاد اشتغال مددجویان برشمرد و گفت: یکی از راه هاي مهم توانمندي و خودکفایی مددجویان

و رسیدن به استقلال مالی ایجاد اشتغال است.



حرکت بانک توسعه تعاون در مسیر استقرار بانکداري دیجیتال

منبع: مستقل آنلاینشماره خبر:  86  |  تاریخ: 1400/07/06

معاون برنامه ریزي و فناوري اطلاعات بانک توسعه تعاون به تبیین حرکت بانک در مسیر استقرار بانکداري دیجیتال و سایر
اقدامات اصولی بانک پرداخت.

معاون برنامه ریزي و فناوري اطلاعات بانک توسعه تعاون به تبیین حرکت بانک در مسیر استقرار بانکداري دیجیتال و سایر

 
اقدامات اصولی بانک پرداخت. 

ایرج شیخ زاده معاون برنامه ریزي و فناوري اطلاعات بانک
توسعه تعاون اظهار داشت: بانک در اهتمام به پیاده سازي
بانکداري دیجیتال جزو بانک هاي پیشگام در نظام بانکی کشور
است و اهتمام به کاربست مدل بانکداري دیجیتال می تواند در
کنار ظرفیت هاي موجود بانکداري الکترونیک مسیر تحولی بانک

 
توسعه تعاون را هموار نماید. 

شیخ زاده گفت: بانک توسعه تعاون به واسطه سه ماموریت

 
کلیدي بانکی، توسعه اي و تعاونی ظرفیت بسیار مطلوبی براي ایفاي نقش در مسیر توسعه کشور دارد. 

معاون برنامه ریزي و فناوري اطلاعات بانک توسعه تعاون با یادآوري ظرفیت هاي اساسنامه و ماموریت هاي بانک از جمله حمایت از
توسعه اقتصاد تعاونی، تامین مالی فعالیت هاي دانش بنیان، حمایت از کارآفرینی و نوآوري گفت: امروز این بانک می تواند گام هاي
تحولی اساسی در مسیر پیشرفت کشور همسو با سیاستهاي ابلاغی مقام معظم رهبري، سیاست ارتقاي بخش تعاون در اقتصاد ملی و

 
برنامه هاي توسعه کشور بردارد 

شیخ زاده در تبیین شایستگی ها و استعدادهاي حرفه اي بانکی موجود در بانک توسعه تعاون به جایگاه مطلوب بانک در عاملیت طرح
هاي کلان و ملی اشاره نمود و همچنین گفت: نهادینه شدن مدل کسب و کار بانک و اهتمام ویژه بانک بر مدل بانکداري دیجیتال،
طراحی و ارایه خدمات و محصولات نوین و منطبق با سیاست هاي کلان و ملی، اهتمام ویژه به پیاده سازي حاکمیت شرکتی، سرمایه

 
انسانی جوان، اهتمام به ارتقاي سلامت، شفافیت و انضباط مالی از جمله مزیت هاي بانک طی دوره هاي اخیر بوده است. 

وي درخصوص ظرفیت هاي اقتصاد و بانکداري تعاونی گفت : الگوهاي تعاونی در ایجاد اشتغال پایدار، محرومیت زدایی، حفظ مشاغل

 
موجود و ایجاد بازارهاي محلی، کاهش آثار منفی رکود تورمی و در یک عبارت توسعه ملی نقش پایدارتري دارند. 

معاون برنامه ریزي و فناوري اطلاعات بانک توسعه تعاون اظهار داشت؛ بانک در چند سال اخیر با ورود و ایفاي نقش در طرح هاي

 
کلان و ملی توانسته شایستگی بانکداري حرفه اي خود را نشان داده و در مسیر تثبیت آن گام بردارد. 



وي ایفاي نقش برجسته و مشهود بانک توسعه تعاون در طرح اشتغال پایدار روستایی و عشایري را مهم برشمرد و گفت: اهتمام به
افزایش سرمایه بانک، عاملیت منابع صندوق توسعه ملی در تخصیص به امر تولید و اشتغال زایی، عاملیت برنامه اختصاص تسهیلات با

 
نرخ ترجیحی به تعاونگران را از جمله دستاوردها و شاخص هاي موفقیت کارنامه بانک بوده است. 

شیخ زاده با تبیین طراحی و ارایه خدمات و محصولات منطبق با نیازهاي جامعه هدف گفت: محصولات و طرح هاي بانک بصورت
هدفمند طراحی، تصویب و در چارچوب تخصصی فرهنگ سازي، آموزش و به جامعه هدف معرفی و ارایه می شود.



رونمایی از مستند «از خشت تا بهشت»در اسدآباد

منبع: باشگاه خبرنگاران جوانشماره خبر:  87  |  تاریخ: 1400/07/06

در مراسمی از فیلم مستند «از خشت تا بهشت» درباره شهیدان جمور، شهداي شاخص سال 1400 اسدآباد رونمایی شد.

به گزارش خبرنگار گروه استان هاي باشگاه خبرنگاران
جوان از همدان، در مراسمی از فیلم مستند «از خشت تا
بهشت» درباره شهیدان جمور، شهداي شاخص سال 1400
اسدآباد در اداره کل فرهنگ و ارشاد اسلامی اسدآباد

 
رونمایی شد. 

شهیدان پاسدار لطفعلی و عباسعلی جمور به عنوان دو برادر به کار بنایی اشتغال داشتند و با شروع جنگ تحمیلی در عملیات هاي
گوناگون در دفاع از میهن اسلامی شرکت کردند و در کنار هم بودند تا اینکه سرانجام در تاریخ 26 دي ماه 65 در شلمچه عملیات

 
کربلاي پنج به درجه رفیع شهادت نائل شدند. 

 
شهیدان جمور هم در پشتیبانی و هم در عملیات هاي گوناگون شجاعانه و به عنوان گروهان خط شکن پیشرو بودند. 

فیلم مستند «از خشت تا بهشت» به همت دانشگاه سیدجمال الدین اسدآبادي تهیه و در آن با مصاحبه با دوستان و خانواده و

 
همچنین تصاویر مستند زندگی این دو شهید بزرگوار روایت شده است. 

سردار محمدي عزیز,جانشین معاونت تحقیقاتی ستادکل نیرو هاي مسلح در آیین رونمایی از مستند «از خشت تا بهشت »گفت:لازم

 
است سبک زندگی شهداي عزیز که منافع کشور را به منافع شخصی ترجیح دادند در جامعه نهادینه و ادامه یابد. 

او افزود:شهداي گرانقدر با رشادت خود و با امکانات کم مقابل ارتش تجهیزشده دشمن مقابله کردند و نتایج خارق العاده اي رقم زدند.

جانشین معاونت تحقیقاتی ستادکل نیرو هاي مسلح با اشاره به درایت مقام معظم رهبري در مواجهه با دشمنان قسم خورده انقلاب

 
عنوان کرد:تنها ندایی که در مقابل سخن مستبدانه آمریکا که هرکس با ما نباشد با تروریست ها است از جانب معظم له بود. 

این مقام نظامی همچنین بیان کرد:برنامه ریزي براي تضعیف جبهه مقاومت با ورود ایران اسلامی به هم خورد و دشمنان دانستند
امروز مرز هاي پایداري هزاران کیلومتر گسترده تر شده است.



اصفهان تولیدکننده 55 درصد مصنوعات طلا در کشور است

منبع: برنا نیوزشماره خبر:  88  |  تاریخ: 1400/07/06

معاون امور اقتصادي استانداري اصفهان گفت: 70 درصد بافت فرش و 55 درصد مصنوعات طلا در کشور توسط استان
اصفهان انجام می گیرد.

معاون امور اقتصادي استانداري اصفهان: اصفهان
تولیدکننده 55 درصد مصنوعات طلا در کشور است معاون
امور اقتصادي استانداري اصفهان گفت: 70 درصد بافت
فرش و 55 درصد مصنوعات طلا در کشور توسط استان

 
اصفهان انجام می گیرد. 

به گزارش خبرگزاري برنا در اصفهان؛  سید حسن قاضی
عسگر معاون امور اقتصادي استانداري اصفهان گفت: 45
درصد از سهم فولاد کشور، 15 درصد از تولید ناخالص

 
صنعت در کشور و 45 درصد تولید نساجی ایران توسط اصفهانی ها تأمین می شود. 

وي ادامه داد: 45 درصد از صنایع ساختمانی و سنگ کشور، 20 درصد از فراورده هاي نفتی در ایران و 10 درصد بنگاه هاي اقتصادي

 
و10 درصد نیروي کار ایران از اصفهان است. 

معاون امور اقتصادي استانداري اصفهان از رتبه دوم جهانی استان در صنایع دستی بعد از شهر کیپور هند خبر داد و تصریح کرد:
همچنین اصفهان رتبه اول در صدور مجوز هاي گلخانه اي، رتبه اول تولید شیر خام 1.3 میلیون تن در سال و با داشتن 2 هزار و 251

 
واحد تولیدي سنگ نیز در جایگاه اول کشور قرار دارد. 

وي افزود: به دنبال پیگیري و اجراي مدیریت جهادي و رفع موانع و مشکلات در جلسات کارگروه تسهیل و رفع موانع تولید و
همچنین برگزاري جلسات با وزرا و معاونین ریاست جمهوري و روساي سازمان ها و برگزاري کلینیک اقتصادي با فعالان اقتصادي در

 
شهرك هاي صنعتی باعث رونق و جهش تولید در برخی از بخش هاي اقتصادي شد. 

قاضی عسگر به رشد تولید انواع تلویزیون به میزان 35 درصد و محصولات پتروشیمی به میزان 641 درصد به عنوان یک صنعت پیش
ران اشاره کرد و گفت: افزایش تولید الیاف پلی استر به اندازه 35 درصد و نخ فیلامنت پلی استر به میزان 3.93 درصد از دیگر جهش

 
هاي تولید در استان اصفهان است. 

 
صنعت اصفهان در جذب تسهیلات تبصره 18 رتبه اول را دارد 

معاون امور اقتصادي استانداري اصفهان گفت: اصفهان رتبه اول را در جذب تسهیلات تبصره 18 در بخش صنعت دارد. 



قاضی عسگر ادامه داد: منظور از تبصره 18 در لایحه بودجه، اجراي برنامه اشتغال گسترده و مولد با تأکید بر اشتغال جوانان، دانش

 
آموختگان دانشگاهی، زنان و اشتغال حمایتی است. 

وي بیان داشت: در همین راستا نرخ بیکاري استان اصفهان از 14.1 درصد در پاییز 97 به 10.4 درصد در پاییز 99 رسید و به میزان
3.7 درصد کاهش داشته است که از مصادیق بارز آن بهبود فضاي کسب وکار است و این درحالی که متوسط کشور 2.3 درصد بوده

 
است. 

معاون امور اقتصادي استانداري اصفهان از صدور 975 مجوز تأسیس در بخش صنعت با سرمایه 140 هزار میلیارد ریال و با اشتغال
زایی 25 هزار و 110 خبر داد و گفت: 251 پروانه بهره برداري در بخش صنعت بااعتباري بالغ بر 150 هزار میلیارد ریال و اشتغال 27

 
هزار و 18نفر صادرشده است. 

وي گفت: همچنین 73 مجوز طرح توسعه در بخش صنعت با سرمایه 11 هزار میلیارد ریال براي اشتغال 1 هزار و 908 نفر صادرشده
و 852 مجوز تأسیس در بخش کشاورزي و 310 مجوز در بخش دام و طیور و 42 مجوز در بخش فروشندگی سموم 42 و 4 مجوز در

 
بخش شیلات انجام گرفته است. 

قاضی عسگر گفت: اصفهان رتبه اول را در تشکیل منظم جلسات شوراي گفتگو و رتبه دوم را در سطح زیر کشت در تولید محصولات
گلخانه اي و رتبه دوم در تولید گوشت مرغ و تخم مرغ با 300 هزار تن در کشور دارد.



23میلیارد تومان براي توسعه راههاي روستایی زنجان اختصاص یافته است

منبع: تابناكشماره خبر:  89  |  تاریخ: 1400/07/06

 
23میلیارد تومان براي توسعه راههاي روستایی زنجان اختصاص یافته است 

مدیرکل راهداري زنجان گفت: از 30 میلیارد تومان پیش بینی شده براي ساخت و بهسازي راه هاي روستایی استان زنجان تنها 23

 
میلیارد تومان اختصاص یافته است. 

عبدالحسین علی اکبري ظهر سه شنبه در جلسه شوراي برنامه ریزي و توسعه استان در محل استانداري زنجان، گفت: از 30 میلیارد

 
تومان پیش بینی شده براي راه هاي روستایی استان زنجان تنها 23 میلیارد تومان اختصاص یافته است. 

وي با بیان اینکه امسال بیش از چهار هزار تن قیر در استان زنجان براي آسفالت راه ها پیش بینی شده است، اظهار کرد: با این میزان

 
قیر نسبت به آسفالت راه ها اقدام شده است. 

مدیرکل راهداري و حمل و نقل جاده اي استان زنجان بر لزوم جلوگیري از جابه جایی اعتبار احداث ساختمان هاي اداره کل راهداري

 
و حمل ونقل جاده اي استان زنجان تاکید کرد و افزود: براي مطالعات راه هاي روستایی باید از محل خودشان اختصاص پیدا کند. 

 
علی اکبري تاکید کرد: براي آسفالت و ایمنی جاده ها راهداري و حمل و نقل جاده اي استان بسیار جدي است. 

 
در ادامه جانشین سپاه استان زنجان گفت: در ایام االله دفاع مقدس بیش از 6 هزار برنامه در بخش هاي مختلف اجرا خواهد شد. 

سرهنگ ابوالفضل طهماسبی با بیان اینکه در حوزه اقتصاد مقاومتی وام ها و کارهاي مطلوبی انجام شده است، تصریح کرد: به صورت

 
میدانی قرارگاه پیشرفت و آبادانی سپاه انصارالمهدي (عج) استان زنجان در عرصه اقتصاد مقاومتی وارد شده است. 

وي افزود: بسیج سازندگی در استان براي ایجاد اشتغال در استان اقدامات خوبی انجام داده و سازمان بسیج سازندگی در هشت عرصه
300 برنامه را اجرایی می کند و تا کنون 237 میلیارد تومان براي اجراي پروژه ها و 47 میلیارد تومان براي پروژه هاي اقتصادي

مقاومتی در قالب تسهیلات ارائه شده است.



رویداد استارت آپی  «گردشگري و صنایع دستی» در ارومیه برگزار شد

منبع: خبرگزاري قرآنشماره خبر:  90  |  تاریخ: 1400/07/06

به همت مرکز نوآوري و شتابدهی جهاد دانشگاهی استان آذربایجان غربی رویداد استارت آپی «گردشگري و صنایع دستی» 6
مهر در ارومیه برگزار شد.

به همت مرکز نوآوري و شتابدهی جهاد دانشگاهی استان آذربایجان غربی رویداد استارت آپی «گردشگري و صنایع دستی» 6

 
مهر در ارومیه برگزار شد. 

به گزارش ایکنا از آذربایجان غربی، به نقل از روابط عمومی جهاد
دانشگاهی آذربایجان غربی، به همت مرکز نوآوري و شتابدهی
جهاد دانشگاهی استان آذربایجان غربی رویداد استارت آپی

 
«گردشگري و صنایع دستی» 6 مهر در ارومیه برگزار شد. 

این رویداد با حضور ایده پردازان جوانان استان و با ایده هاي
مختلف برگزار شد که پس از ارزیابی ها 9 ایده در روز اول
انتخاب شد و در روز دوم براي تیم هاي منتخب کارگاه هاي
آموزشی همچون «تیم سازي و اصول کار تیمی» و «اصول و

 
فنون مذاکره» و «بوم مدل کسب وکار» برگزار شد. 

در روز سوم رویداد نیز تیم هاي منتخب در حضور داوران و منتورهاي رویداد که به صورت آنلاین برگزار شد اقدام به ارائه محصول

 
پیشنهادي و ایده خود کردند پس از بررسی و اعلام نظر داوران 3 تیم بعنوان تیم هاي برتر رویداد انتخاب گردید. 

رئیس جهاد دانشگاهی آذربایجان غربی در افتتاحیه این رویداد استارت آپی با بیان اینکه استارت آپ ها در تعاریف جهانی به کسب و
کارهایی گفته می شود که حول محور فناوري شکل گرفته و پتانسیل بالایی براي رشد در آینده دارند، اظهار کرد: گردشگري یکی از
صنایع سودآور جهان محسوب می شود و اختصاص یکی از رویدادهاي استارت اپی به موضوع گردشگري، فرصتی است تا با ارایه ایده

 
هاي کاربردي در جهت رفع چالش توسعه تصاعدي گردشگري استان و حتی کشور ورود کرد. 

امین رستم زاده افزود: ایران با توجه به اینکه جزء 20 کشور جذاب جهان از لحاظ گردشگري است، اما متاسفانه به دلیل نبود
زیرساخت ها و معرفی انگیزش آفرین از قافله توسعه صنعت گردشگري و توریسم عقب مانده است که یکی از بهترین و سریعترین راه
ها براي جبران این عقب ماندگی برگزاري رویدادهاي استارت آپی تخصصی در حوزه هاي متنوع مختلف گردشگري است که می تواند

 
راه گشاي چالش هاي این صنعت باشد. 

رئیس جهاد دانشگاهی آذربایجان غربی با تاکید بر اینکه باید نگاه ویژه تري به موضوع گردشگري در کشور داشته باشیم، تصریح کرد:
استارت آپ ها با استفاده از پتانسیل هاي موجود با تولید محتواي بین المللی براي جامعه هدف و کشورهاي مختلف می توانند در

صنعت گردشگري که یکی از الِمان هاي توسعه اقتصادي تلقی می شود، راهگشا باشند. 



رستم زاده با اشاره به اینکه شیوع کرونا، صنعت گردشگري در سراسر دنیا را با رکود مواجه کرد، اظهار کرد: کرونا براي استارت آپ ها
فرصتی را فراهم کرده تا با تکنیک هاي مختلف حوزه ها و بازارهاي کاري خود را مشخص و از دل چالش ها تولید ثروت و درآمدزایی

 
کنند. 

وي گفت: چالش کرونا می تواند فرصت ساز براي دوران پساکرونا باشد به طوري که با ایده هاي خلاق در حوزه گردشگري مجازي در
ایام کرونایی می توان بسترسازي واقعی براي شناخت، معرفی و ایجاد علقه و جذبه از مناطق بکر گردشگري براي ایام پساکرونایی به
شکل مجازي و یا غیرمجازي و واقعی و حتی ترکیبی داشت و این حوزه جدي تر در معرض واکاوي و ایده دهی و شناسایی ریز فرصت

 
ها قرار گیرد. 

رئیس جهاد دانشگاهی آذربایجان غربی در خاتمه با اشاره به اهمیت اپلیکیشن ها خصوصا در حوزه گوشی همراه اظهار کرد: امروزه
گوشی هاي همراه و برنامه هاي مدنظر براي آن نیازمند خلاقیت و ظرافت خاصی است که با خلق تمایز می توان ارزش آفرینی زیادي

 
در این حوزه از ابعاد مختلف به وجود آورد. 

صدور مجوز 30 مرکز مردم نهاد معاون اداره کل ورزش و جوانان آذربایجان غربی نیز در این رویداد با اشاره به اینکه راه اندازي مرکز
نوآوري و شکوفایی یک اتفاق بسیار ارزشمندي در استان بود، افزود: وزارت ورزش و جوانان متولی ایجاد اشتغال و کارآفرینی نیست اما

 
با توجه به ضرورت ایجاد شده این وزارت 

 
نیز در راستاي کارافرینی و ایجاد اشتغال اقدام به راه اندازي مراکز نوآوري و شکوفایی (منش) با همکاري جهاد دانشگاهی کرد. 

محمدحسین حسنی خاطرنشان کرد: به دنبال راه اندازي مرکز نوآوري و شکوفایی استان، انعقاد قرارداد با بانک هاي عامل، صدور
مجوز 30 مرکز مردم نهاد فعال در حوزه اشتغال، همچنین برگزاري دوره هاي آموزشی و دوره سرباز مهارت با همکاري جهاد

 
دانشگاهی از اقدامات موثر در راستاي حمایت از کارآفرینی در استان است. 

وي بر ضرورت حمایت از مراکز نوآوري و شکوفایی تاکید کرد و افزود: مرکز نوآوري و شکوفایی در مرکز استان دایر است و امیدواریم
با تامین منابع مالی شاهد گسترش شعبات مختلف این مرکز در سطح استان باشیم تا جوانان بتوانند از امکانات این مراکز استفاده

 
کنند. 

در ابتداي این رویداد مدیر مرکز نوآوري و شتاب دهی جهاددانشگاهی آذربایجان غربی با ارائه گزارش عملکرد مرکز منش اظهار کرد:
انتخاب موضوعات و محورها بر اساس نیاز و اقتضایات جامعه و استان بوده و امیدواریم با اجراي خروجی مدار این رویدادها نقش

 
اثرآفرین در توسعه استان در حوزه هاي مدنظر داشته باشیم. 

 
پورمحمود گفت: امروزه دنیا شتابان به سمت دنیاي مجازي و اصول حرفه اي کارآفرینی در این فضا در حرکت است. 

وي افزود: برگزاري استارت آپها در حوزه گوشی هاي همراه از ابعاد مختلف جاي کار دارد و در مرحله اول این حوزه می تواند بستر

 
مناسب براي ورود به سایر حوزه ها تلقی شود. 

انتهاي پیام





وزیرجهاد: معتقد به قیمت دستوري نیستم

منبع: ناطقانشماره خبر:  91  |  تاریخ: 1400/07/06

وزیر جهاد کشاورزي گفت: اعتقادي به قیمت ثابت و دستوري نداریم اما اگر تشکل ها واحد و یکپارچه باشند می توانند با
دولت مذاکره و تفاهم کنند و با مثبت منفی عددي که تعیین می شود، بازار را متعادل کنند؛ با افزایش قیمت واردات و با

کاهش قیمت صادرات انجام دهند و بازار را به تعادل برسانند.

ناطقان: سید جواد ساداتی نژاد در نشست امروز با نمایندگان تشکل هاي صنایع غذایی و کشاورزي در اتاق بازرگانی، صنایع،
معادن و کشاورزي تهران اظهار کرد: ما کشوري هستیم با تنوع اقلیمی و سرمایه در حوزه منابع طبیعی و انسانی و این دو می تواند

 
براي هر کشوري تولید قدرت کند. 

وزیر جهاد کشاورزي خاطرنشان کرد: با توجه به این نیروي انسانی و منابع طبیعی نباید مشکلی در امنیت غذایی داشته باشیم و باید
داراي قدرت غذایی باشیم و با این قدرت غذایی ابزار امنیت براي خود و منطقه باشیم اما در حال حاضر در منطقه خاورمیانه و جنوب

 
غرب آسیا در جایگاه خود قرار نداریم و همسایگان ما از ظرفیت هاي ما براي تولید قدرت غذا در کشورشان استفاده می کنند. 

ساداتی نژاد با اشاره به اینکه اگر سیاستگذاري درستی داشته باشیم از این قدرت غذایی برخوردار خواهیم شد، گفت: در این دوره
چهار ساله با کمک هم به این قدرت خواهیم رسید و قله هدف ما در وزارت جهاد کشاورزي رسیدن به این قدرت و امنیت غذایی در

 
منطقه بوده که مسلما حق کشور ما است. 

وي افزود: زیرساخت هاي خوبی در این 43 سال در کشور ایجاد شده اما در سیاست گذاري در حوزه عملیات و تصمیم گیري فاصله

 
وجود دارد و اتاق بازرگانی باید این فاصله را از بین ببرد. 

 
تشکل هاي حوزه کشاورزي قدرتمند و یکپارچه نیستند 

وزیر جهاد کشاورزي تاکید کرد: من به اتحادیه ها و تشکل ها اعتقاد دارم و همچنین اعتقادي به قیمت دستوري ندارم اما چند اشکال
وجود دارد که باید با هم این مشکلات را برطرف کنیم که یکی از این مشکلات این است که تشکل هاي حوزه کشاورزي قدرتمند و
یکپارچه نیستند، این موضوع باعث ایجاد ابهام در سیاست گذار و ایجاد چالش در سیاست گذاري خواهد شد بنابراین باید براي

 
یکپارچه سازي تشکل ها برنامه ریزي کنیم. 

وي افزود: موضوع یکپارچه سازي تشکل ها در قانون جدید که در مجلس تصویب و به شوراي نگهبان ارسال شده، لحاظ و مقرر شده
کمیته اي با ریاست وزیر جهاد کشاورزي و دبیري اتاق بازرگانی ایران تشکیل شود تا براي وضع موجود در زمینه تشکل ها تصمیم

 
گیري کند. 

ساداتی نژاد ابراز امیدواري کرد: در این دوره تنظیم بازار و بازاررسانی محصولات کشاورزي به تشکل ها داده شود اما براي این کار باید

 
تشکل ها قدرتمندتر شوند. 



 
اعتقادي به قیمت دستوري نداریم 

وي یادآور شد: ما اعتقادي به قیمت ثابت و دستوري نداریم اما اگر تشکل ها واحد و یکپارچه باشند می توانند با دولت مذاکره و تفاهم
کنند و با مثبت منفی عددي که تعیین می شود، بازار را متعادل کنند؛ با افزایش قیمت واردات و با کاهش قیمت صادرات انجام دهند

 
و بازار را به تعادل برسانند. 

وزیر جهاد کشاورزي خاطرنشان کرد: در دولت سیزدهم اعتقاد ما این است که سیاستگذاري ها و تصمیم گیري ها در حوزه هاي

 
مختلف بخش کشاورزي با مشارکت بخش خصوصی انجام شود. 

وي با اشاره به این که حمایت از تولیدکننده، حمایت از مصرف کننده است، ادامه داد: این دو بخش از هم مجزا نیستند اما براي این

 
موضوع باید ساز و کاري اندیشیده شود. 

 
از خرید قراردادي حمایت می کنیم 

وزیر جهاد کشاورزي با بیان اینکه ما خرید قراردادي را بر خرید تضمینی ارجح می دانیم، عنوان کرد: یکی از برنامه هاي ما حمایت از
خرید قراردادي است که در بحث گندم و چند محصول دیگر این خرید در حال انجام است. ایران یک درصد از محصولات خود را

 
خرید قراردادي می کند اما در دنیا متوسط میزان خرید قراردادي 40 درصد است و باید این بخش مورد توجه قرار گیرد. 

وي با بیان اینکه کشاورزي بنگاه اقتصادي است و باید به آن توجه ویژه شود، گفت: تمام تلاش ما بر خرید و تولید قراردادي خواهد
بود اما پیشرفت آن به تشکل ها وابسته است و صنعت غذایی باید با کشاورز قرار ببندد که این خرید باعث افزایش تولید در واحد

 
سطح و کیفیت خواهد شد. 

ساداتی نژاد افزود: ما به دنبال واگذاري اختیارات گسترده به استانها هستیم تا مشکلات در استان برطرف شود و معاونت مربوطه در

 
حال بررسی این موضوع است تا مشکلات بروکراسی در استان ها برطرف شود. 

وي با بیان اینکه یکی از مشکلاتی که با تشکل ها می توان برطرف کرد در حوزه سرمایه گذاري در بخش کشاورزي است، عنوان کرد:
یکی از مشکلات ما کمبود سرمایه گذاري در این بخش است، میزان سرمایه گذاري در بخش کشاورزي به اندازه سهم کشاورزي در

 
GDP هم نیست و باید در این زمینه تلاش کنیم و با کمک اتاق بازرگانی سهم سرمایه گذاري در بخش افزایش پیدا کند. 

وي در رابطه با دیپلماسی غذایی عنوان کرد: براي رسیدن به اقتدار غذایی باید به اقتدار کشاورزي برسیم و براي این کار به یک تحول
در حوزه کشاورزي نیاز داریم. بنابراین باید حتماً دیپلماسی غذایی داشته باشیم و بر روي غذاي 15 کشور همسایه و حدود 600

  
 
میلیون نفر جمعیت آنسرمایه گذاري کنیم. اما در حال حاضر ما تنها دو درصد از صادرات منطقه را در اختیار داریم. 

ساداتی نژاد با بیان اینکه در حوزه شیلات که حوزه تولید ثروت، ارزآوري و اشتغال کشور است، غفلت شده، خاطرنشان کرد: در حال

 
حاضر 48 درصد تولید آبزیان در داخل کشور انجام می شود و از 2700 کیلومتر مرزهاي آبی و سواحل استفاده نمی شود. 

 
وي افزود: این حوزه ارزآور و جذاب است و در امنیت غذایی موثر خواهد بود بنابراین باید آبزیان در سبد غذایی مردم را ارتقا دهیم. 



وزیر جهاد کشاورزي تصریح کرد: در پرورش ماهی در قفس در برنامه ششم توسعه باید 200 هزار تن تولید می شد اما حدود 50 هزار
تن تولید شده است در حالی که ظرفیت بالایی در کشور داریم و ما آمادگی داریم از این بخش حمایت کنیم. کشور نروژ بالاي 30

 
میلیارد دلار از این ظرفیت ارزآوري می کند. 

 
باید توجه ویژه اي به آب سبز داشته باشیم 

وي با بیان اینکه 70 درصد از کشاورزي دنیا به صورت دیم و 30 درصد آبی است، گفت: ما در کشور 70 درصد کشت آبی و 30
درصد کشت دیم داریم و از آب سبز استفاده نمی کنیم بنابراین باید توجه ویژه اي به آن داشته باشیم تا بتوانیم از این بخش براي

 
توسعه باغات، تولید علوفه و سایر اقلام استفاده کنیم. 

ساداتی نژاد تصریح کرد: ما در وزارت جهاد کشاورزي اعتقاد داریم تمام سیاست گذاري و برنامه ریزي بخش کشاورزي باید در این
وزارتخانه انجام شود و پراکندگی حوزه را در سایر وزارتخانه ها بر نمی تابیم. بنابراین اگر در حوزه غذایی قرار است به قدرت برسیم
باید کمیسیون کشاورزي مجلس، وزارت جهاد کشاورزي و کشاورز که نماد آن تشکل ها هستند به عنوان "مثلث قدرت غذایی" داراي

 
قدرت و اختیار کامل بوده و با هم مشارکت داشته باشند تا قدرت غذایی در کشور و منطقه حاصل شود. 

وزیر جهاد کشاورزي در رابطه با بازگشت اختیارات بازرگانی محصولات کشاورزي به جهاد کشاورزي عنوان کرد: قانون تمرکز به وزارت
جهاد کشاورزي بازگشته و باید با هم از آن صیانت کنیم. در دنیا هم تجارت و تنظیم بازار محصولات کشاورزي با وزارت کشاورزي

 
است و نمی شود که حوزه مربوط به وزارت کشاورزي باشد اما مسئول آن یک وزارتخانه دیگر باشد. 

وي افزود: باید برنامه ریزي بازار و تجارت در وزارت جهاد کشاورزي متمرکز باشد و امروز با پیگیري هاي انجام شده این قانون به
وزارت جهاد کشاورزي بازگشته است و در قانون جدیدي که به شوراي نگهبان ارسال شده و تا هفته آینده به مجلس باز خواهد گشت

 
تنظیم بازار محصولات کشاورزي به وزارت جهاد کشاورزي باز می گردد. 

وزیر جهاد کشاورزي با تاکید بر اینکه تنظیم بازار که بر مبناي بازار داخلی باشد درست نیست، عنوان کرد: باید با تمام توان تولید

 
کنیم و مازاد را صادر کنیم تا مجبور به ممنوعیت هاي یک شبه صادرات نشویم. 

وي افزود: با تایید و ابلاغ قانون تقویت امنیت غذایی کشور و رفع موانع تولیدات کشاورزي از سوي شوراي نگهبان، سازمان سرمایه

 
گذاري و تجارت کشاورزي ایران تشکیل می شود. 

ساداتی نژاد گفت: این قانون 14 ماده دارد که 14 مشکل کشاورزان را مورد توجه قرار داده است که از جمله این مشکلات، مالکیت و

 
هویت دار شدن زمین هاي کشاورزي، بیمه کشاورزي، سوخت کشاورزي و... است. 

وي ادامه داد: کشاورزي بنگاه اقتصادي است و باید با نگاه تجاري و اقتصادي به آن نگاه کرد و راه آن علمی و دانش بنیان شدن بخش
کشاورزي است که ما در این زمینه براي سازمان تحقیقات تلاش داریم با ایجاد فرصت مطالعاتی براي اعضاي هیات علمی این سازمان

 
در مزرعه هم کشاورزان را آموزش دهیم و هم هیات علمی را از افزایش بهره وري تولید منتفع کنیم. 

وزیر جهاد کشاورري گفت: ما در وزارت جهاد کشاورزي به اتحادیه ها و تشکل ها و بخش خصوصی اعتماد داریم و آمادگی داریم تا در



سیاستگذاري و برنامه ریزي هیچ کاري را بدون اتحادیه ها و تشکل ها تصمیم گیري نکنیم و لازم است تشکل ها این فرصت را مغتنم

 
بدانند. 

در این نشست، رئیس اتاق بازرگانی، صنایع، معاون و کشاورزي تهران و نمایندگان تشکل هاي صنایع غذایی و کشاورزي، نظرات و
پیشنهادات خود را با وزیر جهاد کشاورزي مطرح کردند.



s-item" > از سوي وزارت علوم؛ رتبه  هاي زیر 500 کنکور در رشته هاي علوم پایه بورسیه
می شوند

منبع: قرن نوشماره خبر:  92  |  تاریخ: 1400/07/06

معاونت پژوهش و فناوري وزارت علوم تحقیقات و فناوري
رتبه  هاي کشوري زیر 500 کنکور سراسري و برندگان
مدال جهانی المپیادهاي علمی دانش آموزي را در رشته

 
هاي علوم پایه بورسیه می کند. 

بر اساس اعلام شرایط ثبت نام پذیرفته شدگان کنکور
سراسري سال 1400 و به استناد نامه شماره 818014/3
مورخ 23 تیرماه 1400 معاونت پژوهش و فناوري وزارت
علوم تحقیقات و فناوري استعدادهاي برتر را در رشته هاي

 
علوم پایه بورسیه می کند. 

این اقدام در راستاي حمایت از حوزه هاي علوم پایه و کمک به جذب استعدادهاي برتر کنکور سراسري در رشته هاي مربوطه است.بر
اساس این نامه، معاونت پژوهش و فناوري وزارت علوم تحقیقات و فناوري به رتبه هاي کشوري زیر 500 کنکور سراسري و برندگان
مدال جهانی المپیادهاي علمی دانش آموزي در صورت ورود به رشته هاي علوم پایه، شامل حوزه هاي ریاضی، زیست شناسی، فیزیک،

 
شیمی و زمین شناسی بورسیه اعطا می کند. 

معاونت پژوهش و فناوري وزارت علوم تحقیقات و فناوري با اعطاي این بورسیه به مبلغ ماهیانه 10 میلیون ریال به مدت یک سال و
سپس به مدت سه سال با شرط کسب رتبه برتر در طی اشتغال به تحصیل، حمایت می کند اساس اعلام شرایط ثبت نام پذیرفته
شدگان کنکور سراسري سال 1400 و به استناد نامه شماره 818014/3 مورخ 23 تیرماه 1400 معاونت پژوهش و فناوري وزارت علوم

 
تحقیقات و فناوري استعدادهاي برتر را در رشته هاي علوم پایه بورسیه می کند. 

 
این اقدام در راستاي حمایت از حوزه هاي علوم پایه و کمک به جذب استعدادهاي برتر کنکور سراسري در رشته هاي مربوطه است. 

بر اساس این نامه، معاونت پژوهش و فناوري وزارت علوم تحقیقات و فناوري به رتبه هاي کشوري زیر 500 کنکور سراسري و برندگان
مدال جهانی المپیادهاي علمی دانش آموزي در صورت ورود به رشته هاي علوم پایه، شامل حوزه هاي ریاضی، زیست شناسی، فیزیک،

 
شیمی و زمین شناسی بورسیه اعطا می کند. 

معاونت پژوهش و فناوري وزارت علوم تحقیقات و فناوري با اعطاي این بورسیه به مبلغ ماهیانه 10 میلیون ریال به مدت یک سال و

 
سپس به مدت سه سال با شرط کسب رتبه برتر در طی اشتغال به تحصیل، حمایت می کند. 



منبع: خبرگزاري تسنیم



400 پروژه قرارگاه پیشرفت و آبادانی قزوین به بهره برداري می رسد

منبع: آخرین خبرشماره خبر:  93  |  تاریخ: 1400/07/06

400 پروژه قرارگاه پیشرفت و آبادانی قزوین به بهره برداري

 
می رسد 

ایلنا/ معاون اجرایی سپاه صاحب الامر(عج) استان قزوین
گفت: 400 پروژه عمرانی، اشتغال، تربیتی، فرهنگی و
سلامت قرارگاه پیشرفت و آبادانی سپاه قزوین به ارزش 30

 
میلیارد تومان افتتاح می شود. 

سرهنگ حمزه برین معاون اجرایی سپاه صاحب الامر(عج)
استان قزوین در نشست خبري با اصحاب رسانه که صبح امروز در قرارگاه پیشرفت و آبادانی برگزار شد، اظهار کرد: طی این هفته
400 پروژه عمرانی، اشتغال، تربیتی، فرهنگی و سلامت قرارگاه پیشرفت و آبادانی سپاه قزوین به ارزش 30 میلیارد تومان به بهره

 
برداري می رسد. 

معاون اجرایی سپاه صاحب الامر(عج) استان قزوین عنوان کرد: 114 پروژه عمرانی، 100 پروژه اشتغال و 186 پروژه تربیتی، سلامت و
فرهنگی با ارزش مالی 30 میلیارد تومان با همکاري و مشارکت دستگاه هاي دولتی، شوراها، دهیاري ها، اهالی روستاها و خیرین به

 
مناسبت هفته دفاع مقدس در دهستان هاي چوقور طارم سفلی، دستجرد الموت غربی و زوارك الموت شرقی افتتاح می شود. 

وي افزود: براي پروژه هاي عمرانی قرارگاه پیشرفت و آبادانی سپاه قزوین مبلغ 6 میلیارد تومان، دستگاه هاي دولتی مبلغ 10 میلیارد

 
تومان و اهالی روستاها و خیرین مبلغ 6 میلیارد تومان آورده مالی داشتند. 

این مسئول بیان کرد: در اجراي پروژه هاي عمرانی که به صورت جهادي انجام شده، 8 میلیارد تومان صرفه جویی صورت گرفته که

 
جزء مهمترین نقاط قوت قرارگاه پیشرفت و آبادانی است. 

وي ادامه داد: بیش از 100 پروژه اشتغال در رسته هاي دام سبک، دام سنگین، طیور، باغداري، زراعت، زنبورداري، دست بافته ها،

 
فرش و گلیم بافی در روستاها اجرا و منجر به اشتغال 150 جوان روستایی شده است. 

برین عنوان کرد: سایر پروژه ها در کارگروه هاي تعلیم و تربیت، فرهنگی اجتماعی و سلامت در روستاها اجرایی شده است که از جمله
مهمترین دستاوردهاي آن می توان به راه اندازي کتابخانه عمومی سیار، بازسازي و مرمت کلاس هاي درس در مدارس روستایی،

 
بازسازي و احیاي تنورهاي نان محلی اشاره کرد. 

وي در پایان گفت: طبق ابلاغیه ستاد کل سپاه پاسداران انقلاب اسلامی، دهستان زوارك در بخش الموت شرقی با 35 روستا، دهستان
چوقور در بخش طارم سفلی با 18 روستا و دهستان دستجرد در بخش الموت غربی با 19 روستا، محل فعالیت قرارگاه پیشرفت و

 
آبادانی سپاه قزوین است و مردم در اجراي پروژه هاي مختلف نقش محوري را ایفا می کنند. 

 
آخرین خبر قزوین در اینستاگرام : 

https://instagram.com/qazvin_today



پایان خوش خانم مرکل و آلمان

منبع: روزنامه جهان اقتصادشماره خبر:  94  |  تاریخ: 1400/07/06

در مجموع  اقتصاددانان آلمانی اعتقاد دارند که حضور خانم مرکل در سیاست شرایط مناسب تري نسبت به همسایگان
اروپایی پدید آورد. آنان برآورد نموده اند که وضعیت خانوارهاي آلمانی در این این سالها، حدود 20 درصد بهتر شده است. اما

این همه نظرات در مورد خانم مرکل نیست. چراکه گروهی اعتقاد دارند آلمان در حوزه ...

در مجموع  اقتصاددانان آلمانی اعتقاد دارند که حضور خانم مرکل در سیاست شرایط مناسب تري نسبت به همسایگان اروپایی پدید
آورد. آنان برآورد نموده اند که وضعیت خانوارهاي آلمانی در این این سالها، حدود 20 درصد بهتر شده است. اما این همه نظرات در
مورد خانم مرکل نیست. چراکه گروهی اعتقاد دارند آلمان در حوزه زیرساخت ها وضع نامناسبی دارد. سیستم حمل ونقل عمومی

 
شایسته کشور آلمان نیست و در حوزه فناوري اطلاعات و ارتباطات، از ایالات متحده به کلی عقب مانده است. 

 
محمدرضا اکبري جور، پژوهشگر اقتصاد بین الملل 

در روزهاي پایانی دوره 16ساله حکمرانی یکی از قدرتمندترین زنان عرصه سیاست دنیا هستیم. شیمی، فیزیکدانی که در آلمان شرقی
بزرگ شده بود، در مدارس آلمان شرقی، زبان روسی یاد گرفته و آقاي پوتین از هم صحبتی با وي با زبان روسی، ابزار رضایت و

 
خرسندي نموده است. 

دست تقدیر، بانویی که در شب فروریختن دیوار برلین، با دوستان خود در یک رستوران قرار داشت و سعی نموده که زودتر به خانه
بیاید تا حضور اول وقت در سرکار خود را در فرداي آن شب از دست ندهد و داراي شغلی بود که هیچ ارتباطی به دنیاي سیاست

 
نداشت، را تبدیل به یکی از بزرگترین سیاستمداران موثر در تاریخ آلمان و حتی دنیا نمود. 

بدون شک، ملت آلمان، یک ملت بزرگ و قابل احترام است. با وجود تحمل آثار زیانبار و مخرب دو جنگ بزرگ جهانی و تجزیه
کشورشان به دومنطقه که با دو سیستم کشورداري متفاوت اداره می گردید، با هوشمندي، درایت و صبر استراتژیک، در دنیاي پر از
تخاصم، امکان اتحاد و یکپارچگی مجدد خود را فراهم نمود و آرام و کم حاشیه مرزهاي تصنعی کشیده شده توسط دو سیستم
اقتصادي روز دنیا را برچید تا مجدداً دنیا شاهد بروز توانایی یک ملت زیر یک پرچم باشد. این اتفاق از ظرایف روزگار ماست. از اینرو از

 
این ملت بزرگ، برآمدن سیاستمداري چون خانم مرکل، اتفاق دور از انتظاري نیست. 

خانم مرکل در دوره 16ساله صدارت خود، نرخ بیکاري را به نصف قبل از خود رساند و اقتصادش به اشتغال کامل نزدیک شد. مردمش

 
اعتقاد دارند که کشورشان، جامعه بازتري را تجربه می کند و زنان براي پیشرفت با موانع کمتري مواجه هستند. 

گروهی اما او را ناموفق در اجراي اصلاحات سخت اقتصادي می دانند، گرچه اذعان می دارند که اقتصاد آلمان در دوران تصدي وي
بیش از سی درصد رشد اقتصادي را تجربه نموده است و این معادل یک ونیم برابر نرخ رشد نزدیکترین رقیب اتحادیه اروپا، فرانسه

 
است. 

گفته می شود که خانم مرکل در دوران حضور خود به عنوان صدراعظم حداقل از چهار بحران بزرگ اقتصادي جان سالم به در برده



 
است که این خود به تنهایی می تواند از میزان قدرت او حکایت داشته باشد. 

در حالیکه در بحران کرونا، عملکرد اغلب رهبران جهان، مورد پسند ملت هاشان واقع نگردید، تصمیمات خانم مرکل موجب افزایش
محبوبیتش به دلیل آنچه که مدیریت آرام و موثر بحران نامیده شد، گردید. آمارها نشان می دهد میزان مرگ ومیر آلمان در اثر این
بیماري به میزان قابل توجهی کمتر از سایر کشورهاي بزرگ اروپایی است. مرگ ومیر در آلمان کمتر از یک چهارم مرگ ومیر در

 
فرانسه، کمتر از یک پنجم از بریتانیا، اسپانیا و ایتالیا برآورد گردیده است. 

شاید گذري هرچند مختصر به شاخص هاي اقتصادي موجود در بانک جهانی مربوط به کشور آلمان بتواند، آنچه که بصورت واقعی در
آلمان رخ داد را بیشتر نشان دهد. از این رو چند شاخص را در ابتداي دوره صدراعظمی یعنی سال 2005 با سالهاي پایانی مقایسه

 
نمودیم. 

اولین شاخص مورد بررسی،GDP آلمان در سال 2005 بود که 2.8 تریلیون دلار آمریکا محاسبه شده بود. شاخص مذکور در سال
2020، به 3.8 تریلیون دلار افزایش پیدا نموده است. این میزان افزایش تنها در فاصله 15سال، شاید بتواند ملاك خوبی براي مشخص

 
نمودن وضعیت اقتصاد آلمان در این سالها باشد. 

شاخص دیگر، نرخ بیکاري براي نیروي کار با دانش متوسط بود. این نرخ در سال 2005، معادل 11.13 درصد بود در حالیکه در سال
2019، این شاخص به 2.71 درصد رسیده بود. نکته قابل ذکر درباره این شاخص کاهش مداوم این نرخ در تمامی سالهاي مورد
بررسی بوده است. شاخص مذکور، شاید بتواند علت پذیرش مهاجران سوري را در آلمان توجیه نماید. چراکه پتانسیل به کارگیري آنان

 
در کشور آلمان وجود داشته است. 

شاخص صادرات حوزه فناوري اطلاعات و ارتباطات شامل کامپیوتر، ارتباطات به صورت کالا و خدمات هم از 44.19درصد در سال

 
2005 به 61.23درصد در سال 2020 رسیده است. 

شاخص مخارج دولت به ازاي هر دانش آموز در سطوح مختلف تحصیلی که به صورت درصدي از تولید ناخالص داخلی سرانه بیان می
شود، براي دانش آموزان مقطع ابتدایی در سال 2006 از 15.6 درصد به 17.44 درصد در سال 2016 رسیده است. مجموعه این

 
شاخص ها حکایت از رشد و توسعه متوازن و مستمر آلمان در این سالها دارد. 

البته همه شاخص هاي آلمان در بانک جهانی مثبت ارزیابی نمی شود و در حوزه جمعیتی، شاخص هاي کشور آلمان شرایط مناسبی
را تجربه نمی کنند. براي مثال درصد جمعیت بین 15 تا 64ساله آلمان از 67 درصد در سال 2005 به 64.3 درصد رسیده است و این

 
حکایت از پیري جمعیت و مشکلات مترتب با آن در آینده دارد. 

یک از مهمترین تصمیمات دوران خانم مرکل، پذیرفتن یک میلیون مهاجر سوري و مشغول به کار شدن آنان در آلمان، است.
کارشناسان اعتقاد دارند که آثار مثبت این تصمیم درحال ظهور است. گرچه گروهی انتقاد می کنند که از نظر درآمدي، با وجود
وظایف یکسان، درآمد مهاجران حدود 45 درصد کمتر از سایر شهروندان است لیکن، همراه شدن مردم آلمان با این مهاجران و ظهور
نشانه هاي مثبت پیوند این دو ملت، از موفقیت هاي این تصمیم است و اعتقاد براین است که این امتزاج نیاز به طی شدن یک نسل

 
کامل دارد. 

در بحران کووید19، هزینه کرد 1.2 تریلیون دلار براي حمایت از شرکت ها و خانوارها، از موفقیت هاي دیگر خانم مرکل محسوب می



 
گردد. این امر موضوع موجب گردید که در مجموع مردم آلمان در شرایط مناسب تري نسبت به سایر کشورهاي اروپایی قرار گیرند. 

در مجموع اقتصاددانان آلمانی اعتقاد دارند که حضور خانم مرکل در سیاست شرایط مناسب تري نسبت به همسایگان اروپایی پدید
آورد. آنان برآورد نموده اند که وضعیت خانوارهاي آلمانی در این این سالها، حدود 20 درصد بهتر شده است. اما این همه نظرات در
مورد خانم مرکل نیست. چراکه گروهی اعتقاد دارند آلمان در حوزه زیرساخت ها وضع نامناسبی دارد. سیستم حمل ونقل عمومی

 
شایسته کشور آلمان نیست و در حوزه فناوري اطلاعات و ارتباطات، از ایالات متحده به کلی عقب مانده است. 

اما با توجه به جمیع جهات به نظر می رسد، نقش خانم مرکل در راس دولت آلمان، در دوران طولانی 16ساله صدرات اعظمی، دوران
قابل پذیرش و موفقی بوده است. حال باید دید آلمان چه سیاست ورز جدیدي براي ادامه حیات اجتماعی و سیاسی ملت خود به دنیا

نشان خواهد داد.



پروانه اشتغال مهندسان داراي تعارض منافع 7 استان تعلیق شد

منبع: صماشماره خبر:  95  |  تاریخ: 1400/07/06

رستم قاسمی وزیر راه و شهرسازي طی نامه هاي جداگانه پروانه اشتغال به کار مهندسان داراي تعارض منافع 7 استان را تعلیق

 
کرد. 

به گزارش صما، وزیر راه و شهرسازي طی نامه هاي جداگانه پروانه اشتغال به کار مهندسان داراي تعارض منافع 7 استان مرکزي،

 
البرز، خراسان رضوي، خراسان جنوبی، مازندران، کردستان و کهگیلویه و بویراحمد را لغو کرده است. 

 
متن نامه وزیر راه خطاب به مرزبان مدیرکل راه و شهرسازي استان  مرکزي به شرح زیر است؛ 

«پیرو بخشنامه شماره 72162/100/02 مورخ 1400/6/16 و با توجه به گزارش هاي ارسالی از آن اداره کل مبنی بر عدم توجه به
ابلاغیه ها و اطلاعیه هاي قانونی این وزارتخانه توسط اشاص به شرح فهرست پیوست، مستند به اختیارات حاصل از بند «ج» ماده 23

 
آیین نامه اجرایی قانون نظام مهندسی و کنترل ساختمان مصوب سال 1375، پروانه اشتغال به کار ایشان تعلیق می گردد.» 



ارتباط بین مسجد و دانشگاه موجب رشد فعالیت هاي علمی و فرهنگی می شود

منبع: تهران نیوزشماره خبر:  96  |  تاریخ: 1400/07/06

رئیس دانشگاه پیام نور واحد اسلامشهر گفت: با ایجاد ارتباط بین مسجد و مجموعه علمی دانشگاه، زمینه رشد و شکوفایی
بیشتري به وجود می آید.

رئیس دانشگاه پیام نور واحد اسلامشهر گفت: با ایجاد
ارتباط بین مسجد و مجموعه علمی دانشگاه، زمینه رشد و

 
شکوفایی بیشتري به وجود می آید. 

به گزارش شبکه خبري تهران نیوز؛ حمید یزدانی در جلسه
انعقاد تفاهم نامه همکاري با امور مساجد که صبح امروز در
محل مرکز رسیدگی به امور مساجد شهرستان اسلامشهر
برگزار شد، اظهار کرد: با توجه به رسالت و هدف مشترك

مسجد و دانشگاه در جهت انسان سازي و رساندن افراد به رشد و کمال در عرصه هاي مختلف دینی، فرهنگی و علمی ایجاد ارتباط و

 
تعاملات بیشتر بین این دو حوزه علمی و فرهنگی امري ضروري و اثر گذار است. 

وي افزود: با توجه به آثار اجتماعی فرهنگی و تأثیرگذاري این تعاملات در عرصه هاي مختلف در جامعه، ایجاد ارتباط بین بخشی بین
مسجد و دانشگاه، باید در جهت کمک به رفع مشکلات و نیازهاي جامعه در عرصه هاي مختلف فرهنگی، هنري، اجتماعی این

 
تعاملات هدفمند و برنامه ریزي منسجم ایجاد شود. 

رئیس دانشگاه پیام نور واحد اسلامشهر با تأکید بر آمادگی اساتید و پژوهشگران این واحد دانشگاهی براي همکاري با ارگانها و
نهادهاي مستقر در این شهرستان در زمینه هاي مختلف، خاطر نشان کرد: با ایجاد ارتباط بین مسجد و مجموعه علمی دانشگاه، ضمن
ارتقاء موفقیت فعالیتها، در عرصه هاي مختلف علمی، فرهنگی، اجتماعی زمینه رشد و شکوفایی بیشتري نسبت به گذشته بوجود می

 
آید. 

رئیس مرکز رسیدگی به امور مساجد شهرستان اسلامشهر نیز در ادامه این جلسه، اظهار کرد: با توجه به وجود ظرفیت و پتانسیل هاي
مختلف در شهرستان اسلامشهر در زمینه هاي علمی، فرهنگی، دینی، اقتصادي و وجود 160 مسجد در شهرستان اسلامشهر، حرکت

 
به سوي تقویت روحیه و باورهاي دینی و نیز ارتقاي ارزشهاي انسانی باید به صورت جدي دنبال شود. 

حجت الاسلام یعقوب صفیاري افزود: در نظام مقدس جمهوري اسلامی بویژه در دوران شکل گیري انقلاب اسلامی، مساجد نقش و
جایگاه ویژه اي ایفا کرده و تاثیر مضاعف و غیر قابل وصفی در به ثمر رسیدن این انقلاب داشته اند وهمواره بعنوان یکی از مهمترین

 
مراکز اجتماعی و مردمی در تحقق اهداف نظام مقدس جمهوري اسلامی به شمار می رود. 

رئیس مرکز امور رسیدگی به مساجد شهرستان اسلامشهر، با اشاره به انجام فعالیتهاي گوناگون دینی، علمی، فرهنگی، اجتماعی و در
مساجد با حضور اقشار مختلف مردم، خاطر نشان کرد: با ایجاد وحدت و همکاري بین دانشگاه و مسجد و استفاده از ظرفیتهاي طرفین



،ضمن ارتقاي سطح علمی و دانش فعالان اجتماعی در مساجد، زمینه رشد و شکوفایی فعالیتها و ارتقاء دانش علمی و فنی در کنار
تقویت روحیه مذهبی، انقلابی و جهادي افراد در ارائه خدمات بهینه به گروههاي هدف افزایش یافته و مانع از گرایش جوانان و

 
نوجوانان به فعالیتهاي غیر دینی و غیر اخلاقی و جرم خیز در جامعه می شود. 

در پایان این جلسه تفاهم نامه همکاري بیشتر بین دانشگاه پیام نور و مرکز رسیدگی به امور مساجد شهرستان اسلامشهر در زمینه
گسترش فعالیت هایی در خصوص توانمندسازي، مهارت افزایی و نیز کمک به رفع نیازها و مشکلات جامعه به امضاي روساي این

 
مراکز علمی و مذهبی رسید. 

براساس این تفاهم نامه دانشگاه پیام نور و امور مساجد شهرستان در خصوص برگزاري کلیه دوره هاي آموزشی و مهارتی در جهت
ارتقاي سطح مهارت و دانش همه اقشار با بکارگیري اساتید خبره و صدور گواهینامه معتبر و قابل ترجمه از وزارت علوم،تحقیقات و
فناوري در راستاي کمک به اشتغال زایی و کارآفرینی اعلام آمادگی کرده و از این پس اقدامات جدي تر در زمینه فعالیتهاي ذکر شده

 
انجام خواهد شد. 

انتهاي پیام/



پایان دوره مهارت آموزي کوآپ در مازندران

منبع: تابناكشماره خبر:  97  |  تاریخ: 1400/07/06

 
پایان دوره مهارت آموزي کوآپ در مازندران 

در طرح کواپ دانشجویان بعد از اتمام ترم پنجم تحصیلی، از بهمن ماه تا پایان شهریور ماه سال آینده به واحد هاي صنعتی براي

 
مهارت آموزي معرفی و پس از اتمام دوره 8 ماهه به دانشگاه بر می گردند. 

به گزارش تابناك مازندران ازصدا و سیماي مرکز مازندران، رئیس مرکز کارآفرینی و ارتباط با جامعه دانشگاه مازندران در آیین پایانی

 
این طرح که در بابلسر برگزارشد، گفت: 

در طرح کواپ دانشجویان بعد از اتمام ترم پنجم تحصیلی، از بهمن ماه تا پایان شهریور ماه سال آینده به واحد هاي صنعتی براي

 
مهارت آموزي معرفی و پس از اتمام دوره 8 ماهه به دانشگاه بر می گردند. 

جمال قاسمی افزود: در نخستین دوره اجراي این طرح، 15 دانشجوي رشته هاي مختلف دانشگاه مازندران گواهی آموزشی شرکت در

 
طرح کوآپ را، دریافت کردند. 

 
او گفت: مشارکت دانشجویان در طرح کوآپ زمینه اشتغال آنان پس از تحصیل را تسهیل می کند. 

در نخستین دوره طرح کوآپ دانشگاه مازندران 9 شرکت معتبر استان مشارکت فعال داشتند و با توجه به رضایت مندي 90 درصدي
حاصل از این طرح، دانشگاه مازندران درصدد است تعداد دانشجویان و صنایع مشارکت کننده در این طرح را براي دوره بعدي تا

 
حداقل سه برابر افزایش دهد. 

دانشگاه مازندران پس از دانشگاه هاي فردوسی مشهد، صنعتی شریف و امیر کبیر تهران چهارمین دانشگاهی است که طرح کوآپ در
آن اجرا می شود، ضمن اینکه این دانشگاه نخستین دانشگاهی است که اجراي طرح کوآپ در همه ي رشته هاي تحصیلی آن

 
امکانپذیر است. 

 
اجراي طرح کوآپ زمستان سال 99 در دانشگاه مازندران آغاز شد. 

گزارش از خانم دیوارگر



پرداخت بیش از 23 میلیارد تومان تسهیلات اشتغال زایی در سمنان/ ایجاد

600 فرصت شغلی براي مددجویان

منبع: داناشماره خبر:  98  |  تاریخ: 1400/07/06

علیرضا خدابنده از ایجاد 600 فرصت شغلی براي مددجویان و کارآفرینان عرصه اشتغال با پرداخت 23 میلیارد 824 میلیون
تومان در6 ماهه سال جاري خبر داد.

علیرضا خدابنده از ایجاد 600 فرصت شغلی براي
مددجویان و کارآفرینان عرصه اشتغال با پرداخت 23

 
میلیارد 824 میلیون تومان در6 ماهه سال جاري خبر داد. 
به گزارش شبکه اطلاع رسانی راه دانا؛ علیرضا خدابنده،
معاون اشتغال و خودکفایی کمیته امداد استان سمنان در
گفت و گو با خبرنگار مرآت با اشاره به ایجاد طرح هاي
اشتغال زایی براي مددجویان تحت حمایت کمیته امداد
گفت: دوره هاي آموزشی فنی و حرفه اي براي مددجویان
تحت حمایت کمیته امداد در سرفصل هاي مهارت آموزي،
کارآفرینی و حرفه آموزي به دانش آموزان اجرایی و بعد از
اجرایی شدن هر طرح اشتغال نظارت هاي بیش از سه سال

 
باهدف پایداري و در صورت ضرورت اعطاي تسهیلات تکمیلی پرداخت می شود. 

خدابنده با بیان اینکه در 6 ماهه سال جاري 600 فرصت شغلی براي مددجویان تحت حمایت کمیته امداد استان سمنان ایجاد شده
است، خاطرنشان کرد: مددجویان کمیته امداد براي راه اندازي طرح هاي اشتغال ایجاد شده 23 میلیارد و 824 میلیون تومان

 
تسهیلات اشتغال زایی دریافت کرده اند. 

معاون اشتغال و خودکفایی کمیته امداد استان سمنان با اشاره به ارائه آموزش هاي مهارتی عنوان کرد: مشاغل در قالب طرح
خدماتی،دامپروري، صنایع دستی ، کشاورزي، فعالیت هاي صنعتی و معدنی، در یک هزار و 811 آموزش مهارتی مقدماتی، پایدارسازي

 
و مهارتی به مددجویان ارائه شده است. 

 
وي افزود: در این مدت 262 نفر از طریق دفاتر کاریابی استان سمنان به کارفرمایان معرفی و مشغول به کارشده اند. 

معاون اشتغال و خودکفایی کمیته امداد استان سمنان کانون خیرین اشتغال، راهبران شغلی، نظارت، آموزش و پرداخت تسهیلات
قرض الحسنه را از بازوهاي توانمند ایجاد اشتغال مددجویان برشمرد و گفت:یکی از راه هاي مهم توانمندي و خودکفایی مددجویان و

 
رسیدن به استقلال مالی، ایجاد اشتغال است. 

انتهاي پیام/



بهبود وضعیت تولید پنبه با کشت قراردادي

منبع: بازار نیوزشماره خبر:  99  |  تاریخ: 1400/07/06

وزیر جهاد کشاورزي گفت: وضعیت تولید پنبه با کشت قراردادي بهبود می یابد.

 
وزیر جهاد کشاورزي گفت: وضعیت تولید پنبه با کشت قراردادي بهبود می یابد. 

به گزارش خبرگزاري مهر به نقل از صدا و سیما، سید جواد ساداتی نژاد در حاشیه نشست با تشکل هاي کشاورزي اتاق تهران در
جمع خبرنگاران با بیان اینکه چند سالی است که حمایت از پنبه داخلی شروع شده و با کشت قراردادي می تواند وضع مطلوبی را به

 
دست آورد، افزود: میزان تولید پنبه در کشور وضعیت بسیار مناسبی داشت، اما به دلیل نبود حمایت ها و واردات رو به کاهش رفت. 

ساداتی نژاد اضافه کرد: محصولات صنعتی کشاورزي مانند پنبه ایجاد ارزش افزوده می کنند و تولیدات و اشتغال را نیز به همراه دارند.

وزیر جهاد کشاورزي درباره افزایش قیمت لبنیات نیز گفت: با توجه به اینکه نهاده هاي دامی ما با ارز 4200 تومانی وارد می شود ما

 
باید بتوانیم آن را به دست دامدارمان برسانیم. 

وي گفت: ضمنا اگر ما نهاده را با ارز 4200 تومانی هم به دامداران بدهیم نمی توانیم قیمت شیر را پایین بیاوریم، زیرا مولفه هاي
تاثیرگذار غیر از نهاده نیز در افزایش قیمت تمام شده موثر است بنابراین قیمت 6400 تومانی که در ستاد تنظیم بزار براي شیر

 
مصوب شد گامی براي تنظیم بازار این محصول است. 

 
مهر/ 

برچسب ها: جهاد کشاورزي ، پنبه ، کشت ، قرارداد



پایان نخستین دوره مهارت آموزي دانشجویی کوآپ در مازندران

منبع: خبرگزاري صدا و سیماشماره خبر:  100  |  تاریخ: 1400/07/06

نخستین دوره مهارت آموزي کار و آموزش پایدار دانشجویان با صنعت در جامعه (کوآپ) با اعطاي گواهی آموزشی به پایان
رسید.

به گزارش خبرگزاري صدا و سیماي مرکز مازندران، رئیس
مرکز کارآفرینی و ارتباط با جامعه دانشگاه مازندران در
آیین پایانی این طرح که در بابلسر برگزارشد، گفت: در
طرح کواپ دانشجویان بعد از اتمام ترم پنجم تحصیلی، از
بهمن ماه تا پایان شهریور ماه سال آینده به واحد هاي
صنعتی براي مهارت آموزي معرفی و پس از اتمام دوره 8

 
ماهه به دانشگاه بر می گردند. 

جمال قاسمی افزود: در نخستین دوره اجراي این طرح، 15 دانشجوي رشته هاي مختلف دانشگاه مازندران گواهی آموزشی شرکت در

 
طرح کوآپ را، دریافت کردند. 

 
او گفت: مشارکت دانشجویان در طرح کوآپ زمینه اشتغال آنان پس از تحصیل را تسهیل می کند. 

در نخستین دوره طرح کوآپ دانشگاه مازندران 9 شرکت معتبر استان مشارکت فعال داشتند و با توجه به رضایت مندي 90 درصدي
حاصل از این طرح، دانشگاه مازندران درصدد است تعداد دانشجویان و صنایع مشارکت کننده در این طرح را براي دوره بعدي تا

 
حداقل سه برابر افزایش دهد. 

دانشگاه مازندران پس از دانشگاه هاي فردوسی مشهد، صنعتی شریف و امیر کبیر تهران چهارمین دانشگاهی است که طرح کوآپ در
آن اجرا می شود، ضمن اینکه این دانشگاه نخستین دانشگاهی است که اجراي طرح کوآپ در همه ي رشته هاي تحصیلی آن

 
امکانپذیر است. 

 
اجراي طرح کوآپ زمستان سال 99 در دانشگاه مازندران آغاز شد. 

 
گزارش از خانم دیوارگر 
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